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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Ο Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας 

ως εμπνευστής και 
όχι μόνο ρυθμιστής

EDITORIAL

ΣΕΛ. 2

Γράφουν

Νότης Μαριάς, 
Κώστας Δημ. Χρονόπουλος

Ελένη Χριστοδουλίδη, 
Ηλίας Γιαννακόπουλος

Το μεγάλο 
πανηγύρι με 

τα ασφάλιστρα
υγείας

Υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

«Το ΑΙΓΙΣ των 2 δισ. είναι το μεγαλύτερο 
εξοπλιστικό πρόγραμμα  της πολιτικής προστασίας»

ΣΕΛ. 16-17

ΣΕΛ. 26-27

Politically Incorrect 

ΣΕΛ. 6

Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 
εκδότη της «Political» 

Η οργή του father Alex για
τον δημοσιογράφο-εκδότη

με το παρατσούκλι 
«μεσίτης-νταραβεριτζής» 

- Ο... άγνωστος 
πόλεμος προέδρου 
και CEO δημόσιου 

οργανισμού

Π Ρ Ο Σ Ω Π Ο Γ ΡΑΦ I Ε Σ

Ο πολιτικός που γνωρίζει
από φουρτούνες 

Σ Τ ΕΦΑ Ν Ο Σ  Γ Κ Ι Κ Α Σ  

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΣΕΛ. 33-35

ΟΛΥΜΠΙΑ ΤΕΛΙΓΙΟΡΙΔΟΥ
Iδρυτικό στέλεχος Κινήματος Δημοκρατίας

«Θα απομυθοποιήσει πρόσωπα
πέραν πάσης υποψίας
το βιβλίο Κασσελάκη»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ E I Σ

ΣΕΛ.  21

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΣΤΑΡΑΚΑ 
Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Το 2025 θα ξεδιπλώσουμε 
ένα συνολικό 

κυβερνητικό αφήγημα»
ΣΕΛ.  25

ΣΕΛ.  28-29

ΑΠΙΣΤΕΥΤΗ ΠΡΟΚΛΗΣΗ
Ο Καχριμάνης θέλει 

να πληρώσει 
63.000 ευρώ

για αμοιβές του... 2012
που έχουν παραγραφεί 

«ΤΕΡΑΤΑ» ΣΤΑ LIDL

Καταγγελίες για ληγμένα 
προϊόντα και παραπλανητικές

προσφορές στα ράφια

ΣΕΛ. 22
Τι αποκαλύπτει ο πρόεδρος 

του Ινστιτούτου Καταναλωτών

YΠΟΥΡΓΕΙΟ ΕΘΝΙΚΉΣ ΑΜΥΝΑΣ «ΓΑΛΑΖΙΕΣ» 
ΕΚΠΛΗΞΕΙΣ 

Γιατί έκανε κρίσεις ανώτατων
αξιωματικών ο Δένδιας

- Όλα τα ονόματα

Ποια κορυφαία
στελέχη της ΝΔ 

θα κατέβουν
ως υποψήφιοι
βουλευτές και 

σε ποιες περιοχές
ΣΕΛ. 30 ΣΕΛ. 18-19

9 ΧΡΟΝΙΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΣΤΟ ΤΙΜΟΝΙ ΤΗΣ ΝΔ
Ο ηγέτης που άλλαξε την Ελλάδα

Kέρδισε 6 εκλογικές αναμετρήσεις και παραμένει πρώτος 
ύστερα από 6 χρόνια στην κυβέρνηση ΣΕΛ. 14-15

ΓΙΑΝΝΑ ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΥ

Wannabe Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας
με σαλέ εκατομμυρίων 

στο Γκστάαντ!
Τι σχέση με τον μέσο  Έλληνα πολίτη μπορεί 

να έχει η εφοπλίστρια με τη βίλα στην Ελβετία; 
ΣΕΛ. 4-5

Β Α Σ Ι Λ Η Σ  Κ Ι Κ Ι Λ Ι Α Σ  

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ
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ΡOLITICAL 2 ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ

Ε
ν αναμονή των ανακοινώσεων του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη για τον νέο
Πρόεδρο της Δημοκρατίας, η συζήτηση στον

δημόσιο διάλογο έχει περιοριστεί μόνο στην ονομα-
τολογία, ενώ υπάρχει και η ουσία του θέματος που εί-
ναι πολύ πιο σοβαρή. Ο θεσμός του Προέδρου δεν
προσφέρεται ούτε για πασαρέλες ούτε προφανώς για
μικροκομματικά παιχνίδια, όπως έκανε, για παρά-
δειγμα, ο ΣΥΡΙΖΑ το 2015 με ακραίους τακτικισμούς.
Ο ΠτΔ πρέπει να ενώνει και όχι να διχάζει. Πρέπει να
διαθέτει το απαραίτητο κύρος εντός και εκτός Ελλά-
δας. Η αναγνώριση του ανώτατου πολιτειακού άρ-
χοντα ως ρυθμιστή του πολιτεύματος αναδεικνύει το
ιδιαίτερο και διακριτό θεσμικό κύρος του ως κρατι-
κού οργάνου, το οποίο και πρέπει να αναδεικνύεται
με τη συνολική συμπεριφορά του. Οι λεκτικές ακρο-
βασίες ορισμένων, ότι ο αρχηγός του κράτους είναι
διακοσμητικός, είναι και ανυπόστατες και επικίνδυ-
νες και ειλικρινά δεν γνωρίζω ποιους εξυπηρετούν. Ο
θεσμός εξάλλου σε πολλές χώρες επούλωσε τραύ-

ματα πολέμων, διχασμών, δικτατοριών, εμφυλίων…
Δεν είναι μόνο εγγυητής της συνταγματικής τάξης
αλλά και συμβολίζει την ενότητα του έθνους - δεν εκ-
προσωπεί κάποιο κόμμα ή πολιτική παράταξη αλλά
όλους τους Έλληνες. 

Όπως πολύ σωστά έχει ειπωθεί, οι θεσμοί είναι
«σταθερά, αξιακά, επαναλαμβανόμενα μοτίβα συμ-
περιφοράς». Σαν δομές ή μηχανισμοί κοινωνικού
ελέγχου καθορίζουν την κοινωνική συμπεριφορά
ενός συνόλου ατόμων σε μια συγκεκριμένη κοινότη-
τα. Οι θεσμοί ταυτίζονται λοιπόν με έναν κοινωνικό
σκοπό υπερβαίνοντας τα άτομα και τις προθέσεις
τους με το να καθορίζουν τους κανόνες που διέπουν
τη συμπεριφορά τους. Το όλο ζήτημα δηλαδή δεν εί-
ναι μόνο νομικό ή πολιτικό, είναι σαφέστατα κοινωνι-
κό, διότι ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας πρέπει πρωτί-

στως να εμπνέει και να φωτίζει τον λαό και το έθνος!
Όπως εύστοχα έγραφε ο καθηγητής Δημ. Τσάτσος, «ο
θεσμός είναι φαινόμενο του πνευματικού πολιτισμού
και προϋποθέτει την κοινωνία, της οποίας είναι και
δημιούργημα και θεματική έκφραση». Έχει βεβαίως
και ιστορική σημασία, καθώς η καθιέρωση της Προ-
εδρευόμενης Κοινοβουλευτικής Δημοκρατίας μετά
τη Μεταπολίτευση του 1974 αποτέλεσε κομβικό ση-
μείο για την επιστροφή στη δημοκρατική ομαλότητα
μετά τη δικτατορία. Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας εκ-
προσωπεί την Ελλάδα σε διεθνές επίπεδο, προβάλ-
λοντας τη χώρα σε συναντήσεις με ξένους ηγέτες και
συμμετέχοντας σε σημαντικές διεθνείς εκδηλώσεις,
προάγει την εθνική ενότητα και υπερασπίζεται τα
εθνικά συμφέροντα σε κρίσιμες περιόδους. Όλα τα
παραπάνω συντελούν και επιτρέπουν στο δημοκρα-
τικό συλλογικό υποσυνείδητο την αποδοχή Προ-
έδρων, εκλεγμένων άμεσα ή έμμεσα από τον λαό. Για
να το περιγράψω όσο πιο απλά μπορώ, ο θεσμός είναι
δεσμός με την κοινωνία. 

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας

ΣΥMΒΟΥΛΟΣ ΕΚΔΟΣΗΣ: Πάνος Μαυρίδης

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: Mάνος Πιτσιδιανάκης

ΑΡΧΙΣΥΝTΑΚΤΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚOY: Βαγγέλης Κατσορίδας

ΑΡΧΙΣΥΝΤAKTEΣ: Ελένη Μπέρτσου
Μίλτος Σακελλάρης

ΣΥΝΤΑΚΤΗΣ ΥΛΗΣ: Νίκος Τσούρτης

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΟΜΑΔΑ:

Μαρία Δεδούση, Έλλη Τριανταφύλλου, 

Αντώνης Αντωνόπουλος, 

Αντώνης Αναστασόπουλος,  Nίκος Χιδίρογλου,

Στέλλα Παπαμιχαήλ, Γιάννης Παργινός, 

Aλεξία Τασούλη, Bασίλης Σκουλαράκος, 

Αμαλία Κάτζου, Λουκάς Γεωργιάδης, 

Κωνσταντίνος Δαυλός, Ιωάννα Ντάνη,

Kώστας Νούσης, Κατερίνα Παπακωστοπούλου,   

Σωτήρης Μπαρσάκης, Κωνσταντίνος Γεώργιζας, 

Nίκος Τσιλιπουνιδάκης, Γιάννης Κούσουλας,

Ρεγγίνα Σαβούρδου, Δήμητρα Δάρδα,  

Γιώργος Ανδρής (Αυτοκίνητο), Χρήστος Γιαννούλης 

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ

POLITICAL ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ  ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:

Aριέτα Μουρτοπάλλα

ΕΜΠΟΡΙΚH ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:  

Μαρίνα Πέππα

ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΑΤΕΛΙΕ: 

Βασίλης Υψηλός

ΑΤΕΛΙΕ: 

Κατερίνα Χατζηλαζάρου

ΔΙΟΡΘΩΣΗ ΚΕΙΜΕΝΩΝ:

Κώστας Κουτσογιάννης,

Μαριλένα Ιορδανίδου

EKΔΟΤΗΣ: Νικόλαος Γ. Καραμανλής

ΓΡΑΦΕΙΟ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ: Επικεφαλής: Δημήτρης Δραγώγιας
Φιλίππα Βλαστού, Ανδρονίκη Ζαφειρίου, Αναστασία Καρυπίδου, Φένια Κλιάτση, Δημήτρης Συρμάτσης

Στοιχεία Υπευθύνου Προστασίας Δεδομένων: Ιωάννης Σαρακηνός dpo@sarakinoslaw.com
Διεύθυνση: Συγγρού 206, Αθήνα •Τηλέφωνο: 210-9568066 • FAX: 210-3645608   • www.political.gr

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Mαρία Κευγά, Γιώργος Παναγιωτόπουλος

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας ως εμπνευστής και όχι μόνο ρυθμιστής
Γράφει ο Κώστας Τσιτούνας

Διευθυντής της «Ρ»

Ο θεσμός του ανώτατου 
πολιτειακού άρχοντα είναι φαινόμενο
πνευματικού πολιτισμού και όχι κάποια
αόριστη νομική έννοια 
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ΡOLITICAL 4

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Σ
το -μάλλον… αυτοαναφορικό- βιβλίο της
με τίτλο «Γιάννα», η Γιάννα Αγγελοπού-
λου έλεγε για τον εαυτό της: «(Ο πατέρας

μου) Έμαθε ότι, για να έχεις μια επιτυχημένη
επαγγελματική δραστηριότητα, πρέπει να έχεις
επαφή με τους ανθρώπους: το ίδιο ανακάλυψα
κι εγώ ότι ήταν απαραίτητο για την πολιτική μου
καριέρα -χρόνια αργότερα».  Σήμερα, που είναι
ξεκάθαρο ότι η ίδια έβαλε στόχο μια άλλου επι-
πέδου πολιτική καριέρα -από τη θέση του ενοί-
κου του Προεδρικού Μεγάρου, αυτή τη φορά-,
έχει μεγάλο ενδιαφέρον να αναρωτηθεί κανείς
τι επαφή μπορεί να έχει η Γιάννα Αγγελοπού-
λου με αυτούς τους «ανθρώπους». Με τον μέσο
Έλληνα, δηλαδή.

Είναι, βέβαια, σαφές πως η υποψηφιότητα
της «Lady G» θα μείνει ευσεβής της πόθος.
Αποκλείεται να βρεθεί πολιτικό κόμμα με τόσο
έντονες τάσεις… αυτοκτονίας, ώστε να προτεί-

νει μια πολυε-
κατομμυρι-
ούχο εφο-
π λ ί σ τ ρ ι α
για Πρό-

εδρο της Δη-
μοκρατίας -

διακινδυνεύοντας, μεταξύ άλλων, να κατηγο-
ρηθεί ευθέως ότι εκκολάπτει μια νέα Μπερ-
λουσκόνι.  Δεν αλλάζει, όμως, το γεγονός ότι η
Γιάννα Αγγελοπούλου και ο μέσος Έλληνας
απέχουν έτη φωτός. Από κάθε άποψη. Σίγουρα,
η Γιάννα Αγγελοπούλου έχει περισσότερα κοι-
νά με τον μέσο… Ελβετό. Και, ακόμη περισσό-
τερα, με τον μέσο πάμπλουτο Ελβετό.

Η επίκληση της Ελβετίας δεν είναι τυχαία.
Όχι μόνο επειδή η ίδια μοιάζει να αλλάζει φο-
ρολογική κατοικία σαν να πρόκειται για κάποιο
από τα εκκεντρικά ταγέρ της, μεταξύ (κυρίως)
Ελβετίας και (λιγότερο) Ελλάδας, ανάλογα με τα
-φορολογικά και όχι μόνο- συμφέροντά της. 

Σύμφωνα με το σχετικό έγγραφο του ελβετι-
κού Κτηματολογίου, η βίλα-σαλέ με μοναδική
ιδιοκτήτρια τη Γιάννα Αγγελοπούλου -που βρί-
σκεται στο πιο prestigious σημείο του Γκστάαντ
(δίπλα στο περίφημο ξενοδοχείο Gstaad
Palace, το «ορόσημο του Γκστάαντ, όπου η πο-
λυτέλεια συναντά τη γοητεία των Άλπεων»,
όπως σημειώνει η ιστοσελίδα του)- διαθέτει οι-
κόπεδο 1.162 τμ, πισίνα 58 τμ, κήπο 857 τμ και

σαλέ 247 τμ. Ως διεύθυνση αναφέρεται η
Palacestrasse 24, 3780 Gstaad, αν και οι επι-
σκέπτες αναφέρουν ότι, πλέον, η οδός έχει με-
τονομαστεί σε Gianna Angelopoulos str! Μάλι-
στα, σύμφωνα με ανθρώπους που γνωρίζουν

άριστα την ελβετική αγορά real estate, η αξία
του συγκεκριμένου ακινήτου υπερβαίνει τα 60
εκατομμύρια ελβετικά φράγκα (65 εκατ. ευρώ).

Μιλάμε, λοιπόν, για ένα αμύθητης αξίας κομ-
μάτι real estate, που φωνάζει «προσέξτε με!».
Προφανώς, όταν της το μεταβίβαζε ο σύζυγός
της Θόδωρος, μόλις λίγους μήνες μετά την
απόκτησή του, η Γιάννα Αγγελοπούλου είχε ξε-
χάσει αυτό που αναφέρει η ίδια -λίγο παρακά-
τω- στο βιβλίο της για την οικογένεια στην
οποία μεγάλωσε: «Η καριέρα του πατέρα μου
πήγαινε καλά και ζούσαμε άνετα, αν και ποτέ με
τάση επίδειξης»…

Μεταξύ των 300 
πλουσιότερων Ελβετών!

Ασφαλώς, με γεια της, με χαρά της να έχει
πανάκριβες βίλες όπου η ίδια επιθυμεί, αφού η
οικονομική της κατάσταση της το επιτρέπει.
Δεν είναι αυτό. Είναι ότι η «Lady G»… ψοφάει
για επίδειξη. Δεν υπάρχει αμφιβολία περί τού-
του. Η απορία είναι πώς μπορεί να σταθεί στο
μυαλό οποιουδήποτε εχέφρονα ανθρώπου η
νέα της επιθυμία να καταστεί η πρώτη εφοπλί-
στρια (όχι απλώς σύζυγος εφοπλιστή -στο βι-
βλίο της «My Greek Drama» ποζάρει με λεζάν-
τα «τα πλοία μας»), που θα «ευεργετήσει» την
Ελλάδα από τη θέση του Προέδρου της Δημο-
κρατίας. 

Και γιατί δεν επιδιώκει, για παράδειγμα, μια
αντίστοιχη θέση σε κάποιο ελβετικό καντόνι…
Μάλλον εκεί ταιριάζει καλύτερα το lifestyle της.
Πράγμα το οποίο επιβεβαιώνει και το «βαρύ»
επιχειρηματικό περιοδικό της Γενεύης «Bilan»,
που ειδικεύεται στους πλούσιους και ισχυρούς.
Το «Bilan» κατέταξε (23/11/2023) τη Γιάννα Αγ-
γελοπούλου μεταξύ των 300 πλουσιότερων Ελ-
βετών! Προσέξτε: Όχι μεταξύ των πλουσιότε-
ρων Ελλήνων κατοίκων Ελβετίας. Ελβετών! Με
την προσωπική της περιουσία (τη δική της -χώ-
ρια του συζύγου της) να εκτιμάται στα 200-300
εκατομμύρια ελβετικά φράγκα (215-325 εκα-
τομμύρια ευρώ).

Το έγγραφο του ελβετικού Κτηματολογίου
που αποδεικνύει ότι είναι η μοναδική 

ιδιοκτήτρια της βίλας στο Γκστάαντ

Τι σχέση μπορεί να έχει η εφοπλίστρια με τo σαλέ στην Ελβετία 
με τον μέσο Έλληνα πολίτη; - Σύμφωνα με έγγραφο του ελβετικού 

Κτηματολογίου, η «προσέξτε με» βίλα με μοναδική ιδιοκτήτρια 
τη Γιάννα Αγγελοπούλου διαθέτει οικόπεδο 1.162 τμ, 

πισίνα 58 τμ, κήπο 857 τμ και σαλέ 247 τμ

Wannabe Πρόεδρος 
της Δημοκρατίας με 
σαλέ εκατομμυρίων 

στο Γκστάαντ!

Η βίλα-σαλέ της Γιάννας Αγγελοπούλου 
στο πιο κεντρικό σημείο του Γκστάαντ

ΓΙΑΝΝΑ ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΥ

H oδός στην οποία βρίσκεται 
η βίλα της έχει μετονομαστεί
σε Gianna Angelopoulos str
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Α
υτή, λοιπόν, η εμμονή της να «ευερ-
γετήσει» την Ελλάδα δεν γίνεται και
πολύ εύκολα κατανοητή… Ιδιαίτερα

από όσους έχουν διαβάσει τη διαβόητη συ-
νέντευξή της στο περιοδικό «Κ» της «ΚΑΘΗ-
ΜΕΡΙΝΗΣ» (30/10/16), όταν έλεγε περίπου
ότι δεν γουστάρει την Ελλάδα, επειδή δεν της
δίνουν τους ρόλους που ονειρεύεται: «Οικο-
γενειακά μετακινήσαμε το κέντρο βάρους
της περιουσίας μας εκτός Ελλάδος», «όσο
αισθανόμουν ότι μπορώ να κάνω κάτι, να δη-
μιουργήσω, να είμαι χρήσιμη, να προσφέρω,
ήμουν και είμαι εδώ», «οι συνθήκες το έφε-
ραν και δεν μου ζητάνε βοήθεια», «νομίζω
ότι η “μελαγχολία” θα περιέγραφε καλύτερα
το συναίσθημα».

Ενδεχομένως, βέβαια, η απάντηση να βρί-
σκεται στη διαπίστωση ότι η Γιάννα Αγγελο-
πούλου κατάφερε να τσαντίσει ακόμη και
τους Ελβετούς! Εκτός από τους Έλληνες, δη-
λαδή, που βλέπουν τα ολυμπιακά ακίνητα να
σαπίζουν, την ώρα που ακόμη πληρώνουν τη
λυπητερή για το «μνημειώδες» -όπως η ίδια
το χαρακτηρίζει σε άλλο σημείο του βιβλίου
της- επίτευγμά της, για… χάρη της Ελλάδας.

(1) Τι φόρους πληρώνει 
μια wannabe Πρόεδρος
(στην Ελβετία);

Προς τι, λοιπόν, η ελβετική τσαντίλα; Φαί-
νεται ότι η Γιάννα Αγγελοπούλου ούτε στην
Ελβετία πληρώνει τους φόρους που (θα
έπρεπε να) της αναλογούν! Η ελβετική εφη-
μερίδα «24 heures» αποκάλυψε (31/3/2019)
ότι Θόδωρος και Γιάννα πλήρωναν μόλις
400.000-500.000 φράγκα ετησίως σε ομο-
σπονδιακούς, καντονικούς και δημοτικούς
φόρους. «Για κάποιον με περιουσιακά στοι-
χεία 2 δισεκατομμυρίων φράγκων, οι
500.000 αντιπροσωπεύουν το 0,025%», ση-
μείωνε σε άλλο σημείο η εφημερίδα.

Οι πλούσιοι αλλοδαποί στην Ελβετία δεν
πληρώνουν φόρο για το εισόδημα ή τον πλού-
το τους, αλλά για τον τρόπο ζωής και τα έξοδά
τους διεθνώς (στα οποία συνυπολογίζονται

σκάφη αναψυχής, άλογα κούρσας, ιδιωτικά
τζετ κ.ά.). Προκειμένου να τους φορολογήσει,
λοιπόν, το καντόνι της Βέρνης υπολόγισε ότι το
σύνολο των εξόδων του ζεύγους Αγγελοπού-
λου σε κάθε σημείο του πλανήτη ήταν μόλις
1.278.600 φράγκα ετησίως. Α! Μάλιστα, στο
ποσό αυτό συμπεριλαμβάνονταν και οι φόροι. 

Φορολογήθηκαν, δηλαδή, ωσάν τα συνο-
λικά τους ετήσια έξοδα σε όλο τον πλανήτη
να ήταν 780.000 φράγκα. Όμως, όπως εύ-
λογα επισήμανε η εφημερίδα «24 heures»,
μόνο το (κόστους 150 εκατομμυρίων δολα-
ρίων) γιοτ τους, Alfa Nero, έχει ετήσια έξο-
δα συντήρησης (πλήρωμα, καύσιμα, ελλι-
μενισμός κ.λπ.) που υπολογίζονται στο 10%

της αξίας του, δηλαδή 15 εκατομμύρια. 
Με άλλα λόγια, το καντόνι φορολόγησε

τότε τους Αγγελόπουλους με βάση υποτιθέ-
μενα συνολικά έξοδα διαβίωσης παγκο-
σμίως 10 φορές κάτω από τα έξοδα ενός και
μόνο σκάφους τους!

(2) Τι φόρους πληρώνει  μια 
wannabe Πρόεδρος (στην Ελλάδα);

Βέβαια, η Γιάννα Αγγελοπούλου δεν πε-
ριόρισε στην Ελβετία τις προσπάθειές της
να πληρώσει τον ελάχιστο δυνατό φόρο.
Στην Ελλάδα, έσπευσε να εκμεταλλευτεί το
ειδικό θεσμικό πλαίσιο των family offices
(ν. 4778/2021), ιδρύοντας -πριν από περί-
που ενάμιση χρόνο- την ΤGΑ Family Office
Μονοπρόσωπη ΑΕ με έδρα τη θηριώδη βί-
λα του Ψυχικού και μετοχικό κεφάλαιο
200.000 ευρώ. 

Πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος, ο
Θεόδωρος Παπαπετρόπουλος (πρώην μέ-
λος Εκτελεστικού Συμβουλίου του «Ελλάδα
2021») και μέλος ΔΣ ο Μάρτον Σίμιτσεκ (επι-
κεφαλής Διοίκησης Επιχειρήσεων Αγώνων
του «2004»).

Περί black humor…
Μήπως, λοιπόν, να ρωτούσαμε τους συμ-

παθείς κατά τα άλλα Ελβετούς αν τους πε-
ρισσεύει κάποιο αξίωμα στα «κυβικά» της
κυρίας Αγγελοπούλου, ώστε να μας απαλ-
λάξουν από την… εθνική ευεργέτιδα; Γιατί
το «Πρόεδρος Γιάννα» ακούγεται μόνον ως
χιούμορ. Και, μάλιστα, μαύρο.

Το επιχειρηματικό περιοδικό της Γενεύης
«Bilan» κατατάσσει την κυρία Αγγελοπούλου

μεταξύ των 300 πλουσιότερων Ελβετών

Πώς η «Lady G» κατάφερε 
να τσαντίσει ακόμη 
και τους Ελβετούς

Η ελβετική εφημερίδα «24 heures» αποκάλυψε γιατί ο Θόδωρος και η Γιάννα Αγγελοπούλου 
πληρώνουν τόσο μικρή φορολογία σε σχέση με την τεράστια περιουσία τους 

Ελβετική εφημερίδα 
αποκάλυψε γιατί  το ζεύγος

Αγγελοπούλου φορολογείται 
ελάχιστα σε σχέση με 

την τεράστια περιουσία του 
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Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 

εκδότη 
της «Political» 

political.karamanlis@
gmail.com

Στην πολιτική και επιχειρηματι-
κή ζωή της χώρας είναι γνωστές οι
(στοχευμένες) επιθέσεις γνωστού
εκδότη-δημοσιογράφου «εισαγ-
γελέα» εναντίον όλων όσοι δεν είναι «συνεργάσιμοι». Τους
τελευταίους μήνες, ο εγχώριος εισαγγελέας κατά παραγγε-
λία προφανώς ασχολείται και με πρόσωπα που βρίσκονται
και σε άλλες ηπείρους, όπως στην Αμερική, στις ΗΠΑ συγκε-
κριμένα. Ένα από αυτά είναι και ο πατέρας Αλέξανδρος Καρ-
λούτσος, οι επιθέσεις εναντίον του οποίου δεν έχουν προ-
ηγούμενο. Πριν από τις αμερικανικές εκλογές και μέχρι και
σήμερα που μιλάμε, ο «μεσίτης-νταραβεριτζής» δημοσιο-
γράφος δίνει ρεσιτάλ ανοίκειων και προσβλητικών επιθέσε-

ων εναντίον του father Alex, ενός ανθρώπου ο οποίος αναμ-
φίβολα αποτελεί μια από τις πιο επιδραστικές προσωπι-
κότητες της Ορθόδοξης Εκκλησίας και της ελληνι-
κής ομογένειας από την εποχή του Τζίμι Κάρτερ
μέχρι σήμερα. Όπως αντιλαμβάνεστε, δεν μιλάμε
για μια απλή περίπτωση κληρικού. Είναι συνομι-
λητής όλων των προέδρων των ΗΠΑ. Μαθαίνω
λοιπόν μέσω φίλων γερουσιαστών και ανθρώπων
του περιβάλλοντος του father Alex ότι δεν θα αργήσει

η ώρα που ο «συκοφάντης» θα
λογοδοτήσει στην ελληνική δι-
καιοσύνη για όσα ανυπόστατα
έχει γράψει.

ΥΓ.: Να θυμίσουμε ότι ο ίδιος από τη στήλη που διατηρεί
σε ψηφιακό μέσο μάς ανακοίνωνε ως αποκλει-

στικότητα ότι ο επόμενος πρέσβης των ΗΠΑ
στην Ελλάδα θα ήταν ο Γκας Μπιλιράκης…
ο οποίος είναι φίλος του σημερινού πρέ-
σβη κ.λπ. Δυστυχώς για κάποιους, τελικά
η επιλογή του προέδρου Τραμπ είναι η

Κίμπερλι Γκίλφοϊλ, η οποία σύντομα θα εγ-
κατασταθεί στη χώρα μας.

Η οργή του father Alex για τον δημοσιογράφο-εκδότη, 
γνωστό με το παρατσούκλι «μεσίτης-νταλαβεριτζής» 

Ο… άγνωστος 
πόλεμος προέδρου και 

CEO δημόσιου οργανισμού
Σε ποιον οργανισμό του υπουργείου Εσωτερικών ο πρόεδρος και ο διευ-

θύνων σύμβουλος επικοινωνούν μέσω email και μέσω των γραμματέων
τους; Μεταξύ τους δεν ανταλλάσσουν ούτε λέξη… Μπρο-

στά τους δεν πιάνει μία η σειρά της ΥΕΝΕΔ «Άγνωστος
Πόλεμος» του Φώσκολου. Η κόντρα μάλιστα έχει πά-
ρει τέτοιες διαστάσεις που καθημερινά ο καθένας δί-
νει τις δικές του διαρροές προς τα μέσα ενημέρωσης,
λέγοντας για τον άλλο ότι «δεν θα βγάλει τον μήνα»,

όπως μου είπε ο ρουφιάνος της εξουσίας, το αγαπημέ-
νο μου πτηνό, ο «σπίνος». «Σε λίγο καιρό, αφεντικό, θα

πηγαίνουν στα γραφεία τους με παλάσκες και κράνη…»,
όπως μου εξομολογήθηκε το εκλεκτό μου πετούμενο.

Τα ευτράπελα της ασφάλισης 
Έπεσε κάτι στην αντίληψή μου και θα ήθελα μια απάντηση από

τους διάφορους ειδικούς της ιδιωτικής Υγείας, αλλά και τους γενικό-
τερους γνώστες του οικοσυστήματος

με τις ασφαλιστικές εταιρείες και τα ασφαλιστι-
κά ταμεία. Όταν λοιπόν κάποιος πηγαίνει σε ένα
ιδιωτικό νοσοκομείο για να κάνει μια μικρή
επέμβαση, αν αυτός ο κάποιος έχει μόνο ΕΟ-
ΠΥΥ, το νοσοκομείο τού χρεώνει 800 ευρώ. Αν
όμως έχει ΕΟΠΥΥ και ταυτόχρονα ιδιωτική
ασφάλιση, για την ίδια επέμβαση του χρεώνει
800 ευρώ + 200 ευρώ, σύνολο 1.000, ενώ θα πε-
ρίμενε κανείς να χρεώνει το χαμηλότερο ποσό (δηλαδή τα 800) και να αφαιρεί από
τον ΕΟΠΥΥ τα 200 ευρώ που καλύπτει η ασφάλιση. Για ποιον λόγο η χρέωση γίνεται
με σύστημα «καπέλο» για την ίδια δουλειά; Οέο;

Οι αυξήσεις «ό,τι να ’ναι»
Συνεχίζοντας στο ίδιο πνεύμα των ασφαλιστικών, θα ήθελα να ρωτήσω και κάτι

άλλο. Για ποιον λόγο οι αυξήσεις στα ασφάλιστρα ακολουθούν διψήφια νούμερα
για φέτος, όταν ο πληθωρισμός από πέρσι έχει πέσει κάτω από το 4%; Θα μπορούσα
να καταλάβω να υπήρχαν διψήφιες αυξήσεις το
2022, όταν ο πληθωρισμός ήταν στο 12%. Τώρα
όμως; Απλά κάποιοι φαίνεται με τις χρεώσεις
παίζουν την κολοκυθιά. «Πόση αύξηση να κά-
νουμε φέτος;». «4%». «Και γιατί 4%;». «Αμ, πόσο
να κάνουμε;». «Να κάνουμε 14,5%». Και επειδή
κάποιοι λένε ότι οι ασφαλιστικές -όπως διατεί-
νονται- έχουν ζημιές στους κλάδους υγείας, θα
τους παρέπεμπα στο κουίζ που μόλις παρέθεσα παραπάνω με τα ευτράπελα της
ασφάλισης, διότι τελικά σε αυτόν τον κλάδο οι χρεώσεις και οι αυξήσεις βρίσκον-
ται στον αστερισμό του «ό,τι να ’ναι». Πάντως θα πρότεινα σε όλους όσοι αποφασί-
ζουν να μη θεωρούν ότι λειτουργούν σε αυτό τον κόσμο μόνοι τους, ούτε ότι είναι
στο απυρόβλητο, διότι όλα εδώ πληρώνονται. 

Πέμπτος και 
καταϊδρωμένος
πρώην δήμαρχος 

Έφτασε στ’ αυτιά μου η πληροφορία

ότι γνωστός (και πολύ αναγνωρίσιμος)

πρώην δήμαρχος του λεκανοπεδίου

Αττικής που ενδιαφέρεται να κατέλθει

ως υποψήφιος βουλευτής στις επικεί-

μενες εκλογές μετρήθηκε και βρέθηκε

πέμπτος και καταϊδρωμένος στην περι-

φέρεια που ενδιαφέρεται… Φαντάσου

να μην είχε πάνω του τα φώτα της δη-

μοσιότητας… 

Ποιος «γαλάζιος» 
αυτοανακηρύχθηκε
υποψήφιος δήμαρχος 

Πρώην «γαλάζιος» αντιδήμαρχος, ο

οποίος έχει απασχολήσει πολλές φορές

αρνητικά την επικαιρότητα (ιδιαίτερα για

το πόθεν έσχες του), διαμηνύει προς πάσα

κατεύθυνση ότι θα είναι υποψήφιος δή-

μαρχος είτε του δώσει, είτε όχι το χρίσμα

η ΝΔ. Όπως και να έχει κόβει την πίτα του,

σόλο, στα μέσα Φεβρουαρίου. Αυτό που ο

καθένας σηκώνει το δικό του μπαϊράκι ως

δήθεν αυτόνομος με ξεπερνά… 

Η φορολόγηση των crypto παρέμεινε… κρυφή
Παράταση για τα μέσα του 2025 παίρνει η δημοσιοποίηση των νομο-

θετικών προθέσεων της κυβέρνησης για φορολόγηση των κρυ-
πτονομισμάτων, καθώς το θέμα είναι ιδιαίτερα πολύπλοκο
και η ειδική ομάδα εργασίας που το εξετάζει εργάζεται με
ένα σύστημα θα το έλεγα… on-off. Συστάθηκε τον Φε-
βρουάριο του 2024, όμως σταμάτησε να λειτουργεί τον
Αύγουστο και τελικά επανεκκίνησε τις εργασίες της το
περασμένο φθινόπωρο. Και κάπως έτσι το δύσκολο ζή-
τημα εξακολουθεί να παραμένει… κρύπτο.

Ήμασταν προσεκτικοί καταναλωτές
Παρόλο που το 45% των καταστημάτων κατά τη διάρκεια των φετινών εορ-

τών εμφάνισε υψηλότερες πωλήσεις
από την ίδια περίοδο πέρσι, στην ουσία
οι καταναλωτές φάνηκε ότι έκαναν ψώ-
νια συγκρατημένα, χωρίς να παρασύ-
ρονται από το εορταστικό κλίμα. Όπως
εξηγούν οι ειδικοί, «έλειψαν οι αυθόρ-
μητες αγορές» παρά το γεγονός ότι οι
καταναλωτές κατέβηκαν στα εμπορικά
σημεία των πόλεων και γέμισαν τα μα-
γαζιά. Απλά αγόρασαν ό,τι χρειάζονταν ή ό,τι είχαν προγραμματίσει. Πάντως
θα έλεγα ότι το 2024 ήταν μια καλή χρονιά για το εμπόριο, καθώς η συνολική
εικόνα του έτους εμφάνισε μια ήπια βελτίωση
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Τι άλλο θα δούμε σε αυτό τον τόπο; Στις φλόγες παραδό-

θηκαν τα μηχανήματα του εργολάβου που ανανεώνει την

πλατεία Eθνικής Αντιστάσεως (πρώην Όλγας) στην Πά-

τρα. Όπως δείχνουν τα στοιχεία, πρόκειται για εμπρησμό

με τη μέθοδο διαβροχής εύφλεκτου υλικού. Η ανακριτι-

κή ομάδα της Πυροσβεστικής το ερευνά ήδη, ενώ στην

υπόθεση έχει μπει και η υποδιεύθυνση Δίωξης και Εξι-

χνίασης Εγκλημάτων Πάτρας. Το συμβάν προκαλεί μεγά-

λο προβληματισμό, καθώς οι εργασίες πεζοδρόμησης

της Μαιζώνος είχαν προχωρήσει αρκετά και η πλατεία

Eθνικής Αντιστάσεως βρισκόταν σε φάση «φρεσκαρί-

σματος». Το πλήγμα συνέβη ακριβώς τη στιγμή που τα

συνεργεία ανέβαζαν ταχύτητα για να παραδώσουν περισ-

σότερα τμήματα του έργου ενόψει καρναβαλιού. Προς το

παρόν, κανείς δεν μπορεί να πει με βεβαιότητα πόσο αυτή

η εμπρηστική ενέργεια θα επιβραδύνει το project. Το με-

γαλύτερο άγχος είναι μήπως ακολουθήσουν και άλλες

τέτοιες ενέργειες, θυμίζοντας όσα είχαν γίνει στα Εξάρ-

χεια κατά τις εργασίες για τον σταθμό του μετρό. Όσο για

το πώς θα εξελιχθούν τα πράγματα, επικρατεί σκεπτικι-

σμός στους δημοτικούς παράγοντες, ενώ η δημοτική αρ-

χή δεν έχει βγάλει καμία ανακοίνωση προς το παρόν.

Τα... Εξάρχεια πήγαν στην Πάτρα και «φρενάρουν» ανάπλαση πλατείας

Ο «γαλάζιος»
βουλευτής που
σνομπάρει τις πίτες

Σας βάζω κι ένα κουιζάκι διότι τα βλέ-
πουμε και τα ακούμε όλα. «Μεταξύ μας
μεταξά» που λέμε… Ποιος πασίγνωστος
βουλευτής δεν πατά στις κομματικές
εκδηλώσεις στον Βόρειο Τομέα και
σνομπάρει τους πάντες στενοχωρώντας
πολύ κόσμο; Είπαμε, πασίγνωστος.

Ποιος δήμαρχος
κέρδισε το φλουρί
της ΚΕΔΕ και ποιο
ήταν το δώρο του;

Την τύχη με το μέρος του είχε ο Χάρης
Δούκας, ο οποίος ήταν ο δήμαρχος που
κέρδισε το φλουρί από τη βασιλόπιτα που
έκοψε πριν από την έναρξη της πρώτης
συνεδρίασης για το 2025 ο πρόεδρος της
ΚΕΔΕ Λάζαρος Κυρίζογλου. Το νικητήριο
αποτέλεσμα ήρθε έπειτα από κλήρωση
και στον δήμαρχο Αθηναίων δόθηκε μια
εικόνα της Ζωοδόχου Πηγής. Πριν από την
κοπή της πίτας ο Λάζαρος Κυρίζογλου
εξέφρασε τα συλλυπητήριά του για την
απώλεια του ιστορικού στελέχους της Αυ-
τοδιοίκησης Κωνσταντίνου Παπαστεργί-
ου, πατέρα του πρώην προέδρου της ΚΕ-
ΔΕ Δημήτρη Παπαστεργίου, υπουργού
Ψηφιακής Διακυβέρνησης, όπως επίσης
και για τον θάνατο του πρώην πρωθυ-
πουργού Κώστα Σημίτη.

Η ΝΔ έκοψε την πρωτοχρονιάτικη 
πίτα στην Πειραιώς

Επιστρέφω στις κοπές των πιτών. Η ΝΔ χθες έκοψε την πρωτοχρονιάτικη πίτα της
στα κεντρικά γραφεία του κόμματος. Το «παρών» έδωσαν ο κυβερνητικός εκπρόσω-

πος Παύλος Μαρινάκης και ο γενικός διευθυντής Γιάννης Σμυρλής, ενώ εκεί ήταν
και τα μέλη του Διαγραμματειακού

και του Διατομεακού και οι εργαζό-

μενοι του κόμματος. Όπως είναι φυ-
σικό, οι ευχές έπεσαν… βροχή. Ποιος

κέρδισε το φλουρί, δεν το γνωρίζω…

Εγκαίνια για τη νέα βιβλιοθήκη
της Σχολής Ευελπίδων

Μ
έσα σε όλα είχαμε και την τελετή εγκαινίων του ανακαινι-
σμένου χώρου της Βιβλιοθήκης της Στρατιωτικής Σχολής
στη Βάρη έπειτα από αποκλειστική δωρεά του προέδρου

και ιδρυτή της ναυτιλιακής εταιρείας Sealink Navigation Ltd Νικό-
λαου Κοσμάτου. Εκεί φυσικά βρέθηκαν ο υπουργός Εθνικής Άμυ-
νας Νίκος Δένδιας και ο υφυπουργός Γιάννης Κεφαλογιάννης. Το
«παρών» έδωσαν και ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Δημήτριος
Χούπης, και ο αρχηγός του ΓΕΣ, αντιστράτηγος Γεώργιος Κωστίδης.
Την τελετή τίμησαν με την παρουσία τους ο δήμαρχος Βάρης-Βού-
λας-Βουλιαγμένης Γρηγόριος Κωνσταντέλλος, ο αρχιμανδρίτης κ.

Μακρής, ως εκπρόσωπος του μητροπολίτη Γλυφάδας, Ελληνικού,
Βούλας, Βουλιαγμένης και Βάρης Αντώνιου, ο αρχηγός του Γενικού
Επιτελείου Ναυτικού, αντιναύαρχος Δημήτριος-Ελευθέριος Κατά-
ρας, ο αρχηγός του Γενικού Επιτελείου Αεροπορίας, αντιπτέραρχος
(Ι) Δημοσθένης Γρηγοριάδης, ο επίτιμος αρχηγός ΓΕΣ, στρατηγός
εα Γεώργιος Καμπάς, ο πρώην υπουργός Προστασίας του Πολίτη
και επίτιμος αρχηγός ΓΕΣ, στρατηγός εα Χαράλαμπος Λαλούσης,
μέλη του Ανώτατου Στρατιωτικού Συμβουλίου (ΑΣΣ), ακαδημαϊκό
προσωπικό και ευέλπιδες, εν ενεργεία και εν αποστρατεία αξιωμα-
τικοί, καθώς και λοιποί προσκεκλημένοι.
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ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Ποιος θα καλύψει 
το κενό στην
πρεσβεία εν αναμονή
της Κίμπερλι;

Η
Κίμπερλι Γκίλφοϊλ, όπως μαθαίνουμε, θα
έρθει στην Αθήνα μάλλον μετά το Πάσχα.
Μεσολαβεί η διαδικασία έγκρισης του ορι-

σμού της από το Κογκρέσο, που συνήθως παίρνει
καιρό. Στις 20 Ιανουαρίου όμως, όπως έχει γίνει
γνωστό, ο Τζορτζ Τσούνης αποχωρεί υποχρεωτικά. 

Αυτό δεν σημαίνει ότι η πρεσβεία των ΗΠΑ στην
Αθήνα θα μείνει ακέφαλη για τρεις μήνες. Καθή-
κοντα πρέσβη για όλο αυτό το διάστημα θα εκτελεί
η Μαρία Όλσον, επιτετραμμένη στην πρεσβεία και
ουσιαστικά την τελευταία διετία το Νο2 αυτής. Είναι
μια διπλωμάτισσα καριέρας που εντάχθηκε στο
υπουργείο Εξωτερικών των ΗΠΑ το 1998 και έχει
θητεύσει σε Ρωσία, Ιορδανία, Συρία και Μπουρούν-
τι. Έχει υπηρετήσει σε διάφορες αποστολές στην
Ουάσιγκτον, συμπεριλαμβανομένης της θέσης τής
διευθύντριας του Γραφείου Νοτίων Ευρωπαϊκών
Υποθέσεων του Στέιτ Ντιπάρτμεντ ως υπεύθυνης
για Ελλάδα, Τουρκία, Κύπρο και Μάλτα.

Σκληραίνει η κόντρα
ανάμεσα σε ΠΑΣΟΚ 
και Σπαρτιάτες
Ο Βασίλης Στίγκας, επικεφαλής των Σπαρτια-

τών, κατέθεσε μήνυση για συκοφαντική δυ-

σφήμηση εναντίον του Παναγιώτη Δουδωνή.

Ο λόγος; Όσα είχε πει ο βουλευτής του ΠΑ-

ΣΟΚ -και στενός συνεργάτης του Νίκου Αν-

δρουλάκη- στις 13 Σεπτεμβρίου 2023 αλλά

και σε πρόσφατη ανάρτηση, σύμφωνα με τα

οποία «τα χρήματα του ελληνικού λαού κιν-

δυνεύουν να γίνουν άθυρμα στα χέρια κατα-

δικασμένων εγκληματιών». Πίσω από όλα

αυτά βρίσκεται το πάγιο αίτημα της Χαριλάου

Τρικούπη να μπει φρένο στην κρατική χρημα-

τοδότηση του μορφώματος των Σπαρτιατών.

Έτσι, η κόντρα φουντώνει και αναμένεται να

δούμε συνέχεια. Όπως φαίνεται, το... έργο

μόλις ξεκίνησε!

Χαμός στον Άγιο Δημήτριο 
για τον καθηγητή που
κατηγορείται για παιδεραστία
Πόλεμος έχει ξεσπάσει μέσα στους κόλπους
της Δημοτικής Παράταξης «Αγαπάμε την πόλη
μας, τον Άγιο Δημήτριο», στην οποία ήταν
υποψήφιος δημοτικός σύμβουλος ο εν λόγω
καθηγητής και μετέπειτα μέλος της πρωτο-
βάθμιας Σχολικής Επιτροπής του Δήμου Αγίου
Δημητρίου. Ο επικεφαλής της παράταξης
Γιώργος Παπα-
τ ρ ι α ν τ α φ ύ λ λ ο υ
(φωτό)  έσπευσε να
τον αποκηρύξει
και να τον διαγρά-
ψει από τον συν-
δυασμό, αναφέ-
ροντας ότι ήταν
«παιδικοί φίλοι»
και ότι νιώθει προ-
δομένος από τον
φίλο του. Όμως, οι δημοτικοί σύμβουλοι, κα-
θώς και οι υποψήφιοι της παράταξης του κυ-
ρίου Παπατριανταφύλλου δεν φαίνεται να
έπεσαν από τα σύννεφα, αφού έκαναν λόγο
στην «Political» για έναν δύστροπο και ενο-
χλητικό άνθρωπο, που δεν τους ήταν καθόλου
ευχάριστο να συναναστρέφονται μαζί του. Στις
δε συνομιλίες μεταξύ τους μέσα στο Facebook
οι χαρακτηρισμοί δίνουν και παίρνουν και τα
βέλη κατευθύνονται προς τον επικεφαλής της
παράταξης, ο οποίος «κατηγορείται» ότι είχε
δείγματα και πως τον είχαν προειδοποιήσει
πολλά άτομα της παράταξης για τον ύποπτο χα-
ρακτήρα του καθηγητή.

Προετοιμασίες για 
τη γιορτή του Αντώνη
Μαθαίνω ότι η κινητοποίηση είναι μεγά-

λη από το περιβάλλον τού πρώην πρωθυ-
πουργού Αντώνη Σαμαρά ώστε να έρθει κό-
σμος να του ευχηθεί στο γραφείο του (Δη-
μοκρίτου 1) και φυσικά να μπορέσει να τον
δει τη μέρα της ονομαστικής εορτής του,
την Παρασκευή 17 Ιανουαρίου. Φυσικά όλο
το σύστημα τα παρακολουθεί όλα αυτά με
ενδιαφέρον διότι μαθαίνω ότι πολύς κό-
σμος θα πάει να ευχηθεί. 

Ο Καραμέρος
και η prive ιστοσελίδα
Ακούγεται έντονα τε-
λευταία ότι μια ενημε-
ρωτική ιστοσελίδα
που ξεπήδησε στον
διαδικτυακό χώρο
ανήκει (ή τη διαχειρί-
ζεται ή είναι ο μυστι-
κός ιδιοκτήτης της)
στον βουλευτή και εκ-
πρόσωπο Τύπου του
ΣΥΡΙΖΑ Γιώργο Καραμέρο. Εφόσον η φημολο-
γία ευσταθεί, προκύπτουν σοβαρά ερωτήματα
ηθικού χαρακτήρα και δημοσιογραφικής δεον-
τολογίας για τον «φημολογούμενο», ο οποίος
οφείλει να ξεκαθαρίσει αν οι φήμες έχουν βά-
ση ή όχι. Διότι, αν πράγματι ισχύουν, δεν θα
ήταν κάπως... παράταιρο και ανορθόδοξο ένας
εκπρόσωπος Τύπου κόμματος να είναι ταυτό-
χρονα κάτοχος ή διαχειριστής και μιας προσω-
πικής ενημερωτικής ιστοσελίδας;

Στοιχήματα δεν βάζουν, αλλά οι πε-
ρισσότεροι σε ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ προ-
βλέπουν ότι η πρόταση του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη για την
Προεδρία της Δημοκρατίας θα έχει
κεντροαριστερό πρόσημο. Όπως κατα-
λαβαίνετε, στους διαδρόμους αλλά και
τις αίθουσες της Βουλής η ονοματολο-
γία καλά κρατεί!

Χ
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πα Η ΔΕΕΠ Β1 (Βόρειος Τομέας Αττικής) της Νέας Δημοκρατίας, όπου ηγείται ο δραστήριος
Σπύρος Αβραμάκος, κόβει την πρωτοχρονιάτικη πίτα της στις 9 Φεβρουαρίου (11 πμ) στο
Δημαρχείο Κηφισιάς (αίθουσα «Β. Γκατσόπουλος»). Ναι, θα είναι εκεί όλοι οι υπουργοί που
εκλέγονται στην περιοχή. Και δεν είναι λίγοι. Αύριο Κυριακή, 12 Ιανουαρίου, κόβει την πίτα
της η ΔΗΜΤΟ Χαλανδρίου στο «House 124» (Αγ. Παρασκευής 124) στις 18.00. Στην προανα-
φερόμενη οργάνωση ηγείται η Χριστίνα Πατρικάκου, η μακροβιότερη -και αγαπητή στην
κοινωνία της πόλης- πρόεδρος τοπικής (18 χρόνια είναι αυτά, όχι, παίζουμε). Στο πλαίσιο
της εκδήλωσης της ΔΗΜΤΟ Χαλανδρίου, όπου επίσης θα δώσουν το «παρών» οι υπουργοί
και βουλευτές της περιοχής, θα τιμηθούν για την προσφορά τους στην παράταξη από τον
περιφερειάρχη Αττικής Νίκο Χαρδαλιά ο Γρηγόρης Ζαφειρόπουλος (γραμματέας της Απο-
κεντρωμένης Διοίκησης Αττικής και πρώην δήμαρχος Χαλανδρίου) και ο Γιώργος Κουρά-
σης (επίσης πρώην δήμαρχος Χαλανδρίου). Ορίστε, τα μάθατε όλα.

Σύναξη υπουργών στα Βόρεια

Παρελθόν αποτελούν για τον Στέφανο Κασσελάκη τα γραφεία που φιλοξένησαν τα πρώτα βή-

ματα του Κινήματος Δημοκρατίας στον Ταύρο. Φαίνεται ότι οι διαπραγματεύσεις για μακρο-

χρόνια μίσθωση δεν απέδωσαν καρπούς, οπότε η κατάσταση έμεινε ως είχε. Η συμφωνία μί-

σθωσης του χώρου έληγε κανονικά τον Δεκέμβριο, αλλά δόθηκε μια «παράταση ζωής» ενός

μήνα. Τελικά, λίγο πριν από την εκπνοή του χρόνου το Κίνημα Δημοκρατίας εγκατέλειψε το

κτήριο ώστε να το παραδώσει στην ώρα του στον ιδιοκτήτη. Προς το παρόν το κόμμα βρήκε

προσωρινό καταφύγιο σε ένα σπίτι στο Παγκράτι, που παραχωρήθηκε για λίγο διάστημα από

εθελόντρια. Σύμφωνα με τον Βασίλη Σίμο, στέλεχος του Κινήματος Δημοκρατίας, γίνεται

προσπάθεια να βρεθεί σύντομα ένας μόνιμος χώρος για το κόμμα του Στέφανου Κασσελάκη -

κατά προτίμηση κοντά στο κέντρο της Αθήνας με εύκολη πρόσβαση σε σταθμό μετρό.

Ε
ίναι κάποιες φορές που λέμε
ότι το επίπεδο της Βουλής είναι
τόσο χαμηλό που δεν αντέχε-

ται. Είναι όμως και κάποιες στιγμές
που το μέγεθος του πολιτικού πολιτι-
σμού, ειδικά μεταξύ πολιτικών αντι-
πάλων, σκιάζει τις όποιες ακρότητες.
Ο λόγος για τα κολακευτικά σχόλια της
βουλευτού του ΠΑΣΟΚ Ευαγγελίας
Λιακούλη προς τον υφυπουργό Δι-
καιοσύνης Ιωάννη Μπούγα κατά τη
διάρκεια της συζήτησης νομοσχεδίου
για τα προσωπικά δεδομένα. «Η σύμ-
βαση λοιπόν αυτή όσο και η GDPR εί-
ναι δύο συγκοινωνούντα δοχεία για
εμάς. Η τήρηση και των δύο παρέχει
αυξημένη προστασία μόνο με την
προϋπόθεση να μπορεί να εφαρμο-
στεί. Χρειάζεται αυστηρή εφαρμογή,
δυστυχώς μέχρι τώρα δεν είχαμε», ανέφερε η κυρία Λιακούλη
και στρέφοντας τον λόγο της προς τον κ. Μπουγά είπε με την ει-
λικρίνεια που τη διακρίνει: «Αναμένουμε την επανόρθωση, η
οποία, κύριε υπουργέ, πρέπει να ξέρετε και από τη μεγάλη σας
εμπειρία και από τον ευδόκιμο τρόπο που υπηρετείτε το υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης, αυτό πρέπει να σας το αναγνωρίσω, ότι η

επανόρθωση αφορά την εμπιστοσύνη των πολιτών στην κυβέρ-
νησή σας, στο υπουργείο σας, αλλά και στην πολιτική εν γενεί».
Θα πρέπει να πούμε ότι ο κ. Μπούγας χαίρει μεγάλης αναγνώρι-
σης στη Βουλή από «εχθρούς και φίλους» και, αν μη τι άλλο, η
αναγνώριση του έργου ενός πολιτικού από τους αντιπάλους του
είναι «μεγάλο παράσημο»!

Ε
ίναι κάποιες φορές που λέμε
ότι το επίπεδο της Βουλής είναι
τόσο χαμηλό που δεν αντέχε-

ται. Είναι όμως και κάποιες στιγμές
που το μέγεθος του πολιτικού πολιτι-
σμού, ειδικά μεταξύ πολιτικών αντι-
πάλων, σκιάζει τις όποιες ακρότητες.
Ο λόγος για τα κολακευτικά σχόλια της
βουλευτού του ΠΑΣΟΚ Ευαγγελίας
Λιακούλη προς τον υφυπουργό Δι-
καιοσύνης Ιωάννη Μπούγα κατά τη
διάρκεια της συζήτησης νομοσχεδίου
για τα προσωπικά δεδομένα. «Η σύμ-
βαση λοιπόν αυτή όσο και η GDPR εί-
ναι δύο συγκοινωνούντα δοχεία για
εμάς. Η τήρηση και των δύο παρέχει
αυξημένη προστασία μόνο με την
προϋπόθεση να μπορεί να εφαρμο-
στεί. Χρειάζεται αυστηρή εφαρμογή,
δυστυχώς μέχρι τώρα δεν είχαμε», ανέφερε η κυρία Λιακούλη
και στρέφοντας τον λόγο της προς τον κ. Μπουγά είπε με την ει-
λικρίνεια που τη διακρίνει: «Αναμένουμε την επανόρθωση, η
οποία, κύριε υπουργέ, πρέπει να ξέρετε και από τη μεγάλη σας
εμπειρία και από τον ευδόκιμο τρόπο που υπηρετείτε το υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης, αυτό πρέπει να σας το αναγνωρίσω, ότι η

επανόρθωση αφορά την εμπιστοσύνη των πολιτών στην κυβέρ-
νησή σας, στο υπουργείο σας, αλλά και στην πολιτική εν γενεί».
Θα πρέπει να πούμε ότι ο κ. Μπούγας χαίρει μεγάλης αναγνώρι-
σης στη Βουλή από «εχθρούς και φίλους» και, αν μη τι άλλο, η
αναγνώριση του έργου ενός πολιτικού από τους αντιπάλους του
είναι «μεγάλο παράσημο»!

«Άστεγος» ο Κασσελάκης

Άλλη μια διάκριση 
για τον Ρουσόπουλο

Μια ξεχωριστή διάκριση, η οποία συ-
νιστά προσωπική δικαίωση, ήταν για τον
πρώην υπουργό Θε-
όδωρο Ρουσόπουλο
η πρόταση και των
πέντε αρχηγών των
πολιτικών ομάδων
της Κοινοβουλευτι-
κής Συνέλευσης του
Συμβουλίου της Ευ-
ρώπης για ανανέω-
ση της θητείας του στην προεδρία του
οργάνου για ένα ακόμη έτος. Η ψηφο-
φορία θα γίνει στις 27 Ιανουαρίου και ο
κ. Ρουσόπουλος αναμένεται να επανε-
κλεγεί πανηγυρικά στο εξαιρετικά ση-
μαντικό αυτό αξίωμα για τη χώρα μας. 

Ποιοι θα βρίσκονται
στην ορκωμοσία 
του Τραμπ;

H πρέσβης της χώρας μας στις ΗΠΑ
Κατερίνα Νάσικα θα εκπροσωπήσει,
σύμφωνα με πληροφορίες, την κυβέρ-
νηση στην ορκωμοσία του νέου Αμερι-
κανού προέδρου στις 20 Ιανουαρίου.
Στην αμερικανική πρωτεύουσα θα βρε-
θεί και η πρόεδρος της Φωνής Λογικής
Αφροδίτη Λατινοπούλου, προσκεκλημέ-
νη από την ευρωομάδα της ακροδεξιάς,
τους Πατριώτες για την Ευρώπη. Δεν θα
είναι στον κεντρικό χώρο της εκδήλωσης
αλλά μικρό το κακό, αφού το photo op-
portunity θα το κάνει...

Το «κομπλιμάν» της Λιακούλη 
στον Ιωάννη Μπούγα
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Όσα λένε οι άντρες 
μεταξύ τους…

«Oσα λένε οι άντρες μεταξύ τους, λόγια σοβαρά, λόγια αληθινά…». Ξεπέρασαν και το άσμα
του Γιάννη Πουλόπουλου τα παλικάρια. Ο Στέφανος θα ζητήσει, λέει, αποζημίωση από
τον Πολάκη. Ω μον Ντιέ, πουρκουά σ’ εμάς αυτό το πανηγύρι; 
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Μ έχρι τώρα τα χώνουμε στο κράτος για την κατάσταση του δημόσι-

ου τομέα υγείας και καλά κάνουμε και του τα χώνουμε, διότι το

ΕΣΥ μοιάζει όλο και περισσότερο με ασανσέρ που κρέμεται από

ένα ελαττωματικό συρματόσχοινο, έτοιμο ανά πάσα στιγμή να σπάσει. Και μετά

ψάχνεις τον εργολάβο, αλλά αυτός είναι άφαντος, την έχουν αυτήν τη μαγική

ιδιότητα οι εργολάβοι, να εξαφανίζονται όταν γίνεται η στραβή. 

Αυξήσεις που προκαλούν έμφραγμα
Τι να κάνω, λες μέσα σου, ας πάω να κάνω μια ιδιωτική ασφάλεια υγείας, κού-

φια η ώρα, αλλά ποτέ δεν ξέρεις τι γίνεται, να μην τρέχω στα απογευματινά του

ΕΣΥ και με κάνει και tweet ο Άδω-

νις μετά, «εδώ, με τη φίλη Μαρία,

κουβεντιάζουμε πόσο ωραία πέ-

ρασε το βράδυ της στο ΚΑΤ»… 

Έρχεται ο ασφαλιστής, τα λέτε

πολύ όμορφα, τα συμφωνείτε, μέ-

νεις ήσυχος. Και ξαφνικά, εκεί

που χωνεύεις την πρωτοχρονιάτι-

κη γαλοπούλα και σκέφτεσαι αν

έχεις καούρες ή παθαίνεις έμ-

φραγμα (αλλά δεν σε νοιάζει, διότι

έχεις τη φανταστική ιδιωτική σου

ασφάλιση), μαθαίνεις ότι τα ασφά-

λιστρα ανεβαίνουν φέτος κατά

20%. Και να μην είχες πάθει έμ-

φραγμα, το έπαθες τώρα. 

Και μετά αρχίζει το γνωστό γαϊ-

τανάκι: Δεν φταίμε εμείς, λένε οι

ασφαλιστικές, φταίει που είναι

ακριβά τα νοσήλια. Δεν είναι ακρι-

βά τα νοσήλια, λένε οι άλλοι, φταί-

ει ο ΦΠΑ. Δεν μπορούμε να κό-

ψουμε τον ΦΠΑ, λέει το κράτος, να

ρίξετε τα ασφάλιστρα. Κι εσύ, τους

κοιτάς παίρνοντας επιθανάτιες

ανάσες. 

Είκοσι τοις εκατό αύξηση, στο μεταξύ, ο Έλληνας δεν θα δει στο εισό-

δημά του ούτε με παραισθησιογόνα. Αλλά δεν πειράζει. Τα ενοίκια αυξά-

νονται 8% μέσο όρο, τα ασφάλιστρα 15%-20%, ο πληθωρισμός στα τρόφιμα

καλπάζει, όλα καλά. 

Η δική μου, ειλικρινής απορία είναι η εξής: Αυτοί που κάνουν αυτές τις

αυξήσεις, οι ασφαλιστικές για παράδειγμα, δεν τους περνάει καν από το

μυαλό ότι ο ασφαλισμένος δεν μπορεί να πληρώσει; Τι φαντάζονται; Ότι

είμαστε πλούσιοι και κάνουμε τους φτωχούς από χόμπι; Ότι όποιος πάει

να κάνει μια ρημαδοασφάλεια, κατά βάθος είναι ο Μπιλ Γκέιτς και δεν

έχει πού να πετάξει τα λεφτά του; 

Δεν καταλαβαίνουν ότι ο κόσμος θα κόψει τα συμβόλαια, κάτι που συμ-

βαίνει ήδη; 

Τέλος πάντων, μ’ αυτά και μ’ εκείνα θα παρέμβει το κράτος, καθώς όπως είπε

ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος, «αυξήσεις τέτοιας τάξεως δεν

είναι ανεκτές». Πάλι καλά, αν και απομένει να δούμε πώς ακριβώς θα παρέμβει

το κράτος και τι θα νομοθετήσει. 

Το υπουργείο που κυνηγάει τους κερδοσκόπους
Το κράτος, το οποίο με τη σειρά του κοιτάει άναυδο την αγορά, η οποία όχι μό-

νο δεν αυτορρυθμίζεται κατά τους ευσεβείς του πόθους, αλλά καλπάζει σαν

ατίθασο άλογο στα καταπράσινα λιβάδια της κερδοσκοπίας, αχαλίνωτη και ξε-

πετάλωτη. Όποιος μπορεί, προσπαθεί να αρπάξει απ’ όπου μπορεί. Εσύ, στο με-

ταξύ, με τον έναν σου μισθό, που

παραμένει ο ίδιος, άντε συν με-

ρικά σεντς όταν γίνονται αυξή-

σεις, προσπαθείς να τους έχεις

όλους ικανοποιημένους, μην και

φτωχύνουν οι πολυεθνικές (των

τροφίμων, της υγείας, του αέρα

που αναπνέεις) και καταρρεύσει

ο καπιταλισμός εξαιτίας σου και

το έχεις μετά κρίμα στη συνείδη-

σή σου.

Το δε υπουργείο Ανάπτυξης θα

έπρεπε να μετονομαστεί σε

«υπουργείο που κυνηγάει τον κά-

θε κερδοσκόπο». Τον λυπάμαι λί-

γο τον κύριο Θεοδωρικάκο· αντί

να κάνει πράγματι ανάπτυξη, τρέ-

χει να αποκρούσει τις μαζικές

ληστρικές επιδρομές στις τσέπες

μας. Μαζεύει λίγο τις πάνες και

τα παιδικά γάλατα, του σκάνε από

την άλλη οι τράπεζες. Μαζεύει λί-

γο τις τράπεζες, του σκάνε οι

ασφαλιστικές. Λερναία Ύδρα εί-

ναι αυτό το πράγμα, δεν τελειώνει

πουθενά. Λες και είναι τίποτε

κομμουνιστές εκεί στην κυβέρνηση και πάνε από ρύθμιση σε ρύθμιση.

Η υγεία, τώρα, που είναι ένα πάρα πολύ σοβαρό πράγμα, βασικά είναι

το μόνο πραγματικά σοβαρό, διότι αν δεν έχεις υγεία όλα τα άλλα

παύουν να έχουν σημασία, είναι δεδομένο ότι αποτελεί δυνητικά στόχο

κερδοσκοπίας. Γιατί όχι; Είπε κανείς ότι ο καπιταλισμός είναι ένα ηθι-

κό σύστημα;

Κι αυτή η υπόθεση με τις ασφαλιστικές λέει, για πολλοστή φορά, κάτι

που ήδη ξέρουμε: Πόσο σημαντικό είναι να υπάρχει ένα πολύ ισχυρό

δημόσιο σύστημα υγείας, στο οποίο να έχουν πρόσβαση οι πάντες. 

Η ιδιωτική ασφάλιση πρέπει να είναι επιλογή και όχι αναγκαιότητα. 

Διότι, όταν γίνεται αναγκαιότητα, γίνεσαι κι εσύ, αυτομάτως, όμηρος όσων

μετρούν την υγεία σου μόνο με ευρώ.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Το μεγάλο πανηγύρι
με τα ασφάλιστρα

υγείας
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Την αναστολή της κρατικής χρηματοδότησης στους
Σπαρτιάτες εισηγείται στην Ολομέλεια, με συντριπτική
πλειοψηφία, η Επιτροπή Δεοντολογίας της Βουλής, μετά
και τη διάταξη που κατέθεσε το υπουργείο Εσωτερικών,
η οποία επί της ουσίας προβλέπει την αναστολή της χρη-
ματοδότησης κόμματος μέχρι να βγει αθωωτική απόφα-
ση από τη δικαιοσύνη σχετικά με πρόσωπα που φέρεται
να είναι οι πραγματικοί αρχηγοί των κομμάτων και έχουν
καταδικαστεί.

Το ενδιαφέρον είναι ότι, εκτός από τον βουλευτή των
Σπαρτιατών, την απόφαση αναστολής καταψήφισε και ο
βουλευτής της Νίκης που συμμετέχει στην Επιτροπή Δε-
οντολογίας, επιδιώκοντας προφανώς το κόμμα του να
προσεταιριστεί τις ορφανές ψήφους που θα προκύψουν

από τη διάλυση του κόμματος. Στη συνεδρίαση παρέστη
και ο πρόεδρος του κόμματος Βασίλης Στίγκας, ο οποίος
υποστήριξε ότι το κόμμα του έχει στοχοποιηθεί από
«διεφθαρμένα κόμματα». Σύμφωνα με πληροφορίες,
όταν ρωτήθηκε για την κατάθεσή του περί «Greek
Mafia», ο ίδιος επέμεινε ότι το κόμμα του δεν έχει σχέση
με τον Ηλία Κασιδιάρη, λέγοντας μάλιστα ότι «ο Κασιδιά-
ρης θα μπορούσε να είχε καλέσει τον κόσμο να ψηφί-
σουν είτε τη ΝΔ είτε το ΚΚΕ».

Σύμφωνα με πληροφορίες, στην κεκλεισμένων των
θυρών συνεδρίαση ξέσπασε κόντρα του Βασίλη Στίγκα
με τον Παναγιώτη Δουδωνή, με τον πρόεδρο των Σπαρ-
τιατών ακολούθως να ανακοινώνει ότι κατέθεσε μήνυση
στον βουλευτή του ΠΑΣΟΚ. Αφορμή, όσα είχε πει ο βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ και στενός συνεργάτης του Νίκου Αν-
δρουλάκη από βήματος στις 13 Σεπτεμβρίου 2023 -τα
οποία και επανέλαβε σε πρόσφατη ανάρτησή του- ότι «τα
χρήματα του ελληνικού λαού κινδυνεύουν να γίνουν
άθυρμα στα χέρια καταδικασμένων εγκληματιών».

Αξίζει να σημειωθεί πως η αναστολή της χρηματοδό-
τησης των Σπαρτιατών έχει ήδη τεθεί σε εφαρμογή από
τις τελευταίες μέρες του 2024, μετά την υπερψήφιση της
κυβερνητικής τροπολογίας, με το κόμμα να μη λαμβάνει
το πόσο των 462.332 ευρώ που του αντιστοιχούσε.

Ήδη πάντως οι Σπαρτιάτες έχουν λάβει 1,7 εκατ. ευρώ,
ενώ θα πρέπει να επιστρέψουν περίπου τις 80.000 ευρώ
που έλαβαν για τις ευρωεκλογές, στις οποίες δεν συμμε-
τείχαν.

Μπλόκο στην κρατική χρηματοδότηση των Σπαρτιατών

E
πειτα από συντονισμένες ενέργειες του
υπουργείου Ανάπτυξης και του Οργανι-
σμού Βιομηχανικής Ιδιοκτησίας (ΟΒΙ), με

απόφαση του Γραφείου Διανοητικής Ιδιοκτησίας
της ΕΕ (C58927, 10/01/25) ακυρώνεται το ευρω-
παϊκό εμπορικό σήμα «Turkaegean». 

Υπενθυμίζεται πως το 2021
ο Οργανισμός Τουριστικής
Προβολής και Ανάπτυξης
Τουρκίας (TGA) κατέθεσε
προς κατοχύρωση στο Γρα-
φείο Διανοητικής Ιδιοκτη-
σίας της ΕΕ το εμπορικό σήμα
«Turkaegean». Τον Φε-
βρουάριο του 2023, επί

υπουργίας Άδωνι Γεωργιάδη, ασκήθηκε αίτηση
ακύρωσης από την Ελληνική Δημοκρατία με
χειρισμό της υπόθεσης από τον ΟΒΙ για την
προσβολή του σήματος του τουρκικού οργανι-
σμού. Αποτέλεσμα αυτών των ενεργειών είναι η
τωρινή απόφαση, η οποία αποτελεί δικαίωση
των ελληνικών θέσεων. Ο υπουργός Ανάπτυξης
Τάκης Θεοδωρικάκος δήλωσε: «Η Ελλάδα με
την κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη είναι
ισχυρή στο διεθνές στερέωμα και υπερασπίζε-
ται με αποφασιστικότητα και αποτελεσματικό-
τητα τα εθνικά της συμφέροντα και στο εμπορι-
κό πεδίο. Διεκδικούμε το δίκιο μας με όλες μας
τις δυνάμεις και με κάθε έννομο μέσο. Έτσι,
φτάσαμε και στη δικαίωση με την προσβολή
του ευρωπαϊκού εμπορικού σήματος “Turkae-
gean”». Από τη μεριά του, ο πρόεδρος του ΟΒΙ
Δημήτρης Χρόνης ανέφερε ότι «η απόφαση
ακύρωσης του “Turkaegean” ικανοποιεί πλή-
ρως τις ελληνικές θέσεις και δικαιώνει σε από-
λυτο βαθμό την απόφαση να καταφύγουμε στην
προσβολή του σήματος». Τέλος, ο γενικός διευ-
θυντής του ΟΒΙ Παναγιώτης Κανελλόπουλος
σχολίασε: «Στην υπόθεση “Turkaegean” o ΟΒΙ
μαζί τους νομικούς παραστάτες που εκπροσώ-
πησαν τη χώρα δουλέψαμε συστηματικά και
μεθοδικά για να έρθει το θετικό αποτέλεσμα σε
μια δύσκολη νομική μάχη».

Πάγο σε αυξήσεις ασφαλίστρων υγείας
Μήνυμα προς τις ασφαλιστικές εταιρείες ότι

οι αυξήσεις 14,6% στα ασφάλιστρα υγείας δεν
θα γίνονται αποδεκτές έστειλε ο υπουργός
Ανάπτυξης Τάκης Θεοδωρικάκος, περιγρά-
φοντας από το βήμα της Ολομέλειας το πλαίσιο
της αντίδρασης της κυβέρνησης στις υπέρογ-
κες αυξήσεις στα ασφάλιστρα υγείας. Ανακοί-
νωσε παράλληλα την πρόθεση της κυβέρνησης
να νομοθετήσει το αμέσως επόμενο χρονικό
διάστημα με στόχο την ενίσχυση του ανταγωνι-
σμού, τη διαφάνεια των τιμολογήσεων και των
διαδικασιών και την προστασία των καταναλω-
τών και της ασφαλιστικής πίστης. Ο υπουργός
παραδέχτηκε πως οι αυξήσεις είναι πολύ με-
γάλες και πως υπάρχει σοβαρό ζήτημα με τον
δείκτη του ΙΟΒΕ, ο οποίος και θα πρέπει να
επαναξιολογηθεί, μιλώντας για ένα εξαιρετικά
περίπλοκο ζήτημα, το οποίο τυγχάνει συνολι-
κής αντιμετώπισης από κυβέρνηση, ενώ επε-
σήμανε πως το μείζον θέμα είναι να συνεχιστεί
η πολιτική μεταρρύθμιση του ΕΣΥ. Επίσης, ανα-
κοίνωσε τη διεξαγωγή έρευνας από την Επι-
τροπή Ανταγωνισμού για πιθανή ύπαρξη καρ-
τέλ στην ιδιωτική ασφάλιση και υγεία.

Υπενθυμίζεται πως 900.000 πολίτες έχουν
ιδιωτικά συμβόλαια υγείας -255.000 εξ αυτών
συμβόλαια διά βίου- με σημαντικές αυξήσεις
που φθάνουν έως και το 20%, με αποτέλεσμα
να διακόπτονται. Το 2011 τα αντίστοιχα συμβό-
λαια ήταν 700.000.

Δικαίωση για την Ελλάδα:
Άκυρο το εμπορικό 
σήμα «Turkaegean»

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

«Η Ελλάδα με την κυβέρνηση 
του Κυριάκου Μητσοτάκη 
είναι ισχυρή στο διεθνές στερέωμα 
και υπερασπίζεται 
με αποφασιστικότητα
και αποτελεσματικότητα
τα εθνικά της συμφέροντα
και στο εμπορικό πεδίο»,
δήλωσε ο υπουργός Ανάπτυξης
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Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης χαρακτήρισε
τη φετινή χρονιά «απολύτως κρίσιμη
στον κρίκο της αλυσίδας που τελικά

θα μας οδηγήσει στις εκλογές του 2027», ενώ
προειδοποίησε ότι στον διεθνή ορίζοντα δια-
γράφεται ένα δύσκολο δωδεκάμηνο, με πολε-
μικά μέτωπα, τεκτονικές αλλαγές σε αυτό που
γνωρίζουμε ως πολιτική, με συνέπειες της

κλιματικής κρίσης κ.ά. Έδω-
σε, δε, τις κατευθυντήριες
γραμμές για τις νομοθετικές
πρωτοβουλίες των επόμε-
νων μηνών, με έμφαση στις
αλλαγές που προωθούνται
από το υπουργείο Εσωτερι-
κών στα Πειθαρχικά Συμ-
βούλια του Δημοσίου, ενώ

προανήγγειλε τη θεσμοθέτηση κινήτρων για
την εισαγωγή και μικρομεσαίων επιχειρήσε-
ων στο Χρηματιστήριο καθώς και πλαίσιο
ρύθμισης και προστασίας των καταναλωτών
απέναντι στα κρυπτονομίσματα.

Πολεμικά μέτωπα και κλιματική κρίση 
«Μπροστά μας διαγράφεται μια δύσκολη

χρονιά με πολεμικά μέτωπα, την κλιματική κρί-
ση αλλά και τεκτονικές αλλαγές σε αυτό που
γνωρίζουμε ως πολιτική, αν αναλογιστούμε όσα
συμβαίνουν στην άλλη πλευρά του Ατλαντικού»,
σημείωσε ο κ. Μητσοτάκης στην εναρκτήρια το-
ποθέτησή του. Παίρνοντας, δε, εμμέσως πλην
σαφώς θέση στις πρόσφατες δηλώσεις 

του Ντόναλντ Τραμπ για τη Γροιλανδία, τη
Διώρυγα του Παναμά, τον Καναδά και το Μεξι-
κό, αλλά και στις παρεμβάσεις του Ίλον Μασκ,
έκανε λόγο για «πρωτοφανείς εξαγγελίες για
αλλαγές στη ζώνη επιρροής και πρωτοφανές
σκηνικό όπου οικονομικοί παράγοντες προ-
σπαθούν να επηρεάσουν τις πολιτικές εξελί-
ξεις». Ζήτησε, δε, να υπάρξουν απαντήσεις σε
επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

«Το τοπίο δεν το σκιάζουν μόνο διακηρύξεις
και πρωτοφανείς εξαγγελίες, αλλά προαναγγέλ-
λουν γεωστρατηγικές μεταβολές και αλλαγές
στις ζώνες επιρροής και ένα πρωτόγνωρο σκηνι-
κό, όπου παγκόσμιοι οικονομικοί παράγοντες
διεκδικούν ρόλο διαμορφωτή κοινής γνώμης σε
πολλές χώρες, ένα φαινόμενο και με συνδρομή
ακόρεστης κατανάλωσης fake news που πολιορ-
κεί τον δυτικό πολιτισμό του ορθού λόγου και της
δημοκρατίας», είπε ο πρωθυπουργός και πρό-
σθεσε ότι «οι απαντήσεις δεν μπορούν να δοθούν
μόνο από την πατρίδα μας αλλά απασχολούν και
την ΕΕ σε ανώτατο επίπεδο και προφανώς πρέπει
να λάβουν κεντρική θέση και στους δικούς μας
προβληματισμούς». 

«Είμαστε μια χώρα που έχει δοκιμαστεί από
τον λαϊκισμό πληρώνοντας ακριβά τις εύκολες
λύσεις που αποδείχτηκαν ανέφικτες», σημεί-
ωσε ο κ. Μητσοτάκης, προσθέτοντας ότι «η Ελ-
λάδα είναι χώρα σταθερότητας σε ασταθή κό-
σμο, με μια κυβερνητική πλειοψηφία που εμ-
πνέει σιγουριά εν μέσω όσων συμβαίνουν σε

Γαλλία, Γερμανία και Καναδά. Με μια οικονο-
μία που αποτελεί αισιόδοξη εξαίρεση στην Ευ-
ρώπη», κάνοντας αναφορά στην περαιτέρω
αποκλιμάκωση στον πληθωρισμό και χαρα-
κτηρίζοντας θετική ένδειξη την καλή κίνηση
της εορταστικής αγοράς.

Αλλαγές στα Πειθαρχικά Συμβούλια
Ο Κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε στη νομοθε-

τική πρωτοβουλία του υπουργείου Εσωτερι-
κών για την εύρυθμη λειτουργία του κράτους,
ώστε οι επίορκοι να μη μένουν ατιμώρητοι και
οι αστοχίες προς αποφυγή να διορθώνονται.
Αφού υπενθύμισε ότι οι αλλαγές στα Πειθαρ-
χικά Συμβούλια τον είχαν απασχολήσει πριν
δέκα χρόνια που ήταν υπουργός, ο πρωθυ-
πουργός σημείωσε ότι «2.500 υποθέσεις λι-
μνάζουν στα Πειθαρχικά Συμβούλια και ο χρό-
νος απόφασης μπορεί να φτάσει τα πέντε χρό-
νια. Η κατάσταση αυτή δεν μπορεί να γίνει
αποδεκτή. Η νέα πρόταση θα εμπλέκει περισ-
σότερους λειτουργούς του Νομικού Συμβου-
λίου του Κράτους και θέτουμε καταληκτικά
όρια για την τελεσίδικη έκδοση των αποφάσε-
ων. Πρόκειται για μια βαθιά πολιτική επιλογή
για ταχύτητα, διαφάνεια και πλήρη λογοδοσία
στο Δημόσιο», τόνισε.

Ο πρωθυπουργός αναφέρθηκε και στο νο-

μοσχέδιο του υπουργείου Οικονομικών για τη
χρηματαγορά, το οποίο παρουσίασε στο
Υπουργικό Συμβούλιο ο Κωστής Χατζηδάκης.
Όπως είπε ο πρωθυπουργός, η κυβέρνηση θα
δώσει περισσότερα κίνητρα για την εισαγωγή
ειδικά μικρομεσαίων επιχειρήσεων στο χρη-
ματιστήριο, ώστε με τη σειρά τους να βοηθή-
σουν την αναπτυξιακή προοπτική της οικονο-
μίας. Προανήγγειλε ακόμα ότι η κυβέρνηση θα
βάλει τάξη στο σημερινό θολό τοπίο με τα κρυ-
πτονομίσματα, θεσπίζοντας την προστασία του
κοινού κυρίως μέσω της ενημέρωσης. «Ευθυ-
γραμμίζουμε το εθνικό πλαίσιο με το ευρωπαϊ-
κό. Είναι εύκολο να ακούγονται φήμες για εύ-
κολο κέρδος αλλά μια σοβαρή Πολιτεία έχει
χρέος να προειδοποιεί τους πολίτες για κινδύ-
νους από καινοτόμα εργαλεία που πολλές φο-
ρές οι άμεσα εμπλεκόμενοι δεν τα γνωρίζουν
καν», είπε ο κ. Μητσοτάκης.

Ένα συναρπαστικό ταξίδι
Η εισήγηση του πρωθυπουργού έκλεισε

με μια προσωπική αναφορά, καθώς υπενθύ-
μισε ότι αυτή τη μέρα πριν από εννέα χρόνια
μέλη και φίλοι της ΝΔ τον τίμησαν με την
εκλογή του στη θέση του προέδρου. «Ήταν η
αρχή ενός συναρπαστικού ταξιδιού που
έφερε τη ΝΔ στην κυβέρνηση. Είμαστε μια

πολιτική δύναμη ηρεμίας και ανάπτυξης.
Καμία ηγετική θέση νομοτελειακά δεν είναι
προδιαγεγραμμένη και εξαρτάται από την
υλοποίηση του κυβερνητικού έργου και την
εργατικότητα. Το 2025 είναι απολύτως κρίσι-
μη χρονιά στον κρίκο της αλυσίδας που τελι-
κά θα μας οδηγήσει στις εκλογές του 2027.
Καλή χρονιά και καλή δουλειά σε όλους
μας», κατέληξε ο κ. Μητσοτάκης.

Στο χθεσινό Υπουργικό Συμβούλιο παρου-
σιάστηκαν τα νομοσχέδια για την ενίσχυση
της κεφαλαιαγοράς, από τον υπουργό Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών Κωστή Χα-
τζηδάκη, για την αποτελεσματικότερη απο-
νομή της πειθαρχικής δικαιοσύνης και την
ενίσχυση της εξωστρέφειας του Δημοσίου
από τον υπουργό Εσωτερικών Θοδωρή Λι-
βάνιο και την υφυπουργό Βιβή Χαραλαμπο-
γιάννη, το ερανιστικό νομοσχέδιο από τον
υπουργό Μεταφορών Χρήστο Σταϊκούρα.
Επίσης, ο κ. Σταϊκούρας έκανε εισήγηση
σχετικά με τη δημοπράτηση έργου σύνδε-
σης της Δυτικής Περιφερειακής Λεωφόρου
Αιγάλεω με την Εθνική Οδό Αθηνών-Κορίν-
θου, ανισόπεδων κόμβων Σκαραμαγκά, Σχι-
στού και Ναυπηγείων. Ο κ. Χατζηδάκης ενη-
μέρωσε το Υπουργικό Συμβούλιο για το Πρό-
γραμμα Δανεισμού και Διαχείρισης του Δη-
μοσίου Χρέους, ενώ ο υπουργός αναπληρω-
τής Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Νίκος Παπαθανάσης έκανε εισήγηση σχετι-
κά με τη συμμετοχή της Ελληνικής Δημο-
κρατίας στην αύξηση του μετοχικού κεφα-
λαίου της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Ανασυγ-
κρότησης και Ανάπτυξης.

Μητσοτάκης: «Είμαστε μια πολιτική
δύναμη ηρεμίας και ανάπτυξης»

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

«Η Ελλάδα είναι χώρα σταθερότητας σε ασταθή κόσμο, 
με μια οικονομία που αποτελεί αισιόδοξη εξαίρεση 

στην Ευρώπη», δήλωσε ο πρωθυπουργός 
στο πρώτο Υπουργικό Συμβούλιο για το 2025
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

H
ταν 10 Ιανουαρίου 2016, όταν ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης, που μέχρι τότε θεω-
ρούνταν το αουτσάιντερ των εσωκομ-

ματικών εκλογών και είχε καταφέρει να περά-
σει στον δεύτερο γύρο της μεγάλης «γαλάζιας»
μάχης, πέτυχε την ανατροπή. Ήταν η πρώτη από
τις πολλές που θα ακολουθούσαν τα επόμενα
χρόνια. 

Εκλέχτηκε πρόεδρος της μεγάλης φιλελεύ-
θερης παράταξης, ένα γεγονός που έμελλε να αλλάξει
τον ρου του κόμματος αλλά και της χώρας, η οποία βίω-
νε αλλεπάλληλες κρίσεις υπό την ηγεσία του τότε πρω-
θυπουργού Αλέξη Τσίπρα.

Από τη στιγμή που ανέλαβε την παράταξη κατάφερε
να κερδίσει έξι εκλογικές αναμετρήσεις και παρά τη
σημαντική φθορά, λόγω της ακρίβειας, η ΝΔ εξακο-
λουθεί να είναι σταθερά πρώτη στις δημοσκοπήσεις. 

Οι δύο δεσμεύσεις 
Ο σημερινός πρωθυπουργός δεσμεύτηκε τότε για δύο

πράγματα: για τη διεύρυνση της μεγαλύτερης παράτα-
ξης στη χώρα, με ισχυρά ερείσματα και στο κέντρο, αλλά
και την τήρηση κάθε δέσμευσης που θα αναλάμβανε.

Μια καθοριστική χρονιά για την πορεία του αλλά
και για την Ελλάδα ήταν οι εκλογές του 2019 όταν
και εκλέχτηκε πρωθυπουργός. Ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης έδωσε τη δική του μάχη αρχικά εσω-
κομματικά, καταθέτοντας προτάσεις για το μέλλον
της παράταξης μέσω της επιδιωκόμενης τότε
ανανέωσης. Ο Αλέξης Τσίπρα τον θεωρούσε «εύ-
κολο αντίπαλο», κρίνοντας φυσικά λάθος. 

Τότε σύστησε την πρώτη αυτοδύναμη κυβέρ-
νηση, μετά από δέκα χρόνια αβεβαιότητας, δείχνοντας
πως ήταν αποφασισμένος να θέσει γερά θεμέλια για το
μέλλον πάνω στους άξονες της υγείας, της παιδείας,
της εργασίας, της φορολογικής πολιτικής και φυσικά
της οικονομίας. Πίστευε πάντοτε στην τάξη. Μια τάξη
που θα επιβαλλόταν με κάθε τρόπο από τα οικονομικά

της χώρας μέχρι τα πανεπιστήμια σε όλη την ελληνική
επικράτεια που ήταν, μέχρι τότε, άβατα ανομίας και ορ-
μητήρια κουκουλοφόρων. 

Αυτοδυναμία
Το 2023, μια χρονιά που σημαδεύτηκε από καταστρο-

φολογία και έβριθε λαϊκισμού, πέτυχε μία ακόμη ση-
μαντική νίκη, μια αυτοδυναμία που τον έκανε για ακόμη
μία φορά κυρίαρχο της ελληνικής πολιτικής στιγμής.
Όλα αυτά φυσικά αντιμετωπίζοντας την πανδημία του
κορονοϊού που χτύπησε τον πλανήτη, την κλιματική αλ-
λαγή αλλά και τις διαταραγμένες, μέχρι τότε σχέσεις
της Ελλάδας με την Τουρκία. 

Όλα αυτά τα χρόνια ο πρωθυπουργός κατάφερε να
μετατρέψει τη ΝΔ σε μια παράταξη που χώρεσε τους
πάντες. Από τον Άδωνι Γεωργιάδη και τον Μάκη Βορίδη
που θεωρούνται παραδοσιακοί δεξιοί μέχρι τον Κυριά-
κο Πιερρακάκη και τον Μιχάλη Χρυσοχοΐδη που προ-
έρχονται από τον πολιτικό χώρο του ΠΑΣΟΚ. Με τους
προαναφερθέντες, φυσικά, να επιτυγχάνουν την αγα-
στή συνεργασία για τους κρίσιμους τομείς που έχουν
αναλάβει να χειριστούν τα τελευταία χρόνια. 

«ΓΑΛΑΖΙΑ» ΕΠΕΤΕΙΟΣ: 9 ΧΡΟΝΙΑ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΡΧΗΓΟΣ ΤΗΣ ΝΔ 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Από τη στιγμή που ανέλαβε 
την παράταξη κέρδισε 6 εκλογικές 

αναμετρήσεις, ενώ η ΝΔ 
εξακολουθεί να είναι σταθερά 

πρώτη στις δημοσκοπήσεις

O ηγέτης που 
άλλαξε την Ελλάδα 
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O
πως έχει εξηγήσει πολλές
φορές ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης, ήταν, είναι και θα εί-

ναι βασικός υποστηρικτής της πολι-
τικής σταθερότητας, της δημοσιονο-
μικής πειθαρχίας και της πολιτικής
υπέρ των πολλών και όχι των λίγων.
Με αυτόν τον τρόπο κατάφερε να
κερδίσει σε μεγάλο βαθμό την εμπι-
στοσύνη των πολιτών, οδηγώντας
στη συνολική μείωση 73 φορολογι-
κών συντελεστών από το 2019 και
μετά, στη μείωση της ανεργίας σε
νέους και γυναίκες, στον ψηφιακό
μετασχηματισμό, στον εξορθολογισμό του Δημοσί-
ου, στην ενίσχυση της ασφάλειας της χώρας και φυ-
σικά στη μετατροπή της Ελλάδας από μια χώρα επαί-
τη, που αντιμετωπιζόταν ως «μαύρο πρόβατο» από
τις υπόλοιπες δυνάμεις στον παγκόσμιο χάρτη, σε
μια χώρα πρωταγωνίστρια. Επίσης, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης είναι ο μοναδικός πρωθυπουργός στη Με-
ταπολίτευση ο οποίος έχει υπερφορολογήσει εκτά-
κτως τα υπερκέρδη μεγάλων επιχειρήσεων, όπως,
για παράδειγμα, λαμβάνοντας έκτακτα μέτρα υπέρ
της στήριξης των πολιτών. 

Εσωκομματικά
Βέβαια, όλα αυτά τα χρόνια δεν έλειψαν και τα εσω-

κομματικά τζαρτζαρίσματα. Ο πρώην πρωθυπουργός
Αντώνης Σαμαράς ήταν για μεγάλο διάστημα συνομιλη-
τής, όμως με τον καιρό αποφάσισε να αλλάξει ρότα,
φτάνοντας στο σημείο να υιοθετήσει τη διαστρέβλωση
των δηλώσεων του υπουργού Εξωτερικών Γιώργου Γε-
ραπετρίτη. Το αποτέλεσμα ήταν μετά τη συνέντευξη
που παραχώρησε στο «Βήμα», όπου άσκησε δριμεία
κριτική στην κυβέρνηση, να διαγραφεί. Από την πλευρά
του ο Κώστας Καραμανλής φαίνεται πως, παρά τη σύν-
τομη εσωκομματική αντιπολιτευτική συμπόρευση με

Σαμαρά, έχει πλέον αντιληφθεί τις αλλαγές
που παγιώθηκαν και έχει αποτραβηχτεί, ενώ
οι Βαγγέλης Μεϊμαράκης και Απόστολος Τζι-
τζικώστας έχουν λάβει τον ευρωπαϊκό δρόμο. 

Βασικός πυλώνας σταθερότητας 
Στον ένατο χρόνο που βρίσκεται στο τιμόνι

της ΝΔ και στον έκτο που διατηρεί τα ηνία της
Ελλάδας εξακολουθεί να επιμένει στη λογική
που τον ανέδειξε και τον οδήγησε σε σημαν-
τικές επιτυχίες για τη χώρα. Η Ελλάδα του
2025 αποτελεί έναν βασικό πυλώνα σταθερό-
τητας και έχει προτάσεις για το μέλλον με
γνώμονα τη σταθερότητα. 

Όπως σχολιάστηκε χθες από κυβερνητικά χείλη: «Η
Νέα Δημοκρατία μεγάλωσε αυτά τα εννιά χρόνια, γιατί
ενώ έμεινε πιστή στην ιδρυτική της διακήρυξη -αν τη
διαβάσει κανείς, θα δει πόσο πιστοί έχουμε μείνει-, δεν
φοβήθηκε μια λελογισμένη διεύρυνση, κυρίως προς
την κοινωνία. Αυτό, λοιπόν, είναι το μήνυμα το οποίο
θέλει να εκπέμψει ο Κυριάκος Μητσοτάκης σε κάθε
του μεγάλη απόφαση. Είτε είναι μια πολιτική απόφαση,
είτε είναι μια απόφαση προσώπου, δίνοντας ευκαιρίες,
στο τέλος της ημέρας όλοι κρινόμαστε εκ του αποτελέ-
σματος». 

Πολιτική υπέρ 
των πολλών, 
όχι των λίγων 

10 Ιανουαρίου 2016: 
Εκλέγεται αρχηγός της ΝΔ

Μπροστά από την κάλπη

Ευρωεκλογές
2019: 

33,12%

Η ορκωμοσία της πρώτης κυβέρνησης το 2019 Εθνικές εκλογές 2019: 39,85% 

Δεύτερη φορά πρωθυπουργός -
Σαρωτικά ποσοστά νίκης Παρουσίαση υποψήφιων ευρωβουλευτών

Αυτοδιοικητικές εκλογές 2023: Η ΝΔ κερδίζει 
την πλειοψηφία σε περιφέρειες και δήμους
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«
Η επιτυχία του

στρατηγικού σχεδιασμού
που αναπτύξαμε

επιβεβαιώθηκε στην
αποτίμηση της

αντιπυρικής περιόδου,
όπου αποτυπώθηκε 

ότι τελικά οι καμένες
εκτάσεις ήταν κάτω 
από τον μέσο όρο 
των τελευταίων 

20 χρόνων
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«Το ΑΙΓΙΣ των 2 δισ. είναι το μεγαλύτερο 
εξοπλιστικό πρόγραμμα στην ιστορία 
της πολιτικής προστασίας της χώρας»

«Το ΑΙΓΙΣ των 2 δισ. είναι το μεγαλύτερο 
εξοπλιστικό πρόγραμμα στην ιστορία 
της πολιτικής προστασίας της χώρας»



Ο
υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας Βασίλης Κικίλιας μιλώντας στην
«Political» περιγράφει το ευρύ πλαίσιο των

προτεραιοτήτων σε έναν κρίσιμο τομέα για την Ελλάδα.
Επιπλέον στέκεται στην παραλαβή των νέων Καναντέρ
για την περαιτέρω αντιπυρική θωράκισης της χώρας,
ενώ απαντά για το πρόσωπο στην Προεδρία της Δημο-
κρατίας αλλά και για την ακρίβεια. 

Ποιες είναι οι προτεραιότητές σας στον τομέα της
πολιτικής προστασίας για το 2025; Θα ενισχυθούν
περαιτέρω οι δομές για την αντιπυρική περίοδο;

Το 2024 κάναμε μια τεράστια προσπάθεια, προκειμέ-

νου να είμαστε όσο το δυνατόν καλύτερα προετοιμα-

σμένοι για την αντιπυρική περίοδο. Η προετοιμασία

αυτή, οι εκπαιδεύσεις και οι ασκήσεις έγιναν με βάση

τα χειρότερα σενάρια, τα οποία, δυστυχώς, τα

είδαμε να γίνονται πραγματικότητα: Η περασμέ-

νη αντιπυρική περίοδος ήταν η πιο δύσκολη των

τελευταίων 40 ετών, με τις πιο αντίξοες πυρομε-

τεωρολογικές συνθήκες: παρατεταμένη ξηρα-

σία, πρόωρα ισχυρά μελτέμια, ρεκόρ θερμο-

κρασιών και οι μεγαλύτεροι σε διάρκεια καύσω-

νες όλων των εποχών. Επομένως, μπορείτε να

φανταστείτε τι θα γινόταν στη χώρα, αν δεν είχαμε

υλοποιήσει κρίσιμες μεταρρυθμιστικές παρεμβά-

σεις, όπως το νέο δόγμα του Πυροσβεστικού Σώμα-

τος, η διακλαδικότητα όλων των δυνάμεων πολιτικής

προστασίας (Πυροσβεστική, Δασική Υπηρεσία, εθε-

λοντές, ΕΛΑΣ, Ένοπλες Δυνάμεις, Λιμενικό, ΟΤΑ,

ΕΚΑΒ κ.ά.), η κινητοποίηση εναέριων μέσων και

ισχυρών επίγειων δυνάμεων στα πρώτα λεπτά εκδή-

λωσης της κάθε πυρκαγιάς, οι έμφορτες περιπολίες

ελικοπτέρων πάνω από περιοχές υψηλής επικινδυ-

νότητας και φυσικά τα drones που εντόπισαν περίπου

4.000 φωτιές. Η επιτυχία του στρατηγικού σχεδια-

σμού που αναπτύξαμε επιβεβαιώθηκε στην αποτίμη-

ση της αντιπυρικής περιόδου, όπου αποτυπώθηκε

ότι, παρά τις πολλές φορές ανυπέρβλητες μετεωρο-

λογικές συνθήκες και τον μεγάλο αριθμό πυρκαγιών

(τόσο συνολικά όσο και κοντά στον αστικό ιστό), τελι-

κά οι καμένες εκτάσεις ήταν κάτω από τον μέσο όρο

των τελευταίων 20 χρόνων, ενώ μείωση 76,45% κατα-

γράφηκε σε καμένα στρέμματα δάσους υψηλής αξίας

συγκριτικά με τον αντίστοιχο μέσο όρο 20ετίας.
Η κλιματική κρίση με τους ρυθμούς που εξελίσσεται

σε όλο τον πλανήτη -βλέπετε τι συμβαίνει τώρα στην
Καλιφόρνια- δεν αφήνει απολύτως κανένα περιθώριο
εφησυχασμού. Επομένως το 2025 συνεχίζουμε την
προσπάθεια για ακόμα μεγαλύτερη ενίσχυση της πολι-
τικής προστασίας: Με επιπλέον 831 μόνιμες προσλή-
ψεις στο Πυροσβεστικό Σώμα, περισσότερες αερομε-
ταφερόμενες μονάδες δασοκομάντος -τις οποίες θυμί-
ζω ότι πέρυσι από 6 που ήταν τις αυξήσαμε σε 16 και
φέτος θα φτάσουν τις 20-, με αναβάθμιση της υπηρε-
σίας του 112, που θα προσφέρει μεταξύ άλλων διαλει-
τουργικότητα με τους πολίτες, με εφαρμογή νέων ψη-

φιακών μοντέλων πρόγνωσης και εξέλιξης των κρίσε-
ων και με περαιτέρω ευαισθητοποίηση της κοινωνίας
με καμπάνια προσέλκυσης νέων εθελοντών, αλλά και
σε ό,τι αφορά τους καθαρισμούς οικοπέδων, όπου στο-
χεύουμε το 2025 οι ιδιοκτήτες που θα καθαρίσουν τις
περιουσίες τους να ξεπεράσουν το 1 εκατομμύριο. 

Πότε θα παραλάβουμε τα νέα Καναντέρ; Γενικότερα,
ποια είναι η εξέλιξη του προγράμματος ΑΙΓΙΣ; 

Το ΑΙΓΙΣ είναι ένα μεγάλο, εμβληματικό και «βαρύ»
πρόγραμμα, ύψους 2,1 δισ. ευρώ. Εκτός από τα 7 νέα
Καναντέρ, περιλαμβάνει μεταξύ άλλων και 10 ελικόπτε-
ρα μεσαίου τύπου, 3 αεροσκάφη ως εναέρια κέντρα
επιχειρήσεων και 25 αμφίβια μονοκινητήρια αεροσκά-
φη. Επίσης 1.200 πυροσβεστικά οχήματα και συνολικά
1.243 οχήματα για τη Δασική Υπηρεσία, την ΕΛΑΣ, το
ΕΚΑΒ και το Λιμενικό, 98 drones, τεχνητή νοημοσύνη,

αναβάθμιση του 112, μετεωρολογικούς σταθ-
μούς, ραντάρ και εξοπλισμό για τους πυροσβέ-
στες και τους εθελοντές μας.

Για όλα τα παραπάνω, καθώς και για άλλα πο-
λύ σημαντικά έργα, μπορέσαμε μέσα σε μόλις
έναν χρόνο να ξεπεράσουμε γραφειοκρατικές
αγκυλώσεις και χρονοβόρες διαδικασίες και να
δημοπρατήσουμε έργα αξίας 1,7 δισ. ευρώ, ενώ
έργα ύψους μισού δισ. ήδη έχουν συμβασιοποι-

ηθεί. Επομένως, το ΑΙΓΙΣ βαίνει προς την ολοκλήρωσή
του και οι παραλαβές ξεκινούν από φέτος. 

Πρόκειται για το μεγαλύτερο εξοπλιστικό πρόγραμμα
στην ιστορία της πολιτικής προστασίας της χώρας, με
πόρους που κατάφερε να εξασφαλίσει ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης, και το οποίο θα αποτελέσει
πολύτιμη προίκα για τις επόμενες γενιές.

Θεωρείτε ότι θα έπρεπε ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας
να προέρχεται από την Κεντροδεξιά; Να είναι πολιτικό
πρόσωπο ή όχι;

Ο ή η Πρόεδρος της Δημοκρατίας θα πρέπει να δημιουργεί
πλειοψηφική συναίνεση με την προσωπικότητά του. Να
ενώνει, να εμπνέει και να εκφράζει, ει δυνατόν, τους Έλ-
ληνες και τη χώρα, την Ελλάδα, ως πρώτος πολίτης της. Η
προσωπικότητα ενός ανθρώπου ασφαλώς δεν περιορίζε-
ται στην ιδεολογικοπολιτική του ταυτότητα, η προσωπικό-
τητα είναι το σύνολο των χαρακτηριστικών του. Υπό αυτή
την έννοια, δεν είναι θέμα κεντροδεξιού ή κεντροαριστε-
ρού προσώπου, πολιτικού ή μη πολιτικού. Είναι θέμα
σπουδαίας προσωπικότητας αντικειμενικά.

Η ακρίβεια και το Στεγαστικό μαζί με την ακρίβεια
εξακολουθούν να απασχολούν τους πολίτες.
Θεωρείτε ότι τα μέτρα της κυβέρνησης αρκούν σε
αυτούς τους τομείς;

Το κόστος ζωής συνολικά, δηλαδή στέγαση, έξοδα παι-
διών, σπουδών, διατροφή, μετακίνηση, υπηρεσίες,
όπως ρεύμα, τηλέφωνο, ασφάλιστρα κ.λπ., είναι πράγ-
ματι υψηλό σε σχέση με το μέσο εισόδημα των Ελλή-
νων. Δεν υπάρχει καμία αμφιβολία για αυτό. Αυτή η κυ-
βέρνηση έχει στηρίξει όσο καμία άλλη μεταπολιτευτικά
τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις και στην πανδημία
και στην ενεργειακή κρίση και στον πληθωρισμό που
ακολούθησε. Επιπλέον, επιβάλλει πρόστιμα, διενεργεί
συνεχείς ελέγχους και λαμβάνει σειρά μέτρων με στό-
χο την έμμεση ή άμεση ενίσχυση του μέσου νοικοκυρι-
ού και των μικρών επιχειρήσεων. Κανείς σε αυτή την
κυβέρνηση δεν υποτίμησε ή δεν αδιαφόρησε μπροστά
στο πρόβλημα που, ας μην ξεχνάμε, οφείλεται κυρίως
σε εξωγενείς παράγοντες και πλήττει όλη την Ευρώπη. 
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Η κλιματική κρίση με τους ρυθμούς που εξελίσσεται 
σε όλο τον πλανήτη -βλέπετε τι συμβαίνει τώρα στην Καλιφόρνια- 
δεν αφήνει απολύτως κανένα περιθώριο εφησυχασμού

«
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«Ο
ι εκλογές θα γίνουν στην ώρα
τους», λέει ο πρωθυπουργός σε
κάθε ευκαιρία, σμιλεύοντας σε

διαχρονική βάση το προφίλ ενός ευρωπαϊστή φι-
λελεύθερου πολιτικού που σέβεται βαθύτατα
τους θεσμούς. Όμως, ο χρόνος τρέχει και αυτό
ισχύει πάντα - οι εξελίξεις είναι απρόβλεπτες.

Επίσης, προχωρά το πρότζεκτ
τής εκ βάθρου ανανέωσης της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας και
των ψηφοδελτίων.

Η εντολή επίσης είναι σαφής:
όλοι όσοι μετέχουν στην κυ-

βέρνηση θα δώσουν τη μάχη
εκεί όπου θα οριστούν ενι-

σχύοντάς τη στις δύσκολες μάχες που ακολου-
θούν. Και έτσι όλα αλλάζουν, ενώ το Μέγαρο Μα-
ξίμου και η Πειραιώς δεν ακούν τις «διαμαρτυ-
ρίες» που ψελλίζουν κάποιοι, οι οποίοι ενδεχο-
μένως θεωρούν τις εκλογικές περιφέρειες βιλα-
έτια τους. Ο στενός συνεργάτης του πρωθυπουρ-
γού Θανάσης Νέζης, πρόσωπο της απόλυτης εμ-
πιστοσύνης του και γνώστης της ανθρωπογεω-
γραφίας του κόμματος, βλέπει συνεχώς κόσμο
και εξετάζει βιογραφικά ενδιαφερόμενων ή προ-
σώπων που θα τους προταθεί η συμμετοχή τους
στα ψηφοδέλτια. 

Στον πρωθυπουργό η τελική κρίση
Πολύ πιθανόν είναι πρόσωπα που κατήλθαν ως

υποψήφια για πρώτη φορά στις ευρωεκλογές,
παίρνοντας το βάπτισμα του πυρός, να κληθούν
εκ νέου να πάρουν θέσεις μάχης. Επισημαίνεται
ότι πολιτευτές που τα πήγαν καλά και συνέχισαν,
παρά τη μη εκλογή τους, να εργάζονται για την
επόμενη μέρα, θα περιληφθούν εκ νέου.

Όλα λοιπόν τα πρόσωπα που αναδείχθηκαν
από το 2019 και μετά, απολαμβάνοντας και τα
προνόμια των τοποθετήσεών τους, ετοιμάζονται.
Αν τελικά μικρός αριθμός εξ αυτών δεν αξιοποι-
ηθεί στα ψηφοδέλτια, στο πλαίσιο της προαναφε-

ρόμενης λογικής, αυτό θα το κρίνει ο ίδιος ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης.

Υποψήφιος λοιπόν θα είναι στον Βόρειο Τομέα
Αθηνών ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ
και κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινά-
κης. Στην Ανατολική Αττική θα κατέλθει υποψή-
φιος ο γενικός διευθυντής της Νέας Δημοκρα-
τίας Γιάννης Σμυρλής, όπως και ο υφυπουργός
Υγείας Μάριος Θεμιστοκλέους. Στον Νότιο Τομέα
της Αθήνας θα είναι υποψήφιος ο εκπρόσωπος
Τύπου της παράταξης Νίκος Ρωμανός, ο οποίος
στο παρελθόν είχε πολιτευτεί στον Βόρειο Τομέα
της Αθήνας, ενώ τα ύδατα τάραξε εκεί η είδηση
ότι εκεί θα κατέλθει και ο Θωμάς Βαρβιτσιώτης,
της υποψηφιότητας του οποίου πιθανότατα θα
προηγηθεί υπουργοποίησή του στον επόμενο
ανασχηματισμό. 

Στη μάχη του σταυρού
Από το ψηφοδέλτιο Επικρατείας συγκεκριμένα

πρόσωπα θα κληθούν να διεκδικήσουν την επα-
νεκλογή τους με σταυρό. Βάσει της πρώτης εικό-
νας που έχουμε και των πρώτων επίσημων αναγ-
γελιών από το Μέγαρο Μαξίμου (δίνουν το δι-
καίωμα σε πρόσωπα της εμπιστοσύνης του πρω-
θυπουργού να δραστηριοποιηθούν), δεδομένου
ότι για κομβικά πρόσωπα δεν έχουν ληφθεί ακό-
μη αποφάσεις, η υπουργός αναπληρώτρια Υγείας
Ειρήνη Αγαπηδάκη θα κατέλθει υποψήφια στη
«δύσκολη» Δυτική Αθήνα, όπου πιθανότατα θα
κατέλθουν επίσης ο διοικητής της ΔΥΠΑ Σπύρος
Πρωτοψάλτης (διδάκτωρ του Πανεπιστημίου του
Κολοράντο των ΗΠΑ) και ο οδοντίατρος Μίλτος
Μητσιάς, γιος του τραγουδιστή Μανώλη Μητσιά.

Εκεί η μάχη θα είναι πολύ σκληρή, δεδομένου
ότι οι νυν βουλευτές Μιχάλης Χρυσοχοΐδης,
υπουργός Προστασίας του Πολίτη, Μαρία Συρεγ-
γέλα, γραμματέας της Πολιτικής Επιτροπής της
Νέας Δημοκρατίας, Γιάννης Λοβέρδος και Δημή-
τρης Καλογερόπουλος είναι «εδραιωμένοι». 

«ΓΑΛΑΖΙΕΣ» ΕΚΠΛΗΞΕΙΣ

Ποια κορυφαία στελέχη
της ΝΔ θα κατέβουν

ως υποψήφιοι βουλευτές
και σε ποιες περιοχές

Ο στενός συνεργάτης του πρωθυπουργού Θανάσης Νέζης βλέπει 
συνεχώς κόσμο και εξετάζει βιογραφικά ενδιαφερόμενων ή προσώπων

που θα τους προταθεί η συμμετοχή στα ψηφοδέλτια

Θανάσης Κοντογεώργης

Παύλος Μαρινάκης

Δημήτρης Παπαστεργίου

Αλεξάνδρα Σδούκου

Μάριος Θεμιστοκλέους

Γιάννης Σμυρλής

του Νίκου 
Χιδίρογλου 
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Η
Μαρία-Νεφέλη Χατζηιωαννίδου θα κα-
τέλθει στην Α’ Θεσσαλονίκης, όπου θα
δώσει και το εκλογικό «παρών» ο ανα-

πληρωτής διευθυντής του γραφείου του πρωθυ-
πουργού στη Θεσσαλονίκη, οικονομολόγος
Γιάννης Παπαγεωργίου, ο οποίος διατηρεί ισχυ-
ρές προσβάσεις στην Αθήνα και σε αθλητικά
σωματεία της συμπρωτεύουσας (ήταν επαγγελ-
ματίας καλαθοσφαιριστής).

Στην Α’ Θεσσαλονίκης θα πολιτευτεί και η
υφυπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Αλε-
ξάνδρα Σδούκου. Η υφυπουργός Παιδείας, Θρη-
σκευμάτων και Αθλητισμού Ιωάννα Λυτρίβη θα
είναι υποψήφια πιθανότατα στην Αρκαδία, όπου
άλλωστε είχε πολιτευτεί το 2019. Μένει να δούμε
τι θα γίνει με τον υφυπουργό Μεταφορών και
Υποδομών Νίκο Ταχιάο. 

Πρόσωπο-κλειδί
«Δύσκολα» όμως θα κατέβει με σταυρό -βά-

σει των σημερινών δεδομένων- ο υπουργός Πε-
ριβάλλοντος και Ενέργειας και βουλευτής Επι-
κρατείας Θεόδωρος Σκυλακάκης, όπως λέχθη-
κε στο παρελθόν ότι εξεταζόταν. Θεωρείται πρό-
σωπο-κλειδί και εξαιρετικά απαραίτητος από το
πρωθυπουργικό περιβάλλον και η απόφαση για
την κάθοδό του ή μη και πού θα κριθεί πιθανότα-
τα την τελευταία στιγμή.

Στον Πειραιά το τοπίο είναι «σύνθετο» και δεν
έχουν γίνει ακόμη πολλά, δεδομένου ότι εκεί
όλοι διστάζουν να ταράξουν τα νερά. Στην Α’ Πει-
ραιά εξετάζεται πιθανή υποψηφιότητα με τη Νέα
Δημοκρατία τής δραστήριας προέδρου της Ένω-
σης Απανταχού Μανιατών Δήμητρας Κούβαρη,
στην οποία είχε γίνει κρούση στο παρελθόν και
για τις περιφερειακές, χωρίς τελικά να είναι
υποψήφια.

Επίσης, με ενδιαφέρον κοιτούν στην Πειραι-
ώς το ενδεχόμενο να μπει στο ψηφοδέλτιο, όταν
έλθει η ώρα, η πρώην αντιπεριφερειάρχης Νή-
σων και υποψήφια δήμαρχος Σαλαμίνας Βάσω
Μπόγρη. Ο Γιάννης Τραγάκης δεν θα είναι ξανά
υποψήφιος στη Β’ Πειραιά - αυτό ξεκαθαρίζεται.

Η Χριστίνα Τσιλιγκίρη, πολιτεύτρια Β’ Πειραιά
και πρόεδρος του ΣΕΦ, πιθανότατα θα είναι εκ
νέου υποψήφια. Τοποθετείται συχνά επί κοινω-

νικών θεμάτων και γενικότερα πορεύεται προ-
σεκτικά στο επικοινωνιακό πεδίο, άνευ υπερβο-
λών, έχοντας άριστες σχέσεις με αθλητικά σω-
ματεία και ΜΜΕ.

Πάντως, στη Νέα Δημοκρατία μάθαμε πως
κοιτούν και την περίπτωση της υποψηφιότητας
του Τάσου Μύτογλου, πρώην διοικητή του Γενι-
κού Κρατικού Νοσοκομείου της Νίκαιας, ο οποί-
ος ήταν το 2023 υποψήφιος δήμαρχος στο Κε-

ρατσίνι, επικεφαλής του συνδυασμού «Ανεξάρ-
τητη Δημοτική Κίνηση - Ενωμένοι Πολίτες» (είχε
λάβει 35,16%) και θεωρείται ότι πληροί τα κριτή-
ρια ώστε να κατέλθει στην κεντρική πολιτική
σκηνή με αξιώσεις.

Στην Αχαΐα και όχι στην Α’ Αθηνών, όπως είχε
αρχικά διαρρεύσει, φαίνεται ότι θα είναι τελικά
υποψήφιος με τη Νέα Δημοκρατία ο υφυπουρ-
γός παρά τω πρωθυπουργώ Θανάσης Κοντογε-
ώργης (δικηγόρος). Ο υπουργός Ψηφιακής Δια-
κυβέρνησης Δημήτρης Παπαστεργίου θα είναι
υποψήφιος στα Τρίκαλα και φυσικά πνέει εκεί
για τον πρώην δήμαρχο της πόλης ούριος άνε-
μος.

Ισχυρές παρουσίες
Εξετάζεται η υποψηφιότητα στη Δυτική Αθή-

να τού Κώστα Σκρέκα ώστε να αποφευχθούν τυ-
χόν τριβές, καθώς η οικογένειά του επί μακρόν
ζούσε στην Πετρούπολη και υπάρχει η σχετική
«μαγιά» στην ευρύτερη περιοχή. Ο πρόεδρος της
ΟΝΝΕΔ Ορφέας Γεωργίου πιθανότατα θα είναι
υποψήφιος στον Έβρο, απ’ όπου κατάγεται, με
υψηλές μάλιστα πιθανότητες εκλογής, εφόσον
βέβαια η συμμετοχή του οριστικοποιηθεί.

Στη Φλώρινα το όνομα του δικηγόρου Βαγγέ-
λη Ιωαννίδη επανέρχεται στο προσκήνιο, καθώς
το ζητούν κομματικοί από το Αμύνταιο. Στην
Κρήτη, όπως και σε άλλες περιοχές της χώρας,
δεν υπάρχουν προς το παρόν ζυμώσεις.

Οι ισχυρές παρουσίες στα ψηφοδέλτια της
Νέας Δημοκρατίας και η καταστατική προστασία
των νυν βουλευτών λειτουργούν αποτρεπτικά
και οι όποιες αποφάσεις για τα αουτσάιντερ θα
ληφθούν αργότερα. Στα Χανιά οι αποφάσεις για
το «γαλάζιο» ψηφοδέλτιο στον νομό περνούν
από την Ντόρα Μπακογιάννη.

Νίκος Ρωμανός Ειρήνη Αγαπηδάκη Κώστας Σκρέκας Θωμάς Βαρβιτσιώτης Σπύρος Πρωτοψάλτης

Γιάννης Παπαγεωργίου Μαρία-Νεφέλη Χατζηιωαννίδου Ιωάννα Λυτρίβη Βάσω Μπόγρη Τάσος Μύτογλου

Ποιοι θα πάρουν 
το «χρίσμα» για 

να διεκδικήσουν 
μια έδρα στη Βουλή
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Μ
ήνα του μέλιτος έμοιαζε να

περνά ο Σωκράτης Φάμελλος

μετά την εκλογή του στην προ-

εδρία του ΣΥΡΙΖΑ. Μπορεί βέβαια ακόμη

και αυτές οι πρώτες του μέρες στον 7ο

όροφο της Κουμουνδούρου να μην ήταν

απαλλαγμένες από γκρίνιες, όπως εκεί-

νες για τον παραγκωνισμό των στελεχών

του κλίματος Πολάκη από τα όργανα,

όμως πλέον οι φωνές αρχί-

ζουν να πληθαίνουν επι-

κίνδυνα. Στελέχη του ΣΥΡΙ-

ΖΑ καταλογίζουν στον πρό-

εδρο πολιτική ολιγωρία,

ενώ παραπονιούνται πως

το κόμμα «παίζει» στα ρε-

πορτάζ αποκλειστικά για το

τι θα κάνει με την υπόθεση

του Προέδρου της Δημοκρατίας, χωρίς

να αναπτύσσει κοινωνική δράση και

προτάσεις.

Οι ίδιες επικριτικές φωνές έκαναν λό-

γο για προτίμηση που δείχνει ο Σωκρά-

της Φάμελλος στην επανενεργοποίηση

στελεχών των «87», όπως ο Γιώργος Βα-

σιλειάδης, ο οποίος ανέλαβε ξανά τη θέ-

ση από την οποία είχε παραιτηθεί, αυτή

του αναπληρωτή γραμματέα με αρμοδιό-

τητα το Οργανωτικό, και ο Χρήστος Σπίρ-

τζης, την ίδια ώρα που δεν έχει αντίστοι-

χα ενεργοποιηθεί ο Διονύσης Τεμπονέ-

ρας, ο οποίος πολεμήθηκε λυσσαλέα

από τον Στέφανο Κασσελάκη, που έφτα-

σε ακόμη και να τον απολύσει από επι-

στημονικό συνεργάτη της Κοινοβουλευ-

τικής Ομάδας του κόμματος.

Προς τα πίσω
Δικαιώνοντας εν μέρει την κριτική, ο

ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζει τα μπρος πίσω σχετι-

κά με το αν θα προτείνει ή όχι Πρόεδρο

της Δημοκρατίας πριν από τον πρωθυ-

πουργό Κυριάκο Μητσοτάκη. Ενώ αυτή

την εβδομάδα τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ

φαίνονταν να κλίνουν προς την επιλογή

να περιμένουν την πρόταση της κυβέρ-

νησης και να αξιοποιήσουν τη συγκυ-

ρία για συζητήσεις με ΠΑΣΟΚ και Νέα

Αριστερά, τελικώς και πάλι «διαρρέε-

ται» πως η Κουμουνδούρου θα προ-

σπαθήσει να προλάβει τον πρωθυ-

πουργό μέχρι την ερχόμενη Τετάρτη,

όταν εκείνος θα επισκεφτεί την Κατε-

ρίνα Σακελλαροπούλου και στη συνέ-

χεια θα ανακοινώσει τις αποφάσεις

του. Αυτό σημαίνει ότι η συνεδρίαση

της Πολιτικής Γραμματείας θα γίνει

στις αρχές της εβδομάδας και εκεί θα

πέσουν πια στο τραπέζι ονόματα.

Συνεδρίαση της ΠΓ
Η Πολιτική Γραμματεία που θα συνε-

δριάσει στις αρχές της επόμενης εβδο-

μάδας δεν αποκλείεται λοιπόν να κατα-

θέσει την πρότασή της, με πιθανότερους

υποψηφίους είτε τον Νίκο Κοτζιά είτε τη

Λούκα Κατσέλη. Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει ξεκαθα-

ρίσει ότι δεν πρόκειται να ψηφίσει την

Κατερίνα Σακελλαροπούλου σε περί-

πτωση που ο Κυριάκος Μητσοτάκης

προτείνει την ανανέωση της θητείας της,

ούτε όμως και τον Ευάγγελο Βενιζέλο, το

όνομα του οποίου ακούγεται έντονα το

τελευταίο χρονικό διάστημα.

Στο τραπέζι φέρεται να είχε πέσει αρ-

χικά και το όνομα της Μαρίας Καρυστια-

νού, προέδρου του συλλόγου των συγγε-

νών των θυμάτων των Τεμπών. Αρκετά

ήταν όμως τα στελέχη που διαφώνησαν

με μια τέτοια πρόταση, υποστηρίζοντας

πως ο ΣΥΡΙΖΑ θα κατηγορούνταν -και όχι

άδικα- για εργαλειοποίηση της τραγω-

δίας. Το είχε κάνει κάποτε και ο Γιάνης

Βαρουφάκης -μεσούσης της δίκης της

Χρυσής Αυγής- προτείνοντας, εν αγνοία

της, τη Μάγδα Φύσσα και είχε δεχτεί ουκ

ολίγες επικρίσεις.

Το προφίλ 
Σκιαγραφώντας το προφίλ που θα πρέ-

πει να έχει ο πρόεδρος που θα προτείνει

ο ΣΥΡΙΖΑ, ο επικεφαλής της ευρωομά-

δας του κόμματος Κώστας Αρβανίτης

ανέφερε πως θα πρέπει «να είναι ένας

δημοκράτης, μια δημοκράτισσα που

πραγματικά θα τιμήσει τον θεσμό. Στην

Ελλάδα δεν ζουν οι αριστεροί και οι κεν-

τροαριστεροί. Ζουν όλοι. Αυτό που θέ-

λεις από τον Πρόεδρο ή την Πρόεδρο της

Δημοκρατίας είναι να υπηρετεί ουσιαστι-

κά τις αρχές και τις αξίες της Ελληνικής

Δημοκρατίας και του ευρωπαϊκού δι-

καίου και να είναι πηγή έμπνευσης για

τον πολίτη. Να είναι σημείο αναφοράς σε

αυτούς τους δύσκολους καιρούς».

Μιλώντας πάντως στο Πρώτο Πρό-

γραμμα του ραδιοφώνου της ΕΡΤ, ο εκ-

πρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ παραπονέ-

θηκε ότι ο δημόσιος διάλογος επικεν-

τρώνεται στο ζήτημα του επόμενου Προ-

έδρου της Δημοκρατίας και μάλιστα με

«ευθύνη της κυβέρνησης και δευτε-

ρευόντως των ΜΜΕ».

Ταυτόχρονα πάντως ξεκαθάρισε πως ο

ΣΥΡΙΖΑ θα περιμένει μέχρι τη Δευτέρα

για την αντίδραση των υπολοίπων στο εν-

δεχόμενο κοινής πρότασης των προ-

οδευτικών κομμάτων: «Μια κοινή υπο-

ψηφιότητα του προοδευτικού χώρου. Εί-

ναι μια πρόταση που διατύπωσε ο Σω-

κράτης Φάμελλος, ο πρόεδρός μας, είναι

και απόφαση του συνεδρίου του ΣΥΡΙΖΑ.

Θα περιμένουμε μέχρι το τέλος αυτής της

εβδομάδας και θα κάνουμε την αποτίμη-

ση τη Δευτέρα για την αντίδραση ή εν πά-

ση περιπτώσει την ανταπόκριση των

προοδευτικών κομμάτων. Η πρόταση του

κ. Φάμελλου είναι δημόσια εδώ και μία

εβδομάδα. Άρα εμείς έχουμε καταθέσει

στη δημόσια σφαίρα ότι δεν θέλουμε να

περιμένουμε τον κύριο Μητσοτάκη και

καλούμε και τα προοδευτικά κόμματα να

μην περιμένουν».

Παράλληλα, ερωτώμενος αν ο ΣΥΡΙΖΑ

θα κάνει συγκεκριμένη πρόταση για

πρόσωπο, δήλωσε: «Δεν θα κάνω καμία

πιο προωθημένη δήλωση μέχρι τη συνε-

δρίαση της Πολιτικής Γραμματείας που

πιθανότατα θα είναι τη Δευτέρα, όπου θα

συζητηθεί και θα υπάρξει ολοκληρωμέ-

νη πρόταση και αιτιολόγηση, αφού πρώ-

τα δούμε και την ανταπόκριση των άλλων

κομμάτων της Κεντροαριστεράς».

Σέρνει τον Πολάκη 
στα δικαστήρια ο Στέφανος

Έγκληση σε βάρος του Παύλου Πολά-

κη υπέβαλε ο Στέφανος Κασσελάκης,

όπως ενημέρωσε ο ίδιος με ανάρτησή

του. Μάλιστα, όπως αναφέρει, θα ακο-

λουθήσει και αγωγή αποζημίωσης, στην

οποία θα ζητά χρήματα από τον βουλευτή

Χανίων, τα οποία, αν κερδίσει, θα πάνε

σε… δομές συμπερίληψης. Από την

πλευρά του ο «αψύς» απάντησε πως

προφανώς το Κίνημα Δημοκρατίας δεν

πάει καλά και ο πρόεδρός του προσπαθεί

με αυτό τον τρόπο να παραμείνει στη δη-

μοσιότητα. « Έκλεισες τον κύκλο της

απατεωνιάς και σβήνεις από τον χάρτη»,

του έγραφε χαρακτηριστικά.

Τέλος ο μήνας 
του μέλιτος - 

Ξεκίνησαν οι γκρίνιες

Στελέχη του κόμματος καταλογίζουν στον Φαμέλλο πολιτική
ολιγωρία, ενώ παραπονούνται πως το κόμμα «παίζει» στα ρεπορτάζ

μόνο για την υπόθεση του Προέδρου της Δημοκρατίας

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



«Δ εν αποκλείουμε τις συνεργασίες με άλλα κόμμα-
τα», δηλώνει στην «P» η πρώην βουλευτής Καστο-
ριάς και υφυπουργός σε κυβερνήσεις του ΣΥΡΙ-

ΖΑ-ΠΣ Ολυμπία Τελιγιορίδου. Εξηγεί όμως ότι αυτές οι συνερ-
γασίες για να είναι «στέρεες» δεν πρέπει να προκύπτουν «από
τις ηγεσίες των κομμάτων σε επίπεδο κορυφής» αλλά από την
κοινωνική βάση.

Ως ιδρυτικό στέλεχος του Κινήματος Δημοκρατίας τού Στέ-
φανου Κασσελάκη κρίνει απλώς «πιθανή τη συγκρότηση ΚΟ,
όμως αυτό δεν είναι αυτοσκοπός, η εξέλιξη αυτή είναι θέμα
που αφορά τη συνείδηση κάθε βουλευτή που εκλέχθηκε ως
ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ υπό άλλες συνθήκες».

Σε ό,τι αφορά το βιβλίο του Στέφανου Κασσελάκη, που θα
παρουσιαστεί την ερχόμενη εβδομάδα, λέει πως «θα φωτίσει
άγνωστα γεγονότα, που θα καταδείξουν με λεπτομέρειες το
πώς συντελέστηκαν με αδιανόητους μέχρι τότε χειρισμούς η
περιχαράκωση και ο περιορισμός του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ εντός των
τειχών της Κουμουνδούρου». Δεν παραλείπει δε να προειδο-
ποιήσει τους πρώην συντρόφους της στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ότι «η
περιγραφή των γεγονότων στο ευρύ κοινό θα προκαλέσει προ-
βληματισμούς» και εκτιμά πως «θα απομυθοποιήσει πρόσωπα
που πιθανόν ήταν πέραν πάσης υποψίας. Τα πρόσωπα αυτά θα
έπρεπε προληπτικά να ανησυχούν για την καταστροφή που
σχεδίασαν για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ».

Βιβλίο Κασσελάκη ενόψει. Όλοι περιμένουν αποκαλύ-
ψεις για την περίοδο που ο πρόεδρός σας ήταν πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Αλήθεια, τι πρέπει να περιμένουμε; Πρέ-
πει να ανησυχεί για τις αποκαλύψεις ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ;

Εκ προοιμίου πρόκειται για ένα βιβλίο που προκαλεί το ενδια-
φέρον, καθώς αποτυπώνει τα γεγονότα και την εμπειρία του
Στέφανου Κασσελάκη από τη θητεία του ως προέδρου του ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΠΣ και όσα ακολούθησαν. Εκτιμώ πως θα είναι ένα βιβλίο
που θα φωτίσει άγνωστα γεγονότα που θα καταδείξουν με λε-
πτομέρειες το πώς συντελέστηκαν με αδιανόητους μέχρι τότε
χειρισμούς η περιχαράκωση και ο περιορισμός του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ
εντός των τειχών της Κουμουνδούρου από την επιλογή της ση-
μερινής ηγετικής ομάδας. Η «κατάκτηση» του κόμματος, χρη-
σιμοποιώντας συγκυριακούς συσχετισμούς κορυφής που
αγνόησαν τη θέληση της βάσης, έγιναν με τη μέθοδο των απο-
κλεισμών, γεγονός που δεν τιμά την ιστορία και τις αξίες της
Αριστεράς. Η περιγραφή των γεγονότων στο ευρύ κοινό θα
προκαλέσει προβληματισμούς και εκτιμώ πως θα απομυθο-
ποιήσει πρόσωπα που πιθανότατα ήταν πέραν πάσης υποψίας.
Τα πρόσωπα αυτά θα έπρεπε προληπτικά να ανησυχούν για την
καταστροφή που σχεδίασαν για τον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ ικανοποιώντας
το υπερτροφικό εγώ τους.   

Ποια η θέση του κόμματός σας για την εκλογή Προέδρου
της Δημοκρατίας; Θα στηρίζατε μια ενδεχόμενη υποψη-
φιότητα που θα πρότειναν από κοινού το ΠΑΣΟΚ, ο ΣΥΡΙ-
ΖΑ-ΠΣ και η Νέα Αριστερά;

Ο Πρόεδρος της Δημοκρατίας, ως ανώτατη αρχή του κράτους,
δεν επιτρέπει ούτε πασαρέλα ονομάτων ούτε επικοινωνιακή
διαχείριση και στόχευση από την πλευρά της κυβέρνησης ως
προς την επιλογή του. Η επιλογή του προσώπου πρέπει να εγ-
γυάται την ενότητα και την ομοψυχία του ελληνικού λαού. Αυτό
προϋποθέτει την ενίσχυση της ανεξαρτησίας του θεσμού σε
σχέση με κομματικές εξαρτήσεις ως προς τη δυνατότητα εκλο-
γής του. Για αυτό τον λόγο το Κίνημα Δημοκρατίας στην Αναθε-
ώρηση του Συντάγματος θα θέσει σε δημόσια διαβούλευση την
πρόταση για εξαετή θητεία χωρίς δυνατότητα επανεκλογής. Η
απελευθέρωση από την αγωνία της επανεκλογής δίνει τη δυνα-
τότητα άσκησης των καθηκόντων του ΠτΔ με ανεξαρτησία, στο
πλαίσιο πάντα των αρμοδιοτήτων του. Η επιλογή για έναν δημο-
κρατικό υποψήφιο με εγνωσμένο κύρος και ήθος, μακριά από
κομματικές επιδιώξεις και με απόλυτο σεβασμό στον θεσμικό
του ρόλο, είναι μια επιλογή που υπό αυτές τις προϋποθέσεις θα
έχει την έγκρισή μας.

Γίνεται ευρύτατα λόγος για συνεργασία των προοδευτικών
δυνάμεων απέναντι στην κυβέρνηση του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη. Θα συμμετείχατε σε ένα τέτοιο σχήμα και με ποι-
ους όρους;

Το Κίνημα Δημοκρατίας φιλοδοξεί να αποτελέσει την έκφραση

των δημοκρατικών και προοδευτικών πολιτών με κεντροαρι-
στερό προσανατολισμό. Η δύναμη του κινήματός μας είναι η
δύναμη των μελών μας. Το Κίνημα Δημοκρατίας επιδιώκει να
εκφράσει και να εκπροσωπήσει τις ανάγκες και τα αιτήματα της
κοινωνίας και καλεί όλους τους δημοκρατικούς και προοδευτι-
κούς πολίτες να ενδυναμώσουν τις δομές και τη λειτουργία του.
Η ιδρυτική μας διακήρυξη τονίζει την ανάγκη ενός εναλλακτι-
κού σχεδίου διακυβέρνησης απέναντι στην επιβολή της λογι-
κής του νεοφιλελεύθερου μονόδρομου. Θα ήταν λάθος να περι-
μένουμε την πτώση της κυβέρνησης Μητσοτάκη στη λογική του
«ώριμου φρούτου».

Οι συνεργασίες στο πεδίο της κοινωνίας των πολιτών είναι
αυτές που θα σηματοδοτήσουν ή όχι τις διεργασίες για τις συ-
νεργασίες και με συμμετοχή κομμάτων. Θέλουμε ένα κόμμα
αυτόνομο με κυβερνητική προοπτική, που δεν θα είναι φοβι-
κό ούτε απέναντι στην εκλογική του βάση ούτε απέναντι σε
άλλα δημοκρατικά και προοδευτικά κόμματα. Δεν αποκλεί-
ουμε τις συνεργασίες, οι οποίες όμως δεν θα έχουν στέρεα
θεμέλια, αν προκύπτουν από τις ηγεσίες των κομμάτων σε
επίπεδο κορυφής.

Ο πρόεδρός σας Στέφανος Κασσελάκης έχει πει πως μετά
τις εορτές το κόμμα σας θα σχηματίσει Κοινοβουλευτική
Ομάδα. Πόσο απέχει μια τέτοια εξέλιξη;

Εκτιμώ πως μέσα στον Ιανουάριο είναι πιθανή η συγκρότηση
ΚΟ, όμως αυτό δεν είναι αυτοσκοπός. Προφανώς μπορεί να
συμβάλει στην κοινοβουλευτική παρουσία του Κινήματος, εί-
ναι όμως θέμα που αφορά τη συνείδηση κάθε βουλευτή που
εκλέχθηκε ως ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ υπό άλλες συνθήκες και το πώς αυ-
τός τοποθετείται σε θέματα δημοκρατικών αξιών και λειτουρ-

γιών. Σε κάθε περίπτωση πιστεύω πως εκείνο που έχει μεγα-
λύτερη βαρύτητα είναι η συγκρότηση ενός δυναμικού, μαζι-
κού, ισχυρού, συμπαγούς και συμμετοχικού κόμματος.

Με ποιο κεντρικό πολιτικό αφήγημα πορεύεται το Κίνημα
Δημοκρατίας ως νέος πολιτικός οργανισμός και σε τι δια-
φέρει από τα παλιά κόμματα;

Είναι ένα αντισυστημικό κίνημα που προέκυψε από το δικαίω-
μα στο όνειρο χωρίς αποκλεισμούς και περιθωριοποιήσεις.
Πρόκειται για μια δυναμική διεργασία συμμετοχικής διεκδί-
κησης, παρέμβασης και ανατροπής της νεοφιλελεύθερης δυ-
στοπίας που βιώνει η χώρα μας. Έχουμε τη βεβαιότητα πως
μπορούμε να αποτελέσουμε την Κεντροαριστερά της επόμε-
νης μέρας, να αποκαταστήσουμε τη σχέση των πολιτών με την
πολιτική και να τους ενεργοποιήσουμε για ένα καλύτερο μέλ-
λον. Εργαζόμαστε όλοι μαζί για την κυβερνητική μας πρόταση,
που θα υπερασπίζεται την εθνική ανεξαρτησία και τα κυριαρ-
χικά δικαιώματα της πατρίδας μας, την ευρωπαϊκή συνεργα-
σία, την παραγωγική ανασυγκρότηση με καινοτομία και υγιή
επιχειρηματικότητα, το δικαίωμα στην εργασία, τη φορολογική
δικαιοσύνη, το δικαίωμα στην ασφάλεια, την κοινωνική και
πολιτική προστασία, την αντιμετώπιση της κλιματικής αλλα-
γής, την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, τη διαφάνεια, το κοινω-
νικό κράτος, τη συμπερίληψη, τα δημόσια αγαθά της υγείας
και παιδείας, την ενεργειακή δημοκρατία, την πρόσβαση στον
πολιτισμό, την ψηφιακή δημοκρατία. Φιλοδοξούμε να διαμορ-
φώσουμε ένα κράτος φιλικό στον πολίτη που θα τους σέβεται
όλους. Φιλοδοξούμε να γίνουμε η επιστροφή της πραγματικής
δημοκρατίας στην πατρίδα μας.Ο
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«Θα απομυθοποιήσει πρόσωπα
πέραν πάσης υποψίας
το βιβλίο Κασσελάκη»

στον 
Γιάννη Σπ.
Παργινό

parginos@paraskhnio.gr
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της Φανής Χαρίση

Κ
αθημερινές είναι σχεδόν οι καταγγε-
λίες των καταναλωτών που φτάνουν στα
γραφεία του Ινστιτούτου Καταναλωτών

(ΙΝΚΑ) για τα σουπερμάρκετ της Lidl Hellas και
οι οποίες αφορούν τόσο την ποιότητα των προ-
ϊόντων όσο και τις τιμές πώλησης και τις τακτι-
κές παραπλάνησης των καταναλωτών στις
προσφορές.

Όπως ανέφερε χαρακτηριστικά στην «Κarfi-
tsa» ο πρόεδρος του ΙΝΚΑ Γιώργος Λεχουρί-
της, η εν λόγω εταιρεία των σουπερμάρκετ
«θεωρεί τη χώρα μας τριτοκοσμική» και ότι στη
Γερμανία, όπου δραστηριοποιείται η μητρική
εταιρεία, «δεν θα μπορούσαν να τα κάνουν αυ-
τά, θα είχαν εξαφανιστεί».

«Άλλη τιμή στο ταμπελάκι
και άλλη στο ταμείο»

Οι καταγγελίες των καταναλωτών, όπως ανέ-
φερε ο πρόεδρος του Ινστιτούτου Καταναλω-
τών, αφορούν τη συμπεριφορά των
Lidl. «Έχουμε καταγγελίες για ληγμένα προ-
ϊόντα, τα οποία είναι στα ράφια. Έχουμε καταγ-
γελίες για προϊόντα που έχουν άλλη τιμή στο
ταμπελάκι και άλλη τιμή, μεγαλύτερη εννοεί-
ται, στο ταμείο. Γράφουν ορισμένα πράγματα
στα ταμπελάκια, τα οποία δεν ανταποκρίνονται
στην πραγματικότητα. Δηλαδή, για παράδειγ-
μα, γράφουν “ορχιδέες 12,90 ευρώ μείον έκ-
πτωση 3 ευρώ, τελική τιμή 9,90 ευρώ”, και όταν
ο καταναλωτής πάει στο ταμείο, αρχίζουν τα
δεν ισχύει αυτό και είναι λάθος και συγγνώμη
και τέτοια», είπε χαρακτηριστικά ο κ. Λεχουρί-
της. Οι καταγγελίες των καταναλωτών που φτά-
νουν στα γραφεία του ΙΝΚΑ αφορούν και τις
συσκευασίες, καθώς, όπως ανέφερε, «πουλά-
νε προϊόντα που λένε ότι είναι 500 γραμμάρια
επιπλέον προσφορά και όταν ζυγίσεις τη συ-
σκευασία διαπιστώνεις ότι δεν υπάρχουν αυτά
τα επιπλέον 500 γραμμάρια».

Όλες αυτές οι καταγγελίες και διαπιστώσεις
των καταναλωτών, όπως τόνισε ο κ. Λεχουρί-
της, «έχουν καταγγελθεί και στο αρμόδιο
υπουργείο Ανάπτυξης, αλλά έως τώρα δεν έχει
γίνει κάτι». «Τους έχουμε κάνει κατ’ επανάλη-
ψη παρατήρηση, ιδιαίτερα όταν υπάρχουν προ-
ϊόντα προσφορών που λένε ότι έχουν επιπλέον
γραμμάρια, ότι δεν ανταποκρίνονται στην αλή-
θεια», επισήμανε.

Ένα άλλο σημείο που δυσαρεστεί ιδιαιτέρως
τους καταναλωτές είναι και η τεράστια διαφορά
στις τιμές των ίδιων προϊόντων που πωλούν τα
Lidl στην Ελλάδα και τη Γερμανία.

Είναι γνωστό, όπως ανέφερε ο κ. Λεχουρί-
της, ότι οι τιμές στα σουπερμάρκετ Lidl στην
Ελλάδα σε σχέση με τα αντίστοιχα της Γερμα-
νίας είναι αυξημένες κατά 30% και αφορούν
ακριβώς τα ίδια προϊόντα.

«Είναι γεγονός ότι εδώ στην Ελλάδα είναι
κατά 30% ακριβότερα -ίσως και περισσότερο-
απ’ ό,τι στη Γερμανία και μιλάμε για τα ίδια προ-

ϊόντα», είπε χαρακτηριστικά προσθέτοντας ότι
«εκείνο το οποίο εκμεταλλεύονται είναι η ανυ-
παρξία ελέγχων κι έτσι θεωρούν ότι μπορούν
να κάνουν ό,τι θέλουν». 

«Θεωρούν τη χώρα μας
τριτοκοσμική»

«Με λίγα λόγια, θεωρούν τη χώρα μας τριτο-
κοσμική», κατέληξε ο κ. Λεχουρίτης, προσθέ-
τοντας ότι αυτές τις τακτικές επ’ ουδενί θα μπο-
ρούσε να υλοποιήσει στα σουπερμάρκετ που
λειτουργεί στη Γερμανία, καθώς εκεί ο ελεγκτι-
κός μηχανισμός είναι ισχυρός και οι έλεγχοι
τακτικότατοι.

Η εταιρεία σουπερμάρκετ Lidl Hellas, όπως
έχει ήδη δημοσιεύσει σε προηγούμενο κείμε-
νό της η «Κarfitsa», αντιμετωπίζει κύμα παραι-
τήσεων εργαζομένων εξαιτίας των κακών συν-
θηκών εργασίας. Όπως είχαν αναφέρει εργα-
ζόμενοι και εκπρόσωποι συνδικαλιστικών φο-
ρέων, οι συνθήκες εργασίας στα σουπερμάρ-
κετ είναι εξοντωτικές, αφού η πλειονότητα των
εργαζομένων είναι σε όλα τα πόστα και με συμ-
βάσεις λίγων ωρών. Μάλιστα, είναι χαρακτηρι-
στικό, όπως είχαν αναφέρει, ότι «ψάχνεις ερ-
γαζόμενο 8ωρης απασχόλησης με το κιάλι».

Ακόμη χειρότερη είναι η κατάσταση που
βιώνουν οι εργαζόμενοι στις αποθήκες των
Lidl με εξαντλητικές υπερωρίες, ενώ μόλις
πριν από λίγο καιρό στην αποθήκη της εται-
ρείας στη Σίνδο Θεσσαλονίκης σημειώθηκε
και εργατικό ατύχημα, που έστειλε έναν εργα-
ζόμενο στο νοσοκομείο αρκετά σοβαρά τραυ-
ματισμένο.

Τέλος, να σημειωθεί ότι η Lidl άνοιξε το
πρώτο κατάστημα στην Ελλάδα το 1999. Από
τότε μέχρι σήμερα λειτουργούν σε όλη τη
χώρα 230 καταστήματα, ενώ διαθέτει και
πέντε κέντρα logistics (αποθήκες). Επίσης,
σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία της, στην
εταιρεία εργάζονται περισσότεροι από 6.500
εργαζόμενοι. 

Καταγγελίες για
ληγμένα προϊόντα

και παραπλανητικές
προσφορές 

στα ράφια των Lidl

Ο πρόεδρος του Ινστιτούτου Καταναλωτών Γιώργος Λεχουρίτης τονίζει
ότι «οι διαπιστώσεις των καταναλωτών έχουν καταγγελθεί και 

στο αρμόδιο υπουργείο Ανάπτυξης, αλλά έως τώρα δεν έχει γίνει κάτι» 
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Μ
ε στόχο να επιβεβαιώσουν ότι το
ύφος και το περιεχόμενο της αντι-
πολίτευσης που έχουν χαράξει στο

ΠΑΣΟΚ αποτελούν μια win win στρατηγική
κινούνται πλέον εντός και εκτός Βουλής.
Ήδη μιλούν για δικαίωση των πρωτοβουλιών
που έχουν πάρει, αναγκάζοντας και την κυ-
βέρνηση να νομοθετήσει υπέρ των πολιτών,
όπως έγινε χθες με την προαναγγελία κυ-
βερνητικών παρεμβάσεων για φρένο στις
αυξήσεις που ετοιμάζουν οι ασφαλιστικές.
Το επόμενο μέτωπο είναι τα προβλήματα των
αγροτών, με τον Νίκο Ανδρουλάκη να κάνει
ήδη συναντήσεις με εκπροσώπους του αγρο-
τικού κόσμου λίγο πριν την αναμέτρηση που
θα έχει στη Βουλή με τον πρωθυπουργό για
το εν λόγω θέμα. 

Πίεση για τα απορρίμματα 
Στο μεταξύ, τις βάσεις για τη δημιουργία

ενός πολιτικού μετώπου, προκειμένου να
ασκηθεί πίεση στην κυβέρνηση για να βρεθεί
ουσιαστική λύση στο μείζον θέμα που έχει
προκύψει στους δήμους με την αύξηση του
τέλους ταφής απορριμμάτων αναζήτησαν
χθες στη συνάντησή τους ο δήμαρχος της
Αθήνας Χάρης Δούκας και ο πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης. Είχε προηγηθεί
συνάντηση και με τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ και
καρπός εκείνης της συνάντησης ήταν η κατά-
θεση χθες σχετικής τροπολογίας, προφανώς
σε μια κίνηση πολιτικού εντυπωσιασμού,
ώστε να προλάβει ανάλογες ενέργειες από το
ΠΑΣΟΚ, κάτι άλλωστε που προανήγγειλε ο Νί-

κος Ανδρουλάκης μετά το πέρας
της συνάντησης. Ο κ. Ανδρουλάκης
έκανε λόγο για οικονομικό στραγ-
γαλισμό των δήμων και επέρριψε
ευθύνες στην κυβέρνηση: «Η Νέα
Δημοκρατία και προσωπικά ο πρω-
θυπουργός έχουν τεράστια ευθύνη,
διότι οι πελατειακοί χειρισμοί τους
στο θέμα της διαχείρισης των απορ-
ριμμάτων αλλά και στον ενεργειακό σχεδια-
σμό της χώρας δημιουργούν τεράστιες στρε-
βλώσεις, τις οποίες σήμερα καλούνται -με ευ-
θύνη τους- να πληρώσουν οι δήμοι, οι οποίοι
δεν μπορούν να σηκώσουν άλλο αυτό το δυ-
σβάσταχτο κόστος».

Δούκας: «Αναρμόδια
μονοπαραταξιακά όργανα»

Από την πλευρά του ο δήμαρχος Αθηναίων
ανέφερε ότι «αναρμόδια μονοπαραταξιακά
όργανα μεθοδεύουν την είσπραξη σημαντι-
κών φόρων για τους δήμους και τους δημότες.
Στραγγαλίζουν με αυτόν τον τρόπο τους δή-
μους. Αλλά δεν είναι μόνο αυτό. Τα λεφτά αυτά
καταλήγουν σε χρεοκοπημένους οργανι-
σμούς, με αποτέλεσμα να κινδυνεύουμε κι
εμείς με χρεοκοπία και ταυτόχρονα οι δημό-
τες μας να χρειαστεί να πληρώσουν νέα εξον-
τωτικά για αυτούς δημοτικά τέλη».

Κατά τη διάρκεια της συνάντησης τέθη-
κε επί τάπητος η νομοθετική πρωτοβουλία
για την κατάργηση του τέλους ταφής
απορριμμάτων. Μάλιστα ο κ. Δούκας
υπενθύμισε ότι «ως Κεντρική Ένωση Δή-
μων Ελλάδος έχουμε προσφύγει στο Συμ-
βούλιο της Επικρατείας, αλλά μέχρι τότε
είναι πολύ σημαντικό να μη δώσουμε και
άλλα, εκατοντάδες, εκατομμύρια ευρώ σε

μια μαύρη τρύπα».
Στο μεταξύ, στη Χαριλάου Τρικούπη έχουν

ακόμη δυο λόγους για να «τρίβουν τα χέρια
τους» από χαρά, καθώς είδαν χθες δυο πρω-
τοβουλίες τους που έθεσαν στον δημόσιο
διάλογο να αποκτούν υπόσταση. Ο λόγος για
την τροπολογία που φρενάρει τη χρηματοδό-
τηση των Σπαρτιατών, που πήρε χθες το
«πράσινο φως» για την Ολομέλεια από την
αρμόδια Επιτροπή Δεοντολογίας του ΠΑΣΟΚ
αλλά και την κυβερνητική προαναγγελία συγ-
κεκριμένων μέτρων για το «πάγωμα» υπερ-
βολικών αυξήσεων στα ασφάλιστρα από τις
ασφαλιστικές εταιρείες. Αξίζει να σημειωθεί
ότι όπως και στις τράπεζες, το ΠΑΣΟΚ είχε
«σηκώσει ψηλά» και τα δυο θέματα και για
αυτό πλέον λένε ανοιχτά ότι με τη στρατηγική
της παραγωγικής αντιπολίτευσης και την πο-
λιτική τους αντίληψη όχι μόνο μπορούν και
διαμορφώνουν την πολιτική ατζέντα αλλά

αναγκάζουν την κυβέρνηση να παίρνει θετικά
μέτρα υπέρ των πολιτών. 

Αυστηρή προειδοποίηση 
Χαρακτηριστικό είναι το γεγονός ότι χθες ο

υπουργός Ανάπτυξης απαντώντας σε σχετική
ερώτηση της Μιλένας Αποστολάκη αφενός
έστειλε αυστηρή προειδοποίηση στις ασφαλι-
στικές εταιρείες να συνετιστούν και να μην
προχωρήσουν σε αυξήσεις, αφετέρου προ-
ανήγγειλε κατάργηση του δείκτη διαμόρφω-
σης τιμών του ΙΟΒΕ και δημιουργία νέου δεί-
κτη με ισχύ από 1ης/1/26. Αποκλειστική ευθύ-
νη στην κυβέρνηση για τις υπέρογκες και
ασύδοτες αυξήσεις στα ασφάλιστρα των ιδιω-
τικών συμβολαίων υγείας εις βάρος εκατον-
τάδων χιλιάδων ασφαλισμένων επέρριψε η
Μιλένα Αποστολάκη, χαρακτηρίζοντας ανε-
παρκείς, καθυστερημένες και όψιμες τις ανα-
κοινώσεις του υπουργού Ανάπτυξης, με τις
οποίες υπόσχεται να καταργήσει το νομοθετι-
κό πλαίσιο που η ίδια η κυβέρνηση της Νέας
Δημοκρατίας ψήφισε. Η βουλευτής του ΠΑ-
ΣΟΚ επεσήμανε ότι λόγω των αλλεπάλληλων
εξοντωτικών αυξήσεων οι ασφαλισμένοι εξα-
ναγκάζονται να εγκαταλείψουν την ισόβια
ασφάλιση υγείας σε ηλικία που την έχουν πε-
ρισσότερο ανάγκη και κατευθύνονται από τις
ασφαλιστικές εταιρείες σε ετησίως ανανεού-
μενα συμβόλαια, στα οποία τα ασφάλιστρα και
οι παροχές διαμορφώνονται χωρίς περιορι-
σμούς. «Τίποτα από αυτά δεν θα είχε συμβεί
αν δεν είχε προηγηθεί η ευγενική χορηγία της
κυβέρνησης», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Οι σκέψεις που γίνονται πράξεις για τη δημιουργία ενός πολιτικού
μετώπου προκειμένου να ασκηθεί πίεση στην κυβέρνηση

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Στρατηγική εντός και εκτός Βουλής
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Ο
Τούρκος υπουργός Εξωτερικών
Χακάν Φιντάν για μια ακόμη φορά
προκάλεσε την Ελλάδα με τις

ακραίες θέσεις του, καθώς στη διάρκεια της
χθεσινής ενημέρωσης των δημοσιογράφων
ζήτησε μαζί με τις διαφορές στο Αιγαίο «να
δούμε και τα άλλα θέματα, τα δικά μας θέ-
ματα στη Δυτική Θράκη». Μάλιστα, με απί-
στευτο θράσος έκανε και υποδείξεις στον
πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, κα-
λώντας τον να «αγνοήσει την πολιτική πίε-
ση» και να επιδείξει «ηγετικό θάρρος».

Επίσης, αναφερόμενος στο Κυπριακό, ξε-
καθάρισε πως η εύρεση λύσης είναι καθαρά
θέμα ηγεσίας, αν και σε πρόσφατες δηλώ-
σεις του επέμενε στη λύση των δύο κρατών, η
οποία έρχεται κόντρα στις αποφάσεις του
Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ για Διζωνι-
κή Δικοινοτική Ομοσπονδία.

«Εξετάζουμε
τις διαφωνίες μας»

Στη συνέχεια ο Χακάν Φιντάν σημείωσε
για τα Ελληνοτουρκικά πως «το 2024 διατη-
ρήσαμε τη θετική δυναμική που έχουμε
επιτύχει με την Ελλάδα στις σχέσεις μας.
Διατηρώντας ζωντανό τον διάλογό μας σε
υψηλό επίπεδο, με αμοιβαίες επισκέψεις,
Θεού θέλοντος, θα συνεχίσουμε σε αυτό τον
ρυθμό και το νέο έτος. Συνεχίζουμε να εξε-
τάζουμε τις υφιστάμενες διαφωνίες μας με
την Ελλάδα στο πλαίσιο των μηχανισμών δι-
μερούς διαλόγου που λειτουργούν καλά.
Είναι προς το συμφέρον και των δύο χωρών
και της περιοχής να ενεργούμε στο πνεύμα
της καλής γειτονίας».

Για τις συναντήσεις των ηγετών και τα θέ-
ματα που μπορεί να τεθούν υπό συζήτηση
στην επικείμενη συνάντησή τους, ο Χακάν
Φιντάν είπε ότι «η θετική σχέση μεταξύ της
Τουρκίας και της Ελλάδας, ιδιαίτερα η θετι-
κή σχέση που ξεκίνησε σε επίπεδο ηγετών,
διασφαλίζει πραγματικά ένα καλό περιβάλ-
λον για καλύτερη επίλυση των προβλημά-
των που κληρονομήσαμε από το κοντινό και
μακρινό παρελθόν και αυτό προσπαθούμε
να το συνεχίσουμε. Αυτήν τη στιγμή τα προ-
βλήματα έχουν δύο όψεις, η πρώτη είναι το
πρόβλημα καθαυτό. Δηλαδή, όταν συναντι-
ούνται δύο λογικά μυαλά σε ένα πεδίο χω-
ρίς εσωτερική και εξωτερική πολιτική επιρ-
ροή, υπάρχει το ζήτημα του πώς να δούμε τα
θέματα στο Αιγαίο και τα άλλα θέματά μας
στη Δυτική Θράκη. Εδώ έχουμε εντατικο-
ποίηση. Από την άλλη πλευρά όμως υπάρχει
και η εικόνα που προκύπτει όταν υπεισέρ-
χονται παράγοντες από το γύρω περιβάλλον,
ιδίως από την εσωτερική πολιτική».

«Σημαντικό είναι
το ηγετικό θάρρος»

Στη συνέχεια, ο Τούρκος ΥΠΕΞ υποστήρι-
ξε πως «η εσωτερική πολιτική πίεση στην

πλευρά της Ελλάδας διαμορφώνει ένα δια-
φορετικό πεδίο για τη διαχείριση των υφι-
στάμενων προβλημάτων. Δηλαδή, θεωρώ
ότι αν η εσωτερική πίεση λάμβανε υπόψη
μόνο τα πραγματικά συμφέροντα, όπως
συμβαίνει στην Τουρκία, θα μπορούσε να
υπάρξει ένα πιο ορθολογικό πεδίο. Και σε
αυτό το σημείο βέβαια κατανοούμε τη θέση
στην οποία βρίσκονται οι συνομιλητές μας,
ιδίως ο κ. πρωθυπουργός και ο κ. υπουργός
Εξωτερικών. Αυτό είναι μια πραγματικότη-
τα. Θα συνεχίσουμε λοιπόν έτσι τον δρόμο
μας. Όσο δεν χάνουμε την εστίασή μας, όσο
διατηρούμε την πρόθεσή μας, όσο έχουμε
την υποστήριξη του λαού μας, προκαλείται
βέβαια κάποια απώλεια χρόνου, αλλά στο
τέλος συνεχίζουμε να προχωράμε μπροστά
με αποφασιστικότητα». 

Αναφερόμενος στο πώς μπορεί να επιλυ-
θούν οι διαφορές των δύο χώρων, υποστή-
ριξε πως «το σημαντικό είναι το ηγετικό
θάρρος. Το σημαντικό είναι ποιος θα εκ-
φράσει την πολιτική στήριξη και την έγκρι-
ση που του δίνει η κοινή γνώμη στην επίλυ-
ση του προβλήματος με υψηλή ηγετικότη-
τα. Διότι ο πρόεδρός μας έχει δείξει και
αποδείξει πολλάκις ότι είναι έτοιμος σε
πολλά θέματα, και βλέπουμε ότι και ο κ.
Μητσοτάκης έχει μια σοβαρή αποφασιστι-
κότητα σε αυτό το σημείο. Μακάρι να κάνει
σημαντικά βήματα προς αυτή την κατεύ-
θυνση, ιδιαίτερα αξιοποιώντας το 2025,
πριν μπουν οι δύο χώρες στο φάσμα των
εκλογών».

Για το Κυπριακό
Σε ερώτηση για το πώς βλέπει να εξελίσ-

σονται οι σχέσεις Ελλάδας και Τουρκίας τα
επόμενα χρόνια αλλά και την πρόοδο που
θα μπορούσε να σημειωθεί στην επίλυση
του Κυπριακού, ο Φιντάν είπε: «Με ρωτάτε
τι θα ήθελα να δω προσωπικά στα επόμενα
δέκα χρόνια... Το εξέφρασα και στη συνέν-
τευξη Τύπου που παραχώρησα στην Τουρ-
κική Δημοκρατία της Βόρειας Κύπρου: Αυ-
τό που θα ήθελα να δω εγώ στην Κύπρο, ει-
λικρινά, είναι ένα περιβάλλον στο οποίο τό-
σο η ελληνοκυπριακή πλευρά όσο και η
τουρκοκυπριακή πλευρά, η Ελλάδα και η
Τουρκία, θα λύσουν όλοι μαζί τα προβλή-
ματά τους και θα μετατρέψουν το Αιγαίο
και τη Μεσόγειο σε μια περιοχή ειρήνης,
ανάπτυξης και ευημερίας. Και δεν υπάρχει
κανένας λόγος να μη γίνει αυτό. Δεν υπάρ-
χει κανένας λόγος να μη συμβεί αυτό. Πι-
στεύω ειλικρινά ότι μπορούμε να λύσουμε
αυτά τα ζητήματα με λίγο θάρρος, χωρίς να
χάσουμε τίποτα και χωρίς να αλλάξουμε τη
σημερινή μας ζωή. Υπάρχουν βέβαια και
ιστορικά συναισθήματα που κουβαλάμε
από το παρελθόν. Υπάρχουν ιστορικές πο-
λιτικές αλληλεπιδράσεις που επηρεάζουν
και το σήμερα». 

«Εκτός από το Αιγαίο
και η Δυτική Θράκη
στις διαφορές μας»

O Τούρκος υπουργός Εξωτερικών υποστήριξε ότι η Αθήνα 
δέχεται εσωτερικές πιέσεις που επηρεάζουν τον ελληνοτουρκικό

διάλογο και έκανε με θράσος υποδείξεις στον Κυριάκο Μητσοτάκη 
να επιδείξει «ηγετικό θάρρος»

ΞΕΦΥΓΕ ΠΑΛΙ  Ο ΦΙΝΤΑΝ
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H
Χριστίνα Σταρακά, βουλευτής Αι-
τωλοακαρνανίας του ΠΑΣΟΚ-ΚΙ-
ΝΑΛ, επιχειρεί να περιγράψει το

στίγμα της αντιπολιτευτικής πολιτικής που
θα ασκήσει το κόμμα της στο νέο πολιτικό
περιβάλλον που αρχίζει και ξεπροβάλλει,
μιλά για τα χαρακτηριστικά που θα
πρέπει να διέπει το πρόσωπο του
Προέδρου της Δημοκρατίας, απο-
φεύγει την ονοματολογία και επιση-
μαίνει ότι στη περίπτωση που ο Πρω-
θυπουργός δεν προτείνει και πάλι
την κ. Σακελλαροπούλου θα πρέπει
να δώσει εξηγήσεις.

Ποιο θα είναι το στίγμα της αντι-
πολιτευτικής σας πολιτικής στο νέο πο-
λιτικό περιβάλλον που αρχίζει και ξε-
προβάλλει; 

Έχοντας πλέον και τυπικά τη θέση της
αξιωματικής αντιπολίτευσης, στρατηγικός
μας στόχος για τη νέα χρονιά είναι η πε-
ραιτέρω ενδυνάμωση του ΠΑΣΟΚ, που θα
επιφέρει και μια πλήρη αποκατάσταση της
ισορροπίας στο πολιτικό σύστημα. Στο
πλαίσιο αυτό θα πρέπει να υπάρξει εναλ-
λακτική πρόταση εξουσίας, βασισμένη
στις αρχές της κοινωνικής δικαιοσύνης,
της βιώσιμης ανάπτυξης και της ενίσχυ-
σης της δημοκρατίας, που θα αγκαλιάσει
και θα ενώσει τις αγωνίες και τους προ-
βληματισμούς των μη προνομιούχων και
των μεσαίων στρωμάτων και θα αντιπαρα-
τεθεί νικηφόρα με τη Νέα Δημοκρατία στις
επόμενες εθνικές εκλογές. Το προσεχές
διάστημα θα προχωρήσουμε πιο αποφα-
σιστικά, καταθέτοντας κοστολογημένες
προτάσεις νόμων για τη βελτίωση της κα-
θημερινότητας των πολιτών σε ζητήματα
όπως η ακρίβεια, η απασχόληση, η υγεία,
η παιδεία, η στήριξη της μεσαίας τάξης και
των αγροτών. Το 2025, εξάλλου, είναι η
χρονιά που θα ξεδιπλώσουμε ένα συνολι-
κό κυβερνητικό αφήγημα, με σκοπό να
πείσουμε τον ελληνικό λαό ότι υπάρχει
προοδευτικός, εναλλακτικός δρόμος απέ-
ναντι στη σημερινή συντηρητική και αλα-
ζονική κυβέρνηση. 

Πώς θα ξεπεράσετε τον κάβο που δια-
μορφώνεται με την εκλογή Προέδρου
της Δημοκρατίας; 

Ο θεσμός του Προέδρου της Δημοκρατίας
είναι κατεξοχήν συναινετικός και πρέπει να
συμπυκνώνει τρία χαρακτηριστικά: να εκ-

φράζει την εθνική ενότητα, την πολι-
τική εξισορρόπηση και να εγγυάται τη
θεσμική ομαλότητα. Να υπενθυμίσω
ότι ήταν το ΠΑΣΟΚ, με την επιλογή
παλαιότερα του Κωστή Στεφανόπου-
λου, που εγκαινίασε την πρακτική
όταν κυβερνά η μία από τις δύο μεγά-
λες παρατάξεις να επιλέγεται Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας από την άλλη,
για να υπάρχει μια πολιτική εξισορ-

ρόπηση και ο λαός να εκφράζεται από τους
δύο κορυφαίους πολιτειακούς θεσμούς.
Έτσι σήμερα, κατά την εκτίμησή μας, αυτά
μπορεί να τα εκφράσει ένα πρόσωπο που θα
προέρχεται από την Κεντροαριστερά. Από
εκεί και έπειτα, θα τοποθετηθούμε με την
ανάλογη θεσμική σοβαρότητα στο θέμα όταν
έρθει εκείνη η στιγμή. Σε κάθε περίπτωση, η
σχετική συζήτηση και η ακατάσχετη προ-
εδρολογία, που γίνεται εδώ και περίπου
τρεις μήνες και προέρχεται κυρίως από τους
κόλπους της ΝΔ, δεν τιμούν ούτε τον θεσμό
ούτε το πρόσωπο της σημερινής Προέδρου.
Η κυβέρνηση, πάντως, οφείλει σε περίπτω-
ση που δεν προτείνει την κυρία Σακελλαρο-
πούλου, η οποία και ήταν προσωπική επιλο-
γή του πρωθυπουργού, να αιτιολογήσει για
ποιον λόγο δεν προχωρά σε αυτή.

Ποιες είναι οι προϋποθέσεις για συναί-
νεση με την κυβέρνηση;

Η δική μας προσπάθεια είναι να αλλάξουμε
τα πολιτικά πράγματα. Στο πλαίσιο αυτό, στό-
χος μας είναι να φύγει αυτή η κυβέρνηση
που δημιουργεί μια ζοφερή κατάσταση για
μεγάλα στρώματα της κοινωνίας. Το ΠΑΣΟΚ,
ωστόσο, ποτέ δεν ήταν αντιπολίτευση του
«όχι σε όλα». Πάντοτε κρατούσαμε μια
υπεύθυνη στάση που συνοδευόταν από τεκ-
μηριωμένες προτάσεις σε αντίθεση με άλλα
κόμματα, όπως, πχ, η πρόσφατη τροπολογία
μας για τις προμήθειες των τραπεζών, μέρος

της οποίας έγινε πράξη, αποτελώντας μια
κοινοβουλευτική νίκη του ΠΑΣΟΚ. Ήταν η
επικοινωνιακή κυβερνητική προπαγάνδα
που ποινικοποιούσε τη διαφορετική άποψη,
βαφτίζοντας λαϊκιστή όποιον διαφωνούσε.
Σε κάποια πολύ μεγάλα θέματα, λοιπόν, η
αντιπολίτευση πρέπει να δημιουργεί ένα
αφήγημα συναίνεσης, όπως στο Δημογρα-
φικό. Από εκεί και πέρα, συμφωνούμε όλοι
ότι υπήρχε ένα παρακράτος υποκλοπών;
Συμφωνούμε ότι η δικαιοσύνη στα Τέμπη
και στις υποκλοπές είχε μια δυσλειτουργία
που δημιουργεί μια κρίση; Συμφωνούμε
στην αλλαγή του τρόπου με τον οποίο επιλέ-
γονται οι ανώτατοι δικαστές, καθώς και
εκείνη για τη δημιουργία ενιαίας αρχής κα-
ταναλωτών; Σε κάθε περίπτωση, εμείς θα
συνεχίσουμε την αξιόπιστη και παραγωγική
αντιπολίτευση με προτάσεις, λέγοντας τα
«όχι» που πρέπει να ειπωθούν και τα παρα-
γωγικά «ναι». Είναι ανάγκη να ξεφύγει το
πολιτικό σύστημα από ένα κλίμα εχθροπά-
θειας και τοξικότητας, το οποίο δεν βοηθά τη
χώρα να προχωρήσει μπροστά.

Τι κρατάτε και τι αφήνετε πίσω από τη
χρονιά που πέρασε;

Η προηγούμενη χρονιά για εμάς ήταν πολύ
σημαντική. Το ΠΑΣΟΚ μετά τις πρόσφατες
εσωκομματικές εκλογές βγήκε πιο δυνατό,
ανανεωμένο και ενωμένο, μέσα από μια εξαι-
ρετική πολιτική διαδικασία με πολιτικό πολι-

τισμό και παραγωγή πολιτικού λόγου, που αγ-
κάλιασε η ελληνική κοινωνία. Ταυτόχρονα,
κατέλαβε τη θέση της αξιωματικής αντιπολί-
τευσης, δημοσκοπικά είναι δεύτερο κόμμα,
ενώ βρίσκεται σε τροχιά περαιτέρω ανόδου.
Σε προσωπικό επίπεδο, συνέχισα και την
προηγούμενη χρονιά να υπηρετώ τον στόχο
για τον οποίο με εξέλεξαν οι συμπολίτες μου,
δηλαδή την ανάδειξη και επίλυση των θεμά-
των της Αιτωλοακαρνανίας. Μέχρι σήμερα
έχω καταθέσει περίπου διακόσιες ερωτήσεις
και αναφορές για τα σημαντικότερα θέματα
του τόπου μου και της χώρας, πραγματοποι-
ώντας πάνω από σαράντα ομιλίες σε σημαντι-
κά νομοσχέδια. Παράλληλα, ως συνυπεύθυ-
νη του Κοινοβουλευτικού Τομέα Αγροτικής
Ανάπτυξης κατόρθωσα να πιέσω την κυβέρ-
νηση για απαντήσεις σε ζητήματα των αγρο-
τών, όπως αυτά των επιδοτήσεων και της
προστασίας των καλλιεργειών τους. Ενώ και
από τα νέα καθήκοντα της υπεύθυνης του
Κοινοβουλευτικού Τομέα Αθλητισμού και
Νέας Γενιάς που ανέλαβα μετά τις τελευταίες
εσωκομματικές διαδικασίες, θα θέσω όλες
μου τις δυνάμεις για να στηρίξω ένα πεδίο
που συνδέεται απόλυτα με το μέλλον της χώ-
ρας μας. Για τη νέα χρονιά, υπόσχομαι ότι θα
συνεχίσω με ακόμα μεγαλύτερη ζέση να υπε-
ρασπίζομαι τα δίκαια του τόπου και των συμ-
πολιτών μου, αποτελώντας παράλληλα
«στρατιώτη» της παράταξης για την επιστρο-
φή της στην εξουσία.

ΧΡΙΣΤΙΝΑ ΣΤΑΡΑΚΑ 
Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ 

«Το 2025 θα ξεδιπλώσουμε 
ένα συνολικό 

κυβερνητικό αφήγημα»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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26 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Π
ρόκειται για έναν άνθρωπο των θαλασ-
σών. Γαλουχήθηκε στα νερά από μικρή
ηλικία. Ο υφυπουργός Ναυτιλίας Στέ-

φανος Γκίκας έχει υψηλό αίσθημα ευθύνης.
Απέναντι στον τόπο του αλλά και απέναντι στη
χώρα. Σίγουρα γνωρίζει καλά από φουρτούνες.
Στη διαχείριση κρίσεων παίρνει «άριστα».

Γεννήθηκε στην Κέρκυρα το 1960. Αποφοίτησε
από τη Ζωσιμαία Σχολή Ιωαννίνων και εισήλθε
στη Σχολή Ναυτικών Δοκίμων και στο Μαθηματικό Τμή-
μα του Πανεπιστήμιου Κρήτης, αλλά επέλεξε την καριέ-
ρα του αξιωματικού του Πολεμικού Ναυτικού αποφοι-
τώντας με βαθμό «άριστα». Κατέχει επίσης μεταπτυχια-
κό δίπλωμα Ειδίκευσης Ηλεκτρολόγου Μηχανικού
(Master of Science in Electrica l Engineering) από το Πα-
νεπιστήμιο Monterey των ΗΠΑ, όπου φοίτησε με υπο-
τροφία, καθώς επίσης και μεταπτυχιακό δίπλωμα στις
Στρατηγικές και Αμυντικές Σπουδές (ΣΕΕΘΑ, 2005) και
μεταπτυχιακό δίπλωμα στη Ναυτική Επιστήμη και Στρα-
τηγική με βαθμό «άριστα» (ΝΣΠ 1996).

Είναι επίσης απόφοιτος του Επιχειρησιακού Κέν-
τρου Εκπαιδεύσεως του Αμερικανικού Πολεμικού
Ναυτικού στο Σαν Ντιέγκο των ΗΠΑ. Την περίοδο
1991-1992 υπηρέτησε στη φρεγάτα «Λήμνος» και έλα-
βε μέρος στη σημαντική αποστολή του πλοίου στον
Περσικό κόλπο. Διετέλεσε κυβερνήτης στην πυραυ-

λάκατο «Άννινος», 1995-1996, συμμετέχοντας σε
πληθώρα αποστολών υψηλής εθνικής σημαντι-
κότητας (εποχή της κρίσης στα Ίμια). Την περίο-
δο 2000-2003 ήταν η πρώτη επιλογή του υπουρ-
γείου Εθνικής Άμυνας να υπηρετήσει σε διπλω-
ματική θέση στην ελληνική αντιπροσωπεία στο
Στρατηγείο του ΝΑΤΟ στις Βρυξέλλες. Διαπραγ-
ματεύτηκε με επιτυχία πολλές υποθέσεις κυ-
ρίαρχου εθνικού ενδιαφέροντος, όπως το πλέγ-

μα σχέσεων ΝΑΤΟ - Ευρωπαϊκής Ένωσης και την αν-
τιμετώπιση της τουρκικής στάσης. Από τον Ιούλιο του
2003 έως το 2004 διετέλεσε κυβερνήτης της φρεγά-
τας «Σαλαμίς», ναυαρχίδας του ελληνικού στόλου και
υπό τη διοίκησή του το πλοίο έλαβε σημαντικές δια-
κρίσεις τόσο σε εθνικό όσο και σε συμμαχικό επίπεδο.

Κατά το παρελθόν έχει τιμηθεί με τα ανώτατα παρά-
σημα και διαμνημονεύσεις που προβλέπονται στον
βαθμό του. Για την ιστορία, υπήρξε στενός συνεργάτης
και υπεύθυνος επικοινωνίας δύο υπουργών Εθνικής
Άμυνας στην κυβέρνηση Κώστα Καραμανλή, του Σπή-
λιου Σπηλιωτόπουλου και του Ευάγγελου Μεϊμαράκη,
ως εκπρόσωπος Τύπου και διευθυντής Ενημέρωσης
του ΥΠΕΘΑ την τριετία 2004-2007. Από τη θέση αυτή
χειρίστηκε ευαίσθητα εθνικά θέματα και υποστήριξε
τόσο στα ελληνικά όσο και στα διεθνή ΜΜΕ το έργο
της κυβέρνησης στον τομέα της Άμυνας.

Από τα φοιτητικά του χρόνια αγαπάει το ψαροντού-
φεκο. Είναι και μια καλή άσκηση άλλωστε. Ειδικά απ’
όταν μπήκε στην πολιτική, το χόμπι αυτό τον ξεκουρά-
ζει ακόμη περισσότερο, διότι κάτω από το νερό βρί-
σκεται ένας άλλος, υπέροχος κόσμος. Ψαρεύει λίγες
ώρες, «φορτίζει» τις μπαταρίες του και συνεχίζει. Το
θέμα είναι ότι η ενασχόληση με την πολιτική δεν αφή-
νει ελεύθερο χρόνο.

Του ζήτησα να μου μιλήσει για την οικογένειά του:
«Προέρχομαι από μια οικογένεια με παραδοσιακά
πρότυπα. Θαύμαζα τον πατέρα μου από παιδί. Ήταν
στρατηγός, ήρωας πολέμου, ενώ αργότερα ως βου-
λευτής άφησε εποχή στην Κέρκυρα. Η μητέρα μου
προερχόταν από αστική οικογένεια της Κέρκυρας.
Καθώς οι στρατιωτικές μεταθέσεις του πατέρα μας
ήταν συχνές και οι ώρες εργασίας ατελείωτες, η μη-
τέρα μου κρατούσε την οικογένειά μας ενωμένη.
Ήταν ο στυλοβάτης μας και μας μεγάλωσε μαζί με
τον αδελφό μου με ιδιαίτερη φροντίδα και αγάπη. Αι-
σθάνομαι ευλογημένος που έχω κι εγώ δύο κόρες,
26 και 29 ετών, που ολοκλήρωσαν με επιτυχία τις
σπουδές τους και ακολουθούν την επαγγελματική
σταδιοδρομία που επέλεξαν. Προσπαθούμε πάντα να
βρίσκουμε χρόνο για να συναντιόμαστε και να μοι-
ραζόμαστε τα νέα μας. Δυστυχώς χάσαμε τη μητέρα
από την επάρατο νόσο...».

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΓΚΙΚΑΣ 

Ο πολιτικός που γνωρίζει
από φουρτούνες 
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 27Στέφανος Γκίκας 

A
πό το 2004 έως το 2007 υπηρέτησε ως εκπρόσω-
πος Τύπου και διευθυντής Ενημέρωσης του
υπουργείου Εθνικής Άμυνας. Το καλοκαίρι του

2007 παραιτήθηκε από το ΠΝ με τον βαθμό του αρχιπλοι-
άρχου για να πολιτευτεί στην Κέρκυρα. Τότε ξεκίνησε την
πολιτική του πορεία και έκτοτε οι πολίτες της Κέρκυρας
του δίνουν έναν πρωταγωνιστικό ρόλο στα πολιτικά δρώ-
μενα του νησιού. Ανταποκρινόμενος σε πρόταση του τότε
πρωθυπουργού Κώστα Καραμανλή, κατήλθε στις εκλο-
γές του Σεπτεμβρίου 2007 ως υποψήφιος βουλευτής με
τη Νέα Δημοκρατία στη γενέτειρά του την Κέρκυρα. Πα-
ρά το γεγονός ότι συγκέντρωσε 8.000 ψήφους, δεν εξε-
λέγη διότι η ΝΔ απώλεσε έδρα στην Κέρκυρα βάσει του
εκλογικού νόμου που ίσχυε τότε. Στις εκλογές του 2009
και του 2012 ήταν α’ επιλαχών, ενώ στις εκλογές με σταυ-
ρό το 2015, το 2019 και το 2023 εξελέγη βουλευτής Κερ-
κύρας με το 60% των ψήφων της ΝΔ.

Η Νέα Δημοκρατία τον τίμησε επίσης με τη θέση του
αν. τομεάρχη Εθνικής Άμυνας του κόμματος την πε-
ρίοδο 2010-12 και του αν. τομεάρχη Τουρισμού το
2015. Οι στόχοι ενός πολιτικού είναι άρρηκτα συνδε-
δεμένοι με τις ανάγκες του τόπου και των πολιτών που
εκπροσωπεί. Σε ό,τι αφορά το υπουργείο Ναυτιλίας
και Νησιωτικής Πολιτικής, όπως λέει ο ίδιος, «εργα-
ζόμαστε με σχέδιο και όραμα για μια σύγχρονη, εξω-
στρεφή και αναπτυξιακή νησιωτική πολιτική με επί-
κεντρο τον άνθρωπο και τη βελτίωση της καθημερινό-
τητας των νησιωτών μας, με σημαντικές παρεμβάσεις
σε θέματα υποδομών, είτε αφορούν αναβαθμίσεις λι-
μένων, είτε διαχείριση ύδατος, είτε ενεργειακή απε-
ξάρτηση κ.λπ. Το 2030 η εικόνα των νησιών μας θα εί-
ναι πολύ βελτιωμένη».

Για την εκλογική του περιφέρεια την Κέρκυρα, όπως
λέει στην «Political», «έχω ως όραμα την ισόρροπη ανά-

πτυξη του τόπου, τη βελτίωση των βασικών υποδομών
και την ευημερία των πολιτών. Κύρια προτεραιότητά μου
είναι η ολοκλήρωση των έργων που έχουμε δρομολογή-
σει σε ύδρευση, λιμένες, μαρίνες, Αχίλλειο, Κέντρα Υγεί-
ας, πολιτιστικά μνημεία, αθλητικές εγκαταστάσεις».

Διατηρεί μεγάλη αγάπη για την ελληνική μουσική.
«Μου αρέσουν οι Έλληνες συνθέτες, ιδίως ο Σταύρος
Ξαρχάκος, ο Γιώργος Κατσαρός και ο Μάνος Χατζιδάκις.
Όμως ακούω και country. Μου θυμίζει τα ανέμελα χρόνια
που σπούδαζα στην Αμερική… Προτιμώ τα βιβλία με
ιστορικό και πολιτικό περιεχόμενο», μου είπε κατά τη
διάρκεια της συζήτησής μας.

Έχει συγγράψει δύο βιβλία και πολλές αναλύσεις και
μελέτες, ενώ την πενταετία 2010-14 ήταν τακτικός αμυν-
τικός αναλυτής σε αθηναϊκή εφημερίδα. Μιλά άριστα αγ-
γλικά και έχει γνώση της γαλλικής γλώσσας. Κλείνω με
την αγαπημένη του φράση: «Ο επιμένων νικά».

Η ενασχόληση με τη Νέα Δημοκρατία 
και οι μάχες για την Κέρκυρα

Στιγμές από το παρελθόν Κατά τη διάρκεια ομιλίας του Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη Στην Cop 29 

Δίπλα σε έμπειρα στελέχη εργάζεται
ασταμάτητα στο υπουργείο Έχει τεράστια αγάπη για το ψαροντούφεκο Στην αγαπημένη του Κέρκυρα 

Το Λιμενικό δίνει τεράστιες μάχες
για την προστασία των συνόρων μας
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ε
νώ βρίσκεται στο μικροσκόπιο της Δι-
καιοσύνης και των Ανεξάρτητων Αρ-
χών, ο περιφερειάρχης Ηπείρου Αλέ-

ξανδρος Καχριμάνης σε μια νέα προκλητική
κίνηση, που ξεπερνά όλα τα προηγούμενα
κατά πολύ, εισηγείται στην Περιφερειακή
Επιτροπή να εγκρίνει τη Δευτέρα νέες ανα-
δρομικές αμοιβές από το… 2012 στη δικηγό-
ρο Αθηνών Γεωργία Τατάγια, με ποσό που ξε-

περνά τις 63.000 ευρώ, σύμ-
φωνα με δημοσίευμα που πα-
ρουσιάζεται στον «Τύπο Ηπεί-
ρου»!

Το πρόσχημα
Αναδρομική καταβολή δε-

κάδων χιλιάδων ευρώ στη στε-
νή συνεργάτιδά του και δικη-
γόρο του, με το πρόσχημα ότι

δεν έγιναν όταν έπρεπε τιμολογήσεις και διότι
εντωμεταξύ… αυξήθηκε ο ΦΠΑ! Είναι γεγο-
νός ότι το 2016 υπήρξε αύξηση του ΦΠΑ, αλλά
να ανατιμολογούνται υπηρεσίες που παρα-
σχέθηκαν το 2012 με ΦΠΑ του 2016 είναι κάτι
το οποίο δεν διανοήθηκε ποτέ κανείς να απαι-
τήσει.

Σύμφωνα με τα όσα αποκαλύπτονται στην
εφημερίδα των Ιωαννίνων «Τύπο Ηπείρου»,
τέτοια αναδρομική καταβολή τεράστιων πο-
σών έχει ξαναγίνει στο παρελθόν, αλλά αυτές
οι πρακτικές είναι παράνομες εξ ορισμού,
ενώ απαγορεύεται τέτοια διαδικασία και από
τον δικηγορικό κανονισμό, αλλά και είναι
γνωστό ότι ύστερα από τόσα χρόνια οι απαιτή-
σεις από το Δημόσιο έχουν παραγραφεί! 

Όλα αυτά με απλά λόγια πρέπει να επισύ-
ρουν άμεση παρέμβαση τόσο της Εισαγγελίας
όσο και της κυβέρνησης, και φυσικά των
Ελεγκτικών Αρχών και των αρμόδιων οργά-
νων της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εκείνο που πραγματικά έχει σημασία είναι
αν και αυτή τη φορά η Περιφερειακή Επιτρο-
πή θα «συμπράξει» με τον παραλογισμό -για
να μη χαρακτηρίσουμε το όλο θέμα αλλιώς-
και βάλουν τα μέλη της την υπογραφή τους. 

«Οργιάζει» ο τοπικός 
Τύπος για τη δικηγόρο

Υπάρχουν όμως και άλλες παρόμοιου τύ-
που αποφάσεις -όπως αναφέρει χαρακτηρι-
στικά ο συντάκτης του κειμένου του «Τύπου
Ηπείρου» για τη συγκεκριμένη δικηγόρο.
Διότι αυτή η ιστορία της παροχής νομικής
υποστήριξης της Διεύθυνσης Τεχνικών Υπη-

ρεσιών της Περιφέρειας Ηπείρου για τη…
λειτουργία του Εργοστασίου Επεξεργασίας
Στερεών Αποβλήτων και των Σταθμών Μετα-
φόρτωσης από την κυρία Τατάγια έχει κοστί-
σει πολύ ακριβά στους Ηπειρώτες και τελει-
ωμό δεν έχει.

Χαρακτηριστική μάλιστα είναι η αναφορά
της εφημερίδας στη σωρεία «παραληρηματι-
κών» εξωδίκων που έχουν δεχτεί κατά και-
ρούς από τη συγκεκριμένη δικηγόρο και ο

«Τύπος Ηπείρου» και ο «Πρωινός Λόγος».
Ενώ και ο «Ηπειρωτικός Αγών» αναφέρεται
στην πολυσχιδή της ανάμειξη στα θέματα και
τις υπηρεσίες της Περιφέρειας Ηπείρου.

Όπως λοιπόν αναφέρεται στο δημοσίευμα
της γιαννιώτικης εφημερίδας, «…η εν λόγω
δικηγόρος εξακολουθούσε το 2023 να αμεί-
βεται διά της βούλησης και υπογραφής Κα-
χριμάνη, για υπηρεσίες της σχετικώς με τη
λειτουργία του Εργοστασίου Επεξεργασίας

Απορριμμάτων και των Σταθμών Μεταφόρτω-
σης, όταν αυτή η αρμοδιότητα αφαιρέθηκε
τον Ιούνιο του 2022 από την Περιφέρεια Ηπεί-
ρου με απόφαση της κυβέρνησης και δόθηκε
στον Φορέα Διαχείρισης Απορριμμάτων, τον
γνωστό και ως ΦΟΔΣΑ».

Συγκεκριμένα γίνεται αναφορά για αμοιβές
που κυμαίνονται από 24.800 ευρώ έως και
30.000 ευρώ για υπηρεσίες που υποτίθεται
ότι προσέφερε κατά το παρελθόν, για τις οποί-
ες όμως είχε ήδη εισπράξει αρκετές χιλιάδες
ευρώ.

Ασπίδα προστασίας
Αυτοί οι Σταθμοί Μεταφόρτωσης και το Ερ-

γοστάσιο Επεξεργασίας Απορριμμάτων απο-
δείχτηκαν χρυσοφόρος πηγή για τη δικηγόρο,
την οποία ο Καχριμάνης χρησιμοποιεί και ως
ασπίδα προστασίας του από ενοχλητικές κρι-
τικές και δικά του στραβοπατήματα.

Βεβαίως δεν φταίει εκείνη αλλά ο περιφε-
ρειάρχης που δεν λέει να την αποχωριστεί και
να στερηθεί τις υπηρεσίες της, προφανώς θε-
ωρώντας την πολύτιμη και για αυτό αναντικα-
τάστατη, αποδεικνύοντας ότι για χάρη της
φτάνει μέχρι και σε περίεργες και ύποπτες -
για να μην πούμε παράνομες- διαδικασίες.

Κανείς δεν θα νοιαζόταν αν την πλήρωνε
από την τσέπη του, αλλά όταν οι χιλιάδες ευρώ
που της δίνει κάθε χρόνο είναι των Ηπειρω-
τών, του Δημοσίου ή της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, τότε υπάρχει πρόβλημα και η δημόσια
κριτική είναι επιβεβλημένη.

Αν, δε, τα χρήματα με τα οποία αμείβεται η
δικηγόρος προέρχονται από ευρωπαϊκά προ-
γράμματα, όπως ισχυρίστηκε πολλές φορές
και γράφουν και τα «κιτάπια», τότε το πρό-
βλημα γίνεται μεγαλύτερο και… πανευρω-
παϊκό.

ΑΠΙΣΤΕΥΤΗ ΠΡΟΚΛΗΣΗ

Ο Καχριμάνης θέλει 
να πληρώσει 63.000 ευρώ 

για παραγραμμένα ποσά
ύστερα από 13 χρόνια

Θα εισηγηθεί τη Δευτέρα 
στο Περιφερειακό Συμβούλιο
να καταβληθούν -παράνομα-
αναδρομικές αμοιβές από
το… 2012 στη δικηγόρο
και στενή συνεργάτιδά του
Γεωργία Τατάγια 

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Η δικηγόρος Γεωργία Τατάγια

Νέα αποκάλυψη
στον «Τύπο
Ηπείρου» για
παράνομη
αναδρομική
καταβολή
τεράστιων
ποσών σε
παραγραμμένες
οφειλές προς
την κυρία
Τατάγια από τον
Καχριμάνη 



ΣΑΒΒΑΤΟ 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ29

O
πως έχουμε αναφέρει και σε προ-
ηγούμενα δημοσιεύματα, η συμβου-
λάτορας του Καχριμάνη και η εμμονή

του περί της αναγκαιότητας της παροχής των
υπηρεσιών της ήταν οι αιτίες που είχε παρα-
πεμφθεί ο Αλέξανδρος Καχριμάνης στο Πει-
θαρχικό Συμβούλιο για το παράνομο των,
προς αυτή, απευθείας αναθέσεων.

Όπως αναφέρει και ο δημοσιογράφος Κώ-

στας Καλτσής, «ότι απαλλάχτηκε με μια γε-

λοία απόφαση και με τον αυτοεξευτελισμό

της Αποκεντρωμένης Διοίκησης (εκείνη τον

είχε παραπέμψει ύστερα από αναφορά της

εκδότριας Ελένης Καραπάνου-Λίγκα) δεν θα

πει ότι όλα ήταν καλώς καμωμένα».

Διόρθωση «σφάλματος»
κατόπιν εορτής

Η επίκληση δήθεν λάθους της γραμματέως

του Περιφερειακού Συμβουλίου, του βλακώ-

δους «τα ίδια γίνονται και αλλού» και η κατό-

πιν εορτής διόρθωση του «σφάλματος»

ασφαλώς και δεν καθιστούν νόμιμα όσα έγι-

ναν και γίνονται.

Όπως έχει δηλώσει η εύθικτη δικηγόρος,

δεν επιθυμεί να ασχολούνται τα Μέσα Μαζι-

κής Ενημέρωσης μαζί της, αλλά όσο χειρίζε-

ται υποθέσεις της περιφέρειας και μπαίνει

στο κάδρο των δημόσιων προσώπων, και μά-

λιστα εκείνων που χειρίζονται δημόσιες υπο-

θέσεις, είναι αναπόφευκτη η ενασχόλησή μας

με ό,τι γίνεται.

Έτσι λοιπόν, αφού η Γεωργία Τατάγια εξα-

κολουθεί να αμείβεται, όχι μόνο για υποθέ-

σεις της περιφέρειας σε δικαστήρια αλλά και

για συνεχή «νομική υποστήριξη της Διεύθυν-

σης Τεχνικών Υπηρεσιών», αυτό κεντρίζει το

δημοσιογραφικό ενδιαφέρον και για τον επι-

πρόσθετο λόγο ότι η περιφέρεια έχει μια άρι-

στη νομική υπηρεσία με έμπειρο δικηγόρο. 

Ενδεικτικές είναι οι συμβάσεις και οι απο-

φάσεις πληρωμής που παρουσιάζονται στον

«Τύπο Ηπείρου» και αφορούν τη δικηγόρο. Η

υπογραφή μπήκε από τον περιφερειάρχη

Αλέξανδρο Καχριμάνη, πέραν όσων έχουμε

μέχρι τώρα παρουσιάσει και περιλαμβάνον-

ται στα έγγραφα που δημοσιεύουμε.

Για δύο χρόνια η δικηγόρος εισέπραξε

147.800 ευρώ (ίσως είναι κι άλλα που δεν

βρήκαμε) για «παροχή νομικής υποστήριξης

της Διεύθυνσης Τεχνικών Έργων της Περιφέ-

ρειας Ηπείρου», από το πρόγραμμα «Αντιμε-

τώπιση εκτάκτων αναγκών και ειδικών δρά-

σεων της Περιφέρειας Ηπείρου», ως… υπο-

έργο, που θα πει κατάτμηση του έργου -που

απαγορεύεται ρητώς από τον νόμο.
Αυτά, χώρια από τις όποιες αμοιβές της για

εκπροσώπηση της περιφέρειας σε δίκες και
άλλες εκκρεμότητες και μόνο για να… διαβά-
ζει έγγραφα, συμβάσεις κ.λπ. που αφορούν
τη σχέση της περιφέρειας με την εταιρεία που
διαχειρίζεται το Εργοστάσιο Επεξεργασίας
Αστικών Στερεών Αποβλήτων!

70.000 ευρώ για να…ελέγχει έγγραφα
Δηλαδή, η ευνοούμενη δικηγόρος του πε-

ριφερειάρχη εισέπραττε περί τις 70.000 ευρώ
τον χρόνο (εκτός των άλλων είπαμε) για να
ελέγχει τα έγγραφα, ως να μην ήταν σε θέση
να το κάνουν αυτό οι σίγουρα έμπειροι υπη-
ρεσιακοί παράγοντες ή πολύ περισσότερο ο
μόνιμος δικηγόρος της περιφέρειας.

Εν πάση περιπτώσει, δεν είμαστε σε θέση
να γνωρίζουμε αν για το συγκεκριμένο διά-
στημα 2021-2022 υπήρξαν κι άλλες πληρω-
μές για το ίδιο αντικείμενο -πράγμα που δεν

θέλουμε να πιστεύουμε- αλλά συμβαίνει και
τούτο το παράδοξο και αμφίβολης νομιμότη-
τας: να εκδίδονται τιμολόγια από τη δικηγόρο
με καθυστέρηση ενός και δύο ετών για να
εξοφληθούν!

Έχουμε κι άλλα, όπως το παρακάτω που η
σύμβαση υπογράφηκε στις 24/5/2021 για τον
σκοπό που προαναφέραμε και το τιμολόγιο
από τη δικηγόρο εκδόθηκε στις 23/3/2023!
Και αυτά με καθυστέρηση δύο ετών…

Αυτό εδώ όμως παρουσιάζει ιδιαίτερο εν-
διαφέρον. 

«Σύμβαση ανάθεσης Υποέργου 46» (!) στις
27 Ιανουαρίου 2022 λέει και το ποσό για τη Γε-
ωργία Τατάγια ανέρχεται στις 30.000 ευρώ
από το ΕΣΠΑ για να δίνει νομικές συμβουλές
στην Ειδική Υπηρεσία Διαχείρισης Ευρωπαϊ-
κών Προγραμμάτων της Περιφέρειας Ηπεί-
ρου και να ελέγχει τους φακέλους για:

• Δίκτυο Σταθμών Μεταφόρτωσης Απορ-
ριμμάτων (ΣΜΑ) - Α’ φάση.

• Κατασκευή έργων διευθέτησης ρέματος
στον Δήμο Πάργας (ρέμα Τούση).

• Έργα συλλογής, μεταφοράς, επεξεργα-
σίας και διάθεσης λυμάτων πρώην Δήμου Ζα-
λόγγου (νυν Δήμος Πρέβεζας) και οικισμών
Λούτσας και παραλίας Λούτσας του Δήμου
Πάργας.

• Κατασκευή δικτύου αποχέτευσης ΔΚ Κό-
νιτσας και εγκατάσταση Επεξεργασίας Λυμά-
των Δήμου Κόνιτσας. 

Υποθέσεις που «βγάζουν μάτι»
Οι εργασίες που αναφέρονται στη σύμβαση

θα ολοκληρώνονταν μέχρι 15 Δεκεμβρίου του
2023, αλλά, πχ, από τον Ιούνιο του 2022 η αρ-
μοδιότητα για τα απορρίμματα, Σταθμούς Με-
ταφόρτωσης και λοιπά συναφή μεταβιβάστη-
κε στον Φορέα Διαχείρισης Απορριμμάτων
(ΦοΔΣΑ).

Ποιες υπηρεσίες προσέφερε η δικηγόρος
σε ό,τι αφορά τα απορρίμματα σε αυτό το διά-
στημα ή για το… «ρέμα Τούση» στην Πάργα;

Τώρα όλα αυτά «βγάζουν μάτι» που λένε
γιατί, ό,τι κι αν επικαλεστούν Καχριμάνης και
Τατάγια, δεν θα πείσουν κανέναν. Μοιάζουν
ως να θέλει ο περιφερειάρχης να δώσει χρή-
ματα στη δικηγόρο του και βρίσκει τρόπους
και με τη σύμπραξη της τότε Οικονομικής
Επιτροπής και νυν Περιφερειακής.

Το ερώτημα είναι τι προτίθενται να πράξουν
οι Εισαγγελικές και Ελεγκτικές Αρχές και για
αυτές τις παρανομίες του Καχριμάνη. Θα τολ-
μήσουν επιτέλους να κάνουν αυτό που επι-
βάλλει το καθήκον τους; 

Συμβάσεις και εντάλματα 
πληρωμών στην 

ευνοούμενη δικηγόρο 
του περιφερειάρχη

Το παράδοξο και αμφίβολης
νομιμότητας ζήτημα με 
την έκδοση τιμολογίων
από την κυρία Τατάγια 
με καθυστέρηση ενός και δύο
ετών για να εξοφληθούν

Η σωρεία κατατμήσεων για την «παροχή 
νομικής υποστήριξης της Διεύθυνσης Τεχνικών

Έργων της Περιφέρειας Ηπείρου» στο όνομα
της δικηγόρου Γεωργίας Τατάγια



Τ
η σημασία της επιχειρησιακής
ετοιμότητας και της στρατηγικής
αναδιοργάνωσης σε μια κρίσιμη

χρονική περίοδο για την ελληνική ασφά-
λεια και τις διεθνείς εξελίξεις αναδει-
κνύει η απόφαση του υπουργού Εθνικής

Άμυνας Νίκου Δένδια
να ζητήσει εκτάκτως τη
διεξαγωγή κρίσεων
στις Ένοπλες Δυνάμεις. 

Από την Τετάρτη η
«Political» έγραψε για
την κινητικότητα στη λε-
ωφόρο Μεσογείων
αναφορικά με τις αλλα-

γές στα ανώτατα στρατιωτικά αξιώματα,
επισημαίνοντας πως, αν και δεν αναμέ-
νονται παρεμβάσεις στους αρχηγικούς
θώκους των τριών Κλάδων, το ενδιαφέ-
ρον εστιάζεται ιδιαίτερα στις θέσεις κάτω
από αυτούς και συγκεκριμένα σε επίπεδο
αντιστρατήγων και υποστρατήγων, αντι-
ναυάρχων και υποναυάρχων, αντιπτε-
ράρχων και υποπτεράρχων. 

Η διαδικασία αυτή, που παραδοσιακά
πραγματοποιείται τον Ιανουάριο, αποκτά
ιδιαίτερη σημασία όταν γίνεται εκτάκτως,
έστω και αν είναι μερικές μέρες πριν την
προγραμματισμένη συνεδρίαση του ΚΥ-
ΣΕΑ, το οποίο, υπό την προεδρία του πρω-
θυπουργού, θα κρίνει τα επόμενα 24ωρα
τον αρχηγό ΓΕΕΘΑ, στρατηγό Δημήτριο
Χούπη, τον αρχηγό ΓΕΑ, αντιπτέραρχο
Δημοσθένη Γρηγοριάδη, τον αρχηγό ΓΕΝ,
αντιναύαρχο Δημήτριο-Ελευθέριο Κατά-
ρα και τον αρχηγό ΓΕΣ, αντιστράτηγο Γε-
ώργιο Κωστίδη. 

Δένδιας: «Έχουμε περισσότερους 
ανώτατους αξιωματικούς από τις ΗΠΑ» 

Αναφερόμενος στις έκτακτες κρίσεις, ο
υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας υπο-
στήριξε πως οι Ένοπλες Δυνάμεις πά-
σχουν από… υδροκεφαλισμό. « Ίσως εί-
μαστε οι μοναδικοί που έχουμε περισσό-
τερους ανώτατους αξιωματικούς από τον
αμερικανικό στρατό».

Η δήλωση του κ. Δένδια επιβεβαιώνει
τη βούληση για συγχώνευση καθηκόν-
των, στο πλαίσιο της συνολικότερης φιλο-
σοφίας εξορθολογισμού που επιχειρεί να
φέρει η πολιτική ηγεσία. Δεν αποκλείεται
πάντως να δούμε άμεσα και συνέχεια
στην ετήσια αξιολόγηση αξιωματικών στο
πλαίσιο της επιτάχυνσης των ρυθμών
υλοποίησης της νέας Δομής Δυνάμεων.

Συνήθως, οι κρίσεις των αρχηγών προ-
ηγούνταν, ωστόσο, ο υπουργός Άμυνας
ζήτησε οι κρίσεις των ανώτατων αξιωμα-
τικών, που ήταν προγραμματισμένες για
τον Μάρτιο, να γίνουν άμεσα, με στόχο
του υπουργείου την επιτάχυνση των ρυθ-
μών υλοποίησης της νέας Δομής Δυνά-
μεων στο πλαίσιο της «Ατζέντας 2030»
για τη μεταρρύθμιση στις Ένοπλες Δυνά-
μεις, τον εξορθολογισμό του αριθμού των
ανώτατων αξιωματικών και την προσαρ-
μογή στις σύγχρονες επιχειρησιακές
απαιτήσεις της πρόσφατα εγκριθείσας
νέας Δομής Δυνάμεων. 

Ο αρχηγός ΓΕΕΘΑ λοιπόν συγκάλεσε
έκτακτο ΣΑΓΕ (Συμβούλιο Αρχηγών Γενι-
κών Επιτελείων) για να κρίνει από κοινού
με τους τρεις αρχηγούς των Κλάδων τούς
«διατηρητέους» που προάγονται και
εκείνους που τερματίζουν ευδοκίμως τη
θητεία τους. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

ΚΡΙΣΕΙΣ ΣΤΙΣ ΕΝΟΠΛΕΣ ΔΥΝΑΜΕΙΣ 

«Τσεκούρι» στις θέσεις
κάτω από τους αρχηγούς

Η απόφαση του ΣΑΓΕ
Οι αρχηγοί λοιπόν αποφάσισαν: 
1.Στον Στρατό Ξηράς 
α. «Διατηρητέους» τους:

Αντιστρατήγους
1. (ΜΧ) Κορωνάκη Ανδρέα
2. (ΠΒ) Παπασταθόπουλο Σταύρο
3. (ΠΖ) Θεοδώρου Εμμανουήλ
4. (ΠΒ) Σαρδέλλη Αθανάσιο
5. (ΜΧ) Κλούβα Μιχαήλ
6. (ΠΖ) Βακεντή Δημήτριο
7. (ΤΘ) Γαρίνη Αθανάσιο

Υποστρατήγους Όπλων
8. (ΠΖ) Μανουρά Γεώργιο
9. (ΠΖ) Καβιδόπουλο Παναγιώτη
10. (ΠΖ) Μπουντλιάκη Γρηγόριο
11. (ΠΒ) Πολύχρονο Αναστάσιο
12. (ΔΒ) Μπούρα Ιωάννη
13. (ΤΘ) Καραμανίδη Κωνσταντίνο
14. (ΠΖ) Τυλιγαδά Σαράντη
15. (ΠΖ) Γάκη Κωνσταντίνο
16. (ΤΘ) Θεοδοσιάδη Αντώνιο
17. (ΠΖ) Κογιάννη Σπυρίδωνα
18. (ΠΒ) Γαβούρα Αχιλλέα
19. (ΜΧ) Πανούση Γεώργιο
20. (ΠΖ) Αραμπατζή Δημήτριο
21. (ΠΒ) Κορρέ Ιωάννη
22. (ΜΧ) Γιαννακάκη Ευθύμιο
23. (ΔΒ) Τσακανιά Εμμανουήλ
24. (ΠΖ) Πλουμή Μιχαήλ
25. (ΠΒ) Δημουλά Αναστάσιο
26. (ΠΖ) Καπράλο Γεώργιο
27. (ΤΘ) Κωστάκη Ηλία
28. (ΜΧ) Γκρέτσα Νικόλαο
29. (ΠΖ) Δρόσο Δημήτριο
30. (ΠΖ) Τσάμη Βασίλειο

31. (ΤΘ) Κωστούλα Ιωάννη 
32. (ΠΖ) Χατζή Εμμανουήλ

Υποστρατήγους Σωμάτων
33. (ΕΜ) Σαπλαούρα Αθανάσιο 
34. (ΕΜ) Ταβουλάρη Σωτήριο
35. (ΥΠ) Ανδριώτη Ιωάννη
36. (ΥΙ) Δημητρακόπουλο Γεώργιο

β. «Ευδοκίμως τερματίσαντες 
τη σταδιοδρομία τους» τους:

Αντιστρατήγους
1. (ΠΖ) Κωνσταντάκο Δημόκριτο
2. (ΠΒ) Αλφαντάκη Σπυρίδωνα 
3. (ΠΖ) Μπολομύτη Δημήτριο
4. (ΠΖ) Μαυραγάνη Προκόπιο

Υποστρατήγους Όπλων
5. (ΠΖ) Χατζηγεωργίου Θεόδωρο
6. (ΤΘ) Ζιωτόπουλο Χρήστο
7. (ΠΖ) Ηλιόπουλο Αριστείδη
8. (ΠΒ) Κολοκοτρώνη Κωνσταντίνο
9. (ΠΖ) Γιαννόπουλο Νικόλαο
10. (ΠΒ) Πετρούλια Δημήτριο
11. (ΔΒ) Κεσόπουλο Δημήτριο
12. (ΠΒ) Μουστάκη Ιωάννη
13. (ΠΒ) Τσουλουβή Απόστολο
14. (ΠΖ) Κορέλη Ιωάννη
15. (ΠΖ) Βασιλόπουλο Βασίλειο
16. (ΠΖ) Κοντό Αθανάσιο
17. (ΜΧ) Θεοδωρόπουλο Κωνσταντίνο
18. (ΑΣ) Χειμαριό Ιωάννη
19. (ΠΒ) Τυροπάνη Νικόλαο

Υποστρατήγους Σωμάτων
20. (ΤΧ) Ουρουμίδη Γεώργιο
21. (ΕΜ) Πολίτη Κωνσταντίνο
22. (Ο) Καδόγλου Αθανάσιο

2.Στο Πολεμικό Ναυτικό 
α.«Διατηρητέους» τους:
1. Αντιναύαρχο Σασιάκο Χρήστο 
2. Αντιναύαρχο (Μ) Δημητρόγλου Παναγιώτη 
3. Υποναύαρχο Μικρόπουλο Θεόδωρο 
4. Υποναύαρχο Λαγάρα Σπυρίδωνα 
5. Υποναύαρχο Αναγνωστόπουλο Λεωνίδα 
6. Υποναύαρχο Γρυπάρη Βασίλειο 
7. Υποναύαρχο (Μ) Βασιλογιαννακόπουλο
Βασίλειο 
8. Υποναύαρχο (ΥΙ) Μωραΐτη Σωτήριο

β.«Ευδοκίμως τερματίσαντες 
τη σταδιοδρομία τους» τους:
1. Αντιναύαρχο Κουλούρη Πολυχρόνη 
2. Υποναύαρχο Βλάχο Κωνσταντίνο 
3. Υποναύαρχο Φλώρο Γεώργιο 
4. Υποναύαρχο Μπότσα Φώτιο 
5. Υποναύαρχο Χατζόπουλο Θεοχάρη 
6. Υποναύαρχο Αγγουρά Γεώργιο 
7. Υποναύαρχο (Μ) Τσαμίλη Σωτήριο 
8. Υποναύαρχο (Ο) Σκρέκα Γεώργιο 

3.Στην Πολεμική Αεροπορία 
α.«Διατηρητέους» τους:
1. Αντιπτέραρχο (Ι) Γεωργακόπουλο Παναγιώ-
τη
2. Αντιπτέραρχο (ΜΗ) Κλενιάτη Κωνσταντίνο
3. Υποπτέραρχο (Ι) Μπούζο Κωνσταντίνο
4. Υποπτέραρχο (Ι) Κωτσάκη Ιωάννη
5. Υποπτέραρχο (Ι) Μπρούμα Βασίλειο
6. Υποπτέραρχο (Ι) Κοκκώνη Νικόλαο
7. Υποπτέραρχο (Ι) Ασημακόπουλο Ιωάννη
8. Υποπτέραρχο (Ι) Χριστοδούλου Γεώργιο
9. Υποπτέραρχο (Ι) Μπαντουβά Μάριο
10. Υποπτέραρχο (Ι) Τζοβάρα Κωνσταντίνο-
Σάββα 

11. Υποπτέραρχο (ΜΑ) Φανάρα Δημήτριο
12. Υποπτέραρχο (ΕΑ) Σουρρή Διαμαντή
13. Υποπτέραρχο (Ο) Γεωργιάδη Γεώργιο
14. Υποπτέραρχο (ΥΙ) Σιαφάκα Κωνσταντίνο 

β.«Ευδοκίμως τερματίσαντες 
τη σταδιοδρομία τους» τους:
1. Αντιπτέραρχο (Ι) Ζολώτα Κωνσταντίνο
2. Αντιπτέραρχο (Ι) Χόρτη Απόστολο
3. Υποπτέραρχο (Ι) Τουρβαλή Ευάγγελο
4. Υποπτέραρχο (Ι) Κομητούδη Αλέξανδρο
5. Υποπτέραρχο (Ι) Καραμπιτιάνη Γρηγόριο
6. Υποπτέραρχο (Ι) Τόσιο Βασίλειο
7. Υποπτέραρχο (ΜΗ) Δελή Γεώργιο
8. Υποπτέραρχο (ΜΑ) Ρούγγο Ιωάννη

4.Στο Κοινό Σώμα Στρατιωτικών Δικαστικών
Γραμματέων
«Ευδοκίμως τερματίσαντα τη σταδιοδρομία
του» τον Υποστράτηγο (ΣΔΓ) Βλαχογιάννη Δη-
μήτριο.

Οι νέοι αντιστράτηγοι, αντιναύαρχοι 
και αντιπτέραρχοι
Το ΣΑΓΕ, λοιπόν, έκρινε ως ακολούθως:
1. Στον Στρατό Ξηράς
Προήγαγε στον βαθμό του αντιστρατήγου, για
πλήρωση κενών θέσεων, τους:
α. Υποστράτηγο (ΠΖ) Μανουρά Γεώργιο
β. Υποστράτηγο (ΠΖ) Καβιδόπουλο Παναγιώτη
γ. Υποστράτηγο (ΠΖ) Μπουντλιάκη Γρηγόριο
2. Στο Πολεμικό Ναυτικό
Προήγαγε στον βαθμό του αντιναυάρχου, για
πλήρωση κενής θέσης, τον υποναύαρχο Μι-
κρόπουλο Θεόδωρο.
3. Στην Πολεμική Αεροπορία
Προήγαγε στον βαθμό του αντιπτεράρχου, για
πλήρωση κενών θέσεων, τους:

α. Υποπτέραρχο (Ι) Μπούζο Κωνσταντίνο
β. Υποπτέραρχο (Ι) Κωτσάκη Ιωάννη

Οι νέοι υποναύαρχοι και υποπτέραρχοι 
Το ΣΑΓΕ έκρινε ως ακολούθως: 
1. Στο Πολεμικό Ναυτικό
α. Προήγαγε στον βαθμό του υποναυάρχου,
για πλήρωση κενών θέσεων, τους:
(1) Αρχιπλοίαρχο Παπαγεωργίου Παναγιώτη 
(2) Αρχιπλοίαρχο Αλευρά Σπυρίδωνα 
(3) Αρχιπλοίαρχο Καρλατήρα Σταύρο 
(4) Αρχιπλοίαρχο (Ο) Παλάσκα Δημήτριο 

β. «Ευδοκίμως τερματίσαντες 
τη σταδιοδρομία τους» τους:
(1) Αρχιπλοίαρχο Γούναρη Δημήτριο 
(2) Αρχιπλοίαρχο Τσούκα Βασίλειο
(3) Αρχιπλοίαρχο (Μ) Ζαφειρίου Νικόλαο 

2. Στην Πολεμική Αεροπορία
α. Προήγαγε στον βαθμό του υποπτεράρχου,
για πλήρωση κενών θέσεων, τους:
(1) Ταξίαρχο (Ι) Κανουπάκη Ματθαίο
(2) Ταξίαρχο (Ι) Καρούμπαλη Σπυρίδωνα
(3) Ταξίαρχο (Ι) Καλλιγαρίδη Άγγελο
(4) Ταξίαρχο (Ι) Χατζηγεωργίου Ιωάννη
(5) Ταξίαρχο (ΜΑ) Κάκκαβα Κωνσταντίνο

β. «Ευδοκίμως τερματίσαντες 
τη σταδιοδρομία τους» τους:
(1) Ταξίαρχο (Ι) Φόρτη Γεώργιο
(2) Ταξίαρχο (Ι) Ζαμπουλάκη Εμμανουήλ
(3) Ταξίαρχο (Ι) Καραβλίδη Κωνσταντίνο
(4) Ταξίαρχο (Ι) Γιαπράκα Νικόλαο

3. Στο Κοινό Νομικό Σώμα 
«Ευδοκίμως τερματίσαντα τη σταδιοδρομία
του» τον ταξίαρχο (ΣΔΓ) Δημητρίου Ευάγγελο. 

«Ίσως είμαστε οι μοναδικοί που έχουμε περισσότερους ανώτα-
τους αξιωματικούς από τον αμερικανικό στρατό», 

δήλωσε ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας 
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«Θα αναλάβουμε
πρωτοβουλίες για

κατάπαυση του πυρός
στη Μέση Ανατολή»

«Η
Ελλάδα αναμένεται να πάρει
πρωτοβουλίες στο Συμβούλιο
Ασφαλείας του Οργανισμού

Ηνωμένων Εθνών για κατάπαυση του πυρός
στη Μέση Ανατολή», δήλωσε ο υπουργός
Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης στη Βου-
λή, απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση της
προέδρου της Πλεύσης Ελευθερίας Ζωής
Κωνσταντοπούλου σχετικά με τις εξελίξεις
στη Μέση Ανατολή.

Ο υπουργός Εξωτερικών τόνισε ότι «η πά-
για θέση της ελληνικής κυβέρνησης και της
ελληνικής Πολιτείας είναι η αναγνώ-
ριση του παλαιστινιακού κράτους,
που θα πρέπει να είναι το όραμα για
την επίλυση της μακροχρόνιας διένε-
ξης στη Μέση Ανατολή», ενώ διαβε-
βαίωσε ότι «η Ελλάδα θα βρίσκεται
διαρκώς στο προσκήνιο των πρωτο-
βουλιών με συνέπεια, με πίστη στο
διεθνές δίκαιο, χωρίς απολύτως καμία
παραχώρηση».

«Άμεση διακοπή
των εχθροπραξιών»

Στη συνέχεια, αναφερόμενος στον ρόλο
της Ελλάδας στο Συμβούλιο Ασφαλείας του
ΟΗΕ, είπε ότι «η πρόθεσή μας είναι να ανα-
λάβουμε ενεργητικές πρωτοβουλίες» και
προανήγγειλε ότι «το αμέσως επόμενο διά-
στημα θα επισκεφτώ εκ νέου το Ισραήλ και
την Παλαιστίνη. Καταβάλλουμε κάθε προ-
σπάθεια ώστε η Ελλάδα ενεργητικά να συ-
νεισφέρει για την άμεση διακοπή οποιασδή-
ποτε εχθροπραξίας. Να μπορέσουμε επιτέ-
λους να αναλάβουμε την ανθρωπιστική προ-
στασία στη Λωρίδα της Γάζας και να συμβά-
λουμε στην ανοικοδόμησή της».

Ο κ. Γεραπετρίτης υπενθύμισε ότι «η Ελ-

λάδα εξελέγη ως μη μόνιμο μέλος στο Συμ-
βούλιο Ασφαλείας του ΟΗΕ ομόφωνα σχε-
δόν από όλα τα κράτη-μέλη, συμπεριλαμβα-
νόμενα και τα κράτη του αραβικού κόσμου,
έχοντας μεταξύ άλλων τρεις βασικές προτε-
ραιότητες: την ειρηνική επίλυση των διαφο-
ρών, τη θέση των γυναικών στην ειρήνη και
την ασφάλεια, την προστασία των παιδιών σε
κατάσταση ενόπλων συρράξεων».

Για την προσπάθεια της ειρηνικής επίλυ-
σης του Μεσανατολικού και την άμεση κα-
τάπαυση του πυρός ο κ. Γεραπετρίτης ανέ-

φερε ότι «η Ελλάδα έχει οργανώσει
σειρά πρωτοβουλιών σε πολλά επί-
πεδα». Στο πλαίσιο της ΕΕ, ανέφερε ο
υπουργός, «η Ελλάδα έχει αναλάβει
σειρά συγκεκριμένων πρωτοβου-
λιών, οι οποίες αναφέρονται στην

άμεση διασύνδεση του Αραβικού Κό-
σμου με την ΕΕ, στην ενίσχυση των
θεσμών της παλαιστινιακής αρχής,

ώστε να αναλάβει την πολιτική καθυποταξία
της Παλαιστίνης. Επίσης, σε ζητήματα που
έχουν να κάνουν ιδίως με την ανακούφιση
των παιδιών που αυτήν τη στιγμή υποφέ-
ρουν στη Λωρίδα της Γάζας».

«Θετικές ενδείξεις»
Ο επικεφαλής της ελληνικής διπλωματίας

διαβεβαίωσε ότι «η Ελλάδα και στο ζήτημα
της Μέσης Ανατολής θα τηρήσει τη στάση
αρχής. Με σεβασμό στο διεθνές δίκαιο, με
σεβασμό στην ποινική δικαιοσύνη, θεωρού-
με ότι αυτήν τη στιγμή το πλέον κρίσιμο είναι
να υπάρξει εντατικοποίηση της διπλωματίας
έτσι ώστε να μπορέσει άμεσα να σταματήσει
κάθε εχθροπραξία στη Μέση Ανατολή. Το
υπόδειγμα του Λιβάνου, το οποίο οδήγησε
στην κατάπαυση του πυρός και σε μια ιδιαι-

τέρως ικανοποιητική εξέλιξη, που είναι η
εκλογή προέδρου του Λιβάνου που οδηγεί
σε μια σχετική ομαλοποίηση, είναι θετικές

ενδείξεις. Η περιοχή της ευρύτερης Μέσης
Ανατολής είναι ιδιαίτερα ρευστή μετά και τα
όσα συμβαίνουν στη Συρία».

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ο υπουργός Εξωτερικών τόνισε στη Βουλή τον ρόλο 
που θα ασκήσει η Ελλάδα ως μη μόνιμο μέλος του Συμβουλίου

Ασφαλείας του ΟΗΕ για την επίλυση της μακροχρόνιας 
διένεξης μεταξύ Ισραηλινών και Παλαιστινίων

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ
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Η
απόφαση Ζελένσκι να απαγορεύσει από 1ης
Ιανουαρίου 2025 τη διέλευση ρωσικού αερί-
ου μέσω Ουκρανίας με προορισμό συγκεκρι-

μένες χώρες της ΕΕ εκτιμάται ότι θα κοστίσει στην ευ-
ρωπαϊκή οικονομία 70-100 δισ. ευρώ (www.energy-
mag.gr 3/1/2025), καθώς ήδη οι ευρωπαϊκές τιμές φυ-
σικού αερίου αυξήθηκαν κατά 14%. 

Ταυτόχρονα η εν λόγω απόφαση του Ζελένσκι σημα-
τοδότησε με τον πιο σαφή τρόπο την πλήρη ομηρία της
ΕΕ από το αμερικανικό LNG. Ήδη οι εισαγωγές αμερι-
κανικού LNG στην Ευρώπη ανήλθαν στο 68% του συνό-
λου τον Νοέμβριο 2024 έναντι μόλις 48% τον Οκτώβριο
2024 οδηγώντας σε «άλμα εισαγωγών αμερικανικού
LNG σε υψηλές τιμές» (www.energymag.gr
3/1/2025). Είναι δε χαρακτηριστικό ότι «το
2024, το 55% των εξαγωγών LNG των ΗΠΑ κα-
τευθύνθηκε στην Ευρώπη, το 34% στην Ασία
και  το 11% στη Λατινική Αμερική»
(https://energypress.gr 4/1/2025).

Πρόκειται για μια εξέλιξη την οποία πριν
από δώδεκα χρόνια δεν θα μπορούσαν καν να
φανταστούν ούτε και οι πιο αισιόδοξοι οπαδοί
της αμερικανικής στρατηγικής που στόχευε
στην απεξάρτηση της ΕΕ από το φτηνό ρωσικό
φυσικό αέριο και στην ομηρία της γηραιάς
ηπείρου από το ακριβό αμερικανικό LNG.

Και αυτό γιατί το αμερικανικό LNG ήταν πο-
λύ πιο ακριβό από το ρωσικό φυσικό αέριο,
μιας και πέραν των άλλων θα έπρεπε να μετα-
φέρεται με πλοία από τις ΗΠΑ. Ταυτόχρονα θα
έπρεπε να δημιουργηθούν αφενός μεν οι αντίστοιχες
υποδομές για την αποθήκευση και επαναεριοποίησή
του και αφετέρου να κατασκευαστούν οι αγωγοί για
την εν συνεχεία μεταφορά και διανομή του στην ευρω-
παϊκή αγορά.

Αντίθετα το ρωσικό φυσικό αέριο λόγω της εγγύτη-
τας της ΕΕ με τη Ρωσία ήταν ήδη αρκετά πιο φτηνό ενώ
ταυτόχρονα ήδη είχαν κατασκευαστεί και οι σχετικοί
αγωγοί μεταφοράς του ρωσικού φυσικού αερίου προς
την ευρωπαϊκή αγορά. Επιπλέον συγκεκριμένες χώ-
ρες όπως η Γερμανία, η Ιταλία η Αυστρία και άλλες εί-
χαν συνάψει μακροχρόνια συμβόλαια με την Gazprom
και είχαν διασφαλίσει συνεχή ροή φυσικού αερίου σε
χαμηλές σχετικά τιμές, ενισχύοντας έτσι την ανταγω-
νιστικότητα των κατά τα άλλα ενεργοβόρων βιομηχα-
νιών τους.

Στο πλαίσιο αυτό, στη Γερμανία προωθήθηκε η κατα-
σκευή των Nord Stream 1 και Nord Stream 2, με απο-
τέλεσμα να προκληθούν έντονες αντιδράσεις από την
Ουάσιγκτον, η οποία στοχοποίησε ιδίως τον Nord
Stream 2 τονίζοντας ότι έτσι εντείνεται η ενεργειακή
εξάρτηση της ΕΕ από τη Ρωσία, καθώς η Μόσχα επρό-
κειτο να χρησιμοποιήσει το φυσικό αέριο ως όπλο γε-
ωστρατηγικής σημασίας.

Βέβαια, παρά τον πόλεμο στην Ουκρανία, η Gazprom
εδώ και τρία χρόνια συνέχισε την τροφοδοσία της ευ-

ρωπαϊκής αγοράς με ρωσικό φυσικό αέριο μέσω Ου-
κρανίας, με το Κίεβο μάλιστα να εισπράττει περί το 1
δισ. δολάρια ετησίως για τέλη διέλευσης.

Όπως έχουμε ήδη αναλύσει εδώ και αρκετά χρόνια,
οι προσπάθειες της Ουάσιγκτον για «μπάσιμο» του
αμερικανικού LNG στην ευρωπαϊκή αγορά, προκειμέ-
νου να πετάξει εκτός παιχνιδιού το ρωσικό φυσικό αέ-
ριο, ξεκίνησαν το 2013 με τη δημιουργία Μονάδας
Αποθήκευσης και Επαναεριοποίησης Φυσικού Αερίου
(Floating Storage Regasification Unit-FSRU) στη Λι-
θουανία (www.notismarias.gr 24/1/2022). Καθώς
όμως το αμερικανικό LNG ήταν πιο ακριβό από το ρω-
σικό φυσικό αέριο, οι Αμερικανοί ανάγκασαν τους Λι-

θουανούς να πληρώσουν με «καπέλο» το επι-
πλέον κόστος. Το κόστος αυτό επιβλήθηκε
στους Λιθουανούς καταναλωτές φυσικού αε-
ρίου υπό τη μορφή ενός αντιτίμου, το οποίο
μάλιστα εγκρίθηκε από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή (Κομισιόν) τον Νοέμβριο του 2013 υπό
τον τ ίτλο LNG Supplement
(www.ec.europa.eu 20/11/2013). Έτσι οι Βρυ-
ξέλλες άναψαν το πράσινο φως, παρότι επρό-
κειτο για κρατική ενίσχυση, η οποία όμως κρί-
θηκε από την ΕΕ ως δήθεν αναγκαία και νόμι-
μη, προκειμένου να υπάρξει απεξάρτηση της
Λιθουανίας από το ρωσικό φυσικό αέριο. Μά-
λιστα στη συνέχεια εγκρίθηκε και νέα κρατική
ενίσχυση για τον αντιπαραγωγικό και πανάκρι-
βο FSRU της Λιθουανίας (www.ec.europa.eu
20/11/2020).

Σε σχέση με τη νότια Ευρώπη ο FSRU Αλεξανδρού-
πολης αποτέλεσε το πολυπόθητο σχέδιο των ΗΠΑ με
στόχο την απεξάρτηση των Βαλκανίων και όχι μόνο
από το ρωσικό φυσικό αέριο και την αντίστοιχη προ-
ώθηση του αμερικανικού LNG της Cheniere Energy,
Inc με έδρα το Χιούστον του Τέξας, η οποία ήταν και η
πρώτη εταιρεία των ΗΠΑ που έλαβε από τη διοίκηση
Ομπάμα άδεια εξαγωγής σχιστολιθικού αερίου στο
εξωτερικό (desmogblog.com).

Για το θέμα αυτό ήδη από τον Οκτώβριο 2015 είχε
εκδηλώσει ενδιαφέρον η βοηθός υπουργός Εξωτερι-
κών για τις ευρωπαϊκές υποθέσεις των ΗΠΑ Βικτόρια
Νούλαντ ενόψει και της επίσκεψης του τότε υπουργού
Εξωτερικών της κυβέρνησης Ομπάμα, Τζον Κέρι (Η
Καθημερινή 22/10/2015), ο οποίος είχε το LNG της
Αλεξανδρούπολης «ψηλά στην ατζέντα» του (Evroson-
line 3/12/2015) κατά την επίσκεψή του στην Αθήνα στις
4 Δεκεμβρίου 2015, όταν και συναντήθηκε με τον Α.
Τσίπρα για το Κυπριακό, το Προσφυγικό αλλά και το
Ενεργειακό (ΣΚΑΪ 4/12/2015).

Στη συνέχεια, το ζήτημα μεταφοράς αμερικανικού
LNG μέσω Ελλάδας απασχόλησε τη συνάντηση Τσίπρα
με τον τότε αντιπρόεδρο των ΗΠΑ Τζο Μπάιντεν στο
Νταβός της Ελβετίας τον Ιανουάριο του 2016 (energy-
press 20/1/2016).

Επιπλέον με αφορμή την επίσκεψη Ομπάμα στην

Αθήνα στις 15-16 Νοεμβρίου 2016, ο Αλέξης Τσίπρας
στα πλαίσια συνέντευξης Τύπου με τον Αμερικανό
πρόεδρο δήλωσε χαρακτηριστικά: «Με τον πρόεδρο
Ομπάμα είχαμε την ευκαιρία να συζητήσουμε για τους
αγωγούς TAP και IGB, για το τερματικό LNG της Αλε-
ξανδρούπολης, αλλά και για τα κοιτάσματα και το αέ-
ριο της Ανατολικής Μεσογείου» (energypress
15/11/2016 και capital.gr 16/11/2016). Έκτοτε το αμερι-
κανικό ενδιαφέρον ήταν εξαιρετικά υψηλό και οι
ενέργειες των ΗΠΑ προκειμένου να ευοδωθεί το εγ-
χείρημα εξαιρετικά εντατικές (ekathimerini.com
7/2/2020).

Το αμερικανικό ενδιαφέρον κορυφώθηκε με την
επίσκεψη του τότε υπουργού Εξωτερικών των ΗΠΑ
Μάικ Πομπέο στη Θεσσαλονίκη στις 28 Σεπτεμβρίου
2020 που επικεντρώθηκε στην υλοποίηση του σχεδίου
για εφοδιασμό των Σκοπίων και των άλλων χωρών των
Δυτικών Βαλκανίων με το αμερικανικό LNG που θα
μεταφερόταν από Έλληνες εφοπλιστές από τις ΗΠΑ
στον FSRU Αλεξανδρούπολης και από εκεί θα διοχε-
τευόταν σε όλα τα Βαλκάνια. Μάλιστα σαν καλοί επεν-
δυτές οι ΗΠΑ προτιμούσαν να κάνουν παιχνίδι με «ξέ-
να κόλλυβα» και έτσι πίεσαν ούτως ώστε τα ευρωπαϊκά
κονδύλια που θα δίνονταν στην περιοχή να αξιοποι-
ηθούν για τη στήριξη των αμερικανικών σχεδίων.

Και ω του θαύματος, σύμφωνα με ανακοίνωσή της, η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή στις 17 Ιουνίου 2021 δήλωσε ότι
ενέκρινε «στήριξη του ελληνικού Δημοσίου ύψους
166,7 εκατ. ευρώ για την κατασκευή τερματικού σταθ-
μού υγροποιημένου φυσικού αερίου (ΥΦΑ) στην Αλε-
ξανδρούπολη». Μάλιστα επισήμανε ότι «το έργο θα
χρηματοδοτηθεί από το ελληνικό Δημόσιο με χρήση
των Ευρωπαϊκών Διαρθρωτικών και Επενδυτικών Τα-
μείων (ΕΔΕΤ), κυρίως από πόρους που ελέγχονται
άμεσα από το ελληνικό κράτος και τελούν υπό τη δια-
χείρισή του στο πλαίσιο του Εταιρικού Σύμφωνου για
το Πλαίσιο Ανάπτυξης - ΕΣΠΑ 2014-2020. Η στήριξη
θα λάβει τη μορφή άμεσης επιχορήγησης ύψους 166,7
εκατ. ευρώ» (www.ec.europa.eu 17/6/2021).

Έτσι η κατασκευή του FSRU Αλεξανδρούπολης αρ-
χικού προϋπολογισμού 380 εκατ. ευρώ, έχοντας εξα-
σφαλίσει δωρεάν ευρωπαϊκούς πόρους μέσω ΕΣΠΑ
ύψους 166,7 εκατ. ευρώ συν ένα δάνειο 300 εκατ. ευ-
ρώ από την Εθνική Τράπεζα (https://energypress.gr
13/1/2022), ήδη ολοκληρώθηκε και λειτουργεί από τον
Οκτώβριο του 2024, με την Ουάσιγκτον να τρίβει τα χέ-
ρια της, καθώς το αμερικανικό LNG θα φτάνει πλέον
μέχρι τη Σλοβακία, τη Μολδαβία και την Ουκρανία
(www.energymag.gr 17/12/2024).

Τώρα πολλοί  στην ΕΕ έχουν αρχίσει να τρέμουν
μπροστά στην ιδέα ότι η ΕΕ έχει πλέον καταστεί όμη-
ρος του πανάκριβου αμερικανικού LNG και εξαρτάται
απόλυτα από τα καμώματα του Τραμπ που απειλεί την
ΕΕ με επιβολή δασμών, εάν δεν αγοράσει ακόμη «πε-
ρισσότερο αμερικανικό πετρέλαιο και φυσικό αέριο»!
(https://edition.cnn.com 20/12/2024).

Όμηρος του αμερικανικού LNG και του Τραμπ η ΕΕ

του
Νότη Μαριά

Καθηγητής 
Θεσμών της ΕΕ 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην
ευρωβουλευτής
και βουλευτής

Ηρακλείου
notismarias@gmail.com
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ΕΝΔΟΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑΚΗ ΒΙΑ
Ένα πολυσύνθετο κοινωνικό φαινόμενο 
που έχει λάβει ανησυχητικές διαστάσεις 
και η νομική μεταχείρισή του

Η
ενδοοικογενειακή βία, η οποία αποτελεί μία από τις πιο διαδεδομένες μορφές έμφυλης βίας, αποτε-
λεί πλέον ένα παγκόσμιο κοινωνικό φαινόμενο που αυξάνεται σε καθημερινή βάση με γεωμετρική
πρόοδο, με θύματα στη συντριπτική τους πλειοψηφία γυναίκες.

Ως έκφανση της έμφυλης βίας εδράζεται στις απαρχαιωμένες πατριαρχικές αντιλήψεις και στα έμφυλα στε-
ρεότυπα που αναπαράγουν την κοινωνική ανισότητα μεταξύ των δύο φύλων καθώς και στις υφιστάμενες προ-
καταλήψεις ότι η γυναίκα είναι κατώτερη του άντρα και ως εκ τούτου υπόκειται στην εξουσία του και μέσω της
άσκησης βίας σωφρονίζεται ή τιμωρείται. 

Πώς όμως ορίζεται;
Ο όρος «ενδοοικογενειακή βία» περικλείει το σύνολο των πράξεων σωματικής, ψυχολογικής, σεξουαλικής

ή οικονομικής βίας ή απειλής βίας, που ασκείται μεταξύ πρώην ή νυν συζύγων/συντρόφων/μερών του συμ-
φώνου συμβίωσης ή μεταξύ άλλων μελών μιας οικογένειας.

Η πιο κοινή μορφή ενδοοικογενειακής βίας είναι εκείνη από πρώην ή νυν σύζυγο ή
σύντροφο προς τη σύζυγο ή σύντροφό του, αντίστοιχα. 

Ωστόσο, η πιο ακραία μορφή ενδοοικογενειακής βίας είναι η διάπραξη γυναικο-
κτονιών. Με τον όρο γυναικοκτονία, ο οποίος καταγράφηκε για πρώτη φορά το έτος
1976 και υιοθετήθηκε το έτος 1992 από την επιστήμη της εγκληματολογίας, αποδίδε-
ται η διάπραξη ανθρωποκτονίας γυναίκας από άντρα που συνήθως είναι σύντροφος ή
σύζυγός της και από τον οποίο αντιμετώπιζε μακροχρόνια κακοποιητική συμπεριφο-
ρά.

Δυστυχώς, τα τελευταία χρόνια παρατηρείται έξαρση των γυναικοκτονιών τόσο στη
χώρα μας όσο και σε παγκόσμιο επίπεδο. Μάλιστα, η υποχρεωτική παραμονή των
ζευγαριών στην οικία τους στο πλαίσιο των ληφθέντων μέτρων για την αντιμετώπιση
της πανδημίας Covid-19 είχε σαν αποτέλεσμα τη ραγδαία αύξησή τους.

Η ενδοοικογενειακή βία σε αριθμούς
Τα στατιστικά στοιχεία που αποτυπώνουν την αύξηση της ενδοοικογενειακής βίας σε όλες τις μορφές τόσο

σε διεθνές όσο και σε εγχώριο επίπεδο είναι ιδιαιτέρως αποκαρδιωτικά. 
Σύμφωνα με το Συμβούλιο της Ευρώπης, 1 στις 4 Ευρωπαίες γυναίκες είναι ή πρόκειται να υπάρξει θύμα εν-

δοοικογενειακής βίας κάποια στιγμή στη ζωή της, ενώ κάθε έτος ένα ποσοστό γυναικών της τάξεως 6% έως 10%
αποτελούν θύματα ενδοοικογενειακής βίας. 

Αντίστοιχα, και στην Ελλάδα τα ποσοστά ενδοοικογενειακής βίας είναι ιδιαιτέρως ανησυχητικά. 
Σύμφωνα με επίσημα στοιχεία της ΕΛΑΣ, τα ποσοστά της ενδοοικογενειακής βίας για το έτος 2024 έχουν

σχεδόν διπλασιαστεί συγκριτικά με το έτος 2023, ενώ σε καθημερινό επίπεδο 51 γυναίκες στη χώρα μας υφί-
στανται ενδοοικογενειακή βία, με ένα ποσοστό 27% των δραστών να είναι σύζυγοι. 

Ελληνικό δικαιικό σύστημα και ενδοοικογενειακή βία
Κατά την ελληνική νομοθεσία, η ενδοοικογενειακή βία συνιστά ποινικό αδίκημα που επισύρει βαρύτατες

ποινές και τιμωρείται στο πλαίσιο των διατάξεων του νόμου 3500/2006, όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει κα-
θώς και από τα άρθρα 312, 330 και 333 του Ποινικού Κώδικα.

Παράλληλα, στο πλαίσιο επικύρωσης της Σύμβασης της Κωνσταντινούπολης από τη χώρα μας ποινικοποι-
ήθηκαν και ειδικότερες μορφές έμφυλης και ενδοοικογενειακής βίας, που μέχρι πρότινος δεν αποτυπώνον-
ταν νομικά ως τέτοιες, όπως είναι stalking, ακρωτηριασμός γυναικείων γεννητικών οργάνων, εξαναγκαστικός
γάμος και οικονομική βία. 

Επιπλέον, λόγω της ραγδαίας αύξησης των γυναικοκτονιών στην Ελλάδα, ερευνητέο είναι αν η γυναικοκτο-
νία θα πρέπει να θεσπιστεί ως αυτοτελές ποινικό αδίκημα, συμβάλλοντας κατ’ αυτόν τον τρόπο στη γενική και
ειδική πρόληψη του φαινομένου καθώς και στην αποτελεσματικότερη καταστολή του, ενέργεια στην οποία
έχουν ήδη προβεί και άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως είναι η Κύπρος.

Πώς προστατεύεται το θύμα της ενδοοικογενειακής βίας;
Η σχετική ποινική νομοθεσία προβλέπει την αυτεπάγγελτη κίνηση της ποινικής διαδικασίας, δηλαδή οι

αστυνομικές αρχές με το που λαμβάνουν γνώση για την τέλεση του εν λόγω αδικήματος, επιλαμβάνονται κα-
τευθείαν και κινούν τη διαδικασία ποινικής δίωξης σε βάρος του δράστη, χωρίς να τίθεται κάποια άλλη προ-
ϋπόθεση. 

Το θύμα ενδοοικογενειακής βίας, λοιπόν, δίχως άλλο θα πρέπει να προβεί σε καταγγελία στο πλησιέστερο
αστυνομικό τμήμα και να συμβουλευτεί δικηγόρο για τις απαιτούμενες ενέργειες, οι οποίες είναι: Η λήψη ασφα-
λιστικών μέτρων για την απομάκρυνση του δράστη από την οικογενειακή στέγη και μη προσέγγισης του θύματος
σε συγκεκριμένη απόσταση, με σκοπό την πληρέστερη προστασία του. Παράλληλα, σε περίπτωση ύπαρξης ανή-
λικων τέκνων υπάρχει και η δυνατότητα και για την υποβολή αιτήματος επιμέλειας και διατροφής τους.

Εν κατακλείδι, η αποτελεσματική προστασία ενός θύματος ενδοοικογενειακής βίας προκύπτει συνδυαστικά
μέσα από την οργανωμένη προσπάθεια των αρμόδιων αρχών και κοινωνικών υπηρεσιών καθώς και του δικη-
γόρου που θα επιληφθεί καθώς οι ενέργειές του έχουν ως πρωταρχικό σκοπό αφενόςπληρέστερη διασφάλιση
των δικαιωμάτων του και αφετέρου την απόδοση δικαιοσύνης.

Αποζητώντας το αχρείαστο/περιττό

Ε ίχα πάντοτε μια απορία. Γιατί τάχα τόση ανησυχία, από μέρους μερίδας των ΜΜΕ, πολιτικο-
κομματικών παραγόντων, πολιτών, κ.ά., για το έλλειμμα σθεναρής αντιπολιτευτικής κριτικής;
Αγωνιούν οι ενδιαφερόμενοι για τις «σοβαρές» επιπτώσεις τις οποίες έχει η αδυναμία -λόγω

κατακερματισμού, αλλά και διαφορετικών/αποκλινουσών απόψεων- των ποικιλώνυμων κομμάτων
(που θα πρέπει) να ελέγχουν την κάθε κυβέρνηση, ώστε να γίνεται καλύτερη. Ουσιαστικά αποζητούν
το αχρείαστο/την αχρείαστη παρέμβαση. Εδώ θα ήθελα να καταθέσω κάποιες, διαφορετικές από-
ψεις μου:

Α. Ο οφειλόμενος αντιπολιτευτικός έλεγχος επιβάλλεται να αφορά όχι μόνον σε αντιθέσεις, αλλά
κυρίως σε θέσεις. Μπορεί το πρώτο συνθετικό (=αντί ) να… «επιτρέπει» ή να δικαιολογεί τις αντιθέ-
σεις, αντιπαραθέσεις, αντιπαλότητες κ.λπ., αλλά δεν επιτρέπεται να γίνεται: αυτοσκοπός
πάλης/εναντίωσης, ανάμεσα στην, εκάστοτε, κυβέρνηση και στα κόμματα της εκάστοτε αντιπολίτευ-
σης (αξιωματικής και λοιπών κομμάτων του Κοινοβουλίου). Η αναγκαία, επιβεβλημένη αντιπολιτευ-
τική προσφορά θεωρώ πως είναι διττή, διφυής, σιαμαία, αδιαχώριστη. Συνίσταται από δύο
σκέλη/μέλη/παραμέτρους:

Ι. Έλεγχος (καλόπιστος, αντικειμενικός, τεκμηριωμένος).
ΙΙ. Προτάσεις (οι οποίες, αν υιοθετηθούν, θα οδηγήσουν σε βελτίωση των

κακώς κειμένων και ελεγχόμενων).
Δυστυχώς επικρατεί μια νοσηρή αντίληψη κομματική, η οποία θέλει αφε-

νός την αντιπολίτευση για… αντιπολίτευση και αφετέρου παντελή απουσία
νέων προτάσεων (στην καλύτερη περίπτωση: κατάθεση ακοστολόγητων πα-
ροχών!). Κλασικό παράδειγμα, αυτό που συνέβη μετά την (πολυ)διάσπαση
του ΣΥΡΙΖΑ και την αναρρίχηση -ως αξιωματικής αντιπολίτευσης- του ΠΑ-
ΣΟΚ: Το διακύβευμα, μεγαλεπήβολος στόχος, πρωταρχικός, υπήρξε (για
ΟΛΟΥΣ) η κατακρήμνιση του κ. πρωθυπουργού. Όχι οι δικές τους προτάσεις
μελλοντικής τους διακυβέρνησης. Αν αυτό λέγεται υγιής, σοβαρή, δημοκρα-
τική αντιπολίτευση, τότε προσωπικά -κακώς- δεν υπογράφω ως… αστρο-
ναύτης! Βέβαια (και για να μην τους αδικήσω) πρόβαλαν έναν «σοβαρό» επι-
χείρημα: «Να πέσει η κυβέρνηση για να σωθεί ο τόπος».

Μόνο που ο αντιπολιτευτικός αυτός πολυετής και πολυχρησιμοποιημένος
δίσκος έχει, προ πολλού, φθαρεί, αχρηστευτεί, δεν πείθει. Προξενεί απλώς

κλαυσίγελο. Η Ελλάδα, σύντροφοι, δεν θα σωθεί με αλλαγές καρεκλών και μόνον. Θέλει εφαρμόσι-
μες προτάσεις και συγκροτημένους πατριώτες ηγέτες/ταγούς. Διαφορετικά θα συνεχίσουμε όπως
πάμε!

Β. Έρχομαι τώρα στην κυβέρνηση, όπου συμβαίνουν πράγματα που επίσης δεν αντιλαμβάνομαι,
ούτε φυσικά υιοθετώ:

1. Γιατί, πχ, χρειάζεται ο, όποιος, αντιπολιτευτικός έλεγχος, προκειμένου να γίνουν διορθώσεις,
αναθεωρήσεις, βελτιώσεις ή άρση αδικιών; Τα προφανή, τα οφθαλμοφανή, τα αυτονόητα θα πρέπει
να επισημαίνονται από την αντιπολίτευση κάθε φορά; Τι είδους αρρωστημένη τακτική είναι αυτή που
επικρατεί ή επιζητείται από άλλους, ώστε η κάθε κυβέρνηση (τότε) να ταρακουνηθεί; Είναι σοβαρή
μια τέτοια πολιτική;

Δεν αντιλαμβάνονται οι κρατούντες ότι -εκτός των άλλων- αυτοαπαξιώνονται, αυτοαναιρούνται,
αυτοαχρηστεύονται; (Δεδομένου ότι όφειλαν οι ίδιοι να έχουν πάρει μέτρα, πριν τους χτυπήσουν
καμπανάκια και καμπάνες οι πολιτικοί τους αντίπαλοι.) Συμπεριλαμβάνονται και οι ποιοτικοί, ανε-
ξάρτητοι αρθρογράφοι, αναλυτές, δημοσιογράφοι των ΜΜΕ που υποδεικνύουν, αναδεικνύουν και
προτείνουν σωστά πράγματα/λύσεις.

2. Γιατί -διαχρονικά και α-κομματικά- οι όποιες βελτιώσεις από τους Εξουσιαστές (υπηρέτες του
κυρίαρχου λαού;) μας συναρτώνται: «ηθικά», «δημοκρατικά», «έντιμα» και «δεοντολογικά» με το
διαβόητο ΠΚ=Πολιτικό Κόστος; (σ.σ.: Ο εστί μεθερμηνευόμενο: «κίνδυνος απώλειας της εξουσίας»).
Μια άυλη, «αυγοκουρευτικού» μεγέθους και αξίας -άνευ ουδεμίας σημασίας εννοώ- έννοια;

Τι θα πει «ΠΚ» και -το χειρότερο- ανάληψή του; Τι ακριβώς αναλαμβάνουν οι «πολιτικοί» και το
κόμμα τους; Αέρα κοπανιστό ή επιδίδονται σε επιμελημένη αυγοκουρά ή λούσιμο φιδιών; Υπάρχουν
και απόνερα (από το φιδολούσιμο;) σοβαρά: Οι εκάστοτε κυβερνώντες (όταν ή αφού δεν απειλείται η
εξουσία τους), διαπιστώνοντας την αδυναμία διακυβέρνησης από την αντιπολίτευση, όχι μόνον δεν
παίρνουν φιλολαϊκά μέτρα, αλλά γίνονται συνήθως πιο αλαζόνες και ψηφίζουν αντιλαϊκά νομοσχέ-
δια, αφειδώς.

Γ. Κάθε επαγγελματίας έχει υποχρέωση (αν σέβεται τη δουλειά του, τον εαυτό του και τους συναν-
θρώπους του) να είναι υπεύθυνος, συνεπής, επωφελής, είτε είναι εργάτης/εργαζόμενος, τεχνίτης,
επιστήμονας, πολιτικός, κ.ο.κ. Από τη στιγμή που για να κάνει ευσυνείδητα τη δουλειά του χρειάζεται
έλεγχος, απειλή, εκβιασμός, απόλυση κ.λπ., τότε το παιχνίδι έχει χαθεί, μαζί με την εύρυθμη λει-
τουργία του κοινωνικού συνόλου. Στην τελευταία αυτή περίπτωση, ο «επαγγελματίας» θα πρέπει να
πηγαίνει σπίτι του (το ηπιότερο τίμημα πληρωμής της ανικανότητάς του). Εξυπακούεται ότι αυτό
(πρέπει να) ισχύει τόσο για τους εξουσιαζόμενους όσο και για τους εξουσιαστές (… χωρίς το… ελα-
φρυντικό ότι δεν απέδωσαν ή «αμάρτησαν» για το «παιδί» τους/πολιτικό κόστος!).

ΥΓ.: Η -με όποια πρόφαση ή κόστος, από οπουδήποτε/οιονδήποτε προερχόμενη- αποποίηση ευ-
θυνών είναι κατακριτέα.

Η δικαιοσύνη, η άρση αδικιών και η ισότιμη αντιμετώπιση των άλλων αποτελούν αδιαπραγμάτευ-
το καθήκον/υποχρέωση κάθε συνειδητοποιημένου πολίτη ή -και- πολιτικού.

Όλα τα άλλα είναι για να… πολιτικολογούμε, ακατάπαυστα, ακατάσχετα και ακαταλαβίστικα.

της
Ελένης 

Χριστοδουλίδη

Δικηγόρος
Αθηνών

του
Κώστα Δημ.

Χρονόπουλου

Ιατρός
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ΡOLITICAL ΘΕΣH35
«Υπάρχει βαθιά σκιά εκεί όπου υπάρχει πολύ φως».

(Γκαίτε)
«Κάποτε ένας βασιλιάς σε μια χώρα της Άπω Ανατολής θέ-

λοντας να δοκιμάσει την εξυπνάδα αλλά και την αποφασιστι-
κότητα των υπηκόων του παρήγγειλε πως όποιος βρει τα δυο
εκείνα στοιχεία που κάνουν τον άνθρωπο “πλούσιο”, θα τον
ανακηρύξει διάδοχό του. Ωστόσο, εξήγησε πως τα δυο αυτά
στοιχεία, ενώ υπάρχουν άφθονα στη φύση, δεν μπορεί κα-

νείς να τα αγοράσει ή να τα αποκτήσει-
συσσωρεύσει. Τους έδωσε προθεσμία
έναn μήνα να ψάξουν, να ρωτήσουν και
να μάθουν.

Όταν τέλειωσε ο μήνας, πολλοί πήγαν
στο παλάτι λέγοντας ο καθένας τη γνώ-
μη του για τα δυο στοιχεία. Η χαρά, η
ευτυχία, το χαμόγελο, η γνώση, οι εμ-
πειρίες, η αλήθεια ήταν μερικά από αυ-
τά που είπαν στον βασιλιά, περιμένον-
τας τον τίτλο του διαδόχου.

Ο βασιλιάς τούς ευχαρίστησε όλους
για την προσπάθειά τους, αλλά τους
διαμήνυσε πως κανείς δεν βρήκε τα

δυο στοιχεία. Και με αργή φωνή είπε στον λαό του -που είχε
συγκεντρωθεί έξω από το παλάτι- πως τα στοιχεία αυτά είναι:
ο χρόνος και το φως. Ο λαός θαύμασε τη σοφία του βασιλιά
και τον αγάπησε ακόμη περισσότερο». 

Ο χρόνος και το φως
Η παραπάνω ιστορία καταγράφει με ανάγλυφο τρόπο τη

θέση του χρόνου και του φωτός στην Κοσμολογία όλων των
λαών. Χρόνος και φως βάδισαν παράλληλα ως αρχέγονα

στοιχεία που πυροδότησαν τη δημιουργία του σύμπαντος.
Άσχετα από τις ερμηνείες που δόθηκαν κατά καιρούς για τη
φύση τους (χρόνος=κίνηση / φως=σωματίδιο ή κύμα…)
αποτέλεσαν σύμβολα παγκόσμια και διαχρονικά και πάνω
τους χτίστηκαν πολλοί μύθοι και ιστορίες. 

Κι αυτό γιατί ο χρόνος και το φως είναι παντού τα ίδια και
υπάρχουν ανεξάρτητα από τη θέληση και τους σκοπούς του
ανθρώπου. Σχετικά ο Αϊνστάιν έγραψε: «Οι νόμοι της φυσι-
κής θα πρέπει να είναι ίδιοι, ανεξάρτητα από τον τρόπο με τον
οποίο κινείται ο παρατηρητής».

Οι περισσότερες κοσμολογίες του κόσμου συγκλίνουν
στην προΰπαρξη του χάους. Από αυτό προήλθε ο κόσμος με
τη βοήθεια μιας κινητήριας δύναμης, του «πρώτου ακίνητου
κινούντος». Άλλοι το ονόμασαν Θεό κι άλλοι μια κοσμική-
φυσική δύναμη. 

Στην ελληνική μυθολογία δεσπόζουν οι μορφές του Κρό-
νου (χρόνου) και του Απόλλωνα (φως) που σηματοδοτούν
τον πρωταγωνιστικό ρόλο των δυο αυτών στοιχείων στη δη-
μιουργία του κόσμου αλλά και του πολιτισμού. 

Ιδιαίτερα το φως ταυτίστηκε με την προσπάθεια του αν-
θρώπου να ανακαλύψει τα μυστικά του σύμπαντος, που πριν
το κάλυπτε το σκότος. Τα δίπολα φως - σκοτάδι, μέρα - νύχτα,
αλήθεια - ψεύδος, καλό - κακό, ζωή - θάνατος προέκυψαν
από τα σημαινόμενα της έννοιας φως. «Φάος σκότω αντίμοι-
ρον». 

Για άλλους το φωςσημασιολογικά συνδέθηκε με τη φωτιά,
το γνωστό «αείζωονπυρ»του Ηράκλειτου.

Ο Ζαρατούστρα ρώτησε τον θεό Άχουρα Μάζντα πώς
τρεφόταν ο πρώτος άνθρωπος και ο θεός του απάντησε:

«Έτρωγε φωτιά και έπινε φως».
Στα χριστιανικά κείμενα δεσπόζει η παρουσία του φωτός,

που σηματοδοτεί τον χρόνο δημιουργίας του κόσμου. «Και
είπεν ο Θεός  γενηθήτω το φως  και εγένετο φως… Και
είδεν ο Θεός, ότι καλόν…» (Γένεσις 1,3/1,4). Ο ίδιος ο Χριστός
διακηρύσσει εμφαντικά: «Εγώ ειμί το φως του κόσμου, ο
ακολουθών εμοί ου μη περπατήσει εν τη σκοτία αλλ’ έξει το
φως της ζωής»(Ιωάννη Ευαγγέλιον, Κεφ. η-12).

Μια ιστορία
Ωστόσο, η σημασία του φωτός είναι έντονη σε μύθους και

σε ιστορίες όλου του κόσμου. Ενδεικτική είναι η παρακάτω
ιστορία:

Ο Γλάρος και ο Ερχομός του Φωτός
Όταν το Μεγάλο Πνεύμα έφτιαξε όλα τα πράγματα, έδωσε

στους Πρώτους Ανθρώπους δώρα, κλεισμένα σε σκαλισμέ-
να κουτιά από κέδρο. Οι Πρώτοι Άνθρωποι ήταν τα ζώα, τα
πλάσματα που υπήρχαν πριν από εμάς.

Σε ένα κουτί υπήρχε το νερό. Και όταν το κουτί ανοίχτηκε,
όλο το νερό βγήκε έξω και ανέβηκε στον ουρανό. Έτσι έγιναν
τα σύννεφα. Μετά, έπεσε σαν βροχή από τον ουρανό και σχη-
μάτισε τα ποτάμια που χύθηκαν στα μεγάλα κοιλώματα και
έγινε η θάλασσα.

Σε ένα άλλο κουτί ήταν όλα τα βουνά. Τοποθετήθηκαν εκεί
που στέκονται ακόμα, μέχρι σήμερα. Σε άλλα δύο κουτιά
ήταν όλοι οι σπόροι των φυτών και ο άνεμος, που φύσηξε και
τους σκόρπισε στις τέσσερις γωνιές του κόσμου…

Όλοι οι Πρώτοι Άνθρωποι άνοιξαν τα κουτιά τους, εκτός
από τον Γλάρο. Στο κουτί του Γλάρου ήταν όλο το φωςτου κό-
σμου. Όμως, ο Γλάρος κράταγε σφιχτά επάνω του το κουτί,
χωρίς να το ανοίγει. Έτσι, τον πρώτο καιρό, στον κόσμο
υπήρχε μόνο σκοτάδι…

Τα ζώα άνθρωποι ζητούσαν από τον Γλάρο να ανοίξει το
κουτί, αλλά αυτός δεν δεχόταν και κράταγε το κουτί κάτω από
τη φτερούγα του, σφιχτά. Έτσι, οι Πρώτοι Άνθρωποι ζήτησαν
τη βοήθεια του Κόρακα, που ήταν ξάδελφος του Γλάρου.

Και τι δεν δοκίμασε ο Κόρακας για να πείσει τον Γλάρο να
ανοίξει το κουτί με το φως του κόσμου. Τον παρακάλεσε, τον

κολάκεψε, τον απείλησε… τίποτα! Σκέφτηκε τότε ο Κόρα-
κας, νευριασμένος: «Ο Γλάρος κάνει κακό σε όλους τους Αν-
θρώπους. Του αξίζει να του μπει ένα αγκάθι στο πόδι…».

Ό,τι σκεφτόταν ο Κόρακας, γινόταν πραγματικότητα. Έτσι,
ο Γλάρος ξαφνικά άρχισε να σκούζει από πόνο: «Το πόδι μου,
το πόδι μου, κάτι τρύπησε το πόδι μου!..».

Ο Κόρακας προσφέρθηκε να βοηθήσει, σαν να μην ήξερε
τι είχε συμβεί. Έσκυψε, λοιπόν, είδε το αγκάθι, αλλά αντί να
το τραβήξει έξω, το έσπρωξε ακόμα πιο μέσα!

«Ωχ, Γλάρεμου, με συγχωρείς. Δεν βλέπω τικάνω. Μακάρι
να υπήρχε φως, έστω και λίγο… Θα έβλεπα τι είναι αυτό που
σε πονάει και οπωσδήποτε κάτι θα έκανα…».

Τότε, ο Γλάρος άνοιξε λίγο το καπάκι και άφησε να βγει λί-
γο φως από το κουτί. Ξέφυγαν πολλά μόρια φωτός, ξεχύθη-
καν στον ουρανό και ο Κόρακας ήταν ο πρώτος που είδε τα
Αστέρια. Και ήταν πολύ όμορφα…

Έσκυψε ξανά ο Κόρακας κοντά στο πόδι του Γλάρου και
έσπρωξε ακόμα πιο μέσα το αγκάθι. Ο Γλάρος έβγαλε δυνα-
τή κραυγή από τον πόνο κλαίγοντας…

«Με συγχωρείς, δεν υπάρχει αρκετό φως. Άνοιξε ακόμα
λίγο το κουτί!», είπε ο Κόρακας.

Ο Γλάρος σήκωσε λίγο ακόμα το καπάκι, έτσι ώστε να βγει
ένα αμυδρό φως, το οποίο υψώθηκε στον ουρανό. Ο Κόρα-
κας ήταν ο πρώτος που είδε το Φεγγάρι. Και ήταν πολύ όμορ-
φο…

Ο Κόρακας έσκυψε ξανά και έσπρωξε πιο βαθιά το αγκάθι
μέσα στο πόδι του Γλάρου. Ο Γλάρος έβγαλε μια δυνατή
κραυγή, άνοιξε και τα δύο φτερά του και το κουτί έπεσε κάτω.
Το καπάκι άνοιξε και μέσα από το κουτί βγήκε μια τεράστια
μπάλα από φωτιά, η οποία τινάχτηκε ψηλά στον ουρανό. Ο
Κόρακας δεν μπορούσε να κοιτάξει αυτό το τόσο δυνατό
φως, δεν μπορούσε να κοιτάξει… τον Ήλιο! Μπόρεσε όμως
να δει καθαρά και να βγάλει το αγκάθι από το πόδι του Γλά-
ρου…

Ο Γλάρος τότε κατάλαβε ότι η απροθυμία του να δώσει αυ-
τό που κατείχε του έφερνε πόνο. Μόνο όταν δίνεις χωρίς εν-
δοιασμούς φεύγει ο πόνος και ανοίγει ο δρόμος για την
ελευθερία.

Αν πας ποτέ στα μέρη που ζει ο Γλάρος, θα δεις ότι μερικές
φορές το πουλί σηκώνει το ένα του πόδι και στέκεται στο άλ-
λο. Αυτό οφείλεται στο γεγονός ότι ο πόνος από το αγκάθι δεν
έχει ξεχαστεί… (Την ιστορία αυτή τη διηγούνται οι Ινδιάνοι

Νούτκα που ζουν στο Βανκούβερ του Καναδά.) 
Φως, λοιπόν, παντού φως άπλετο, ανέσπερο, λυκόφως. Ο

ήλιος, πηγή του φωτός, λάμπει ακόμη παρά την «ύβριν» του
Φαέθοντα. Να γνωρίσουμε την αλήθεια και να απαλλαγούμε

από το σκότος. 

Γιατί το φως μπορεί να δημιουργεί τη σκιά, αλλά στο τέλος

οδηγεί στην αυτογνωσίακαι στον καθαρμό της συνείδησήςμας. 
«Κατά το μέτρο που η συνείδηση καθαίρεται και πληρούται

με φως τα μελανά σημεία υποχωρούν και σβήνουν αφήνον-
τας κενά…»(Ελύτης).

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις

«ΤΟ ΦΩΣ… ΚΑΙ Ο ΓΛΑΡΟΣ»
(Ένα παραμύθι για το φως)
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ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ36

ΠΥΡΙΝΗ ΚΟΛΑΣΗ ΣΤΟ ΛΟΣ ΑΝΤΖΕΛΕΣ

Π
ρόκειται για μια καταστροφή ιστορικών διαστάσεων
που κάτοικοι και Αρχές παρομοιάζουν με το χτύπημα
«ατομικής βόμβας». Οι πυροσβέστες στο Λος Άντζε-

λες δίνουν εδώ και μέρες σκληρή, αγωνιώδη μάχη για να πε-
ριορίσουν τις φονικές πυρκαγιές που έχουν καταστρέψει
εκτεταμένες περιοχές τής πιο πυκνοκατοικημένης κομητείας
της Αμερικής. Τουλάχιστον πέντε εστίες πυρκαγιών καίνε

ταυτόχρονα στην περιοχή σαρώνοντας τα
πάντα στο πέρασμά τους. Ολόκληρες γειτο-
νιές μοιάζουν ισοπεδωμένες, περισσότερα
από 10.000 κτήρια έχουν γίνει στάχτη και
εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι είναι σε
αναζήτηση προσωρινής στέγης. Ο επιβεβαι-

ωμένος αριθμός των νεκρών έχει ανέλθει
στους 10. Ωστόσο, υπάρχουν φόβοι ότι θα αυ-
ξηθεί αισθητά, αφού είναι πολλές οι περιοχές

τις οποίες δεν είναι δυνατόν να προσεγγίσουν σωστικά συ-
νεργεία. «Προσεύχομαι να μη συμβεί, αλλά με βάση την κατα-
στροφή -μοιάζει σαν να έπεσε ατομική βόμβα σε αυτές τις πε-
ριοχές- δεν περιμένω καλά νέα», είπε ο επικεφαλής της Πυ-
ροσβεστικής, ερωτηθείς για τον αριθμό των θυμάτων. Οι άνε-
μοι αναμένεται να ενταθούν περαιτέρω και σε συνδυασμό με
τις ξηρές συνθήκες θα εξαπλώσουν την καταστροφή. Σε πολ-
λά σημεία οι ριπές των ανέμων είναι τέτοιας ταχύτητας που
δεν επιτρέπουν τη συνδρομή εναέριων μέσων πυρόσβεσης.
Οι οικονομικές απώλειες από τις φλόγες εκτιμώνται σε δεκά-
δες δισεκατομμύρια δολάρια. Σύμφωνα με τα αμερικανικά
μέσα ενημέρωσης, δεκάδες χιλιάδες άνθρωποι έχουν εκτο-
πιστεί, περίπου 33.000 εκτάρια φλέγονται και περισσότεροι
από 200.000 άνθρωποι έχουν μείνει χωρίς ρεύμα σε όλη την
ευρύτερη περιοχή του Λος Άντζελες.

Περισσότεροι από 360.000 άνθρωποι βρίσκονται υπό εντο-
λές υποχρεωτικής εκκένωσης, σύμφωνα με τον Ρόμπερτ
Φέντον Τζούνιορ, περιφερειακό διαχειριστή της Ομοσπον-
διακής Υπηρεσίας Διαχείρισης Έκτακτων Αναγκών.

Έλληνας καθηγητής από
την Καλιφόρνια περιγράφει...

Η πυρκαγιά Palisades στη συνοικία Πασίφικ Πάλισεϊντς, μια
από τις πιο εύπορες παραλιακές περιοχές, έχει καταστρέψει ή
προκαλέσει σοβαρότατες ζημιές σε περίπου 5.300 σπίτια, επι-
χειρήσεις και άλλα κτήρια. Η πυρκαγιά Eaton στην περιοχή της
Πασαντίνα έχει μετατρέψει σε στάχτη περί τις 5.000 δομές.

«Δεν μπορούμε να κυκλοφορήσουμε έξω. Υπάρχει πρόβλη-
μα με το νερό και το περιβάλλον είναι τοξικό», δήλωσε Έλλη-
νας καθηγητής στην Καλιφόρνια. Ο Βασίλης Χριστόπουλος,
καθηγητής στο πανεπιστήμιο, μίλησε στην κρατική τηλεόραση
περιγράφοντας τις επιπτώσεις της φονικής πυρκαγιάς: «Δεν
ελέγχεται η φωτιά αυτήν τη στιγμή, ούτε στο 1%. Είναι στο βου-
νό, όχι μέσα στην πόλη». Μάλιστα, όπως τόνισε ο καθηγητής
Βιοϊατρικής από την Πασαντίνα, όπου βρίσκεται, ο κόσμος
στην ευρύτερη περιοχή έχει επηρεαστεί, λέγοντας ότι όσα
ζουν θυμίζουν «συνθήκες πολέμου». Και όπως είπε, αν και οι
κάτοικοι της Καλιφόρνια έχουν εμπειρία από δασικές φωτιές,
η συγκεκριμένη είναι ανεξέλεγκτη και είναι κάτι πρωτόγνωρο. 

Μολυσμένο το νερό,
όλοι με μάσκες

«Είμαστε περίπου στα 3-4 χιλιόμετρα από το επίκεντρο της
φωτιάς απ’ όπου ξεκίνησε την Τρίτη το βράδυ. Οι ισχυροί άνε-

μοι με ταχύτητες που ξεπερνούν τα 150 με 200 χιλιόμετρα
ισοπέδωσαν τα πάντα και δυστυχώς ήταν και η σπίθα για να
ξεκινήσει αυτή η καταστροφή», ανέφερε ο Έλληνας επιστή-
μονας. Θέλοντας να περιγράψει το πώς βιώνουν τη δύσκολη
κατάσταση, ανέφερε ότι «το νερό είναι μολυσμένο. Δεν μπο-
ρούμε να το χρησιμοποιήσουμε ούτε για βούρτσισμα δοντιών
ή μαγείρεμα. Μόνο εμφιαλωμένο νερό μπορεί να χρησιμο-
ποιηθεί. Η κατάσταση θυμίζει πανδημία. Όλοι φοράνε μάσκα,

απαγορεύεται να χρησιμοποιήσουμε το νερό γιατί είναι μολυ-
σμένο, μαγειρεύουμε με εμφιαλωμένο νερό».

Δωρεά 1 εκατ. δολαρίων πρόκειται να κάνει η οικογένεια
της ηθοποιού Τζίμι Λι Κέρτις, μιας από τις πολλές διασημότη-
τες που αναγκάστηκαν να εγκαταλείψουν τα σπίτια τους. Τα
χρήματα θα δοθούν για την ενίσχυση των προσπαθειών ανα-
κούφισης των πληγέντων. Ο εκλεγμένος πρόεδρος των ΗΠΑ
Ντόναλντ Τραμπ δήλωσε ότι στο Λος Άντζελες λαμβάνει χώρα
μια «ολική εξάλειψη» και επέκρινε τον Πρόεδρο Τζο Μπάιν-
τεν, τον κυβερνήτη της Καλιφόρνια και τον δήμαρχο του Λος
Άντζελες ότι επιδεικνύουν «χονδροειδή ανικανότητα» στον
χειρισμό των πυρκαγιών.

Πλιάτσικο σε εγκαταλελειμμένα σπίτια - Αναλαμβάνει δράση η εθνοφρουρά
Και δεν φτάνουν όσα ζουν οι κάτοικοι του Λος Άντζελες, υπάρχουν και οι επιτήδειοι που θέλουν να εκμεταλλευ-

τούν αυτή την τραγική κατάσταση και κάνουν πλιάτσικο στα εγκαταλελειμμένα σπίτια. Οι δράστες μπαίνουν στα σπί-
τια και αρπάζουν ό,τι βρουν μπροστά τους. Μάλιστα, οι αξιωματούχοι έχουν συλλάβει 20 άτομα προειδοποιώντας
ότι οι λεηλάτες θα λογοδοτήσουν. Σύμφωνα με το Newsweek, τα στρατεύματα από την Εθνοφρουρά της Καλιφόρ-
νια έχουν αναλάβει δράση και συμμετέχουν στην επιχείρηση καταπολέμησης των λεηλασιών. Μάλιστα, η αστυνο-
μία ανακοίνωσε απαγόρευση κυκλοφορίας για να καταφέρουν να ελέγξουν τις λεηλασίες, που θα ισχύει από τις
6μμ έως τις 6πμ εντός των περιοχών που μαίνονται οι πυρκαγιές, ενώ όποιος παραβιάσει το ωράριο θα αντιμετωπί-
σει πρόστιμο έως και 1.000 δολάρια ή ποινή φυλάκισης μέχρι έξι μήνες.

Τρομάζουν οι αριθμοί της καταστροφής: 
10 νεκροί και φόβος για πολλούς

περισσότερους, 10.000 κτήρια έγιναν στάχτη, 
360.000 πήραν εντολή να εκκενώσουν 

τις κατοικίες τους, 200.000 
έμειναν χωρίς ρεύμα 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Σαν να χτυπήθηκε από ατομική βόμβα...
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Την εξάρθρωση διεθνούς κυκλώματος που διέπραττε κλοπές
πολυτελών ρολογιών και κοσμημάτων με τη μέθοδο «RIP-DE-
AL» αποκάλυψε έρευνα της Υποδιεύθυνσης Δίωξης Εγκλημά-
των κατά Ζωής και Ιδιοκτησίας της ΕΛΑΣ, σε συνεργασία με τη
Europol και την Interpol. 

Το κύκλωμα είχε ως θύμα στην Ελλάδα έναν Έλληνα κοσμη-
ματοπώλη και ενεχυροδανειστή που διατηρεί κατάστημα σε ξε-
νοδοχείο στο κέντρο της Αθήνας. Τα αντικείμενα που κλάπηκαν,
αξίας άνω των 240.000 ευρώ, περιλάμβαναν δύο επώνυμα κο-
λιέ, τέσσερα πολυτελή ρολόγια και ένα χρυσό δαχτυλίδι. Στο
πλαίσιο της έρευνας ταυτοποιήθηκε ως ύποπτος ένας 43χρονος
Ρουμάνος, μέλος της οργάνωσης, ο οποίος εμπλέκεται σε αρ-
κετές υποθέσεις απάτης και κλοπών.

Η μέθοδος «RIP-DEAL»: Τα μέλη του κυκλώματος αφού εν-
τόπιζαν πολυτελή αντικείμενα σε ιστοσελίδες, προσέγγιζαν

τους πωλητές παρουσιαζόμενοι ως επιχειρηματίες, ώστε να
κερδίσουν την εμπιστοσύνη τους, και έπειτα κανόνιζαν συνάν-
τηση σε πολυτελή ξενοδοχεία της εκάστοτε πόλης. Κατά τη
διάρκεια της συνάντησης, ο «εκτιμητής-αγοραστής» έπειθε τον
πωλητή να του παραδώσει τα αντικείμενα για συσκευασία και
επέστρεφαν απλές απομιμήσεις.

Το ελληνικό FBI, με τη συνεργασία διεθνών υπηρεσιών ασφα-
λείας, αξιοποίησε πληροφορίες από τη Europol και την Interpol
για τη διαλεύκανση της υπόθεσης. Η δικογραφία που σχηματί-
στηκε περιλαμβάνει μεταξύ άλλων τον 43χρονο Ρουμάνο, ενώ οι
έρευνες συνεχίζονται για την πλήρη εξάρθρωση της εγκληματι-
κής ομάδας και τον εντοπισμό των υπόλοιπων μελών της.

Σ. Μπ.

Δεν έχει τέλος η διαφθορά στους
κόλπους των δημόσιων υπηρεσιών.
Μετά την αποκάλυψη του κυκλώ-

ματος εφοριακών της Χαλκίδας και της Πά-
τρας, η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων
Σωμάτων Ασφαλείας, σε συνεργασία με την
Αρχή για το Ξέπλυμα Χρήματος, εξάρθρωσε

δύο εγκληματικές οργα-
νώσεις που δρούσαν από
κοινού, εξειδικεύοντας τη
δράση τους σε οικονομι-
κές απάτες και παροχή
«προστασίας». Στο πλαί-

σιο μεγάλης επιχείρησης,
συνελήφθησαν 19 άτομα,

ανάμεσά τους και τέσσερις αστυνομικοί,
συμπεριλαμβανομένης μιας 37χρονης
αστυνόμου Β’, η οποία φέρεται να διαδρα-
μάτιζε κεντρικό ρόλο στη δράση των εγκλη-
ματικών οργανώσεων.

Η αστυνόμος Β’, η οποία είχε υπηρετήσει
στην πρώην Διεύθυνση Οικονομικής Αστυνο-
μίας πριν μετατεθεί, πριν από δύο μήνες, στην
Υποδιεύθυνση Προστασίας Ανηλίκων. Σύμ-
φωνα με τα στοιχεία της έρευνας, η αστυνομι-
κός είχε στενές επαφές με τον 58χρονο αρ-
χηγό της οργάνωσης και τον 55χρονο υπαρ-
χηγό, παρέχοντάς τους πληροφορίες για επι-
κείμενους αστυνομικούς ελέγχους ή δια-
σφαλίζοντας ότι αυτοί δεν θα πραγματοποι-
ηθούν. 

Την έχουν φωτογραφία που
μπαίνει στο σπίτι του αρχηγού 

Μάλιστα, φέρεται να επισκέφθηκε το σπίτι
του αρχηγού τουλάχιστον τρεις τέσσερις φο-
ρές, ενώ οι αρχές έχουν φωτογραφικά ντο-
κουμέντα με εκείνη να μεταφέρει έγγραφα
και να βγαίνει από την οικία του κρατώντας
σακούλες. Το τελευταίο διάστημα και ενώ εί-
χε καταλάβει ότι κάποιος θα ξεσκέπαζε την
εγκληματική τους δράση, εκείνη με σκοπό
τον αποπροσανατολισμό ενέτεινε περισσότε-
ρο τις επαφές με τον 58χρονο αρχηγό δίνον-
τας την εντύπωση ότι διατηρούσε σχέση μαζί
του, ενώ οι διά ζώσης επαφές ήταν κάτι που
προτιμούσε για λόγους ασφαλείας.

Στο πλαίσιο της έρευνας των στελεχών της
Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων κατα-
γράφηκε ακόμη και η στιγμή που η 37χρονη
δείχνει από το κινητό της τηλέφωνο αστυνο-
μικό έγγραφο στον 58χρονο αρχηγό της ομά-
δας για το οποίο συζητούσαν μεταξύ τους.

Η συγκεκριμένη αστυνομικός είχε βρα-
βευτεί το 2019 ως «Αστυνομικός της Χρονιάς»
στην ακριτική περιοχή όπου υπηρετούσε,
ενώ είναι απόφοιτος της Σχολής Αστυφυλά-
κων και της Σχολής Αξιωματικών Αστυνομίας

και μέχρι πρότινος κατείχε κομβική θέση στη
Διεύθυνση Οικονομικής Αστυνομίας.

Οι τρεις ειδικοί φρουροί της ΕΛΑΣ, που
επίσης συνελήφθησαν, υπηρετούσαν στην
ομάδα ΔΙΑΣ και συμμετείχαν ενεργά στη δρά-
ση της οργάνωσης. Συγκεκριμένα είχαν ανα-
λάβει τη φύλαξη των κατοικιών των ηγετικών
μελών, του «στρατηγείου» της οργάνωσης σε
εταιρεία σεκιούριτι στη λεωφόρο Συγγρού,
ενώ επιπλέον μετέφεραν χρήματα της συμ-
μορίας σε φακέλους.

Πάνω από 70 εκατ. τα κέρδη τους
Οι δύο οργανώσεις λειτουργούσαν συντο-

νισμένα, έχοντας ως κύριες δραστηριότητες:
Οικονομικές απάτες μέσω εικονικών εται-

ρειών: Τα μέλη αποκόμιζαν κέρδη που ξε-

περνούν τα 60-70 εκατομμύρια ευρώ, ενώ η
ζημιά για το Δημόσιο από τη μη απόδοση
ΦΠΑ εκτιμάται στα 20 εκατομμύρια ευρώ δη-
μιουργώντας εταιρείες-μαϊμού. Παροχή
«προστασίας»: Οι οργανώσεις προσέφεραν
κάλυψη σε τουλάχιστον οκτώ οίκους ανοχής
και έξι χαρτοπαικτικές λέσχες. Για τις υπηρε-
σίες αυτές, οι ιδιοκτήτες κατέβαλλαν χρημα-
τικά ποσά από 800 έως 2.500 ευρώ κάθε 1η
και 15 του μήνα. Οι πληρωμές γίνονταν σε ει-
δικά μισθωμένα γραφεία στη λεωφόρο Συγ-
γρού. Τα μέλη της οργάνωσης υποσχέθηκαν
στους «πελάτες» τους ότι θα εξασφάλιζαν εί-
τε την αποφυγή ελέγχων είτε θα παρείχαν έγ-
καιρη ενημέρωση για αυτούς.

Η Υπηρεσία Εσωτερικών Υποθέσεων συνε-
χίζει τις έρευνες για την πλήρη αποκάλυψη
της δράσης των κυκλωμάτων, ενώ σύμφωνα
με αστυνομικές πηγές η εμπλοκή επιπλέον
ατόμων, τόσο από τις τάξεις των σωμάτων
ασφαλείας όσο και από τον ιδιωτικό τομέα,
είναι δεδομένη και που θα αποκαλυφθεί πο-
λύ σύντομα.

Βραβευμένη αστυνομικός 
και τρεις ειδικοί φρουροί 
σε κύκλωμα απάτης και
προστασίας οίκων ανοχής

Πώς οι Αδιάφθοροι της ΕΛΑΣ συνέλαβαν τα 19 άτομα δύο εγκληματικών
οργανώσεων οι οποίες έκαναν οικονομικές απάτες και παρείχαν κάλυψη

σε τουλάχιστον οκτώ πορνεία και έξι χαρτοπαικτικές λέσχες

Τι είναι η μέθοδος «RIP-DEAL» με την οποία διεθνές κύκλωμα έκλεβε κοσμήματα

Η 37χρονη αστυνόμος Β’
είχε βραβευτεί το 2019 

ως «Αστυνομικός της Χρονιάς»
σε ακριτική περιοχή 

του Σωτήρη
Μπαρσάκη
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Α
ναβλήθηκε για τις 3 Νοεμβρίου
2025 η δευτεροβάθμια δίκη στο
Μεικτό Ορκωτό Εφετείο Θεσσαλο-

νίκης για τη δολοφονία του 19χρονου Άλκη
Καμπανού.

Η απόφαση για αναβολή ελήφθη κατόπιν
αιτήματος του πρώτου και του δωδέκατου
κατηγορουμένου. «Ήταν κάτι αναμενόμενο
και το δικαστήριο ανέβαλε για την 3η Νο-
εμβρίου του 2025», δήλωσε ο συνήγορος
υποστήριξης κατηγορίας Γιάννης Πουλτσί-
δης. Συμπλήρωσε πως μοναδικός σκοπός
είναι να δικαιωθεί η μνήμη του 19χρονου
Άλκη, ο οποίος βρήκε τραγικό θάνατο τα
ξημερώματα της 1ης Φεβρουαρίου 2022.
«Η υπόθεση εισάγεται να δικαστεί εκ του
μηδενός, δεδομένου ότι υπάρχει και η
έφεση του προϊσταμένου της Εισαγγελίας
Εφετών, του κ. Καλλίδη. Αυτό σημαίνει ότι
μπορεί να έχουμε αυστηρότερες ποινές
και αυστηρότερες κρίσεις σε ό,τι αφορά
κάποιους από τους κατηγορουμένους που
κρίθηκαν επιεικέστερα από το πρωτοβάθ-
μιο δικαστήριο, που δεν είναι σύνηθες στην
ποινική διαδικασία. Εμείς έχουμε έναν μο-
ναδικό αγώνα με μοναδικό και αποκλειστι-
κό σκοπό τη δικαίωση της μνήμης του Άλ-
κη. Είμαστε σε ένα ιερό καθήκον για αυτό.
Ο αγώνας μας θα συνεχιστεί στις 3 Νοεμ-
βρίου».

Ο πατέρας του άτυχου 19χρονου, Αρι-
στείδης Καμπανός, μιλώντας για τη ζωή
του τα τελευταία τρία χρόνια, δήλωσε πως
η απώλεια είναι πολύ δύσκολη. «Ελπίζω

ότι το Εφετείο θα κάνει τη δουλειά του, έτσι
ώστε να δικαιωθεί η μνήμη του Άλκη», είπε
ο ίδιος.

«Συνυπαίτιοι και οι γονείς
των καταδικασθέντων…»

Κληθείς να σχολιάσει τη συγκέντρωση

συμπαράστασης που είχαν πραγματοποι-
ήσει οπαδοί του ΠΑΟΚ νωρίτερα έξω από
το δικαστικό μέγαρο, ο Αριστείδης Καμπα-
νός σημείωσε: «Δεν έχω να πω κάτι. Είναι
κάποιοι τα μυαλά των οποίων δεν γυρίζουν.
Συμπαράσταση στο τι; Στο να συνεχίσουν
να γίνονται τέτοια εγκλήματα; Είπαμε ότι

αγαπάμε το ποδόσφαιρο, αγαπάμε τον ΠΑ-
ΟΚ, τον Άρη, το άθλημα, αλλά όχι να φτά-
νουμε στο σημείο να αφαιρούμε ζωή για
αυτή μας την αγάπη. Τι αγάπη είναι αυτή;».

Και πρόσθεσε: «Τα παιδιά που καταδικά-
στηκαν κατέστρεψαν όχι μόνο τη δική μας
οικογένεια αλλά και των δικών τους. Στο
εδώλιο δεν πρέπει να κάθονται μόνο αυτά
τα παιδιά αλλά και οι γονείς, γιατί είναι κι
εκείνοι συνυπαίτιοι στο έγκλημα που έγινε
στον Άλκη».

Σε ερώτηση σχετικά με την απόσυρση
του γνωστού ποινικολόγου Αλέξη Κούγια
από την υπόθεση, ο Αριστείδης Καμπανός
τον ευχαρίστησε για τη δουλειά του το προ-
ηγούμενο διάστημα, σημειώνοντας πως οι
δικηγόροι δίνουν φωνή στον γιο του. Ειδι-
κότερα: «Θεώρησε ότι δεν μπορούσε να
συνεχίσει. Τον ευχαριστούμε πάρα πολύ
για ό,τι έκανε. Οι συνήγοροι είναι η φωνή
του Άλκη, του πεθαμένου Άλκη. Έκανε τη
δουλειά του και τον ευχαριστούμε πολύ».

Α Ρ Ι Σ Τ Ε Ι Δ Η Σ  Κ Α Μ Π Α Ν Ο Σ

Αναβλήθηκε για τον Νοέμβριο η δίκη στο Εφετείο για τη δολοφονία 
του 19χρονου - Για το «ενδεχόμενο αυστηρότερων ποινών 

στους καταδικασθέντες» μίλησε ο δικηγόρος της οικογένειας 

«Να δικαιωθεί η μνήμη του Άλκη»

Δεν ήξερε ότι είναι τόσο κακό να ανταλλάσσει ερωτικά μηνύμα-
τα με τη μαθήτριά του, φέρεται να ισχυρίστηκε, μεταξύ άλλων, ο
καθηγητής ο οποίος πήρε χτες τον δρόμο για τη φυλακή, μετά την

απολογία του στον ανακριτή.
Πολύ βολικά, ο κατηγορούμενος ομολόγη-

σε το πλημμέλημα της προσβολής γενετήσιας
αξιοπρέπειας και αρνήθηκε το κακούργημα
της κατάχρησης ανηλίκου σε ασέλγεια.

Παραδέχτηκε ότι αντάλλασσε μηνύματα
ερωτικού περιεχομένου με τη μαθήτρια. Βέ-
βαια, όλα τα μηνύματα ήδη υπάρχουν στη δικο-
γραφία, ως αδιάψευστος μάρτυρας όσων συνέ-

βαιναν ανάμεσα στον 52χρονο και τη 14χρονη.
Ισχυρίστηκε ότι είχε αποφασίσει να απομακρυνθεί από τη μα-

θήτρια, καθώς ήταν αποφασισμένος, όπως είπε, να μην προχωρή-
σει σε ερωτική πράξη, κάτι που αρνήθηκε πως συνέβη ανάμεσα
σε αυτόν και την ανήλικη.

Προσπάθησε να αποκρούσει το κακούργημα, ωστόσο, επανέ-
λαβε ότι θα ήθελε η ανήλικη να είναι δύο μήνες μεγαλύτερη, ώστε
να έχει κλείσει τα 15 της χρόνια. Αυτό σημαίνει ότι οι νομικές συ-
νέπειες των πράξεών του θα ήταν λιγότερο αυστηρές, καθώς τώρα
είναι αντιμέτωπος, σε περίπτωση καταδίκης, με τουλάχιστον δε-
καετή κάθειρξη. Όμως, αν το κορίτσι είχε γιορτάσει τα 15α γενέ-
θλιά του, η ποινή θα έπεφτε στα πέντε χρόνια.

Υποστήριξε ότι συναντήθηκε με τη 14χρονη τρεις φορές, εκ των
οποίων οι δύο σε δημόσιο χώρο (καφετέρια) και η τρίτη στο αυτο-
κίνητό του, παρουσία μιας ακόμα μαθήτριας, φίλης της 14χρονης.
Σε αυτή τη συνάντηση ομολόγησε ότι φίλησε το κορίτσι στον λαιμό
και ότι την άγγιξε χαμηλά στη μέση. Το άγγιγμα που τον έστειλε
στη φυλακή το απέδωσε στην τύχη, ισχυριζόμενος ότι συνέβη
όταν το κορίτσι έπεσε στην αγκαλιά του. Υποστήριξε ακόμα ότι η
νεαρή του είχε ζητήσει να συναντηθούν οι δυο τους, αλλά εκεί-
νος… αντιστάθηκε.

Οι συγγνώμες και η μεταμέλεια που δήλωσε ο 52χρονος καθη-
γητής δεν ήταν αρκετές για να τον κρατήσουν εκτός φυλακής,
όπως και οι ισχυρισμοί του. Ανακριτής και εισαγγελέας αποφάσι-
σαν την προφυλάκισή του, θεωρώντας προφανώς ότι το κακούρ-
γημα έχει τελεστεί, ενώ καθοριστικό ρόλο έπαιξε και η ιδιότητα
του καθηγητή, καθώς συνιστά επιβαρυντική περίσταση σε τέτοιου
είδους απεχθείς πράξεις καθιστώντας, ενδεχομένως, τον κατηγο-
ρούμενο επικίνδυνο και ύποπτο τέλεσης νέων αδικημάτων.

Το άγγιγμα στη 14χρονη που έστειλε στη φυλακή τον 52χρονο καθηγητή από τον Άλιμο

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα
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Παρατείνεται η αγωνία για την περιπέτεια της υγείας
του Αρχιεπισκόπου Αλβανίας κ.κ. Αναστάσιου. Ο Αρχιε-

πίσκοπος υποβλήθηκε εκτάκτως το με-
σημέρι σε ένα πολύωρο χειρουργείο για
την αντιμετώπιση αιμορραγικού επεισο-
δίου και μεταφέρθηκε διασωληνωμένος
ξανά στη ΜΕΘ. 

Σύμφωνα με το τελευταίο ιατρικό ανα-
κοινωθέν που εκδόθηκε από το Νοσοκο-
μείο Ευαγγελισμός το απόγευμα της Πα-
ρασκευής, οι επόμενες 48 ώρες είναι κρί-
σιμες για την πορεία της υγείας του. Το

πρωί της Παρασκευής είχε προηγηθεί κι άλλο ιατρικό

ανακοινωθέν με το οποίο η διοίκηση του νοσοκομείου
ενημέρωνε ότι η κατάσταση της υγείας του Μακαριωτά-
του Αρχιεπισκόπου παρουσίασε ραγδαία επιδείνωση και
μεταφέρθηκε στη ΜΕΘ όπου και βρίσκεται διασωληνω-
μένος. 

Ο 95χρονος Αρχιεπίσκοπος είχε μεταφερθεί εσπευ-
σμένα στην Αθήνα από τα Τίρανα και από τις 30 Δεκεμ-
βρίου νοσηλευόταν με ίωση. Δυστυχώς όμως η κατάστα-
σή του επιδεινώθηκε και κρίθηκε αναγκαία η μεταφορά
του στον Ευαγγελισμό. Εκεί είχε νοσηλευτεί και το 2020
όταν είχε νοσήσει από κορονοϊό. Οι ευχές όλων για τα-
χεία ανάρρωση τον συντροφεύουν την ώρα που δίνει την
πιο σκληρή μάχη για τη ζωή του.

Έκτακτο χειρουργείο και μεταφορά στη ΜΕΘ για τον αρχιεπίσκοπο Αλβανίας Aναστάσιο

Α
ποφασισμένος να φτάσει το μαχαίρι στο
κόκαλο και να αποδώσει τα του Καίσα-
ρος τω Καίσαρι είναι ο περιφερειάρχης

Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς αναφορικά με τα «πε-
πραγμένα» του ΕΔΣΝΑ την περίοδο 2021-2024.

Ο καιρός γαρ εγγύς, καθώς ο διαχειριστικός
έλεγχος που ζητήθηκε από τους ορκωτούς λο-
γιστές θα ολοκληρωθεί μέχρι τέλη Ιανουαρίου
και τα αποτελέσματα, τα οποία θα σταλούν στις
αρμόδιες αρχές και στη δικαιοσύνη, θα ρίξουν
φως στο «άνοιγμα» των 150 εκατ. ευρώ, για το

οποίο μιλά η σημερινή διοίκηση
Χαρδαλιά. 

«Σε δυόμισι χρόνια θα τον εξυ-
γιάνω τον ΕΔΣΝΑ. Όλοι μου λένε
πώς; Έχω πει και στο παρελθόν -
και δεν το λέμε καθόλου αυτάρε-
σκα- ότι για τα πάντα έχουμε
συγκεκριμένο σχέδιο. Και αν κά-
ποιες φορές αναγκαζόμαστε να

συγκρουστούμε, αυτό γίνεται για καλό σκοπό.
Όλοι έχουμε ευθύνη για ό,τι συνέβαινε στον ΕΔΣ-
ΝΑ. Και οι δήμαρχοι και η κυβέρνηση και, πρωτί-
στως, η προηγούμενη περιφερειακή αρχή. Διότι
δρομολογήθηκαν έργα και διαδικασίες που δεν
είχαν καμία σχέση με τους σκοπούς του ΕΔΣΝΑ.
Προσωπικά, πήρα δύσκολες αποφάσεις -και ζη-
τώ συγγνώμη που θα το πω- οι οποίες δεν είχαν
παρθεί για δέκα και πλέον χρόνια στον ΕΔΣΝΑ.
Αναγκάστηκα, δε, να προχωρήσω σε αλλαγές
που αφορούν τόσο πρόσωπα όσο και διαδικα-
σίες», σημείωσε εμφατικά ο Νίκος Χαρδαλιάς
κατά τη διάρκεια της 1ης Ειδικής Συνεδρίασης
Λογοδοσίας της Περιφερειακής Αρχής στο Περι-
φερειακό Συμβούλιο για το 2025.

Τη στήριξη του περιφερειάρχη Αττικής απο-
λαμβάνει η νέα διοίκηση του Ειδικού Διαβαθ-
μιδικού Συνδέσμου Νομού Αττικής (ΕΔΣΝΑ) η
οποία -από όταν ανέλαβε, εδώ και έναν ολό-
κληρο χρόνο- παλεύει με αρρυθμίες, παθογέ-
νειες, εκβιασμούς και απειλές. 

Έρχεται κυβερνητική
ρύθμιση για τα τέλη ταφής

Ο Νίκος Χαρδαλιάς δεσμεύτηκε για την πλή-

ρη εξυγίανση του συνδέσμου σε δυόμισι χρόνια
από σήμερα, ενώ με επιστολή του προς τη ΔΕΗ
ζήτησε από την πρώτη στιγμή το πάγωμα της
απόφασης του ΕΔΣΝΑ, ώστε να μην παρακρα-
τηθούν από τους δήμους τα αυξημένα ποσά για
το τέλος ταφής των απορριμμάτων, αυξήσεις
που αγγίζουν το 50% για το 2025, γεγονός που
προκάλεσε αντιδράσεις.

«Από τις 3 του μηνός έχω ζητήσει με επίση-
μο έγγραφο, με εντολή μου, στον ΕΔΣΝΑ το
πάγωμα της διαδικασίας από τη ΔΕΗ μέχρι να
υπάρξει νεότερη ειδοποίηση για την εφαρμο-
γή της απόφασης. Δεν βγήκα ποτέ να μιλήσω
για αυτό, ούτε να το διαφημίσω ούτε να το παί-
ξω ήρωας ούτε τίποτα από όλα αυτά. Από την
πρώτη στιγμή ενημερώσαμε, μιλήσαμε με τον
αρμόδιο υπουργό. Και, ως διά μαγείας ξαφνι-
κά, ο περί ου ο λόγος δήμαρχος Αθηναίων
έβγαλε μια κατάπτυστη για εμένα, απαράδε-
κτη και αυτοδιοικητικά και πολιτικά -και ηθι-
κά, αν θέλετε- ανακοίνωση», τόνισε ο Νίκος
Χαρδαλιάς.

Στις εξελίξεις αναφορικά με το μείζον ζήτη-
μα της επιβολής τέλους ταφής απορριμμάτων
η κυβέρνηση αναμένεται να φέρει σχετική
ρύθμιση, καθώς φαίνεται πως εισακούστηκαν
οι προτάσεις του περιφερειάρχη, οι οποίες
αφορούν τη μείωση και τον εξορθολογισμό
του ύψους του τέλους ταφής στα επίπεδα των
υπόλοιπων κρατών-μελών της ΕΕ, στη νομική
διευθέτηση για την απεμπλοκή του ΕΔΣΝΑ
και της περιφέρειας από οποιαδήποτε διαδι-
κασία είσπραξης του οποιουδήποτε τέλους,
στην κατάθεση ολιστικού σχεδίου από τη ΓΓ
Συντονισμού Διαχείρισης Αποβλήτων του
ΥΠΕΝ για τη διαχείριση του 1,6 τόνου απορ-
ριμμάτων στο λεκανοπέδιο Αττικής και στη
διάθεση και κατεύθυνση του 45% των πόρων
του Τομεακού Προγράμματος του ΥΠΕΝ για τη
διαχείριση των απορριμμάτων στην Περιφέ-
ρεια Αττικής, που αφορά μια δίκαιη και ανα-
λογική κατανομή των σχετικών πόρων για την
περιφέρεια στην οποία διαμένει και παράγει
απορρίμματα το 45% των κατοίκων της χώρας.

Εξυγίανση ΕΔΣΝΑ 
διά χειρός

Νίκου Χαρδαλιά

Όλα στο φως από τον περιφερειάρχη εν αναμονή 
του πορίσματος για τα πεπραγμένα του Ειδικού Διαβαθμικού

Συνδέσμου Νομού Αττικής της περιόδου 2021-2024

Γράφει 
η Κατερίνα 

Παπακωστοπούλου 
kpapakosto@yahoo.gr

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Τ
ουλάχιστον 5 δισ. ευρώ μπορεί να στερή-
σει από το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν
της χώρας και τα ταμεία του Δημοσίου η

απόφαση του Συμβουλίου της Επικρατείας να
«μπλοκάρει» χιλιάδες οικοδομικές άδειες που
εκδόθηκαν με βάση τον Νέο Οικοδομικό Κανονι-
σμό και προέβλεπαν μπόνους στην ανέγερση
κτηριοδομής.

Η αναστάτωση που έχει προκληθεί στην αγορά
είναι τεράστια, καθώς αρκετές οικοδομές που
δεν είχαν ξεκινήσει να κατασκευάζονται,
αλλά διαθέτουν οικοδομική άδεια, τώρα
μπαίνουν στον πάγο. Παράγοντες της κα-
τασκευαστικής αγοράς μιλάνε για ολέ-
θριες συνέπειες στην οικοδομική δραστη-
ριότητα από μια απόφαση που έπιασε
στον... ύπνο τους περισσότερους κατα-
σκευαστές ή ιδιοκτήτες που είχαν δρομο-
λογήσει την κατασκευή σύγχρονων κατοι-
κιών, αξιοποιώντας το μπόνους λόγω περιβαλ-
λοντικού αποτυπώματος. Στη συντριπτική πλει-
ονότητα των περιπτώσεων οι οικοδομικές άδειες
είχαν φτάσει σε ώριμο στάδιο, δηλαδή λίγο πριν
μπει η... μπουλντόζα για να ξεκινήσει τις χωμα-
τουργικές εργασίες και τις εργασίες θεμελίωσης.
Εκτιμάται ότι αυτήν τη στιγμή βρίσκονται στον αέ-

ρα περίπου 14.000 άδειες, για τις οποίες έχουν
πληρωθεί έξοδα πολιτικού μηχανικού, δικηγορι-
κά, συμβολαιογραφικά και άλλα.

Το ντόμινο από την απόφαση του ΣτΕ έχει
επηρεάσει ήδη τις πωλήσεις σιδήρου, τσι-
μέντου και άλλων οικοδομικών υλικών, ενώ
ταυτόχρονα το Δημόσιο αναμένεται να χάσει
πολύτιμα έσοδα εκατοντάδων εκατομμυ-
ρίων ευρώ από τον ΦΠΑ αλλά και τον φόρο
εισοδήματος στις επιχειρήσεις που δραστη-
ριοποιούνται στον κλάδο. Επιπλέον, θα
υπάρξει σημαντική απώλεια εσόδων για τον

e-ΕΦΚΑ, καθώς από τη στιγμή που «παγώνουν»
ή αναβάλλονται κατασκευαστικά projects στην
οικοδομή, δεν εισπράττονται και τα αντίστοιχα
έσοδα ασφάλισης των εργατοτεχνιτών.

Η μεγάλη ζημιά που έχει προκαλέσει η από-
φαση του ΣτΕ, ακόμη και αν είναι πλήρως τεκ-
μηριωμένη νομικά, πλήττει την εικόνα της χώ-

ρας, αναβάλλει σημαντικά κατασκευαστικά
projects, οδηγεί σε τεράστιες καθυστερήσεις
στις αναθεωρήσεις των οικοδομικών αδειών,
στερεί πολύτιμα έσοδα από επιχειρήσεις και το
Δημόσιο, ενώ ανοίγει... δουλειές με τα δικα-
στήρια. Οι τεχνικές εταιρείες που δραστηριο-
ποιούνται στην οικοδομή αναμένεται να φτά-
σουν την κατάσταση στα άκρα, ετοιμάζοντας
μαζικές προσφυγές, διεκδικώντας αποζημιώ-
σεις εκατομμυρίων ευρώ.

Την ίδια στιγμή χιλιάδες αγοραστές, οι οποίοι
έχουν «κλείσει» διαμερίσματα από τα σχέδια και
έχουν καταβάλει τις σχετικές προκαταβολές,
βρίσκονται εκτεθειμένοι, ενώ η «διόρθωση» των
τετραγωνικών με βάση την απόφαση του ΣτΕ θα
οδηγήσει σε άνοδο των τιμών πώλησης των ακι-
νήτων ή, ενδεχομένως, και σε οριστική ματαίωση
οικοδομικών σχεδίων. Το οικονομικό επιτελείο
της κυβέρνησης αναμένει τις νέες πρωτοβουλίες
του υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας
ώστε να υπάρξει απεμπλοκή από τη σημερινή κα-
τάσταση, ενώ όσοι προγραμματίζουν νέες επεν-
δύσεις σε κατασκευαστικά projects αναμένουν
το νομικό ξεκαθάρισμα του τοπίου πριν προχω-
ρήσουν στην οποιαδήποτε κίνηση για έκδοση οι-
κοδομικών αδειών.
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Ντόμινο συνεπειών για 
τις επιχειρήσεις 

που δραστηριοποιούνται 
στην οικοδομή

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΜΑΝΟΥΣΑΚΗΣ
Ο μακροβιότερος

μάνατζερ
δημόσιου οργανισμού

Τα... μυστικά 
της «απογείωσης»
των μεγεθών 
της Fourlis
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Ζημία 5 δισ. ευρώ στην οικονομία 
από την απόφαση του ΣτΕ για τον ΝΟΚ!
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Ο
ι ψηφιακές πληρωμές αυξάνον-
ται παγκοσμίως καθώς οι αγορές
μέσα από ιστότοπους, εφαρμο-

γές ή πλατφόρμες καταστημάτων κερδί-
ζουν όλο και περισσότερο έδαφος. Στην
αυγή του 2025 το μέλλον των πληρωμών
μοιάζει περισσότερο ψηφιακό, ευέλικτο
και καθοδηγούμενο από τις επιλογές των
καταναλωτών όσο ποτέ άλλοτε. Οι πλη-
ρωμές από λογαριασμό σε λογαριασμό
παρέχουν στους καταναλωτές περισσό-
τερες επιλογές, ενώ τα βιομετρικά στοι-

χεία μειώνουν την εξάρτησή μας
από κωδικούς πρόσβασης και PIN.
Την ίδια στιγμή η παγκοσμιοποίηση
μετασχηματίζει τις περίπλοκες και
αργές διασυνοριακές πληρωμές,
ενώ η Τεχνητή Νοημοσύνη (ΤΝ) θέ-
τει νέα σημεία αναφοράς στην
ασφάλεια και τη χρηστικότητα.

1. Η Τεχνητή Νοημοσύνη 
προστατεύει από την απάτη

Η Τεχνητή Νοημοσύνη θα διαδραματί-
σει κρίσιμο ρόλο στην εξατομίκευση των
εμπειριών πληρωμής και στη βελτίωση
των δυνατοτήτων ανίχνευσης απάτης με
ισχυρό αντίκτυπο στους αγοραστές και
τους πωλητές. Μπορούμε να περιμένου-
με ότι οι αλγόριθμοι βαθιάς μάθησης θα
εξελιχθούν περισσότερο στην ανάλυση
των μοτίβων συναλλαγών που κάνει ο κα-
θένας μας, εντοπίζοντας άρα σε πραγμα-
τικό χρόνο περισσότερους πιθανούς κιν-
δύνους. Ήδη από το προηγούμενο έτος οι
εταιρείες που δραστηριοποιούνται στις
ψηφιακές συναλλαγές με κάρτες παρου-
σίασαν νέες λύσεις πρόληψης κινδύνου
και απάτης που βασίζονται στην Τεχνητή
Νοημοσύνη, καθιστώντας το οικοσύστη-
μα των πληρωμών ασφαλέστερο, εξυ-
πνότερο και πιο απρόσκοπτο.

2. Η ψηφιακή ταυτότητα 
απλοποιεί την ταυτοποίηση

Οι κωδικοί πρόσβασης, οι ερωτήσεις
ασφαλείας, ακόμη και οι αριθμοί καρτών
χρησιμοποιούνται εδώ και χρόνια για την
ταυτοποίηση των καταναλωτών, όμως οι
απατεώνες εκμεταλλεύτηκαν την κατά-
σταση. Τώρα αυτό αλλάζει και η ταυτο-
ποίηση των χρηστών θα βασίζεται όλο
και περισσότερο σε διαπιστευτήρια υψη-
λής ασφάλειας. Δηλαδή, το πρόσωπό
σας, τα δακτυλικά σας αποτυπώματα ή
άλλα βιομετρικά στοιχεία. Αυτή η αλλαγή
θα ενισχύσει την ασφάλεια και την ευκο-
λία, μειώνοντας την εξάρτηση από τα πα-
ραδοσιακά PIN και τους κωδικούς πρό-
σβασης.

Η τοποθέτηση των βιομετρικών στοι-
χείων στο επίκεντρο της ταυτοποίησης

πληρωμών βοηθά να γίνει ολόκληρη η
αλυσίδα πιο άνετη και ασφαλής βάζοντας
τους χρήστες στο επίκεντρο.

Η Σέβι Βασίλιεβα, γενική διευθύντρια
της Visa για Ελλάδα, Κύπρο, Μάλτα και
Ισραήλ, δήλωσε σχετικά: «Οι πληρωμές
εξελίσσονται συνεχώς για να προσφέ-
ρουν ευκολία, διαφάνεια και εμπιστοσύ-
νη. Από τον ασφαλή βιομετρικό έλεγχο
ταυτότητας έως τις άμεσες και απρόσκο-
πτες συναλλαγές σε όλο τον κόσμο, κάθε
καινοτομία είναι ένα βήμα προς τα εμ-
πρός για την ικανοποίηση των απαιτήσε-
ων όλων όσοι πληρώνουν και πληρώνον-
ται».

3. Οι πληρωμές σε πραγματικό
χρόνο ενισχύονται

Το 2025 η δυναμική των πληρωμών σε
πραγματικό χρόνο θα επηρεαστεί από
εξελίξεις στις μεγαλύτερες οικονομίες
του κόσμου. Στην Ευρώπη το Σχέδιο Άμε-
σης Μεταφοράς Πιστώσεων Ενιαίου Χώ-
ρου Πληρωμών σε Ευρώ (SEPA) θα υιο-
θετηθεί ευρέως, διευκολύνοντας τις
άμεσες συναλλαγές σε ευρώ διασυνο-
ριακά εντός της ΕΕ.

Όμως, οι προκλήσεις παραμένουν. Οι
κυβερνήσεις αντιμετωπίζουν συνεχώς
ζητήματα με απάτες, θέματα ασφαλείας
και ανησυχίες για τη διαθεσιμότητα και
έλλειψη διασυνοριακών δυνατοτήτων
συναλλάγματος. Το θέμα λοιπόν είναι να
βρεθεί η χρυσή τομή ανάμεσα στην εξι-
σορρόπηση της καινοτομίας και τα μέτρα
προστασίας.

4. Πληρωμές από λογαριασμό
σε λογαριασμό εξορθολογίζονται

Οι πληρωμές με κάρτα προσφέρουν
ασφάλεια και προστασία σε πραγματικό
χρόνο, έχουν γίνει δημοφιλείς και διαδε-
δομένες στους καταναλωτές, όμως έχουν
γίνει αρκετά δημοφιλείς και στους απα-
τεώνες. Για τον λόγο αυτόν εμφανίζονται
συνεχώς νέα εργαλεία για τον μετριασμό
της απάτης στα δίκτυα πληρωμών σε
πραγματικό χρόνο.

Όλο και περισσότερο οι λύσεις πληρω-
μών ενσωματώνονται και η σωστή εφαρ-
μογή αποφέρει πολλαπλά οφέλη: οι πά-
ροχοι κερδίζουν από διανομή χαμηλού
κόστους, οι διανομείς ενισχύουν την
αφοσίωση στην πλατφόρμα και οι τελικοί

χρήστες λαμβάνουν συγκεκριμένες χρη-
ματοοικονομικές υπηρεσίες σε ένα μέ-
ρος.

5. Οι διασυνοριακές πληρωμές 
ταξιδεύουν γρήγορα

Ιστορικά η διασυνοριακή κίνηση χρή-
ματος αφορούσε το B2B και η διαχείρισή
του γινόταν κυρίως από παραδοσιακές
τράπεζες. Αλλά η παγκοσμιοποίηση και
το παγκόσμιο εμπόριο έχουν αλλάξει τα
πράγματα. Καθώς οι καταναλωτές και οι
μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις καλούν-
ται όλο και περισσότερο να στέλνουν
χρήματα από άτομο σε άτομο σε όλο τον
κόσμο, οι ελλείψεις στην αγορά γίνονται
πιο εμφανείς.

Αυτό που χρειάζεται τώρα είναι η εμ-
φάνιση παγκόσμιων δικτύων πληρωμών
σε πραγματικό χρόνο με μηχανισμούς
που λειτουργούν σε πολλαπλά νομίσματα
και όχι απομονωμένα, εγχώρια δίκτυα
που δεν μπορούν να συνομιλήσουν μετα-
ξύ τους. 

Πιο αποτελεσματικές και οικονομικά
αποδοτικές λύσεις διασυνοριακών πλη-
ρωμών θα επιτρέψουν στις επιχειρήσεις
και στους καταναλωτές το να πραγματο-
ποιούν διασυνοριακές συναλλαγές χωρίς
τις παραδοσιακές καθυστερήσεις και
χρεώσεις, ενώ θα απλοποιήσουν τις με-
τατροπές νομισμάτων και τη συμμόρφω-
ση με τους τοπικούς κανονισμούς.Ο
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O μετασχηματισμός προς γρήγορες και ασφαλείς συναλλαγές
εγκαινιάζει μια νέα εποχή στο εμπόριο και την καθημερινότητα

από την Τεχνητή Νοημοσύνη σε πραγματικό χρόνο

Πέντε αλλαγές στις ψηφιακές
πληρωμές το 2025

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Ο
τουριστικός χάρτης της χώρας
αλλάζει και διευρύνεται καθώς
οι στοχευμένες ενέργειες της

Πολιτείας στην κατεύθυνση της επιμή-
κυνσης της σεζόν έπιασαν τόπο,
γεγονός που επιβεβαιώνεται και
από τα στοιχεία που ανακοίνωσε
η Τράπεζα της Ελλάδος (ΤτΕ)
αναφορικά με τις αυξημένες τα-
ξιδιωτικές εισπράξεις του Οκτω-
βρίου, απόρροια της αύξησης των
εισερχόμενων τουριστών εκτός
της κλασικής τουριστικής περιό-
δου. Πρακτικά και σε απόλυτους αριθ-
μούς η εισερχόμενη ταξιδιωτική κίνηση
τον Οκτώβριο του 2024 διαμορφώθηκε
στους 3.414.100 ταξιδιώτες, αυξημένη
κατά 8,6% σε σύγκριση με τον αντίστοιχο
μήνα του 2023. Ειδικότερα, η ταξιδιωτι-
κή κίνηση μέσω αεροδρομίων αυξήθη-
κε κατά 9,5% έναντι του Οκτωβρίου του
2023 και μέσω οδικών συνοριακών
σταθμών κατά 4,5%.

Αυξημένα ποσοστά εισερχόμενων
τουριστών κατέγραψε και ο Νοέμβριος,
με χαρακτηριστικό παράδειγμα τον Διε-
θνή Αερολιμένα της Αθήνας, στον οποίο
συνολικά διακινήθηκαν 2.150.116 επι-
βάτες, όταν τον αντίστοιχο μήνα του
2023 είχαν διακινηθεί 1.897.760 τουρί-
στες περισσότεροι σε ποσοστό 13,3%.

Από τους Γερμανούς
τα περισσότερα λεφτά

Οι ταξιδιωτικές εισπράξεις τον Οκτώ-

βριο, όπως αναφέραμε, κατέγραψαν
αύξηση κατά 19,7% σε σύγκριση με τον
αντίστοιχο μήνα του 2023. Αναλυτικότε-
ρα, αύξηση κατά 14,2% κατέγραψαν οι

εισπράξεις από κατοίκους των
χωρών της ΕΕ, οι οποίες διαμορ-
φώθηκαν στα 1.073,3 εκατ. ευρώ
έναντι 939,5 εκατ. ευρώ τον αντί-
στοιχο μήνα του 2023, ενώ οι ει-
σπράξεις από κατοίκους των λοι-

πών χωρών σημείωσαν αύξηση
κατά 28,4%, καθώς τον Οκτώβριο
διαμορφώθηκαν στα 883,2 εκατ.

ευρώ έναντι 688 εκατ. ευρώ τον Οκτώ-
βριο του 2023.

Όσον αφορά τις σημαντικότερες χώ-
ρες προέλευσης ταξιδιωτών από τη ζώ-
νη του ευρώ, οι εισπράξεις από τη Γερ-
μανία παρουσίασαν άνοδο κατά 6,1% και
διαμορφώθηκαν στα 463,6 εκατ. ευρώ,
ενώ οι εισπράξεις από τη Γαλλία αυξή-
θηκαν κατά 19,4% και διαμορφώθηκαν
στα 115 εκατ. ευρώ. Άνοδο κατά 26% πα-
ρουσίασαν και οι εισπράξεις από την
Ιταλία, οι οποίες διαμορφώθηκαν στα
59,3 εκατ. ευρώ. Από τις λοιπές χώρες
αύξηση κατά 10,4% σημείωσαν οι ει-
σπράξεις από το Ηνωμένο Βασίλειο, οι

οποίες διαμορφώθηκαν στα 330,7 εκατ.
ευρώ, ενώ οι εισπράξεις από τις ΗΠΑ
εμφάνισαν άνοδο κατά 49,9% και δια-
μορφώθηκαν στα 163 εκατ. ευρώ. Τέ-
λος, αυξημένες κατά 40,2% ήταν οι ει-
σπράξεις από τη Ρωσία, οι οποίες δια-
μορφώθηκαν στα 2,5 εκατ. ευρώ.

Υψηλές επιδόσεις και 
στην off season περίοδο

Προς την ίδια κατεύθυνση οδεύει
και ο κλάδος των βραχυχρόνιων μι-
σθώσεων, με τα στοιχεία από Αirbnb
και VRBO να αναφέρουν πως η Ελλά-
δα, μαζί με άλλους προορισμούς, κυ-
ρίως στα νότια της ηπείρου, καταγρά-
φει υψηλές επιδόσεις στο σύνολο του
2024. Η αύξηση δεν αφορά μόνο τους
μήνες αιχμής, όπως είναι οι Ιούνιος,
Ιούλιος και Αύγουστος, αλλά και οι off
season μήνες, όπως είναι οι Σεπτέμ-
βριος, Οκτώβριος και ο Νοέμβριος, με
διψήφιο ποσοστό στο 20,1%. Σύμφωνα
με την AirDNA, η τάση με περισσότερα
ταξίδια στην περίοδο εκτός αιχμής
έπαιξε καθοριστικό ρόλο φέτος στην
αύξηση της ζήτησης και μάλιστα σε δι-
ψήφιο ποσοστό στις 20 μεγαλύτερες

αγορές βραχυχρόνιας μίσθωσης στην
Ευρώπη αυτό το φθινόπωρο. H Ελλάδα
βρίσκεται στην 6η θέση της κατάταξης
στο σύνολο των 20 δημοφιλέστερων
χωρών ως προς τις αγορές με το μεγα-
λύτερο ποσοστό ανόδου σε σύγκριση
με πέρυσι. Και από τα στοιχεία από το
Ινστιτούτο του Συνδέσμου Ελληνικών
Τουριστικών Επιχειρήσεων (ΙΝΣΕΤΕ)
το δίμηνο Οκτωβρίου - Νοεμβρίου κα-
ταγράφηκε αύξηση στις πληρότητες
στα καταλύματα βραχυχρόνιας μίσθω-
σης, παρά το γεγονός της σημαντικής
αύξησης της προσφοράς. Όπως χαρα-
κτηριστικά αναφέρει, τον Νοέμβριο
του 2024 ο αριθμός των κλινών στην
αγορά της οικονομίας του διαμοιρα-
σμού ήταν στις 920.000 πανελλαδικά,
παραμένοντας υψηλότερος κατά επι-
πλέον 90.000 κλίνες σε σύγκριση με
τον Νοέμβριο του 2023, τότε που οι
κλίνες ήταν στις 830.000.

Οι οικονομικοί αναλυτές επικεντρώ-
νουν την προσοχή τους στις σύγχρονες
προκλήσεις της εποχής, οι οποίες είναι
πολύ πιθανό να φανούν και το 2025.
Ανησυχούν μήπως οι ασυνήθιστες για
την εποχή υψηλές θερμοκρασίες, ένα
φαινόμενο που παρατηρήθηκε σε πολ-
λές περιοχές της Μεσογείου, μπορεί να
μετατοπίσει τις ροές των τουριστών σε
προορισμούς στη διάρκεια του καλο-
καιριού με πιο ευχάριστες θερμοκρα-
σίες, όπως είναι η Κροατία και η Μάλτα,
αντί της Ελλάδας.

Τουρισμός 365 μέρες στην Ελλάδα

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Tι αναφέρουν τα στοιχεία της ΤτΕ για τις περισσότερες 
κατά 19,7% ταξιδιωτικές εισπράξεις του Οκτωβρίου 

του 2024, απόρροια των αυξημένων κατά 8,6% επισκεπτών
σε σχέση με τον αντίστοιχο μήνα του 2023



Χ
ρονιά-σταθμός για την ανάπτυξη
μεγάλων ενεργειακών έργων σε
τρεις βασικούς πυλώνες, όπως τα

υπεράκτια αιολικά πάρκα, η διαχείριση
έργων δέσμευσης και αποθήκευσης διο-
ξειδίου του άνθρακα αλλά και οι υδρογο-
νάνθρακες, αναμένεται να είναι το 2025.

Τον δρόμο για τα μεγά-
λα έργα δέσμευσης και
αποθήκευσης διοξειδίου
του άνθρακα στην Ελλά-
δα άνοιξε το «πράσινο
φως» που άναψε η Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή στα
τέλη Οκτωβρίου για κρα-
τική ενίσχυση ύψους 150

εκατ. ευρώ στο έργο της υπόγειας απο-
θήκης CO2 στον Πρίνο, στο πλαίσιο του
μηχανισμού ανάκαμψης και ανθεκτικό-
τητας. Ένα έργο το οποίο τρέχει η En-
ergean μέσω της θυγατρικής της En-
Earth και το οποίο έχει ενταχθεί στον κα-
τάλογο των Έργων Κοινού Ενδιαφέρον-
τος της ΕΕ.

Η χρηματοδότηση αυτή υποστηρίζει
την πρώτη φάση του έργου για την κατα-
σκευή αποθήκης δυναμικότητας 1 εκατ.
τόνων διοξειδίου του άνθρακα ετησίως.
Σε δεύτερη φάση προβλέπεται η επέκτα-
ση της δυναμικότητας σε 3 εκατ. τόνους
ετησίως. Στην υπόγεια αποθήκη θα διο-
χετεύεται διοξείδιο του άνθρακα που εκ-
πέμπουν μεγάλες βιομηχανίες στην Ελ-
λάδα και στην ευρύτερη περιοχή.

Οριστικοποιείται
το ρυθμιστικό πλαίσιο

Παράλληλα, μέσα στο έτος αναμένεται
από το υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας να οριστικοποιηθεί το ρυθμι-
στικό πλαίσιο για την αποθήκευση διοξει-
δίου του άνθρακα. Άλλωστε, τα έργα δέ-

σμευσης και αποθήκευσης CO2 (Carbon
Capture and Storage - CCS) αποτελούν
μεγάλο στοίχημα τόσο για την Ελλάδα -
για αυτό και οι συζητήσεις σε διεθνές
επίπεδο για επενδύσεις στον τομέα αυτό-
όσο και για την Ευρώπη συνολικά, με την
Ευρωπαϊκή Ένωση να έχει θέσει φιλόδο-

ξους στόχους.
Το 2025 θα είναι καθοριστικό για τις

επενδύσεις στον τομέα των υπεράκτιων
αιολικών πάρκων, αφού αναμένεται να
μπουν τα θεμέλια για το Εθνικό Πρόγραμ-
μα Ανάπτυξής τους, αρχής γενομένης
από την Κοινή Υπουργική Απόφαση, η

οποία θα ορίζει τις τελικές περιοχές για
την εγκατάσταση των πάρκων. Ανάμεσα
στις περιοχές αυτές αναμένεται να είναι,
μεταξύ άλλων, η Κρήτη, η Ρόδος, η Εύ-
βοια και η Γυάρος.

Διαγωνισμοί για ανεμολογικές
και βυθομετρικές μελέτες

Το επόμενο διάστημα αναμένεται να
συσταθεί το σχήμα ειδικού σκοπού SPV,
το οποίο θα προκηρύξει τους διαγωνι-
σμούς των ανεμολογικών και βυθομετρι-
κών μελετών για να ακολουθήσει η ανά-
θεση στις εταιρείες που θα τις «τρέξουν».
Η έναρξη συλλογής των πρώτων δεδομέ-
νων εκτιμάται ότι θα ξεκινήσει στα μέσα
με τέλη του 2025 ώστε να υπάρξει αρκε-
τός χρόνος για την ολοκλήρωση των με-
λετών και μέσα στο 2027 να προκηρυχθεί
ο διαγωνισμός για τα πρώτα πλωτά αιολι-
κά στην Ελλάδα. ΕΔΕΥΕΠ και υπουργείο
Περιβάλλοντος και Ενέργειας προετοι-
μάζουν το έδαφος ώστε το εγχείρημα να
συγκεντρώσει επενδυτικό ενδιαφέρον, το
οποίο είναι ήδη μεγάλο.

Μέχρι την άνοιξη του 2025 ο αμερικα-
νικός πετρελαϊκός «κολοσσός» Exxon-
Mobil αναμένεται να αποφασίσει αν θα
πραγματοποιήσει την πρώτη ερευνητική
γεώτρηση στο ένα από τα δύο θαλάσσια
μπλοκ της Κρήτης, ειδικότερα στο μπλοκ
«Νοτιοδυτικά της Κρήτης». Σε περίπτωση
θετικής ανταπόκρισης, τα πρώτα τρυπά-
νια αναμένεται να τα δούμε μέσα στο
2026. Η πρόσφατη εκτίμηση της Ελληνι-
κής Εταιρείας Υδρογονανθράκων
(ΕΔΕΥΕΠ) για τις περιοχές που διεξάγον-
ται έρευνες δείχνει ότι υπάρχουν 24 τρισ.
κυβικά πόδια ή 680 δισ. κυβικά μέτρα
φυσικού αερίου, γεγονός που, εφόσον
επαληθευτεί, υπερκαλύπτει τη ζήτηση
της Ελλάδας σε φυσικό αέριο και την κα-
θιστά εξαγωγική χώρα.
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Ισχυρό δείχνει να είναι το επενδυτικό ενδια-
φέρον για τις standalone μπαταρίες, εν αναμονή
-πιθανότατα την ερχόμενη εβδομάδα- της πρό-
σκλησης του υπουργείου Περιβάλλοντος και
Ενέργειας. Εκτιμάται ότι το εγχείρημα μπορεί να
ενεργοποιήσει κεφάλαια ακόμη και 1 δισ. ευρώ.
Δεν είναι τυχαία άλλωστε η κίνηση του αρμόδιου
υπουργείου να ανεβάσει την ισχύ σε 2 GW έναντι
του αρχικού 1,5 GW. Είναι η πρώτη προσπάθεια
ενεργειακών έργων που δεν συνοδεύεται από
κάποιου είδους στήριξη, ενίσχυση ή επιδότηση,
ωστόσο στα μπόνους είναι όσα επενδυτικά σχέ-
δια καταθέσουν υψηλές εγγυητικές επιστολές,
καθώς και ότι θα καταφέρουν να ηλεκτρίσουν τα έργα
εντός των επόμενων 18 μηνών - αυτά θα λάβουν ταχύ-

τερη αδειοδότηση.
Σε ό,τι αφορά τα συνολικά έργα 2 GW, η πλειονότητά

τους, συνολικά το 1,5 GW, επιμερίζεται στις μπα-
ταρίες που θα συνδεθούν με το δίκτυο του ΑΔ-
ΜΗΕ και τα υπόλοιπα 500-600 MW αφορούν το
δίκτυο του ΔΕΔΔΗΕ. Παράλληλα, θα υπάρχουν
χωροταξικά κριτήρια ώστε να δοθεί προτεραι-
ότητα σε έργα που αφορούν περιοχές με υπερ-
προσφορά πράσινης παραγωγής και πραγματι-
κά τα έχει ανάγκη το σύστημα. Έτσι, για το 1,5
GW, το οποίο θα κατανεμηθεί ανά γεωγραφική
περιφέρεια, θα συνυπολογίζεται και η εγκατε-
στημένη ισχύς σε φωτοβολταϊκά προκειμένου
να επιτυγχάνεται η μέγιστη δυνατή αποθήκευση
κατά τις μεσημεριανές ώρες, οπότε και παρου-

σιάζεται υπερπαραγωγή πράσινης ενέργειας και η
οποία δεν είναι δυνατό να απορροφηθεί.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Μπαταρίες αποθήκευσης: Ισχυρό ενδιαφέρον για επενδύσεις από την αγορά

Οι τρεις βασικοί
πυλώνες ανάπτυξης

μεγάλων ενεργειακών
έργων το 2025

Στις ράγες... επενδύσεις σε έργα αποθήκευσης CO2,
υπεράκτια αιολικά πάρκα και υδρογονάνθρακες



E
να από τα πλέον ισχυρά επιχειρηματικά
success stories του 2024 αναμένεται να
είναι ο Όμιλος Fourlis, ο οποίος συνδυά-

ζει ενίσχυση του τζίρου και συνεχή επέκταση με
νέες επενδύσεις και deals.

Η εντυπωσιακή καλυτέρευση της εικόνας του
ομίλου οφείλεται στη βελτίωση του μεικτού κέρ-
δους, στον έλεγχο των λειτουργικών δαπανών
και στη λειτουργική αποδοτικότητα. Ειδικότερα,
από τις οικονομικές καταστάσεις εννεάμηνου
προκύπτουν τα εξής: 

1. Τα έσοδα του ομίλου διαμορφώθηκαν στα
407,6 εκατ. ευρώ, σημειώνοντας αύξηση 4,6% σε
σχέση με το αντίστοιχο εννεάμηνο του 2023, ενώ

οι λιανικές πωλήσεις έφτασαν τα 390
εκατ. ευρώ, παρουσιάζοντας αύξηση
2,6%. Τα συνολικά έσοδα της Trade Es-
tates αυξήθηκαν κατά 65,6%, φτάνοντας
τα 30,3 εκατ. ευρώ, λόγω υψηλότερης επισκεψιμότητας
στα εμπορικά πάρκα της εταιρείας.

2. Τα καθαρά κέρδη εκτοξεύτηκαν σε 17,1 εκατ. ευρώ
έναντι 5,9 εκατ. ευρώ στο εννεάμηνο του 2023. 

3. Τα λειτουργικά κέρδη προ τόκων, φόρων και απο-
σβέσεων σημείωσαν αύξηση κατά 40,9%, φτάνοντας τα

44,4 εκατ. ευρώ, έναντι 31,5 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του 2023,
με το περιθώριο EBITDA στο 10,9% από 8,1%.

4. Τα ενοποιημένα κέρδη προ φόρων και τόκων σημείωσαν
εντυπωσιακή αύξηση κατά 74,4% και ανήλθαν στα 37,5 εκατ. ευ-
ρώ, έναντι 21,5 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του 2023. 

5. Τα λειτουργικά κέρδη (EBITDΑ) από τη λιανική του ομίλου
ανήλθαν σε 27,9 εκατ. ευρώ το εννεάμηνο του 2024, έναντι 22,6
εκατ. ευρώ το αντίστοιχο διάστημα του 2023, ενώ το περιθώριο
ήταν αυξημένο στο 7,1% από 5,9% την αντίστοιχη περσινή περίοδο.

6. Η λιανική του ομίλου παρουσίασε βελτίωση μεικτού κέρ-
δους στο 46,2% το εννεάμηνο του 2024 από 44,4% το εννεάμηνο
του 2023.

7. Τα κεφάλαια από λειτουργικές δραστηριότητες αυξήθη-
καν κατά 65,1% και διαμορφώθηκαν στα 10,7 εκατ. ευρώ έναντι
6,5 εκατ. ευρώ το αντίστοιχο εννεάμηνο του 2023. 

Στρατηγικό πλάνο
Η διοίκηση της Fourlis είναι επικεντρωμένη στην υλοποίηση

του στρατηγικού σχεδίου της, το οποίο επιβεβαιώνει τις προ-
βλέψεις της για την περσινή χρονιά. 

Ο όμιλος σημείωσε σημαντική πρόοδο με το σχέδιο βελτιστο-
ποίησης και επέκτασης του δικτύου καταστημάτων ΙΚΕΑ, ενώ
στις 30 του περασμένου Οκτωβρίου άνοιξε το νέο κατάστημα
στην Πάτρα, που βρίσκεται στο εμπορικό πάρκο Top Parks Πά-
τρας της Trade Estates. Με συνολική έκταση 7.200 τετραγωνι-
κών μέτρων, είναι το έκτο μεγάλο κατάστημα ΙΚΕΑ στην Ελλάδα,
προσφέροντας στους πελάτες της Πάτρας και της Πελοποννή-
σου πλήρη πρόσβαση στη μοναδική εμπειρία ΙΚΕΑ.

Μετά το κατάστημα της Πάτρας, αναπτύσσονται δύο

επιπλέον καταστήματα, ένα στο Ηρά-
κλειο, προγραμματισμένο για τα μέσα
του 2025, και ένα στο Ελληνικό, προ-
γραμματισμένο για το 2027. Το ευέλικτο
μοντέλο επέκτασης της ΙΚΕΑ περιλαμ-
βάνει, επίσης, καταστήματα «νέας γε-
νιάς» περίπου 2.000 τετραγωνικών μέ-
τρων, τοποθετημένα κοντά στα κέντρα
των πόλεων για να προσφέρουν ευκολία
και πλήρη πρόσβαση στην γκάμα προ-
ϊόντων της ΙΚΕΑ σε αστικές περιοχές.

Επιπλέον, η διοίκηση ολοκλήρωσε τη βελ-
τιστοποίηση του υπάρχοντος δικτύου της
ΙΚΕΑ στο Εμπορικό Πάρκο Αεροδρομίου με
το άνοιγμα ενός καταστήματος Πλαίσιο μέσα
στο ανακαινισμένο πάρκο ΑΙΑ, δίπλα στο
αναδιαμορφωμένο κατάστημα ΙΚΕΑ και τα
καταστήματα Intersport και Holland & Bar-

rett που άνοιξαν πρόσφατα. Η στρατηγική τοποθέτηση των
εμπορικών σημάτων του Ομίλου Fourlis (ΙΚΕΑ, Intersport
και Holland & Barrett) δίπλα στο κατάστημα Πλαίσιο δημι-
ουργεί ευκαιρίες για συνδυαστικές εμπειρίες αγορών, αυξά-
νοντας την επισκεψιμότητα και ενισχύοντας τη δέσμευση
των καταναλωτών σε ένα ενιαίο, φιλικό προς τον καταναλωτή
περιβάλλον.

Ο όμιλος βρίσκεται σε φάση προετοιμασίας της Sports-
wear οργάνωσής του, η οποία θα υποστηρίξει τη στρατηγική
επέκτασης στη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ταυτόχρονα, ανοί-
γει τρία νέα καταστήματα Foot Locker στη Βουλγαρία, τα
πρώτα καταστήματα Foot Locker στη χώρα σε κορυφαίες
εμπορικές τοποθεσίες, όπως το The Mall Sofia, το Grand
Mall Varna και το Galleria Burgas. Από την άλλη, η Intersport
συνεχίζει την επέκταση του δικτύου καταστημάτων της με
επίκεντρο τις χώρες του εξωτερικού. Μέχρι στιγμής έχουν
προστεθεί επτά νέα καταστήματα (δύο στην Ελλάδα, τέσσερα
στη Ρουμανία και ένα στη Βουλγαρία). Σημειώνεται ότι μέσα
στο 2024 άνοιξαν τέσσερα νέα καταστήματα Holland & Bar-
rett, ενώ εξετάζονται και νέες συνεργασίες. 

Από την άλλη, το έργο για την κατασκευή του νέου Διε-
θνούς Κέντρου Διανομής της Interlkea προχωρά σύμφωνα
με το πλάνο, με την Trade Logistics να προετοιμάζεται για τη
λειτουργική διαχείριση του νέου αυτού DC εντός του 2025.
Τέλος, η διοίκηση επιβεβαίωσε την πρόθεσή της να μειώσει
το ποσοστό του ομίλου στην Trade Estates κάτω του 50%.Ο
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Τα εντυπωσιακά κέρδη, 
οι αυξημένες πωλήσεις και τα μεγάλα

πρότζεκτ - Πού οφείλεται 
η βελτίωση της εικόνας του ομίλου

Τα… μυστικά
της «απογείωσης»

των μεγεθών 
της Fourlis



Ο
Μανούσος Μανουσάκης ανέλαβε τα καθήκοντα
του προέδρου και διευθύνοντος συμβούλου στον
Ανεξάρτητο Διαχειριστή Μεταφοράς Ηλεκτρικής

Ενέργειας (ΑΔΜΗΕ) τον Ιούνιο του 2017, κι όμως από τότε
η χώρα έχει αλλάξει δύο πρωθυπουργούς και αρκετούς
υπουργούς Ενέργειας. Ήδη δε η θητεία του παρατάθηκε
μέχρι το 2028, άρα θα βρίσκεται στη θέση του και μετά τις
επόμενες εκλογές. Έτσι ο κ. Μανουσάκης, ενώ έχει ανα-
δειχθεί ήδη σε έναν από τους μακροβιότερους μάνατζερ
στον ευρύτερο δημόσιο τομέα, αν ολοκληρώσει την πα-
ρουσία του στον ΑΔΜΗΕ με το τέλος της θητείας που ήδη
άρχισε, θα έχει παραμείνει στη θέση του περισσότερο από
οποιονδήποτε συμπληρώνοντας 11 συναπτά έτη διοίκησης

σε δημόσιο οργανισμό.

Η εντυπωσιακή πορεία
Οι λόγοι που τον έχουν φέρει στο τιμόνι ενός από

τους νεότερους οργανισμούς του Δημοσίου δεν εί-
ναι λίγοι. Ο ΑΔΜΗΕ δημιουργήθηκε μόλις το 2011,
μέσα στο πλαίσιο των αλλαγών που έφεραν τα μνη-
μόνια, προκειμένου να απελευθερωθεί (σωστά αυ-
τήν τη φορά) η αγορά ηλεκτρικής ενέργειας, παίρ-

νοντας στην ουσία από τη ΔΕΗ το τμήμα της παραγωγής
και μεταφοράς του ρεύματος.

Μέχρι τότε ο Μανούσος Μανουσάκης είχε να επιδεί-
ξει ένα πλούσιο βιογραφικό. Ήταν διευθυντής και νόμι-
μος εκπρόσωπος των ανώνυμων εταιρειών ειδικού
σκοπού OTE Rural North και OTE Rural South. Πρόκει-
ται για θυγατρικές εταιρείες του Ομίλου ΟΤΕ με αντικεί-
μενο την παροχή τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών στη
χονδρική αγορά. Στο παρελθόν είχε διατελέσει μέλος
του ΔΣ της εταιρείας και έχει εργαστεί σε διοικητικές
θέσεις στον όμιλο.

Το 2015 διετέλεσε γενικός γραμματέας του υπουργείου
Οικονομίας, Υποδομών, Ναυτιλίας και Τουρισμού και πα-
ράλληλα ήταν μέλος του ΔΣ της Black Sea Trade & Devel-
opment Bank. Λίγο νωρίτερα, από το 2012 έως το 2014,
ήταν επιστημονικός συνεργάτης στη Βουλή των Ελλήνων

για θέματα του υπουργείου Ανάπτυξης. Επίσης, έχει δια-
τελέσει σύμβουλος σε τηλεπικοινωνιακά έργα για δημόσι-
ους και ιδιωτικούς φορείς, μεταξύ των οποίων είναι η
ΔΕΗ, η Αττική Οδός και το Πανεπιστήμιο Ιονίων Νήσων,
ενώ παρείχε συμβουλευτικές υπηρεσίες στην Αττικές Τη-
λεπικοινωνίες ΑΕ για την ανάπτυξη δικτύου οπτικών ινών
και τηλεπικοινωνιακών υπηρεσιών.

Εξίσου σημαντικές με την πορεία του είναι και οι σπου-
δές του, καθώς είναι διδάκτωρ, διπλωματούχος Ηλεκτρο-
λόγος Μηχανικός και Μηχανικός Υπολογιστών από το
Εθνικό Μετσόβιο Πολυτεχνείο.

Την περίοδο 2005-2006 εργάστηκε ως λέκτορας στο
Πανεπιστήμιο Πειραιώς και την περίοδο 2007-2010 δίδα-
σκε σε σεμινάρια της OTE Academy. Συμμετείχε στη σχε-
δίαση βραβευμένου από το Metro Ethernet Forum μητρο-
πολιτικού δικτύου Ethernet, καθώς και σε ευρωπαϊκά και
ελληνικά ερευνητικά προγράμματα, ενώ έχει δημοσιεύσει
επιστημονικές εργασίες στο Journal of Lightwave Tech-
nology.

Στον ΑΔΜΗΕ
Η δημιουργία του ΑΔΜΗΕ συνέπεσε με τη γενικότερη

ανάδειξη της ανάγκης για πράσινη μετάβαση και άρα την
περαιτέρω ανάδειξη του ηλεκτρικού ρεύματος και των δι-
κτύων που το εξυπηρετούν ως της καθαρής ενέργειας που
χρειάζεται ο πλανήτης. Ταυτόχρονα ήταν ξεκάθαρο ότι το
ρεύμα ως «αγαθό» έπρεπε να χαρακτηρίζεται από την
ασφάλεια στη μεταφορά του, αλλά και την απρόσκοπτη
παροχή του, χαρακτηριστικά που έγιναν ακόμη πιο σημαν-

τικά μόλις ξέσπασε ο πόλεμος στην Ουκρανία, ο οποίος
εξακολουθεί να δημιουργεί ενεργειακές αναταράξεις σε
όλη την περιοχή ακόμη και τώρα.

Σήμερα ο ΑΔΜΗΕ «τρέχει» ένα ευρύ επενδυτικό πρό-
γραμμα, ύψους 5 δισ. ευρώ, με ορίζοντα το 2030 και απα-
σχολεί περισσότερους από 1.600 εργαζόμενους, διαθέτει
21 κέντρα υπερυψηλής τάσης και ατενίζει το μέλλον με
πάρα πολλή αισιοδοξία.

Ο χώρος της ενέργειας πάντως είναι ένας δύσκολος
κλάδος, με σημαντικά και μεγάλα συμφέροντα να ενεργο-
ποιούνται σε αυτόν, με αποτέλεσμα ο Μανούσος Μανου-
σάκης να έχει βρεθεί αρκετές φορές στο επίκεντρο της
κριτικής. Δύο τέτοιες περιπτώσεις ήταν η διασύνδεση της
Κρήτης με την Αττική (σε συνέχεια της διασύνδεσης με την
Πελοπόννησο), ένα έργο που συνέπεσε με την ενεργειακή
κρίση, γεγονός που δυσκόλεψε την έγκαιρη υλοποίησή
του και έτσι η εμπορική λειτουργία του υποθαλάσσιου κα-
λωδίου έχει πλέον μετατεθεί για φέτος.

Το έργο στο οποίο ο Μανούσος Μανουσάκης βρέθηκε
ανάμεσα στις κρατικές συμπληγάδες Ελλάδας και Κύπρου
ήταν η διασύνδεση της μεγαλονήσου με τη χώρα μας και
στη συνέχεια με το Ισραήλ, σε ένα έργο που ονομάστηκε
Great Sea Interconnector. Από την πρώτη στιγμή ο Κρητι-
κός μάνατζερ είχε ξεκαθαρίσει ότι το έργο δεν θα ήταν
εφικτό αν οι Κύπριοι καταναλωτές δεν κατέβαλλαν μέσω
των λογαριασμών ρεύματος συνεισφορά στη διάρκεια κα-
τασκευής, κάτι στο οποίο αντιδρούσε η κυβέρνηση της
Κύπρου, ζητώντας η πληρωμή να ξεκινήσει μόλις το έργο
θα γινόταν λειτουργικό. Τελικά αποδείχτηκε ότι ο μάνα-
τζερ του ΑΔΜΗΕ είχε δίκιο και μετά από συζητήσεις επί
συζητήσεων το έργο προχώρησε.

Όπως ανέφερε ο κύριος Μανουσάκης, «ο Great Sea In-
terconnector θα συνδέσει την Κύπρο με το ευρωπαϊκό δί-
κτυο για πρώτη φορά, επιταχύνοντας την ενεργειακή της
μετάβαση και παρέχοντας σημαντικά οφέλη για τους κα-
ταναλωτές και τις επιχειρήσεις. Επίσης, ενισχύει τον ρόλο
της Ελλάδας ως ενεργειακού κόμβου, διευκολύνοντας τη
μεταφορά καθαρής ενέργειας διασυνοριακά».
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Από γενικός γραμματέας επί ΣΥΡΙΖΑ
επικεφαλής στον ΑΔΜΗΕ 

με δύο διαφορετικούς πρωθυπουργούς,
με τη θητεία του ήδη να έχει 
ανανεωθεί μέχρι το 2028

ΜΑΝΟΥΣΟΣ
ΜΑΝΟΥΣΑΚΗΣ

Ο μακροβιότερος μάνατζερ
δημόσιου οργανισμού

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

BofA: Θα συνεχίσουν να
υπεραποδίδουν οι ελληνικές
τράπεζες - Αυξάνει 
τις τιμές-στόχους

Οι ελληνικές τράπεζες θα συνεχίσουν να
εμφανίζουν ανάπτυξη υψηλότερη σε σχέση
με τους ανταγωνιστές τους στην Ευρώπη το
2025, όπως εκτιμά η Bank of America, κα-
θώς η ισχυρή αύξηση των δανείων είναι το
βασικό σημείο που τις διαφοροποιεί. Με την
ευαισθησία του κλάδου στα επιτόκια να έχει
προεξοφληθεί από την αγορά και τις μερι-
σματικές αποδόσεις να είναι από τις καλύτε-
ρες στην περιοχή EEMEA, ο επενδυτικός οί-
κος δίνει σύσταση αγοράς για τη Eurobank,
την Τράπεζα Πειραιώς και την Alpha Bank
και μάλιστα συγκαταλέγει τη Eurobank στα
τραπεζικά top picks του στην κατηγορία
EEMEA για το 2025. Η τιμή-στόχος για τη Eu-
robank τίθεται στα 3,1 ευρώ (περιθώρια ανό-
δου 33%), για την Πειραιώς στα 5,3 ευρώ (28%)
και για την Alpha στα 2,06 ευρώ (21%). Η Bank
of America εκτιμά έπειτα και από τη βελτίω-
ση του guidance κατά την ανακοίνωση των
αποτελεσμάτων του κλάδου για το γ’ τρίμηνο,
ότι τα εξυπηρετούμενα δάνεια των ελληνικών
τραπεζών θα αυξηθούν κατά 7%-10% για το
σύνολο του 2024, λαμβάνοντας ώθηση από τα
μεγάλα επιχειρηματικά projects που χρημα-
τοδοτούνται με κοινοτικά κονδύλια.

«Ουδέτερη» 
η Goldman Sachs για 
το ελληνικό χρηματιστήριο

Η Goldman Sachs στο πρώτο report της για
τις αναδυόμενες αγορές το 2025 διατηρεί τις
εκτιμήσεις της για την Ελλάδα, διατηρώντας
ουδέτερη στάση και την τιμή-στόχο για τον Γε-
νικό Δείκτη στις 1.475 μονάδες ή περιθώριο
πτώσης 2% από τα τρέχοντα επίπεδα. Ο οίκος
προβλέπει μείωση 4% φέτος στα κέρδη ανά
μετοχή των εισηγμένων στον Γενικό Δείκτη
και αύξηση 2% το 2026. Η προσδοκώμενη με-
ρισματική απόδοση του 8% θα ανεβάσει τη συ-
νολική προσδοκώμενη απόδοση του Γενικού
Δείκτη σε όρους δολαρίου στο 5%. Ο
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ΙΑΣτο 98,61% έφτασε το ποσοστό της Hellenic Quality Fo-

ods στη ΒΙΣ Βιομηχανία Συσκευασιών μετά την ολοκλήρω-
ση της δημόσιας πρότασης και θα ασκήσει το δικαίωμα
εξαγοράς (squeeze out) εντός της προβλεπόμενης προθε-
σμίας τριών μηνών. Μετά την ολοκλήρωση της δημόσιας
πρότασης και την άσκηση του δικαιώματος εξαγοράς ο
προτείνων θα κατέχει τις 54.654.600 μετοχές που αντιπρο-
σωπεύουν το 100% του συνολικού καταβεβλημένου μετο-
χικού κεφαλαίου και των δικαιωμάτων ψήφου της εταιρεί-
ας, θα συγκαλέσει Γενική Συνέλευση των μετόχων της
εταιρείας με θέμα τη λήψη απόφασης για τη διαγραφή των
μετοχών της εταιρείας από το ΧΑ, σύμφωνα με το άρθρο 17, παρ. 5 του Ν. 3371/2005, στην οποία ο προτείνων θα ψηφίσει
υπέρ αυτής της απόφασης. Κατόπιν λήψης τής εν λόγω απόφασης από τη Γενική Συνέλευση των μετόχων της εταιρείας, η
εταιρεία θα υποβάλει προς την ΕΚ αίτημα διαγραφής της εταιρείας από το ΧΑ.

Τίτλοι τέλους για τη ΒΙΣ στο Χρηματιστήριο 
- Κάνει squeeze out η Hellenic Quality Foods

Με τη συμμετοχή 500 μαθητών
από όλες τις βαθμίδες εκπαί-
δευσης ολοκληρώθηκε το πρό-
γραμμα «Carbon Farming
Schools» σε 10 σχολεία της Δυ-
τικής Μακεδονίας, της Μεγα-
λόπολης και της Αττικής, με την
υποστήριξη της ΔΕΗ για 2η συ-
νεχή χρονιά. Με στόχο τη βιω-
ματική εκπαίδευση στη βιώσι-
μη γεωργία και διατροφή, η

Open Farm και η ΔΕΗ συ-
νεργάστηκαν για τον σχε-
διασμό και την υλοποίηση
τοπικών δράσεων με θετι-
κό περιβαλλοντικό και κοι-
νωνικό αποτύπωμα που
απαντούν ταυτόχρονα
στους παγκόσμιους και ευ-
ρωπαϊκούς στόχους για τη
μετάβαση σε μοντέλα βιώ-
σιμης ανάπτυξης.

Σ
την υπογραφή της σύμβασης
«Μελέτη, προμήθεια, εγκατά-
σταση, δοκιμές και θέση σε

λειτουργία με το κλειδί στο χέρι
(EPC/turn-key project) Μονάδας Συμ-
παραγωγής Ηλεκτρισμού και Θερμό-
τητας Υψηλής Απόδοσης (ΣΗΘΥΑ) με
μηχανές εσωτερικής καύσης (ΜΕΚ)
φυσικού αερίου, παραγόμενης ωφέλι-
μης θερμικής ισχύος ≥ 65MWth στις
εγκαταστάσεις του ΑΗΣ Καρδιάς»
προχώρησε η Ηλέκτωρ μέσω κοινο-
πρακτικού σχήματος με τη ΔΕΗ την
Τρίτη 7 Ιανουαρίου. Όπως δήλωσε ο
διευθύνων σύμβουλος της Ηλέκτωρ
Νικόλαος Σταθάκης, «το εν λόγω έργο
είναι μεγάλης σημασίας για την περιο-
χή της Δυτικής Μακεδονίας, καθώς θα εξασφαλίσει την
απρόσκοπτη τροφοδοσία του δικτύου τηλεθέρμανσης με
θερμική ενέργεια στη μεταλιγνιτική περίοδο». Ο προϋπο-
λογισμός κατασκευής του έργου ανέρχεται σε περίπου
65,6 εκατ. ευρώ (μη συμπεριλαμβανομένου ΦΠΑ), ενώ η

συμβατική διάρκεια κατασκευής και δοκιμαστικής λει-
τουργίας είναι 22 μήνες από την ημερομηνία υπογραφής
της σύμβασης. Στο συμβατικό αντικείμενο περιλαμβάνε-
ται η μακροχρόνια συντήρηση του κύριου εξοπλισμού
διάρκειας 8 ετών.

Ηλέκτωρ: Προχώρησε σε υπογραφή με 
τη ΔΕΗ για την κατασκευή μονάδας ΣΗΘΥΑ

ΔΕΗ και Open Farm προωθούν τη βιώσιμη γεωργία στους μαθητές
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Μερική ανανέωση 
στη διοίκηση του Δήμου
Ηρακλείου Αττικής

Σε ανανέωση της διοί-
κησης του Δήμου Ηρα-
κλείου Αττικής προχώ-
ρησε ο δήμαρχος Νίκος
Μπάμπαλος, ορίζοντας
νέα πρόσωπα σε θέσεις
αντιδημάρχων και εντεταλμέ-
νων δημοτικών συμβούλων, μετά τη λήξη της ετή-
σιας θητείας του προηγούμενου σχήματος. Τα νέα
πρόσωπα στην ομάδα διοίκησης: Η Ασημίνα Πα-
ναγιωτακοπούλου ως αντιδήμαρχος Παιδείας, Δι-
οικητικής Αναδιάρθρωσης και Οργάνωσης, ο Φώ-
της Φωτόπουλος ως αντιδήμαρχος Καθαριότητας,
Κυκλικής Οικονομίας και Αστικής Πανίδας, ο
Χρήστος Τσουλουχάς ως αντιδήμαρχος Πρασίνου
και Κλιματικής Προστασίας, η Έφη Κανλή ως αν-
τιδήμαρχος Οικονομικών, ο Παναγιώτης Σπηλιό-
πουλος ως αντιδήμαρχος Ειδικών Συνεργείων και
Πολιτικής Προστασίας. Παραμένουν αντιδήμαρ-
χοι ο Ηλίας Μπάρμπας (Τεχνικών Υπηρεσιών, Υπο-
δομών και Βιώσιμης Κινητικότητας), η Αιμιλία Τζί-
βα (Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, Ψηφιακής Πο-
λιτικής, Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων), η Κων-
σταντίνα Γεωργοπούλου (Δημοτικών Βρεφονη-
πιακών Σταθμών και Κέντρων Προστασίας Τρίτης
Ηλικίας), Δέσποινα Αϊβατζίδου (Κοινωνικής Πολι-
τικής, Αλληλεγγύης, Οικογένειας, Πρόνοιας και
Εθελοντισμού).

Δήμος Νίκαιας: Δώρα στα 
με «εισαγγελική παραγγελία»
παιδιά του Παίδων

Το ενδιαφέρον του για τα παιδιά που φιλοξε-
νούνται με εισαγγελική εντολή στα Νοσοκομεία
Παίδων «Αγία Σοφία» και «Αγλαΐα Κυριακού» απο-
δεικνύει έμπρακτα ο Δήμος Νίκαιας-Αγίου Ιωάννη
Ρέντη, σε συνεργασία με την Εθελοντική Ομάδα
Δράσης «Έλα κι εσύ!». Στο πλαίσιο αυτής της δρά-
σης, το Τμήμα Παραδοσιακών Χορών του δήμου
διέθεσε το ποσό των 700 ευρώ για την κάλυψη
αναγκών των εισαγγελικών παιδιών του «Αγλαΐα
Κυριακού». Οι δημοτικές βιβλιοθήκες δώρισαν 80
νέα βιβλία για τα παιδιά του «Αγία Σοφία», εμπλου-
τίζοντας την καθημερινότητά τους με μια δημιουρ-
γική απασχόληση. Επιπλέον, ρούχα, παπούτσια,
παιχνίδια, ακουαρέλες, μαρκαδόροι, πιτζάμες,
εσώρουχα, παντόφλες, γλυκίσματα, ατομικοί χυ-
μοί, μωρομάντιλα, είδη προσωπικής φροντίδας
μοιράστηκαν στα παιδιά που φιλοξενούνται με ει-
σαγγελική εντολή στα δύο νοσοκομεία.

Αύξηση αστυνόμευσης σε Παπάγου-Χολαργό 
ζήτησε ο δήμαρχος

Την ασφάλεια των πολιτών και πε-

ριστατικά βίας μεταξύ ανηλίκων συ-

ζήτησαν ο υπουργός Προστασίας του

Πολίτη Μιχάλης Χρυσοχοΐδης και ο

δήμαρχος Παπάγου-Χολαργού Ηλίας

Αποστολόπουλος, κατά την προς τού-

το συνάντησή τους, που επιδίωξε ο κ. Αποστολόπουλος. Ο δήμαρχος ζήτησε

από τον υπουργό την ενίσχυση του αστυνομικού τμήματος και του τμήματος

ασφάλειας με προσωπικό και την αύξηση των περιπολιών στον δήμο από τις

Ομάδες Πρόληψης-Καταστολής Εγκλήματος (ΟΠΚΕ) καθώς και Δίκυκλης

Αστυνόμευσης (ΔΙΑΣ). Ο υπουργός υποσχέθηκε πως «το επόμενο διάστημα θα

δούμε αύξηση των περιπολιών σε Παπάγου-Χολαργό» καθώς και ότι «θα εξε-

ταστεί το θέμα της ενίσχυσης των τοπικών τμημάτων».

Σ
ε άμεσα αντιπλημμυρικά έργα στο ρέμα της Πικροδάφνης θα προχωρήσει ο Δήμος Αγίου
Δημητρίου, μετά την επιτόπια αυτοψία του δημάρχου Στέλιου Μαμαλάκη και του περιφε-
ρειάρχη Νίκου Χαρδαλιά και την προς τούτο απόφαση που ακολούθησε, την περασμένη

Τρίτη 7 Ιανουαρίου. Σημειώνεται πως ήδη υπάρχει πρόβλεψη για χρηματοδότηση από την Περι-
φέρεια Αττικής για την κατασκευή νέας οδογέφυρας στην οδό Δράμας, καθώς η υπάρχουσα είναι
κάτω από τη γραμμή πλημμύρας. Αντίστοιχη πρόβλεψη υπάρχει και για τη δημιουργία αγωγού
ομβρίων στη οδό Λιδωρικίου. Για τα υπόλοιπα σημεία αναμένεται να υπάρξει κατεπείγουσα πα-
ρέμβαση λόγω σοβαρότητας των προβλημάτων.

«Ευχαριστώ για άλλη μια φορά τον περιφερειάρχη Νίκο Χαρδαλιά για τη στενή συνεργασία και
την άμεση ανταπόκριση του ίδιου και των στελεχών της περιφέρειας να διευθετηθούν ζητήματα
που ταλαιπωρούν χρόνια τον Δήμο Αγίου Δημητρίου. Αγωνιζόμαστε για ένα καλύτερο μέλλον για
τους κατοίκους και τα παιδιά μας», δήλωσε ο κ. Μαμαλάκης ευχαριστώντας τον περιφερειάρχη.

Στην προχθεσινή
συνεδρίαση της ΠΕΔΑ, όλοι

οι δήμαρχοι της Αττικής είχαν τα «ντέρτια»
τους και συζητούσαν τον μεγάλο «καημό»

τους για τα αυξημένα τέλη ταφής. Κι εκεί που
άλλοι πρότειναν προσφυγή στην

Αποκεντρωμένη Διοίκηση κι άλλοι στη
Δικαιοσύνη, μπαίνει «φορτσάτος» ο Μέγας

Ναπολέων κι αρχίζει να απαγγέλλει Καβάφη
και Σεφέρη. Άφωνοι έμειναν όλοι οι

δημαρχαίοι. Ποιος είναι ο Μέγας Ναπολέων;
Ένας που το παίζει «στρατάρχης της

Αυτοδιοίκησης» και έχει ύψος όσο κι ο
Μέγας Ναπολέων.

ΥΠΕΣ: Εντός τριών μηνών 
ο διορισμός των 677
επιτυχόντων της 4Κ/2020 

Δημοσιεύτηκε η απόφαση της υφυπουργού Εσωτε-
ρικών (ΦΕΚ 6987/τ. Β΄/ 20-12-2024) Βιβής Χαραλαμ-
πογιάννη για την κατανομή των 211 ατόμων δευτερο-
βάθμιας εκπαίδευσης και των 466 ατόμων υποχρεωτι-
κής εκπαίδευσης, διάφορων κλάδων και ειδικοτήτων,
που διορίζονται σε προσωποπαγείς θέσεις μόνιμου
προσωπικού των οικείων δήμων, βάσει των οριστικών
πινάκων διοριστέων, στο πλαίσιο της προκήρυξης
4Κ/2020. Το υπουργείο Εσωτερικών με έγγραφό του
καλεί τους δήμους, εντός προθεσμίας τριών μηνών
από τη δημοσίευση της απόφασης κατανομής, να προ-
βούν στη δημοσίευση των ατομικών πράξεων διορι-
σμού των περιλαμβανομένων σε αυτήν.

Δημόσιος ετήσιος απολογισμός
στον Δήμο Σαρωνικού

Ανοιχτό ετήσιο απολογισμό του δημοτικού έργου θα
πραγματοποιήσει σήμερα, Σάββατο, η δημοτική αρχή
του Δήμου Σαρωνικού. Προς τούτο, ο δήμαρχος Σαρω-
νικού Δημήτρης Παπαχρήστου απευθύνει ανοιχτή
πρόσκληση σε όλους τους δημότες και κατοίκους του
δήμου του, μέσω του προσωπικού του λογαριασμού
στο facebook, επισημαίνοντας: «Στο δημαρχείο στα
Καλύβια, έχουμε τον ετήσιο απολογισμό μας. Ελάτε να
δούμε μαζί όλα αυτά τα οποία υποσχεθήκαμε και κά-
ναμε πράξη μέσα στο 2024. Αλλά κυρίως όσα σχεδιά-
ζουμε για το 2025, έργα και παρεμβάσεις. Σας περιμέ-
νουμε όλους».

Παιδικοί σταθμοί: Παράταση για
συμμόρφωση στο ΠΔ του 2017

Παρατείνονται έως την 31η Αυγούστου 2025 οι
προθεσμίες συμμόρφωσης των δημοτικών παιδικών,
βρεφικών και βρεφονηπιακών σταθμών στις τεχνικές
προδιαγραφές και κατασκευαστικές διατάξεις που
θέτει το ΠΔ 99/2017, όπως ισχύει μετά την τροποποί-
ησή του με τις διατάξεις του άρθρου 34 του ν.
5143/2024 (Α΄161), με εξαίρεση την εφαρμογή των
διατάξεων της παρ. Α1 του άρθρου 3 του ΠΔ 99/2017,
περί προδιαγραφών πυρασφάλειας, επισημαίνει σε
επείγουσα εγκύκλιό του το ΥΠΕΣ. Συνεπώς, όλοι οι ως
άνω αναφερόμενοι δημοτικοί σταθμοί οφείλουν να
εφαρμόζουν και να τηρούν τις προδιαγραφές πυρο-
προστασίας που απαιτούνται και να διαθέτουν πιστο-
ποιητικό πυρασφάλειας σε ισχύ.

Εθνική Αρχή Αποβλήτων: 
Πιστοποίηση επτά φορέων
Την Έκθεση Αξιολόγησης Διαχειριστικής Επάρκειας των Φορέων Δια-
χείρισης Στερεών Αποβλήτων (ΦοΔΣΑ) εξέδωσε η Ρυθμιστική Αρχή
Αποβλήτων, Ενέργειας και Υδάτων (ΡΑΑΕΥ), από την οποία προέκυψε η
πιστοποίηση επτά φορέων από τους συνολικά 14 της χώρας, σύμφωνα
με τα ελάχιστα κριτήρια που καθορίζονται από τον νόμο και Κοινή
Υπουργική Απόφαση. H έκθεση παρέχει πιστοποίηση ενός έτους σε
επτά ΦοΔΣΑ και συγκεκριμένα στους ΦοΔΣΑ Στερεάς Ελλάδας ΑΕ,
Κεντρικής Μακεδονίας, Δυτικής Μακεδονίας-ΔΙΑΔΥΜΑ ΑΕ, Περιβαλ-
λοντική Αναπτυξιακή Δυτικής Θεσσαλίας ΑΕ, ΦοΔΣΑ Νοτίου Αιγαίου
ΑΕ, Διαδημοτική Επιχείρηση Διαχείρισης Απορριμμάτων και Περιβαλ-
λοντικής Ανάπτυξης Λέσβου-ΔΕΔΑΠΑΛ ΑΕ και Διαδημοτική Επιχείρη-
ση Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων Ανώνυμη Εταιρεία-ΔΕΣΙΔΑ ΑΕ.

Η ΕΕΤΑΑ συμμετέχει και προσκαλεί σε κοινωνικές δράσεις
Στην πρόσκληση της ανθρωπιστικής εθελοντικής οργά-

νωσης Humanity Greece ανταποκρίθηκαν οι εργαζόμενοι
της Ελληνικής Εταιρείας Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδιοί-
κησης (ΕΕΤΑΑ) και μαζί με τη διοίκηση της εταιρείας συμμε-
τέχουν στη δράση Α Kitchen for Good, μαγειρεύοντας και

παρασκευάζοντας γεύματα για ευάλωτους συνανθρώπους μας.  Η δράση πραγματοποιήθηκε στο
Εθελοντικό Κέντρο της Humanity Greece, στο Μεταξουργείο, όπου περισσότεροι από είκοσι ερ-
γαζόμενοι της ΕΕΤΑΑ μαζί με τον διευθύνοντα σύμβουλο της εταιρείας Αναστάσιο Μαυρίδη ετοί-
μασαν εκατόν τριάντα πακέτα-μερίδες με φρέσκο φαγητό για ευάλωτους συνανθρώπους μας.

«Υποσχόμαστε ότι, στο πλαίσιο της Εταιρικής Κοινωνικής Ευθύνης της ΕΕΤΑΑ, η συμμετοχή
μας σε παρόμοιες δράσεις και η συνεργασία μας με την εθελοντική οργάνωση Humanity Greece
θα συνεχιστεί», δήλωσε ο κ. Μαυρίδης, προσκαλώντας τους αυτοδιοικητικούς να συμμετέχουν.
Στο κάλεσμα ανταποκρίθηκε άμεσα ο δήμαρχος Παλαιού Φαλήρου Γιάννης Φωστηρόπουλος.

Αντιπλημμυρικά έργα στο ρέμα 
της Πικροδάφνης
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Η
ψηφιακή εφαρμογή της ΑΒ Βασιλόπουλος έρχεται
με αναβαθμισμένη τεχνολογία, για να βελτιώσει
την εμπειρία αγορών των πελατών της. Οι αναβαθ-

μισμένες λειτουργίες αφορούν όλο το ταξίδι του χρήστη,
από τις λίστες προϊόντων έως και το checkout. Το νέο mobi-
le app είναι βασισμένο σε νέα τεχνολογία (React Native)
που δίνει τη δυνατότητα «να εφαρμοστούν σύγχρονες λει-
τουργίες πιο μεθοδικά και σε σύντομο χρονικό διάστημα»,
όπως επισημαίνεται. Συγκεκριμένα, το σημείο με τους πόν-

τους έχει ανανεωθεί, δίνοντας περισσότερη έμφαση στο
κέρδος των πελατών, ενώ η εξαργύρωση γίνεται πιο εύκο-
λα. Ο σχεδιασμός του app έχει αλλάξει με στόχο να είναι πιο
εύχρηστο, ενώ η ανανέωση των κατηγοριών βοηθά στην
καλύτερη πλοήγηση. Οι χρήστες έχουν άμεση πρόσβαση
στα φυλλάδια προσφορών, στα κουπόνια τους, στα παιχνί-
δια και σε προσωπικές προσφορές. Στο κομμάτι του e-shop
μπορούν να επεξεργαστούν τις λίστες τους να έχουν πρό-
σβαση στη λίστα με όσα αγόρασαν στις προσφορές.

Η συνεργασία της Διαμαντής Μασούτης ΑΕ με τη
ΜΚΟ «Αποστολή» της Ιεράς Αρχιεπισκοπής Αθηνών
συνεχίζεται για όγδοη χρονιά. Στα χρόνια αυτά, 12.000
οικογένειες υποστηρίζονται ετησίως, με ποικίλα μέ-
σα. Επίσης, 100.000 δέματα με όσπρια, ζυμαρικά και
είδη μακράς διάρκειας, και 2.000.000 ευρώ σε προ-
ϊόντα, έχουν παραχωρηθεί στη ΜΚΟ «Αποστολή». Για το
έτος 2025, η Διαμαντής Μασούτης ΑΕ έχει δεσμευτεί να
προσφέρει ακόμα μεγαλύτερη βοήθεια. Σύμφωνα με
τον προγραμματισμό, θα διανεμηθούν πάνω από 12.000
δέματα ετησίως, σε περιοχές όπως η Αθήνα, η Κομοτη-

νή κ.ά. Ο διευθύνων σύμβουλος της εταιρείας Γιάννης
Μασούτης δήλωσε: «Η συνεργασία με την Αρχιεπισκο-
πή και ειδικά με τη ΜΚΟ “Αποστολή” είναι πολυδιάστα-
τη, τιμά την εταιρεία μας και κυρίως στέλνει ένα ισχυρό
μήνυμα ότι ο επιχειρηματικός κόσμος αντιλαμβάνεται
τα προβλήματα των Ελλήνων».

Η Διαμαντής Μασούτης ΑΕ 
συνεργάζεται για 

8η συνεχή χρονιά με 
τη ΜΚΟ «Αποστολή»

� Ο Entrepreneurs’ Organization Greece διοργανώνει για όγδοη συ-
νεχόμενη χρονιά στην Αθήνα τον τελικό του Global Student Entre-

preneur Awards στις 15 Ιανουαρίου. Το GSEA είναι παγκόσμιος διαγω-
νισμός με στόχο να αναδείξει τους καλύτερους φοιτητές-επιχειρημα-
τίες κάτω των 30 ετών. Ο διαγωνισμός που έσπασε φέτος ρεκόρ συμμε-
τοχών από Έλληνες φοιτητές επιχειρηματίες θα πραγματοποιηθεί στο
ACG Events Hall, στις εγκαταστάσεις του Deree, The American College
of Greece, που είναι υποστηρικτής της εκδήλωσης. 

� Στην οικογένεια της ΑΒ Βασιλόπουλος εν-
τάσσεται η Ελένη Βλαβιανού, αναλαμβάνον-

τας τη θέση της Digital Comm and Brand PR
Leader. Η ίδια προέρχεται από την Κωτσόβολος,
όπου εργαζόταν περίπου τρία έτη, με τελευταία τη
θέση της Social Media Supervisor, ενώ στο πα-
ρελθόν έχει υπάρξει, μεταξύ άλλων, Social Media
Specialist στην PM International και Social Me-
dia & Community Specialist στα Hondos Center.

� Μεγάλη επιτυχία είχε το τρίωρο δωρεάν διαδικτυακό σεμινάριο
πρώτων βοηθειών που διοργάνωσε η Groupama Ασφαλιστική, στο

πλαίσιο του προγράμματος «The Life Savers». Πραγματοποιήθηκε με
τη συμβολή του ΕΚΑΒ και το παρακολούθησαν περίπου 4.000 άτομα,
από τα οποία τα περισσότερα (82%) έλαβαν βεβαίωση παρακολούθη-
σης. Χάρη στο πρόγραμμα εταιρικής υπευθυνότητας «The Life
Savers», το οποίο αποτελεί διεθνή πρωτοβουλία του Ομίλου Groupa-
ma, έχουν ήδη εκπαιδευτεί μέχρι σήμερα περισσότεροι από 150.000
άνθρωποι σε όλο τον κόσμο.

� Το TikTok παρουσιάζει το «TikTok What’s Next Report 2025», την πέμ-
πτη ετήσια έκθεση με τις τάσεις, όπως διαμορφώνονται για τη νέα χρο-

νιά. Η έκθεση εστιάζει στις πιο ουσιαστικές και διαχρονικές τάσεις, τις
οποίες αποκαλεί «Trend Signals». Αυτά τα «σημάδια» αναδεικνύουν την
εξέλιξη των τύπων περιεχομένου που προβάλλουν ανερχόμενες συμπερι-
φορές και ενδιαφέροντα. Τα Trend Signals έχουν κατηγοριοποιηθεί σε
τρεις βασικές ομάδες: Brand Fusion - Συγχώνευση brand, Identity Osmo-
sis - Συμπεριληπτική ταυτότητα και Creative Catalysts - Καταλύτες δημι-
ουργίας. Η Συγχώνευση brand αναφέρεται σε μια δυναμική κατάσταση
κατά την οποία ένα brand αποκτά ανανεωμένη δύναμη, ανταποκρίνεται
πιο γρήγορα και μπορεί να αναπτύξει μακροχρόνιες συνεργασίες. Στη
Συμπεριληπτική ταυτότητα, τα brands ενσωματώνουν οργανικά τις διαρ-
κώς εξελισσόμενες αξίες των καταναλωτών, επιτρέποντας σε αυτά τα ευ-
μετάβλητα ιδεώδη να προσαρμόζονται και να αναδιαμορφώνονται. Τέλος,
οι Καταλύτες δημιουργίας αναφέρονται σε εργαλεία για διαφημιζόμε-
νους, που εμπνέουν-ενισχύουν τη δημιουργικότητα, προάγουν τη μάθηση
και ενθαρρύνουν τολμηρές και δημιουργικές επιλογές.

Mικρά - μικρά

Για τέταρτη συνεχόμενη χρο-
νιά, η Aegean με την εθελοντική
ομάδα εργαζομένων της Aegean
Santa Crew μετέφερε το πνεύμα
των Χριστουγέννων σε μαθητές
σχολείων νησιών της άγονης
γραμμής, προσφέροντας βοή-
θεια σε οικογένειες στην Αθήνα
που βρίσκονται σε ανάγκη. Συγ-
κεκριμένα, στις 19/12, εθελοντές
και πληρώματα της Aegean και της Olympic Air ταξίδεψαν
με τρία αεροσκάφη σε Κάρπαθο, Κάσο, Ικαρία, Σκύρο και
Καστελόριζο, μεταφέροντας δώρα και εκπλήξεις για τους

μαθητές και τα σχολεία τους,
ικανοποιώντας τις ανάγκες των
σχολείων σε εξοπλισμό και πε-
τρέλαιο θέρμανσης. Παράλληλα,
τα μέλη του Aegean Santa Crew
επισκέφθηκαν το Κέντρο Υπο-
δοχής και Αλληλεγγύης του Δή-
μου Αθηναίων και το Πολυδύνα-
μο Κέντρο Αστέγων, προσφέ-
ροντας χριστουγεννιάτικα γλυ-

κίσματα σε 300 οικογένειες που ζουν κάτω από το όριο
της φτώχειας και σε 200 άτομα που αντιμετωπίζουν συν-
θήκες αστεγίας.

Η «ψηφιακή αποτοξίνωση» κερδί-
ζει περισσότερο έδαφος, με το 40%
των καταναλωτών που συμμετείχαν
σε πρόσφατη παγκόσμια έρευνα της
EY να εκφράζει έντονες ανησυχίες
για τον χρόνο που περνούν online τα
μέλη των οικογενειών τους. Η τελευ-
ταία έκδοση της έρευνας «Decoding
the Digital Home» της EY, για το
2024, κατέγραψε τις απόψεις 20.000
καταναλωτών σε 10 χώρες (σχετικά
με την εμπειρία τους με την τεχνολο-
γία, τα μέσα ενημέρωσης και τις τη-

λεπικοινωνίες στο σπίτι). Σχεδόν
ένας στους τέσσερεις (26%, όπως και
το 2023) εξακολουθεί να αντιμετω-
πίζει αστάθεια και προβλήματα σύν-
δεσης στο σπίτι, παρά τις συνεχείς

αναβαθμίσεις. Την ίδια στιγμή, οι
πλατφόρμες streaming διευρύνουν
το περιεχόμενό τους, με το 41% να
δηλώνει ότι η εμπιστοσύνη στο
brand παίζει σημαντικό ρόλο στην
επιλογή πλατφόρμας. Η έρευνα απο-
καλύπτει πως το 72% των καταναλω-
τών επιθυμεί εγγυημένες σταθερές
τιμές, αλλά παραμένει ανοιχτό σε
premium υπηρεσίες, ενώ το 47% των
νοικοκυριών εκφράζει έντονες ανη-
συχίες για το επιβλαβές περιεχόμε-
νο στο διαδίκτυο.

ΑΒ app: Πλήρης ανανέωση της ψηφιακής εφαρμογής για καλύτερη εξυπηρέτηση των πελατών της ΑΒ Βασιλόπουλος

Μήνυμα αλληλεγγύης από εθελοντές-εργαζομένους 
της Aegean μέσω του Aegean Santa Crew

Παγκόσμια μελέτη της ΕΥ: Οι καταναλωτές αναζητούν
value for money ψηφιακό περιεχόμενο
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Στην οικογένεια του ΣΚΑΪ επέστρεψε και
επίσημα η Χριστίνα Βίδου, καθώς ήρθε και η

ανακοίνωση από τον σταθμό, με την οποία γνω-
στοποιεί πως η έμπειρη δημοσιογράφος ανα-
λαμβάνει το κεντρικό δελτίο ειδήσεων του Σαβ-
βατοκύριακου. Όπως χαρακτηριστικά αναφέρει:
«Ο ΣΚΑΪ είναι στην ευχάριστη θέση να ανακοι-
νώσει την επιστροφή της δημοσιογράφου Χρι-
στίνας Βίδου στον Όμιλο. Από τις 11 Ιανουαρίου
αναλαμβάνει την παρουσίαση του Κεντρικού
Δελτίου Ειδήσεων, κάθε Σάββατο και Κυριακή.
Επίσης από τις 11 Ιανουαρίου θα παρουσιάζει
κάθε Σαββατοκύριακο, στις 14.00, το Κεντρικό
Μαγκαζίνο του ΣΚΑΪ 100.3».

� «Η Μαρία που έγινε Κάλλας», η νέα
συναρπαστική σειρά της ΕΡΤ, σε

σκηνοθεσία και σενάριο Όλγας Μαλέα, κά-
νει πρεμιέρα στην ΕΡΤ1 τη Δευτέρα 13 Ια-
νουαρίου στις 21.00. Η κοινωνική βιογραφι-
κή σειρά 10 επεισοδίων, που αποθεώθηκε
από το κοινό κατά την προβολή της από το
ERTFLIX, καθώς σημείωσε ρεκόρ θεάσεων,
θα μεταδίδεται κάθε Δευτέρα και Τρίτη.

� Το ερωτικό ψυχολογικό θρίλερ «Παιχνίδια
Εκδίκησης» έρχεται τον Ιανουάριο στον

ΑΝΤ1 για να διηγηθεί μια δυνατή ιστορία προδο-
σίας, που θα κόψει
την ανάσα. Βασισμέ-
νο στη βραβευμένη
σειρά του BBC «Doc-
tor Foster», η οποία
καθήλωσε εκατομ-
μύρια τηλεθεατές
παγκοσμίως, το σί-
ριαλ υπογράφει ο
συγγραφέας και σε-
ναριογράφος Γιάν-
νης Σκαραγκάς και τη
σκηνοθεσία ο Αλέκος Κυράνης. Τους βασικούς
ρόλους έχουν αναλάβει οι Μαριλίτα Λαμπρο-
πούλου, Νίκος Κουρής, Μελίνα Κόντη, Λαέρτης
Μαλκότσης, Γιολάντα Μπαλαούρα, Βασίλης Ευ-
ταξόπουλος, Νικολέτα Κοτσαηλίδου.

� Η πολυαναμενόμενη ταξιδιωτική-
ενημερωτική εκπομπή του ΣΚΑΪ

«Όπου υπάρχει Ελλάδα» έκανε πρεμιέρα
την εβδομάδα που μας πέρασε με τις πρώ-
τες στάσεις να πραγματοποιούνται στον
Έβρο, την Ορεστιάδα, την Αλεξανδρούπο-
λη, την Καβάλα και τη Θάσο. Η Ευλαμπία
Ρέβη και ο Γιώργος Κουρδής ταξίδεψαν
στις ακριτικές περιοχές της βορειοανατο-
λικής χώρας, συνομίλησαν με τους κατοί-
κους για την καθημερινότητά τους, τα προ-
βλήματά τους αλλά και τις παραδόσεις του
κάθε τόπου. Η εκπομπή έδωσε τη δική της
μάχη για την τηλεθέαση στη μεσημεριανή
ζώνη, σημειώνοντας μέτριες επιδόσεις,
αλλά είναι ακόμα νωρίς για να βγάλουμε
ασφαλή συμπεράσματα.

Με αλλαγές στον προγραμματισμό θα μπει το δεύτερο μισό
της σεζόν στον Alpha, καθώς από τις 20 Ιανουαρίου αλλάζουν
πάρα πολλά στην prime time ζώνη. Μεταξύ όσων πρόκειται να
μετακινηθούν σε άλλη μέρα και ζώνη προβολής ενδέχεται να
είναι και το «Money Drop».

Σύμφωνα με τις πληροφορίες μας, η σκέψη είναι το τηλεπαι-
χνίδι με παρουσιαστή τον Φάνη Μουρατίδη να φύγει από τη
late night Δευτέρας και Τρίτης και να τοποθετηθεί στη ζώνη
των 8, Παρασκευή, Σάββατο και Κυριακή. Αν ο σταθμός απο-
φασίσει να υλοποιήσει τη σκέψη αυτή, τότε θα επαληθευτούν
τα σενάρια που κυκλοφορούσαν στην αρχή της σεζόν, σύμφω-
να με τα οποία ο αρχικός προγραμματισμός ήθελε το «Money
Drop» να μεταδίδεται στις 20.00.

Σημαντικές είναι οι αλλαγές και στις σειρές, καθώς η από-
φαση του σταθμού να μη βγάλει στο δεύτερο μισό της σεζόν
νέα σίριαλ επηρεάζει σημαντικά τη μετάδοση όσων είναι ήδη
στον αέρα. Έτσι, o «Άγιος Έρωτας» θα μεταδίδεται από Δευτέ-
ρα έως Πέμπτη στις 21.00 και ο «Τιμωρός» από Δευτέρα έως
Τετάρτη στις 22.30.

Σ
ε θρίλερ φαίνεται ότι εξελίσσεται το
θέμα της αλλαγής της ώρας μετάδο-
σης των εκπομπών «Καλημέρα Ελλά-

δα» και «Το Πρωινό». Ο Γιώργος Λιάγκας,
στην προγραμματισμένη του συνάντηση με
τους ανθρώπους του ΑΝΤ1 το μεσημέρι της
Πέμπτης, σύμφωνα με τις πληροφορίες μας,
δεν είπε το πολυπόθητο «ναι», ώστε η εκ-
πομπή του να ξεκινά από τις 20 Ιανουαρίου
20 λεπτά νωρίτερα. Όπως μαθαίνουμε, η συ-
νάντηση μεταξύ των δύο πλευρών έγινε σε
πολύ καλό κλίμα, ενώ ήταν παρούσα και η
αρχισυντάκτρια της εκπομπής Χρύσα Ζορ-
κάδη. Κανάλι και παρουσιαστής συζήτησαν
την πρόταση να αρχίζει το «Πρωινό» γύρω
στις 09.30, εφόσον ο Γιώργος Παπαδάκης θα

ολοκληρώνει την εκπομπή του στις 09.23.
Η βασική διαφωνία για την εφαρμογή της

συγκεκριμένης πρότασης, σύμφωνα με τις
πληροφορίες μας, έχει να κάνει με τη συνο-
λική διάρκεια της εκπομπής «Πρωινό». Ο
Γιώργος Λιάγκας δεν επιθυμεί η εκπομπή

του να έχει διάρκεια μεγαλύτερη των τριών
ωρών, κάτι που σημαίνει πως θα πρέπει να
ολοκληρώνεται το αργότερο στις 12.30. Αυ-
τό, όπως αντιλαμβανόμαστε, προκαλεί πο-
νοκέφαλο στον ΑΝΤ1, καθώς δεν είναι εύ-
κολο να αλλάξει τη δεδομένη στιγμή συνολι-
κά ο προγραμματισμός της πρωινής-μεση-
μεριανής ζώνης.

Έτσι, η συνάντηση ολοκληρώθηκε χωρίς
να βγει λευκός καπνός, ενώ δεν ορίστηκε
νέα συνάντηση. Τα δεδομένα, βέβαια, μπο-
ρούν να αλλάξουν ανά πάσα στιγμή και θα
έχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον να δούμε εάν τε-
λικά θα δούμε την αλλαγή να εφαρμόζεται
από τις 20 Ιανουαρίου, όπως είναι το επιθυ-
μητό από τον ΑΝΤ1.

Η Τζένη Θεωνά αποχαιρετά τις «Μαμά-
δες» στα μέσα της σεζόν, καθώς το Σάββατο
18 Ιανουαρίου θα βγει στον αέρα το τελευ-
ταίο επεισόδιο της εκπομπής με την ίδια πα-
ρουσιάστρια. Η ηθοποιός ετοιμάζεται να γί-
νει «Μαμά στα κρυφά», για τις ανάγκες του
ρόλου της στη νέα κωμική σειρά της ΕΡΤ1.

Μετά την επιτυχημένη παρουσίαση αρχι-
κά από τη Ζωή Κρονάκη στην ΕΡΤ2 και στη
συνέχεια στην ΕΡΤ1 από την Τζένη Θεωνά, η
εκπομπή που είναι αφιερωμένη αποκλει-
στικά στη γονεϊκότητα, από την Κυριακή 2
Φεβρουαρίου, θα συνεχίσει με διαφορετι-
κή παρουσιάστρια-έκπληξη σε κάθε επει-

σόδιο. Μια γνωστή μαμά από τον χώρο της
Τέχνης, της τηλεόρασης ή του αθλητισμού
θα παρουσιάζει, κάθε φορά, την εκπομπή
με τον δικό της τρόπο.

Κάθε εκπομπή θα είναι κομμένη και ραμ-
μένη στα μέτρα της μαμάς που θα την πα-
ρουσιάζει και θα περιλαμβάνει θέματα που
αφορούν τη δική της διαδρομή στη μητρό-
τητα. Παράλληλα, θα φιλοξενεί μια φίλη ή
έναν φίλο της, σε μια συζήτηση μέσα από
την οποία θα ξεδιπλώνονται ιδιαίτερες γο-
νεϊκές πτυχές και θα αποκαλύπτονται ξε-
χωριστές ιστορίες, με αρκετές δόσεις χιού-
μορ αλλά και συγκίνησης.

Τα πάνω κάτω στο πρόγραμμα 
του Alpha - Αλλού οι σειρές 
κι αλλού το «Money Drop»

Αντίο στις «Μαμά-δες» λέει η Τζένη Θεωνά

Θρίλερ η αλλαγή της ώρας Παπαδάκη και Λιάγκα -
Καμία απόφαση στην πρώτη συνάντηση
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Τέλος στις κομπίνες με τον ΦΠΑ που έχουν καταγραφεί στα εισαγόμενα μεταχειρισμέ-

να αυτοκίνητα επιχειρούν να βάλουν οι τελωνειακές Αρχές θέλοντας να τερματίσουν την

ανομία και την «αιμορραγία» που προκαλούν στα κρατικά έσοδα.

Σύμφωνα με πληροφορίες της «Political», πρόσφατα εστάλη σε όλες τις τελωνειακές

Αρχές εντολή να προβούν σε εξονυχιστικό έλεγχο όλων των εισαγόμενων μεταχειρι-

σμένων αυτοκινήτων που έχουν εισαχθεί την τελευταία πενταετία, ώστε να διαπιστωθεί

αν έχει καταβληθεί ο ΦΠΑ στο άλλο κράτος-μέλος από όπου προέρχεται το όχημα. Να

υπενθυμίσουμε ότι στην Ελλάδα έχουν καταγραφεί χιλιάδες περιστατικά την τελευταία

15ετία τα οποία αφορούν μη απόδοση ΦΠΑ, καθώς κάποιοι επιτήδειοι εισαγωγείς

φρόντιζαν να αγοράζουν τα μεταχειρισμένα αυτοκίνητα από ένα κράτος-μέλος, στη συ-

νέχεια το μεταπωλούσαν σε κάποια άλλη εταιρεία-φάντασμα σε άλλο κράτος-μέλος

πριν την τελική εισαγωγή του οχήματος στην Ελλάδα, όπου και δεν αποδιδόταν ο ΦΠΑ. 

Από κόσκινο χιλιάδες εισαγόμενα μεταχειρισμένα ΙΧ - Τι ψάχνουν οι Αρχές

Τ
ο ανανεωμένο Renault Captur ακολουθεί τη νέα
σχεδιαστική γλώσσα της γαλλικής μάρκας, η
οποία είναι πραγματικά εντυπωσιακή και μαγνη-

τίζει τα βλέμματα των περαστικών. Παράλληλα, η τοποθέ-
τηση βενζινοκινητήρα με μικρή χωρητικότητα και η
ύπαρξη εργοστασιακού συστήματος υγραερίου το κά-
νουν ιδανικό για τα φορολογικά δεδομένα της Ελλάδας
αλλά και για την τσέπη όποιου το επιλέξει.

Την ίδια στιγμή, το νέο Captur δεύτερης γενιάς αναφέ-
ρεται ως μεγαλύτερο, ποιοτικότερο, πρακτικότερο, πιο
ευρύχωρο και περισσότερο προηγμένο τεχνολογικά
συγκριτικά με ό,τι ίσχυε, ενώ η τιμή διάθεσης του γαλλι-
κού μοντέλου διατηρείται σε χαμηλά επίπεδα, καθώς κυ-
μαίνεται σε μόλις 22.950 ευρώ.

Το χαμηλό κόστος χρήσης και η μεγάλη αυτονομία
(1.000 χλμ.) αποτελούν βασικά χαρακτηριστικά του γαλλι-
κού μοντέλου, το οποίο διαθέτει επίσης και 5ετή εργο-
στασιακή εγγύηση.

Εντυπωσιακή σχεδίαση
Το δεύτερης γενιάς Renault Captur δεν έχει άδικα

χαρακτηριστεί ως το πιο μοντέρνο, κομψό αλλά και επι-
βλητικό μοντέλο που έχει κατασκευάσει η γαλλική αυ-
τοκινητοβιομηχανία. 

Άλλωστε το γαλλικό μοντέλο σχεδιαστικά ήρθε πιο
κοντά στο δυναμικό Rafale, έχοντας όμως τις δικές του,
μοναδικές σχεδιαστικές λεπτομέρειες. Στο εμπρόσθιο
μέρος, ο μυώδης προφυλακτήρας με τα εντυπωσιακά
LED φώτα ημέρας που θυμίζουν κεραυνούς, τη νέα μά-
σκα και τα LED φώτα ημέρας με μοτίβο που παραπέμ-
πουν στο έμβλημα της Renault, προσδίδουν μια μονα-
δική και άκρως εντυπωσιακή εμφάνιση στο νέο Captur.
Από το πλάι οι νέες ζάντες προσθέτουν ένα ακόμη δυ-
ναμικό στοιχείο στην εμφάνιση, ενώ στο πίσω μέρος οι
αλλαγές είναι μικρότερες και εντοπίζονται στα ανασχε-
διασμένα LED φανάρια.

Μοντέρνο, ευρύχωρο και hitech
Στο μοντέρνο, ευρύχωρο και hitech εσωτερικό, η σχε-

δίαση του ταμπλό παραμένει η ίδια, ωστόσο, υπάρχει
στάνταρ νέα κεντρική οθόνη 10,4 ιντσών σε κάθετη διάτα-
ξη για τον έλεγχο του συστήματος πολυμέσων OpenR
Link με πολλές εφαρμογές. Κάτω από την οθόνη υπάρ-
χουν μερικοί φυσικοί διακόπτες για άμεση πρόσβαση σε
κάποιες βασικές λειτουργίες.

Ο οδηγός επίσης έχει μπροστά του έναν ψηφιακό πίνα-
κα οργάνων 7 ιντσών, ο οποίος διακρίνεται για τα γραφικά
του αλλά και τις χρωματικές του επιλογές.

Επίσης η ευρυχωρία και η πρακτικότητα παραμένουν
ως βασικά χαρακτηριστικά στο νέο Captur, με τους επι-
βάτες να έχουν πραγματικά μεγάλους διαθέσιμους χώ-
ρους, ενώ η δυνατότητα μετακίνησης των πίσω καθισμά-
των κατά 16 εκατοστά εμπρός-πίσω ανεβάζει τη χωρητι-
κότητα του πορτ μπαγκάζ μέχρι τα 616 λίτρα!

100 ίπποι
Κάτω από το καπό του Renault Captur της δοκιμής μας

είχε τοποθετηθεί ο γνωστός τρικύλινδρος βενζινοκινητή-
ρας χωρητικότητας 1 λίτρου, ο οποίος αποδίδει 100 ίπ-
πους και 170 Nm ροπής όταν χρησιμοποιεί υγραέριο και
90 ίππους όταν κινείται με βενζίνη και χαρακτηρίζεται
από καλή ελαστικότητα. Η κίνηση μεταφέρεται στους εμ-
πρόσθιους τροχούς μέσω ενός χειροκίνητου κιβωτίου 6
σχέσεων, το οποίο διακρίνεται για τη λειτουργία του αλλά
και την πυκνή κλιμάκωσή του.

Ο οδηγός μπορεί να επιλέξει, μέσω του συστήματος
πολυμέσων ή του πλήκτρου στο τιμόνι, μεταξύ τεσσάρων
προγραμμάτων λειτουργίας, Comfort, Eco, Sport και My-
Sense, που επηρεάζουν το βάρος του τιμονιού, την από-
κριση του γκαζιού και τον κλιματισμό, ενώ διαφοροποι-
ούν την εμφάνιση του πίνακα οργάνων και την απόχρωση
του ατμοσφαιρικού φωτισμού.

Ο χειρισμός του συστήματος διπλού καυσίμου είναι

πολύ απλός και κατά την εκκίνηση ο κινητήρας κατανα-
λώνει βενζίνη και σε σύντομο χρονικό διάστημα το καύ-
σιμο κίνησης αλλάζει σε υγραέριο μειώνοντας το κόστος
χρήσης.

Η μέση κατανάλωση βενζίνης/υγραερίου κατά τη
διάρκεια της δοκιμής μας ανήλθε σε 6,7 και 7,7 λίτρα αν-
τίστοιχα, ενώ με πιεσμένο προς το πάτωμα το πεντάλ του
γκαζιού η μέση κατανάλωση αυξήθηκε σε 7,2 και 8,6
λτ/100 χλμ. αντίστοιχα.

Γαλλική άνεση και οικονομία
Η ήσυχη, ποιοτική και οικονομική κύλιση είναι τα βα-

σικά χαρακτηριστικά που διαθέτει το Renault Captur
όταν κινείται στον δρόμο.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το γαλλικό μοντέλο θα κινηθεί
με άνεση και ασφάλεια στα όρια του ΚΟΚ, ενώ ο οδηγός
θα εκτιμήσει δεόντως και την οικονομία καυσίμου. Το αυ-
τοκίνητο παραμένει σταθερό και ευθύβολο ακόμη και
όταν το ψηφιακό ταχύμετρο δείχνει να έχει ξεπεράσει τα
160 χλμ./ώρα. Από εκεί και πάνω το Captur δεν θα ανεβά-
ζει εύκολα τα χιλιόμετρα, αλλά ας μην ξεχνάμε ότι δεν
πρόκειται για ένα μοντέλο με υψηλές επιδόσεις.

Στον επαρχιακό δρόμο και όταν ο οδηγός κινηθεί σε
σβέλτο ρυθμό, η ανάρτηση θα συγκρατήσει τις κλίσεις, θα
δώσει περιθώρια στην πρόσφυση, αλλά ο οδηγός θα
χρειαστεί να καταφεύγει συχνά στο κιβώτιο για να διατη-
ρήσει τον όποιο ρυθμό έχει.

Μέσα στην πόλη, η ανάρτηση κάνει εξαιρετική δουλειά
απορροφώντας όλους τους κραδασμούς και διατηρών-
τας την ησυχία στην καμπίνα επιβατών, ενώ η ύπαρξη κά-
μερας οπισθοπορίας κάνει τη διαδικασία παρκαρίσματος
παιχνιδάκι ακόμη και για έναν άπειρο οδηγό.

Εκτός δρόμου, η απόσταση των 21 εκ. του αμαξώματος
από το έδαφος δίνει τη δυνατότητα κίνησης αλλά με πε-
ριορισμούς, που θέτουν η έλλειψη τετρακίνησης και τα
ασφάλτινα ελαστικά.

Δοκιμάζουμε το Renault Captur 1,0
Tce LPG με 100 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Μ
ετά τη μεγάλη μάχη στην Τούμπα ανάμεσα στον ΠΑΟΚ
και την ΑΕΚ, που διήρκεσε 120 λεπτά και βρήκε τους
«κιτρινόμαυρους» να παίρνουν την πρόκριση για τα

ημιτελικά, το ενδιαφέρον όλων στρέφεται στο πρωτάθλημα και
στην αγωνιστική που ακολουθεί, καθώς και στη Super
League οι διαφορές είναι οριακές και αναμένεται να
υπάρξει αγωνία έως το τέλος για την κατάκτηση του τίτ-
λου. Το Κύπελλο Ελλάδος βέβαια θα προσφέρει συνεχή
ντέρμπι στο εξής, καθώς την Τετάρτη ο Παναθηναϊκός θα
υποδεχτεί τον Ολυμπιακό στον πρώτο προημιτελικό, ενώ
στις 5 Φεβρουαρίου θα γίνει ο επαναληπτικός στο «Γεώρ-
γιος Καραϊσκάκης». Ο νικητής θα αντιμετωπίσει την ΑΕΚ,
δίνοντας συνέχεια στα ντέρμπι, ενώ στον άλλο ημιτελικό
θα κονταροχτυπηθούν Αστέρας Aktor και ΟΦΗ.

Μέχρι τότε όμως τα βλέμματα όλων στρέφονται στα ματς του
πρωταθλήματος, με τον Ολυμπιακό να υποδέχεται απόψε στις
20.30 τον Άρη, σε ένα από τα πιο σημαντικά ματς της αγωνιστι-
κής. Οι «ερυθρόλευκοι» θέλουν πάση θυσία τη νίκη έτσι ώστε
να παραμείνουν στην κορυφή και να βάλουν πίεση στους διώ-
κτες τους. Ο Παναθηναϊκός είναι ο Νο1 από αυτούς στην πα-
ρούσα φάση και θα δοκιμαστεί αύριο στις 16.30 στις Σέρρες
από τον Πανσερραϊκό.

Ο ΠΑΟΚ από την πλευρά του υποδέχεται στην Τούμπα τον
Βόλο και θέλει νίκη με καλή εμφάνιση έτσι ώστε να αμβλύνει
τις εντυπώσεις από τον αποκλεισμό στο Κύπελλο. Η ΑΕΚ με
ανεβασμένη ψυχολογία περιμένει το βράδυ στην Opap Arena
την Athens Kallithea με στόχο μια καλή εμφάνιση και νίκη,
έτσι ώστε να εκμεταλλευτεί και τυχόν βαθμολογικές απώλειες

των αντιπάλων της που θα έχουν αγωνιστεί νωρίτερα.
Η αγωνιστική αυτή θα διεξαχθεί σε τρεις δόσεις, με το πρό-

γραμμα να ολοκληρώνεται τη Δευτέρα, οπότε ο Asteras Aktor
υποδέχεται τον Παναιτωλικό, σε ένα αρκετά ενδιαφέρον παι-

χνίδι δύο εκ των καλύτερων επαρχιακών ομάδων της
χώρας, ενώ ο ΟΦΗ θα αντιμετωπίσει τον Λεβαδειακό,
με τις δύο ομάδες επίσης να διανύουν περίοδο φόρ-
μας. Οι Κρητικοί προέρχονται από μεγάλη νίκη στη
Θεσσαλονίκη επί του Άρη, ενώ οι Βοιωτοί από τη νίκη
με buzzer beater επί του Πανσερραϊκού την προ-
ηγούμενη αγωνιστική.

Σε κάθε περίπτωση, με την αγωνιστική αυτή το
πρωτάθλημα μπαίνει σε μια άτυπη τελική ευθεία, κα-

θώς θα ακολουθήσουν αγωνιστικές που θα περιλαμβάνουν
σειρά από ντέρμπι. Την επόμενη ο Παναθηναϊκός θα υποδε-
χτεί την ΑΕΚ, τη μεθεπόμενη ο Ολυμπιακός υποδέχεται τους
«πράσινους», ενώ την 21η η ΑΕΚ θα ταξιδέψει ξανά στην
Τούμπα. Κι έπεται συνέχεια με τα Ολυμπιακός-ΠΑΟΚ και
ΑΕΚ-Ολυμπιακός να ακολουθούν.

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Μετά από 17 αγωνιστικές

Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί

1. ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ .......................17.......................30-11 ....................37

2. ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ .................17.......................18-10 ....................35

3. ΑΕΚ........................................17 ......................29-12....................34

4. ΠΑΟΚ.....................................17 ......................32-18....................33

5. ΑΡΗΣ .....................................17 ......................21-20 ....................27

6. ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ....................17.......................15-14 ....................23

7. ΟΦΗ.......................................17 ......................24-24....................23

8. ASTERAS AKTOR.................17.......................18-18 ....................22

9. ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ.........................17 ......................20-24 ....................19

10. ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ .....................17 ......................20-26 ....................17

11. ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ...................17 ......................19-29.....................17

12. ΒΟΛΟΣ...................................17 ......................14-30.....................17

13. ATHENS KALLITHEA...........17 ......................16-27.....................12

14. ΠΑΣ ΛΑΜΙΑ...........................17 ......................10-23 ......................9

SUPER LEAGUE  
Το πρόγραμμα της 18ης αγωνιστικής

ΗΜΕΡΑ                ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ

11/1 ..............20.30................................ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ - ΑΡΗΣ

12/1 ..............16.30 ......ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ - ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ

12/1 ..............17.00 ......................ΠΑΣ ΛΑΜΙΑ - ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ

12/1 ..............19.30 ..........................................ΠΑΟΚ - ΒΟΛΟΣ

12/1 ..............20.30 ......................................ΑΕΚ - ΚΑΛΛΙΘΕΑ

13/1 ..............18.00 ........ASTERAS AKTOR - ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ

13/1 ..............18.00 ..............................ΟΦΗ - ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ

Σε πρωτάθλημα και Κύπελλο 
οι ομάδες ετοιμάζονται 

για τα μεγάλα ντέρμπι που θα κρίνουν 
σε μεγάλο ποσοστό ποιος θα κατακτήσει

τους τίτλους της σεζόν

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Ξεκινάει το... 
σερί των ντέρμπι



Στη Φενέρ ο ΜακΚόλουμ
Την περιφερειακή γραμμή της ενίσχυσε η Φε-

νερμπαχτσέ με την απόκτηση του Έρικ ΜακΚό-
λουμ. Η ομάδα του Σαρούνας Γιασικεβίτσιους
ανακοίνωσε την απόκτηση του έμπειρου γκαρντ,
ο οποίος μέχρι πρότινος αγωνιζόταν στην Καρσί-
γιακα και είχε 16 πόντους, 5,2 ασίστ και 2,2 ριμ-
πάουντ μέσο όρο.

Σοβαρές καταγγελίες

Σε σοβαρές καταγγελίες προχώρησε ο Νόβακ
Τζόκοβιτς. Ο Σέρβος σούπερ σταρ του τένις υπο-
στήριξε ότι κατά τη διάρκεια της παραμονής του
σε ξενοδοχείο της Μελβούρνης το 2022 είχαν
επιχειρήσει να τον δηλητηριάσουν μέσω του φα-
γητού που του σέρβιραν. «Ήταν πολιτικό το θέμα
και όχι υγειονομικό. Δεν είμαι υπέρ ή κατά των
εμβολίων. Είμαι υπέρ της ελευθερίας της επιλο-
γής για το σώμα μας», είπε επίσης για εκείνη την
περίοδο.

Νοκ άουτ ο Γέντβαϊ
Χωρίς τον Τιν Γέντβαϊ θα παραταχθεί στις Σέρ-

ρες ο Παναθηναϊκός αύριο. Ο Κροάτης στόπερ
τραυματίστηκε στην αναμέτρηση Κυπέλλου με
τον Ατρόμητο και θα μείνει εκτός αποστολής.
Στόχος είναι να είναι έτοιμος για το πρώτο ματς
των προημιτελικών με αντίπαλο τον Ολυμπιακό
στο ΟΑΚΑ την Τετάρτη.

Κοντά 
σε Κολό Μουανί

Έτοιμη να ολοκληρώσει μια σημαντική μετα-
γραφή για την επιθετική της γραμμή εμφανίζεται
η Γιουβέντους. Ο λόγος για τον Κολό Μουανί, ο
οποίος είναι θετικός να πάει στο Τορίνο και να
παίξει με τη μορφή δανεισμού από την Παρί. Το
θέμα θα ξεκαθαρίσει τις επόμενες μέρες.

Μπεσίκτας για Λουτσέσκου
Εν αναμονή της απόφασης της Επιτροπής Εφέ-

σεων για το αν θα μειωθεί η ποινή των τεσσάρων

μηνών εκτός γηπέδων βρίσκεται ο Ραζβάν Λου-

τσέσκου. Ο Ρουμάνος τεχνικός πάντως είναι στο

στόχαστρο αρκετών ομάδων από το εξωτερικό,

με την Μπεσίκτας να είναι μία από αυτές, σύμφω-

να με τα τελευταία ρεπορτάζ από την Τουρκία. 
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Ο
Ολυμπιακός αναζητά εξ-
τρέμ και, σύμφωνα με μια
σειρά από δημοσιεύματα,

έχει βάλει στο στόχαστρό του τον
Μάρκους Έντουαρντς της Σπόρ-
τινγκ Λισαβόνας. Έναν ποδοσφαι-
ριστή με δεδομένη ποιότητα αλλά
και με τιμή που είναι αρκετά υψη-
λή, ακόμη και για τα δεδομένα των
«ερυθρολεύκων». Η εφημερίδα
«O’Jogo» αναφέρει πως τα «λιον-
τάρια» αξιώνουν τουλάχιστον 7
εκατ. ευρώ για να παραχωρήσουν
τον 26χρονο Άγγλο μεσοεπιθετι-
κό. Ο ποδοσφαιριστής έχει συμβό-
λαιο έως το 2026, φέτος έχει 10 συμμετοχές με 3 γκολ
και για να αποκτηθεί από την Τότεναμ η Σπόρτινγκ είχε
δαπανήσει 7,5 εκατ. ευρώ. Με δεδομένο ότι η αγγλική

ομάδα έχει και ποσοστό μεταπώλησης, τα χρήματα που
ζητά δεν είναι υπερβολικά. Το ζητούμενο είναι αν είναι
διατεθειμένος ο Ολυμπιακός να τα δώσει. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Θέλει τον «αλμυρό» Έντουαρντς

Ναν ο βασιλιάς
του ΟΑΚΑ

Ο Κέντρικ Ναν διαλύει όλα τα ρεκόρ στην Ευρωλίγκα και οδηγεί 
τον Παναθηναϊκό από νίκη σε νίκη. Οι «πράσινοι» οπαδοί τον κάνουν 
να νιώθει… βασιλιάς και ευελπιστούν να μείνει για... πάντα στο ΟΑΚΑ!
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Εορταστικό gala
στην Αθηναϊκή

Ριβιέρα

Κ
οσμικές κυρίες, διασημότητες της

showbiz, λαμπεροί πρωταγωνιστές, εκ-

πρόσωποι του εφοπλιστικού κόσμου και

των τεχνών γιόρτασαν τη νέα χρονιά, απολαμβά-

νοντας την αίγλη του εκλεπτυσμένου εστιατορίου

«Riviera Coast».

Μαρία Παπαλάμπρου, Χάρης Ρώμας

Χάρης Ρώμας, Γιάννης Μούτσιος

Κορίνα 
Μανταγάρη,
Νίκος
Βρεττός

Κάρμεν
Ρουγγέρη,

Αλίκη 
Δανάλη

Κ
ο
σ
μ
ικ
ά
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ιμ

έλ
ει

α:
 Δ

ήμ
ητ

ρα
 Δ

άρ
δα

Σίμος Δανάλης, Μαίρη Ραζή, Μάνος Βακούσης Ειρήνη Νταϊφά, Αλίκη Δανάλη

Ειρήνη Νταϊφά, Μαίρη Ραζή, Αλίκη Δανάλη, Πέτρος Γάλλιας, Χρήστος Γιακουμόπουλος

Γεωργία Ζώη, Γιώργος Κακαβάς

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Π
λήθος προσκεκλημένων από τον καλλιτε-

χνικό χώρο και θαυμαστές του Βρετανού

ποπ σταρ Ρόμπι Γουίλιαμς παρακολού-

θησαν σε πρώτη προβολή στα Village Cinemas την

πολυαναμενόμενη ταινία «Better Man», με θέμα τη

συναρπαστική ιστορία του διάσημου τραγουδιστή.

Ο «Better Man»
Ρόμπι Γουίλιαμς 

στα Village

Επ
ιμ

έλ
ει

α:
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ήμ
ητ

ρα
 Δ

άρ
δα

  Φ
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Ο
Σ
Μ
ΙΚ
A

Πάνος Γιαννακόπουλος Νάγια Αποστόλου Αντώνης Κισκήρας

Έλενα Γαλύφα Ισμήνη Παπαβλασοπούλου Idra Kayne Αλεξάνδρα Εξαρχοπούλου

Κατερίνα Θεοχάρη, Μιχαήλ ΑνδρουλιδάκηςΕλεάνα Παγουλάτου, Κώστας Κοκκινάκης

Ανδρέας Αλυσανδράτος, Κοσμάς Κουμιανός Ιάσονας Μέγκουλας, Γιάννης Δαββέτας

Χρυσάνθη Κουρούπη



Η πρόεδρος Λύντια Μαστρονικολή
και τα μέλη του Δ.Σ.  
του Συλλόγου Φίλων  

του Ιδρύματος Μείζονος Ελληνισμού

Δημήτρης Εφραίμογλου 
Σοφία Κουνενάκη 

Εφραίμογλου Μιμίκα Κάτρη 
Γρηγόρης Αλεξόπουλος

Μαρία Κλάους 
Βικτωρία Φράγκου

Νίκος Μουσάς, Λουκία Παπαχατζή 
Σέργιος Μορντώ, Φανή Βουγά

ΙΔΡΥΜΑ ΜΕΙΖΟΝΟΣ 
ΕΛΛΗΝΙΣΜΟΥ

Γιορτινή εκδήλωση 
με ξεχωριστούς 
καλεσμένους
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Σε γιορτινό κλίμα πραγματοποιήθηκε το καθιερω-
μένο δείπνο του Συλλόγου Φίλων του Ιδρύματος 
Μείζονος Ελληνισμού στο ξενοδοχείο Radisson 

Blu, παρουσία μεταξύ άλλων της εκτελεστικής αντιπρο-
έδρου του ΙΜΕ, Σοφίας Κουνενάκη-Εφραίμογλου, του 
διευθύνοντος σύμβουλου του, Δημήτρη Εφραίμογλου, 
και του Διοικητικού Συμβουλίου του Συλλόγου. 
Η αντιπρόεδρος του ΙΜΕ τόνισε κατά την ομιλία της 
ότι θέματα όπως η διατήρηση της πολιτιστικής μας κλη-
ρονομιάς, η ενδυνάμωση του απόδημου ελληνισμού, 
η καινοτομία και η εξωστρέφεια αποτελούν κεντρικούς 
άξονες της δράσης του Ιδρύματος, προκειμένου να πα-
ραμείνει σημείο αναφοράς στο παρόν και πηγή μάθη-
σης και έμπνευσης για το μέλλον.
Αναφέρθηκε επίσης και στο νέο κεφάλαιο που έχει 
ανοίξει το ΙΜΕ στην Αμερική με στόχο την προβολή 
και την ενίσχυση της πλούσιας πολιτιστικής κληρονο-
μιάς της πατρίδας μας στις κοινότητες της διασποράς 
και το αμερικανικό κοινό, καθώς και την καλλιέργεια 
μιας βαθύτερης σύνδεσης με τις νέες γενιές Ελλήνων 
ομογενών μέσα από καινοτόμες δράσεις. Με αφετηρία 
τη Νέα Υόρκη, οι τελευταίας τεχνολογίας διαδραστικές 
παραγωγές εικονικής πραγματικότητας και οι ψηφιακές 
εκθέσεις του ΙΜΕ θα ταξιδέψουν στη συνέχεια σε άλλες 
πόλεις της Αμερικής.
Το ίδρυμα και οι δράσεις του τόσο στη χώρα μας όσο 
και στο εξωτερικό δείχνουν ότι η πολιτιστική μας κλη-
ρονομιά δεν είναι μόνο μια ιστορία που λέγεται, είναι 
μια δύναμη που χτίζει το μέλλον. Ο Σύλλογος Φίλων 
του Ιδρύματος Μείζονος Ελληνισμού είναι ένα μη κερ-
δοσκοπικό σωματείο το οποίο ιδρύθηκε με σκοπό την 
ηθική και υλική υποστήριξη του Ιδρύματος για τη διάσω-
ση και διάδοση της ιστορικής μνήμης και παράδοσης.

Δημοσθένης Μουσάς 
Βασιλική, Ουρανία και 
Λάζαρος Εφραίμογλου



Νίκος Κυπουργός
Μαριάννα Κάλμπαρη 

Βαγγέλης Θεοδωρόπουλος

ΔΗΜΗΤΡΑ ΜΑΤΣΟΥΚΑ

Ευτυχισμένη μαζί  
με τον Πέτρο Κόκκαλη  

στην επίσημη πρεμιέρα της
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Πρεμιέρα έκανε η Δήμητρα Ματσούκα στο θέατρο και φυ-
σικά δεν θα μπορούσε να λείπει από το πλευρό της ο 
Πέτρος Κόκκαλης.

Η ηθοποιός πρωταγωνιστεί μαζί με τον Κώστα Καζανά και τον 
Ανδρέα Κοντόπουλο στο πολυβραβευμένο έργο του Καταλανού 
θεατρικού συγγραφέα Πάου Μιρό «Βρέχει στη Βαρκελώνη», σε 
σκηνοθεσία Βαγγέλη Θεοδωρόπουλου. Στο Υπόγειο του Θεά-
τρου Τέχνης «Κάρολος Κουν», όπου ανεβαίνει η παράσταση, 
έδωσαν το «παρών» πολλοί εκπρόσωποι από τον καλλιτεχνικό 
χώρο, για να συγχαρούν τους συντελεστές στην επίσημη πρε-
μιέρα τους.
Όσο για τη σχέση της με τον σύζυγό της, η Δήμητρα Ματσούκα 
δήλωσε σε συνέντευξή της στο «Πρωινό»: «Δεν θα μπορούσα 
να αποχωριστώ τον Πέτρο. Είμαστε μαζί οκτώ χρόνια και πα-
ντρεμένοι μόνο έναν χρόνο. Ό,τι είχα δηλώσει και στην περσινή 
μας συνέντευξη για τη σχέση μας, τα ίδια ισχύουν και τώρα. 
Δεν έχω τίποτα να προσθέσω και ευτυχώς για εμένα δεν έχω 
και τίποτα να αφαιρέσω», είπε αρχικά και συνέχισε μιλώντας 
για το σπίτι τους: «Με ενδιαφέρει ο χώρος να είναι καθαρός 
και τακτοποιημένος και όταν δεν είναι, το κάνω εγώ. Δεν ξέρω 
να μαγειρεύω, μόνο ελάχιστα πράγματα, κάνω πολύ ωραίες σα-
λάτες. Δεν είχα ταλέντο στη μαγειρική, το οποίο θαυμάζω σε 
άλλους ανθρώπους. Ο Πέτρος μαγειρεύει πάρα πολύ ωραία, το 
βρίσκουμε κάπου στη μέση και εγώ κάνω και τη φασίνα μετά. 
Μην πέσουν να με φάνε οι φεμινίστριες, αλλά αυτά τα κάνουμε 
εμείς οι γυναίκες».

Βίκυ Βολιώτη 
Ρένος Χαραλαμπίδης

Γεώργιος και Ροδάνθη 
Μπαμπινιώτη

Πέτρος Κόκκαλης 
Δήμητρα Ματσούκα



ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΑΠΟΦΟΙΤΩΝ 
ΦΙΛΕΚΠΑΙΔΕΥΤΙΚΗΣ ΕΤΑΙΡΕΙΑΣ

Τσάι με επίδειξη μόδας 
για καλό σκοπό

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΔΗΜΗΤΡΗΣ 

ΠΕΛΕΚΗΣ

Για ακόμη μια χρονιά πραγματοποιήθηκε το ετήσιο 
τσάι του Συλλόγου Αποφοίτων Φιλεκπαιδευτικής 
Εταιρείας στον όμορφο, φιλόξενο χώρο του Grand 

Balcon στο St. George Lycabettus.
Στο πλαίσιο της εκδήλωσης, οι καλεσμένοι παρακολού-
θησαν και επίδειξη μόδας, για καλό σκοπό, από το 
brand Mystis, με γούνες Halamoutis, φουλάρια by Evi 
Miyaki, τσάντες Voi & Noi και κοσμήματα Athena. Την 
παρουσίασή της είχε αναλάβει η Αλίς Δικαίου.
Η εντεταλμένη αντιδήμαρχος Τουρισμού Δήμου Βοΐου 
Ελένη Κακάλη-Χαλαμούτη ταξίδεψε στην Αθήνα προκει-
μένου να παρουσιάσει τη συλλογή της HH Halamoutis, 
εταιρείας ενδυμάτων και αξεσουάρ από γούνα και δέρ-
μα, με έδρα τη Σιάτιστα Δυτικής Μακεδονίας. Παρουσι-
άστηκαν επίσης all time classic ρούχα από τη συλλογή 
Φθινόπωρο - Χειμώνας 2024/2025 του brand Mystis 
της Ράνιας Αγγελάκου, καθώς και τα φουλάρια που 
σχεδίασε η Εύη Μιγιάκη για να στηρίξει τους σκοπούς 
του Make-Α-Wish. Τα κοσμήματα που φορούσαν τα μο-
ντέλα ήταν από τη συλλογή Athena Unique Handmade 
της Κορίνας Σαμαρά, εμπνευσμένα από την αρχαία ελ-
ληνική παράδοση και αισθητική.

Ράνια Αγγελάκου 
Βασιλική Πρεστίτς

Κωνσταντίνος Χαλαμούτης 
Ελένη Κακάλη Χαλαμούτη 

(Αντιδήμαρχος Τουρισμού Δήμου Βοΐου) 
ανάμεσα στα μανεκέν Μίκα Μπάρμπα 

Θεοδώρα Βρούτση 
Νονίκη Πέρδικα

Η πρόεδρος με τα Νονίκη Πέρδικα  
και η Γενική Γραμματέας Μίκα Μπάρμπα 

με τα μέλη Διοικητικού Συμβουλίου
Νάντια Ιγγλέζη 



TOUCH THE STARS PARTY

Το εντυπωσιακό drone show  
στον ουρανό της Αθήνας

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ, ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS

Τη μεγαλύτερη νύχτα του χρόνου, πραγματοποιήθηκε με απόλυτη επιτυχία ένα μοναδικό drone show στην 
πλατεία Αγίων Ασωμάτων, στο Θησείο.Εκατό drones τέλεια συγχρονισμένα μεταξύ τους στόλισαν τον 
αθηναϊκό ουρανό και σχημάτισαν αστέρια και αστερισμούς προσφέροντας ένα αξέχαστο αστρικό ταξίδι 

στους παρευρισκόμενους, με ξεχωριστές χορογραφίες από πολύχρωμα σχέδια και σχήματα.Σε αυτό το γεμάτο 
εκπλήξεις show, εμφανίστηκαν στον ουρανό πλήθος αστεριών, όπως ο αστερισμός της Μεγάλης Άρκτου, το 
Μεγάλο Φωτεινό Άστρο, πολλά μικρά αστεράκια που «χόρευαν» μεταξύ τους καθώς και ένα τεράστιο δέντρο.

ΜΙΜΗΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

Παρουσίασε το βιβλίο 
του «Ποιος το ξέρει; 

Ποιος το ξέρει;»
ΚΕΙΜΕΝΟ: ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΠΑΥΛΟΥ

Στο καφέ του βιβλιοπωλείου Ιανός έγινε η παρου-
σίαση του βιβλίου του Μίμη Ανδρουλάκη «Ποιος 
το ξέρει; Ποιος το ξέρει;», από τις εκδόσεις Πα-

τάκης, με το οποίο ολοκληρώνεται η αυτοβιογραφική 
τριλογία του (έχουν προηγηθεί τα «Πριν σβήσουν τα 
φώτα» - 2022 και «Κάτω από τις στάχτες» - 2023, που 
κυκλοφόρησαν επίσης από τις εκδόσεις Πατάκη). 
Ο πρώην βουλευτής προσπαθεί να μας χαρίζει ένα 
βιβλίο στο τέλος κάθε χρόνου – από το 1979 έως 
και το πιο πρόσφατο, μετράμε 31 τίτλους! Η τελευ-
ταία του δουλειά έχει στο επίκεντρο τη μεγάλη κρίση 
–παγκόσμια, ευρωπαϊκή, ελληνική– και καλύπτει την 
περίοδο από τα χρόνια του πρώην πρωθυπουργού 
Κωνσταντίνου Σημίτη ως τις μέρες μας. Ο συγγρα-
φέας περιγράφει σκηνές, ανθρώπινες στιγμές, παρά-
δοξα, προσωπογραφίες Ελλήνων και ξένων ηγετών 
μες στην καταιγίδα, πρωταγωνιστές και κομπάρσους, 
υπεύθυνους και ανεύθυνους που με τις επιλογές τους 
«οδήγησαν στον χαμό, στη νέα ελληνική τραγωδία», 
και καλεί τον αναγνώστη να μη βιαστεί να δικάσει, 
να καταδικάσει ή να αθωώσει τον Κώστα Σημίτη και 
τον Κώστα Καραμανλή, τον Γιώργο Παπανδρέου και 
τον Γιώργο Παπακωνσταντίνου, τον Λουκά Παπαδήμο, 
τους Σαμαρά, Βενιζέλο, τον Αλέξη Τσίπρα και τον Γιά-
νη Βαρουφάκη.
Στην εκδήλωση, με τον Μίμη Ανδρουλάκη συνομίλησαν 
οι δημοσιογράφοι Παύλος Τσίμας και Βίκυ Φλέσσα.

Ο Γιάννης Τσιαμπάς Events Director  
Antenna Group, η Αλίκη Στεφανοπούλου 

Sponsorship & PP Manager,  
ο Bill Πέτρου Production & Talent Manager,  

ο Χάρης Δούκας Δήμαρχος Αθηναίων,  
η Γεωργία Πολυτάνου,  

η Λευκή Βλάσση Marketing & Events  
Manager ANT1 TV  

και η Εύα Βαζάκα Commercial

Παύλος Τσίμας 
Μίμης Ανδρουλάκης

Βίκυ ΦλέσσαΝτόρα Μπακογιάννη



Η
αυξητική τάση του φαινομένου της τριχόπτω-
σης επιβάλλει τη σωστή φροντίδα και ενδυνά-
μωση των μαλλιών μέσω των ενδεδειγμένων

θεραπειών αντιμετώπισης της αραίωσης. Περίπου ένας
στους δύο άνδρες και εξίσου μεγάλο ποσοστό του γυ-
ναικείου πληθυσμού θα αντιληφθούν σοβαρές ενδεί-
ξεις τριχόπτωσης κάποια στιγμή της ζωής τους. Έτσι,
μια ενδεχόμενη αποδυνάμωση και ελάττωση της πυ-
κνότητας των μαλλιών προβληματίζει έντονα και τα δύο
φύλα σε ένα ευρύ ηλικιακό φάσμα και μπορεί να προ-
καλέσει σημαντικές ψυχολογικές διακυμάνσεις. H αν-
δρογενετική αλωπεκία αποτελεί την αιτία στο σύνολο
των περιπτώσεων. Οφείλεται σε ορμονική και γενετική
διαταραχή, σε συνδυασμό με την αύξηση της ηλικίας. 

Παράλληλα, όμως, επιδρούν και άλλοι παράγοντες,
που επισπεύδουν τον χρόνο έναρξης του φαινομένου.
Αυτοί είναι οι σύγχρονες διατροφικές συνήθειες, οι επι-
βαρυντικοί περιβαλλοντικοί παράγοντες, το στρες, κά-
ποιες φαρμακευτικές αγωγές, διάφορες παθήσεις κ.λπ.
Η έγκαιρη διερεύνηση των αιτιών είναι καθοριστική για
να επιλεγεί η κατάλληλη θεραπεία, που θα προστατέψει
την υπάρχουσα τριχοφυΐα από περαιτέρω αποδυνάμω-
ση. Επιπλέον, καθώς ο μηχανισμός τριχόπτωσης ακο-
λουθεί μια εξελικτική πορεία, η αραίωση γίνεται αντιλη-
πτή, αφού χαθεί αρχικά το 30% της τριχοφυΐας. Ειδικά σε
περιστατικά νεαρής ηλικίας, επειδή το φαινόμενο εμ-
φανίζεται νωρίς, είναι πολύ πιθανό με την πάροδο του
χρόνου να εξελιχτεί σε εκτεταμένη αραίωση. 

Για αυτό συνιστάται η ελεγχόμενη πορεία της νεανι-
κής τριχόπτωσης. Ο στόχος είναι να αντιμετωπιστεί την
κατάλληλη χρονική στιγμή, χωρίς να χαθεί σημαντικό
ποσοστό των μαλλιών και να επέλθει διαφοροποίηση
στην εξωτερική εμφάνιση. Συνεπώς, η προληπτική
φροντίδα των μαλλιών αποκτά βαρύνουσα σημασία.
Συγκεκριμένα, οι θεραπείες ενδείκνυνται τόσο για ενι-
σχυτική φροντίδα δυνατών και πυκνών μαλλιών όσο
και για επανορθωτική φροντίδα σε περίπτωση εξασθε-
νημένων, αδύναμων και λεπτών τριχών, που χρήζουν
εξειδικευμένης περιποίησης.

Θεραπείες μαλλιών στην Bergmann Kord
Η κλινική μαλλιών Bergmann Kord εφαρμόζει τις

επιστημονικές θεραπείες τριχόπτωσης, διασφαλίζον-
τας την πρόληψη, τη διατήρηση ή την επανάκτηση της
καλής υγείας και ομορφιάς των μαλλιών. Αφού προ-
ηγηθεί η διάγνωση και συλλεχθούν όλες οι απαραίτη-
τες πληροφορίες, εξετάζονται οι θεραπευτικές επιλο-
γές σε συνάρτηση με το είδος, τον βαθμό και την έκταση
της τριχόπτωσης. Έτσι διαμορφώνεται ένα πρόγραμμα
θεραπείας απολύτως προσαρμοσμένο στις εξατομι-
κευμένες ανάγκες κάθε ενδιαφερόμενου. Οι θεραπείες
περιλαμβάνουν τη μεσοθεραπεία μαλλιών και την αγω-
γή Volumed®, της οποίας τα αποτελέσματα μεγιστο-
ποιούνται σε συνδυασμό με την εφαρμογή Soft Laser. 

Συγχρόνως, ιδιαίτερα αποτελεσματική είναι και η θε-
ραπεία τριχόπτωσης με αυτόλογους αυξητικούς παρά-
γοντες (PRP), δηλαδή η μέθοδος αυτόλογης ανάπλα-
σης και αναγέννησης των ιστών, μέσω πλάσματος εμ-
πλουτισμένου με αιμοπετάλια. Αυτή μπορεί να εφαρ-
μοστεί και μετά τη μεταμόσχευση μαλλιών, για ενδυνά-
μωση της υπάρχουσας τριχοφυΐας και επιτάχυνση του
ρυθμού ανάπτυξης των νέων μαλλιών.

Η εφαρμογή των θεραπειών ενδείκνυται για:

•Λεπτά, αδύναμα και εξασθενημένα μαλλιά.

• Περιπτώσεις που εμφανίζουν τριχόπτωση σε νεα-
ρή ηλικία.

• Όσους παρουσιάζουν αρχική ή και προχωρημένη
τριχόπτωση.

• Όσους προχωρούν σε μεταμόσχευση μαλλιών με
στόχο την ενίσχυση των αποτελεσμάτων.

• Όσους παρουσιάζουν δυσλειτουργίες του τριχω-
τού, πχ, λιπαρότητα, ξηροδερμία, ερυθρότητα, κνησμός
κ.λπ. Με την εφαρμογή των θεραπειών, τα μαλλιά απο-
κτούν ενέργεια, πυκνότητα, όγκο και δύναμη. Οι αγω-
γές είναι απολύτως ασφαλείς και μοναδικές για κάθε
άτομο. Λόγω του μεγάλου εύρους των προϊόντων, σχε-
διάζονται ειδικά για κάθε ενδιαφερόμενο, λαμβάνον-
τας υπόψη τις ανάγκες του οργανισμού, του τριχωτού
και των μαλλιών του. Για αυτό, στο Τμήμα Θεραπειών
Τριχόπτωσης της Bergmann Kord διεξάγονται, στο τέ-
λος κάθε τριμήνου, τακτικοί επανέλεγχοι για την εκτί-
μηση της αποτελεσματικότητας κάθε εφαρμογής.
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ΜΕ ΒΑΣΗ ΤΑ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΑ ΠΡΩΤΟΚΟΛΛΑ BERGMANN KORD

Θεραπείες 
αντιμετώπισης 

της τριχόπτωσης

Η κλινική μαλλιών Bergmann Kord
εφαρμόζει τις επιστημονικές 
θεραπείες τριχόπτωσης, διασφαλίζοντας
την πρόληψη, τη διατήρηση ή 
την επανάκτηση της καλής υγείας 
και ομορφιάς των μαλλιών

Επικοινωνία/διευθύνσεις 
επιστημονικών κέντρων 
Bergmann Kord 

• Αθήνα (Κεντρικά): Λεωφόρος Κηφισίας 348

(έναντι νοσοκομείου «Υγεία»), ΤΚ 152 33 Χαλάν-

δρι, Αθήνα, τηλ.: 210 68 28 888

• Αθήνα: Λεωφόρος Συγγρού 203, ΤΚ 171 21

Νέα Σμύρνη, Αθήνα, τηλ.: 210 93 11 111

• Θεσσαλονίκη: Αδριανουπόλεως 20 & Αιγαί-

ου, ΤΚ 551 33 Καλαμαριά, Θεσσαλονίκη, τηλ.:

2310 45 85 55

• Πάτρα: Αγίου Ανδρέου 111, ΤΚ 262 21 Πάτρα,

τηλ.: 2610 42 45 45

• Λάρισα: Μαρίνου Αντύπα 2 & Κούμα (κεντρι-

κή πλατεία Λάρισας), ΤΚ 412 22 Λάρισα, τηλ.:

2410 66 00 90

• Ηράκλειο: Γεωργίου Παπανδρέου & Δρα-

κοντοπούλου 49, ΤΚ 713 06 Ηράκλειο, Κρήτη,

τηλ.: 2810 34 20 65

Περισσότερες πληροφορίες θα βρείτε στο

www.kord.gr.

Διάγνωση θεραπειών Θεραπεία Soft Laser

Θεραπεία αναδόμησης μαλλιών
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astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Η υπερεκτίμηση προσώπων και κατα-

στάσεων ίσως σας φέρει αυτό το διήμερο

σε δύσκολη θέση απέναντι στους άλ-

λους. Δυσκολίες θα παρουσιαστούν σε

κάποιες από τις δραστηριότητές σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Αυτό το διήμερο θα σας δημιουργήσει

την ανάγκη να κάνετε κάποια έξοδα πα-

ραπάνω, αλλά θα πρέπει να έχετε μεγα-

λύτερο αυτοέλεγχο, ακόμη και σε κατα-

στάσεις που σας δίνουν οι άλλοι τη συγ-

κατάθεσή τους.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους, είναι πολύ πιθα-

νό αυτό το Σαββατοκύριακο να βάλετε

μια νότα αισιοδοξίας στη ζωή σας. Μπο-

ρεί να υπάρξει ένα αναπάντεχο νέο, που

θα σας κάνει και πάλι να χαμογελάσετε.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους, αυτό το Σαββα-

τοκύριακο θα υπάρξει έντονη ανησυχία

για τα επαγγελματικά σας, ενώ την Κυ-

ριακή μια συναισθηματική συνάντηση θα

σας προκαλέσει ανασφάλεια και καλό εί-

ναι να μην πάρετε άμεσα αποφάσεις.

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες θα υπάρξει ανα-

θέρμανση κάποιας σχέσης σας, που δεν

είναι απαραίτητο να προέρχεται από τη

συναισθηματική σας ζωή, αλλά να είναι

μια φιλία που έχει περάσει την κρίση της.  

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είστε αρκετά κοινωνικοί αυτό το διήμερο

και νιώθετε έτοιμοι να ανανεώσετε τις

συνθήκες με τα άτομα που αλληλοεπι-

δράτε στις εξόδους σας και στον κοινω-

νικό σας κύκλο.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Είστε έτοιμοι να κάνετε μια καλή επαγ-

γελματική κίνηση και αυτό πιθανότατα

θα συμβεί την Κυριακή. Είναι επίσης

πολύ πιθανό να βρεθείτε κοντά με πρό-

σωπο από το οικογενειακό σας περι-

βάλλον, που έχετε πολύ καιρό να το συ-

ναντήσετε.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς, οι συνθήκες

αυτό το διήμερο είναι εξαιρετικές για να

γνωρίσετε κάποιο ενδιαφέρον άτομο,

αν είστε αδέσμευτοι. Γενικότερα θα

έχετε πολύ καλές προοπτικές σε προ-

σωπικό επίπεδο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες, οι ευκαιρίες δεν

θα λείψουν σήμερα σε θέματα συναι-

σθηματικά, αλλά μπορεί να λάβετε και

ένα δώρο, ένα μπόνους, ένα αναπάντε-

χο χρηματικό ποσό.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι ένα πολύ ενδιαφέρον διήμερο, όπου

θα κάνετε κάποιες κινήσεις στον προσω-

πικό και επαγγελματικό τομέα, ενεργο-

ποιώντας τον παράγοντα τύχη. Ένα ταξίδι

θα αποβεί πολύ θετικό για εσάς. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Τα θέματα που σας απασχολούν αυτό το

διήμερο θα σας κουράσουν, αλλά θα

έχουν ένα πολύ καλό αποτέλεσμα στο

τέλος. Φροντίστε να διεκδικήσετε εκεί-

νο που σας αξίζει.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είναι μια καλή χρονική στιγμή για εσάς

του πρώτου δεκαημέρου να δώσετε μια

πολύ καλή προοπτική στη συναισθημα-

τική σας ζωή. Ίσως να υπάρχει χώρος

να κάνετε το χόμπι σας επάγγελμα.

ΣΑΒΒΑΤΟ 11 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ60

Α υτό το διήμερο δημιουργεί την αίσθηση μιας
έντονης προσωπικής ανάγκης να μαζέψουμε
τις αγοραστικές μας επιθυμίες και να

βάλουμε σε προτεραιότητα τις πραγματικές μας
ανάγκες.


